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-Ten powiat musi działać lepiej -  takimi słowami Mirosław Mękarski, lider 
Towarzystwa Samorządowego zaprezentował kandydaturę Marka Waglewskie
go na starostę turkowskiego. Czy taki ruch odczytywać można jako polityczną 
rękawicę rzuconą lokalnym strukturom PIS na czele z Ryszardem Bartosikiem?

Czytaj str. 12

■
Naszą 
Radną 
Powiatową

Miejsce pam ięci 
oddziału Groźnego

Po wielu latach niebytności w 
świadomości społecznej miesz
kańców Ziem i Turkowskiej po
rucznika Eugeniusza Kokolskie- 
go, pseudonim Groźny, postać 
ta powoli zajmuje należyte jej 
miejsce Czytaj str. 18

m a .  ■ " ■ ••
W okręgu wyborczym

« P o b r a  ■

nr w y zw a n iem

najskuteczniejsza reklama w mieście

■ Wrfć>. f T \Zalało pola i domy 
na Łąkowej

Czytaj str. 2

M am  pecha, że z Ryszardem Bartosikiem  
mieszkamy w te j sam ej gminie

Dariusz M ajda, jeden z pionierów i założycieli Prawa i Sprawiedliwo
ści w powiecie turkowskim pisze do Echa o tym, jak został potraktowany 
przez obecnego lidera PiS w powiecie, czyli starostę Ryszarda Bartosi
ka: -W idocznie dla Ryszarda Bartosika interesy partii, koalicji i  swoje są 
ważniejsze od interesu publicznego Czytaj str. 4

Autoryzowany Dealer Opla i Forda Domcar Sp. z  0.0., ul. Spółdzielców 8a (budynek Megaavans)
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Zapraszamy serdecznie 
do wirtualnego spotkania 

kandydatem na Burmistrza l urku

KRYSPIANEM
PAWLICEM
już w czwartek, 18 listopada 
od godziny 18:00 w portalu

w w w .p a w l i c . p l
każdy z Państwa będzie mógł 
zadawać pytania i otrzymywać 

odpowiedzi od kandydata 
w czasie rzeczywistym.

W międzyczasie zapraszamy 
do udziału w grze zręcznościowej 

również na stronie
w w w .p a w u c .p l

Dla 10 najlepszych osób 
do wygrania przenośne pamięci 

komputerowe (Pen Dri,ve).

Kolejne podtopienia po ulewach w Turkowskiem

Trzydziestu czterech strażaków zawodowych i ochotników  
w miniony weekend wypompowywało wodę z podtopionych 
piwnic i budynków gospodarczych, po piątkowych ulewach. 
Ratownicy osuszyli też drogę powiatową w Chylinie.

Intensywne opady deszczu 
już po raz kolejny w tym roku 
dały się we znaki mieszkańcom 
powiatu turkowskiego. Niektó
rzy nie zdążyli jeszcze naprawić 
szkód, które wyrządziła powódź 
sprzed kilku miesięcy, a już mu
sieli walczy z żywiołem po raz 
kolejny. I tym razem, po piątko
wej ulewie, najbardziej ucierpieli 
mieszkańcy gminy Brudzew. W 
sobotę 13 listopada w Chrząbli- 
cach, zawodowcy z Turku oraz 
ochotnicy z Brudzewa i Chrząb- 
lic, od godziny 15.30 do 20.00,

wypompowywali wodę z piwnicy 
domu jednorodzinnego, a także 
udrażniali przepust, który utrud
niał zejście deszczówki do rowu. 
Także w innych gospodarstwach 
woda dostała się do niżej położo
nych budynków, ale właściciele 
posesji poradzili sobie bez pomo
cy straży.

Niespełna trzy godziny po po
wrocie do bazy, dyżurny turkow- 
skiej straży otrzymał zawiado
mienie o kolejnym podtopieniu. 
Tym razem zalało drogę powia
tową i plac jednej z firm trans-

Z urazem kręgosłupa do szpitala trafiła 46-letnia turko- 
wianka, po wypadku, do którego doszło w  Turkowicach.

©om W7 ©pi©
Do zdarzenia doszło w piątek, 

5 listopada, około godz. 8.00 w 
Turkowicach. Na prostym od
cinku drogi w jednym kierunku 
jechały dwa ople -  kadett, a za 
nim agila. Siedząca za kierowni
cą drugiego, 54-letnia mieszkan
ka Kowali Pańskich, nie dosto

sowała prędkości do panujących 
na drodze warunków oraz odstę
pu, dlatego gdy kadet przyha
mował, wjechała wprost w jego 
tył. Uderzenie było na tyle silne, 
że poszkodowana, 46-letnia tur- 
kowianka, z urazem kręgosłupa 
trafiła do szpitala. ił

Mieszkańcy ulicy Łąkowej już po raz kolejny w tym roku musieli 
wypompowywać wodę ze swoich piwnic.
portowych w Chylinie 
w gminie Władysła
wów. Na miejsce za
dysponowano cztery 
jednostki: z Turku,
Władysławowa, Kun i 
Chylina. Zawodowcy 
wraz z ochotnikami 
około czterech go
dzin przepompowy
wali wodę do najbliż
szego kanału. By nie 
wylała na okoliczne 
pola na bieżąco go
udrażniali. Piątkowe ulewy zalały pola i budynki gospodarcze.

Także w Turku opady desz
czu wyrządziły wiele szkód. 
Przede wszystkim na ulicy Łą
kowej. -Cztery lata temu zrobio
no modernizację ulicy Łąkowej. 
Wtedy odcięto istniejącą meliora
cję z ponad stu dwudziestu hekta
rów pól w obrębie ulic Łąkowej, 
Poduchowne i Leśnej. Od tej pory 
po każdym, nawet niewielkim 
deszczu, woda zalewa pola, a 
także obejścia. Już kilkakrotnie 
my mieszkańcy, a także radni 
interweniowaliśmy w tej sprawie 
do władz miasta, lecz bezskutecz
nie -  mówi Zdzisław Tomczak. 
W poniedziałek, 15 listopada, 
przed południem strażacy wy
pompowali wodę z piwnicy jego 
pomieszczenia gospodarczego, 
dwie godziny później znów było 
jej aż po kolana. ił
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DKÓW
POLICJA
Rejon
W  piątek , 5  listopada, o 

godz. 9 .0 0 , w Dobrej na uli
cy 1 Maja, policjanci zatrzymali 
nietrzeźwego kierowcę forda 
focusa. 60-letni mieszkaniec 
Wrocławia miał w wydychanym

powietrzu 1,32 m g/dnD (około 
2,60 promila) alkoholu.

Tego sam ego dnia, około 
godz. 1 7 .0 0 , w Słodkowie 
Kolonii, w ręce funkcjonariuszy 
wpadł pijany cyklista. 48-letni 
mieszkaniec Słodkowa miał 1,13 
mg/dm3 (około 2,60 promila) 
alkoholu.

Od soboty do w torku (3 0  
październik -  9  listopad), w 
M łyniskach w gm inie Przay- 
kona, złodzieje ukradli 150 me
trów siatki ogradzającej działkę 
rekreacyjną, wartą 1800 zł, na 
szkodę 44-letniego mieszkańca 
Turku.

Obrobili warsztat w Zukach

Około 40 tysięcy stracił właściciel warsztatu samochodo
wego, po „wizycie” złodziei. Rabusie wynieśli z budynku nie 
tylko narzędzia, ale też sprzęt stereo i dwa motocykle.

We wtorek (9 listopada) rano, 
jak co dzień, około 6.00 rano, 
właściciel warsztatu w Żukach 
przyjechał do pracy. Zdziwił się, 
gdy zobaczył przeciętną siatkę 
ogrodzeniową, chwilę później 
uchylone drzwi do budynku. We
wnątrz panował bałagan, lecz już 
na pierwszy rzut oka wiadomo

było, że w nocy miał nieproszo
nych gości i brakuje wielu rze
czy. 29-letni turkowianin natych
miast wezwał policję, a następnie 
zabrał się za szybki remanent. 
Gdy funkcjonariusze zjawili się 
na miejscu, wyliczył czego bra
kuje.

Okazało się, że złodzieje splą

drowali dwa pomieszczenia. Z 
pierwszego ukradli półautomat 
spalinowy i spawarkę do alumi
nium, a z przylegającego kom
plet kluczy, wieżę stereo i dwa 
motocykle. Wstępnie wiadomo, 
że obłowili się na 36 tys. zł.

Przy okazji włamali się też do 
stojącej na podwórku ciężarówki, 
należącej do 43-letniego miesz
kańca Długiej Wsi. Z kabiny 
ukradli skrzynkę z narzędziami, 
CB radio i nawigację, wszystko 
warte 1400 złotych.

Trwa intensywne postępowa
nie, którego celem jest zatrzy
manie złodziei. Z tego co się 
dowiedzieliśmy, policjanci trafili 
już na ich trop, jednak dla dobra 
śledztwa nie chcą zdradzać jego 
szczegółów. ił

http://www.pawlic.pl
http://www.pawuc.pl
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POPRZYJCIE NAS!!!
Oddajcie na nas głos 21 listopada 2010 roku

ska
B u d u jm y  p r z e d s z k o la  

i p la c e  z a b a w

B u d u jm y  m ie s z k a n ia lwi
Lepsze miasto, lepsze życie. Zaufajcie nam.

B u d u jm y  s ta d io n ,  
s a le  g im n a s ty c z n e  
i ś c ie ż k i  r o w e r o w e

Ś c ią g a jm y  in w e s to ró w

Platforma
Obywatelska

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW SOJUSZ LEWICY DEMOKRATYCZNE}

10. Skolimowski Jerzy
lat 58 żonaty, syn Krzysztof jest archi

tektem. Wykształcenie wyższe techniczne, 
inżynier mechanik. Jest absolwentem Poli
techniki Poznańskiej. Były pracownik KWB 
“Adamów”. Od kilku lat wraz z żoną prowa
dzi działalność handlową. Mieszka na ulicy 
Chopina.

Za n a jw ażn ie js ze  zad a n ia  do re a liz a c ji w  naszym  
Okręgu W yborczym  uznajem y:

- budowę hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Turku
- budowę nawierzchni ul. Zdrojki Lewe wraz ze ścieżką rowerową
- modernizację skrzyżowania ul.Żeromskiego i 3-go Maja 

z zainstalowaniem tam sygnalizacji świetlnej
- przebudowę kanalizacji deszczowej na ul. Poduchowne i Łąkowa
- pobudowanie ronda na skrzyżowaniu ul. Uniejowskiej 

z Niepodległości i Legionów Polskich
- remont nawierzchni na ul.Nowej
- budowę nawierzchni i chodników ul. Różanej i ul. Jaśminowej
- budowę chodników na ul. Chopina _______________________

Szanowni Państwo
- weźcie udział w wyborach
- postawcie znak ”X ” obok nazwiska jednego z przedstawionych 

przez nas kandydatów

Ci leisKie m m
Okręg Wyborczy nr 2  Lista nr 1

C 3  S o ju sz Lew icy  
D em o kra tyczn e j

JUREK NASZYM WSPÓLNYM DOBREM’
9. Podgórska Malwina
lat 24, zamężna, jedno dziecko, rodo

wita turkowianka. Absolwentka Liceum w 
Turku. Wykształcenie wyższe, mgr edukacji 
wczesnoszkolnej z arteterapią. Odbyła staż 
absolwencki w Urzędzie Miejskim w Turku. 
Obecnie bezrobotna. Mieszka na ulicy Wie
niawskiego.

3. Bachera Barbara
lat 64, mężatka, wykształcenie średnie, 

emerytka. Czworo dorosłych dzieci. Długolet
ni pracownik Elektrowni “Adamów”. Działacz
ka związków zawodowych - była Przewodni
czącą Związku oraz członkiem Zarządu. Przez 
dziewięć lat była Przewodniczącą Komitetu 
Rodzicielskiego w Szkole Podstawowej nr 1 
w Turku. Mieszka na ulicy Piłsudskiego.

4. Zomer Zbigniew
lat 42, żonaty, córka Paulina, syn Michał to 

studenci. Rodowity turkowianin. Wykształce
nie wyższe techniczne, absolwent Politechniki 
Poznańskiej. Od 1989 roku pracownik Elektro
wni “Adamów”, gdzie zdobywał doświadcze
nie na wielu stanowiskach, uzyskując kolejne 
awanse zawodowe. Członek Rady Rodziców 

przy Zespole Szkół Technicznych w Turku, a w roku szkolnym 
2009/2010 jej przewodniczący. Mieszka na ulicy Leśnej.

7 .O lejnik Zdzisław Czesław
lat 58, żonaty, dwoje dzieci. Wykształ

cenie zawodowe. Rodowity turkowianin, 
żyjący problemami miasta. Długoletni pra
cownik ZPJ Miranda w Turku. W zakładzie 
tym pracowali również jego rodzice. Obec
nie na rencie chorobowej. Mieszka na ulicy 
Browarnej.

8 . Purcel Jerzy
lat 49, żonaty, dwoje dzieci. Wykształce

nie średnie. Rodowity turkowianin. Obecnie 
na emeryturze. Jego pasją są rośliny, od 
kilku lat zajmuje się szkółkarstwem. Jest 
powszechnie znany i szanowany, życzliwy 
ludziom. Cieszy się bardzo dobrą opinią 
wśród sąsiadów i znajomych. Mieszka na 
ulicy Chopina.

MATERIAŁ FINANSOWANY PRZEZ KW SOJUSZ LEWICY DEMOKRATYCZNEJ

1. Marczewski Marian Mirosław
lat 62, żonaty, żona to znany i ceniony 

lekarz stomatolog, dwoje dorosłych dzieci. 
Wykształcenie wyższe, mgr prawa admini
stracyjnego. Rodowity turkowianin, dosko
nale znający problemy miasta i mieszkań
ców. Poseł na Sejm RP przez trzy kadencje 
w latach 1993-2005. Burmistrz miasta w 
latach 1998-2001. Radny Rady Miasta w 

obecnej kadencji. Mieszka na ulicy Niepodlegoci.______________

5. Stasiak Janusz
lat 47, żonaty, żona nauczyciel dyplomo

wany, mgr wychowania przedszkolnego. 
Dwie córki, starsza studentka Politechniki 
Poznańskiej, młodsza uczennica miejsco
wego liceum. Rodowity turkowianin. Wy
kształcenie wyższe mgr inżynier ochrony 
środowiska. Ukończył Uniwersytet im. M i

kołaja Kopernika w Toruniu. Od 27 lat pracownik Elektrowni 
“Adamów". Mieszka na ulicy Milewskiego.

2. Gargula Tomasz Zbigniew
lat 34, żonaty, dwoje dzieci - Kajetan i Blan

ka. Wykształcenie wyższe - mgr wychowania 
fizycznego. Nauczyciel w Szkole Podstawowej 
nr 1 w Turku. Członek Sojuszu Lewicy Demo
kratycznej, pełni funkcję rzecznika prasowego 
Zarządu Powiatowego. W latach 1997-2002 
pracownik OSIR w Turku, gdzie organizował 
dziesiątki turniejów i festynów dla dzieci i 

młodzieży oraz dorosłych. Mieszkał na ulicy Milewskiego.

6. Straszewski Igor
lat 34, żonaty, dwie córki. Żona jest pra

cownikiem logistyki w Profi’M. Absolwent 
Liceum w Turku oraz Uniwersytetu Szcze
cińskiego, mgr prawa administracyjnego. 
Pracuje jako kierowca-magazynier w pry
watnej firmie Prometrans. Przez wiele lat 
mieszkał na ulicy Żeromskiego. Obecnie na 
ulicy Różanej.

z250/ika



OGŁOSZENIE WYBORCZE FINANSOWANE PRZEZ KW POLSKIE STRONNICTWO LUDOWE

Szanowni Państwo
Przysłuchując się i czytając in

formacje wielu kandydatów czy 
to na wójta, czy na radnych gminy 
Turek, okazuje się, że znaczna ich 
część chwali się długoletnim do
świadczeniem samorządowym, wie
lokrotnym mandatem radnego czy 
też znajomością problemów gminy. 
Nie można jednak nie zauważyć, że 
większość z nich cechuje negatywne 
myślenie, które znacznie ogranicza 
możliwości. Przedstawiając im inte
resujące pomysły na rozwój gminy 
Turek, odpowiadają pesymistycznie: 

„To się n ig d y  nie uda!
N ie  stać nas n a  to! N ie  je s te 
śm y d o  te g o  p rzyg o to w a n i!”

Ich bierność, brak konkretnych 
pomysłów i jasno sprecyzowanych 
celów sprawia, że gmina Turek jest 
zastygłą skałą, w której możliwo
ści i potencjał Ci „znawcy gm iny” 
sami nie wierzą. Siła jednak tkwi w 
pomysłach i czynach. To wiadome 
od zarania dziejów. Tylko ci, którzy 
działali, osiągnęli swój zamierzony 
cel. Już w czasach biblijnych, budu
jący arkę Noe napotkał na sprzeciw 
wyśmiewających go ludzi. Ale tylko

on ocalał - dzięki konsekwencji, w y
trwałości, determinacji i wierze w 
to, że jego praca i wysiłek, dla in
nych niemożliwa ma sens. Francu
ski pisarz W iktor Hugo, powiedział: 
„Nie ma nic potężniejszego nad 
pomysł, którego czas nadszedł”. W  
serii felietonów publikowanych za
równo na łamach „Echa Turku”, jak 
i w Internecie oraz podczas spotkań 
z mieszkańcami gminy starałem się 
przedstawić swoją wizję rozwoju 
naszej Małej Ojczyzny.

Siła d z ia ła n ia  
Według moich zamysłów w gm i

nie Turek tkwi wielki potencjał, dlate
go użyłem porównania do nieoszlifo- 
wanego diamentu. Tym diamentem  
przede wszystkim jesteście Wy, dro
dzy Państwo. Wasze problemy i po
mysły na ich rozwiązanie są dla wło
darza nieocenionym źródłem wiedzy 
i inspiracji do pracy. Jednak, abyście 
spełniali się w roli prawdziwych lo
kalnych patriotów, musicie mieć ła
twy kontakt, po pierwsze: z kompe
tentnymi pracownikami urzędu i po 
drugie: z zarządzającymi gminą, po
przez czynny udział m.in. w sesjach, 
czy zebraniach sołtysów. Liczę na

to. Na nasz wspólny dialog. Wasz 
głos związany z problemami gminy 
to cenny drogowskaz. Ponadto, jako 
doświadczony doradca gospodarczy 
i ekonomista chciałbym, aby gmina 
Turek była miejscem atrakcyjnym 
dla potencjalnych inwestorów, bo 
uważam, że potrafię przyciągnąć ka
pitał, który wybuduje zakłady i stwo
rzy dla młodych nowe miejsca pra
cy. Staniemy się bezkonkurencyjni 
w porównaniu z innymi miejscami 
w Wielkopolsce, a nawet w Polsce. 
Dlatego do moich głównych wyzwań 
w tym zakresie należeć będzie przy
gotowanie dla terenów gminy Turek 
odpowiednich planów przestrzen
nych i urbanistycznych, aktywna 
promocja, wymiana kulturowa i 
spotkania gospodarcze ze znanymi 
mi osobami z obszaru gospodarki 
międzynarodowej. W  zakresie tych 
działań znajdzie się również aktywi
zacja budownictwa jednorodzinne
go, na co pozwalają lokalne uwa
runkowania, czyli obszary o niskiej 
klasie ziem. Inwestycje związane z 
budownictwem jednorodzinnym w 
sposób naturalny wpłyną na wzrost 
aktywności gospodarczej regionu.

Nowe domy i osiedla to ludzie mło
dzi, pracujący, wychowujący małe 
dzieci. Dbając o ich przyszłość nie 
można pominąć działań związanych 
z edukacją i opieką, stąd szczegól
ny nacisk położę na zorganizowane 
punktów przedszkolnych, budowę 
placów zabaw czy nowoczesnych 
boisk. Dobrze funkcjonująca gmina 
to gmina bezpieczna i ekologiczna, 
z oświetlonymi chodnikami, ścież
kami rowerowymi i ulicami, gdzie 
większość mieszkańców* może 
-skorzystać z gazociągu, gdzie zmo
dernizowane są linie energetyczne i 
gdzie bez zarzutu działa kanalizacja. 
Na wszystkie te projekty potrzebne 
są środki finansowe, które wiem  
jak i gdzie pozyskać. Dużo można 
zrobić jako samodzielna jednostka, 
od nikogo niezależna, jednak nie 
wykluczam w swoich założeniach 
szeroko rozumianej współpracy 
-  czy to z włodarzami miasta, po
wiatu, czy gmin ościennych. Chcę 
współpracy, jednak bezapelacyjnie 
zaprzeczam połączeniu gminy z 
miastem Turek.

N ie b ą d ź  o b o ję tn y  
Drodzy Państwo, kampania wy

borcza, która przecież jeszcze trwa 
pozwoliła mi spojrzeć na gminę 
Turek z nieco innej strony. Przez 
pryzmat swoich kontrkandyda

tów zobaczyłem, że tak naprawdę 
w tym miejscu od lat nic się nie 
dzieje, nic nie zmienia na lepsze. 
Wieloletnie doświadczenia tych 
ludzi, ich zamiary i pomysły, który
mi szczycą się na ulotkach wybor
czych powinny być wymienione, 
jako działania dokonane. Zamiast 
„chcę zrobić”, powinniśmy czy
tać „zrobiłem/am”. Niestety tak 
nie jest, dlatego nie zawaham się 
stwierdzając, że są to reprezentan
ci układów, bierności i nijakości, 
którym stanowczo mówię -  NIE!

W iem , że nie mogę kierować 
wiatrem, dlatego będę odpowied
nio ustawiał żagle tak, by nasza 
gmina płynęła w kierunku sukcesu, 
aby mieszkańcy mogli powiedzieć: 
Gmina Turek -  chcemy tu miesz
kać. Jeśli więc nie jest W am , dro
dzy Państwo obojętny los gminy 
Turek, uważacie, że potrzebne są 
zmiany, które zaowocują sukcesa
mi i przyniosą korzyści -  oddajcie 
głos na wiarygodnego kandydata, 
który jasno określa swoje cele i nie 
boi się wyrażać swojego zdania, 
szanując przy tym innych.

Z poważaniem
Zbigniew Friedel, 

kandydat PSL na wójta  
gminy Turek 

i Sejm iku W ojewódzkiego

Gorączka przedwyborcza sięga zenitu
Wprawdzie po 

ostatnich deklara
cjach kandydatów, 

niżej podpisany nie ma jeszcze prawa 
pękać z dumy i wypinać piersi do sym
bolicznych orderów, ale pewne jaskół
ki nadziei pojawiły się przed wyborami. 
Mam tu na myśli sprawę bezwstydnie 
wysokich diet w naszej Radzie Powia
tu. Niedawno chwaliłem Józefa Cajdle- 
ra i Krystiana Krawczyka za wyrażenie 
opinii, że wysokość uposażenia powia
towych rajców jest absolutnie nieuza
sadniona. W  ubiegłym tygodniu grono 
zwolenników cięcia diet powiększyli 
kandydaci Towarzystwa Samorządo
wego do powiatu, głosząc w punkcie 
pierwszym swojego programu wy
borczego hasło -  Niższe diety, więcej 
stypendiów. No cóż, refleksja jakby 
ździebko spóźniona i trochę niezbyt 
konkretna. No, ale widać, że teesiarzy 
sumienie chyba ruszyło. Z kolei na po
niedziałkowej konferencji prasowej w 
te pędy dołączył powiatowy lider PiS 
Ryszard Bartosik, wprawdzie zazna
czając, że dopiero po wyborach określi

się w sprawie wysokości obniżki diet 
powiatowych rajców. Oby nie okazało 
się, że po wyborach szef PiS za właś
ciwe uzna obniżkę np. o przysłowiową 
złotówkę. No, ale to zobaczy się po wy
borach. W  każdym bądź razie świad
ków deklaracji obecnego starosty jest 
spore grono. Z posłem Adamem Hof
manem na czele. A przecież trzeba pa
miętać o Zbyszku Bartosiku i Andrzeju 
Bucie, którzy od dawna publicznie są 
zwolennikami obniżenia diet o połowę. 
Krótko mówiąc, gotowość obniżenia 
diet rośnie wprost proporcjonalnie do 
zbliżania się terminu wyborów.

Podobne zjawisko da się zaob
serwować z kampanią wizualną. 
W  takim Turku zaczyna już powoli 
brakować wolnych murów, płotów i 
temu podobnych ścian, gdzie dałoby 
się jeszcze powiesić tego czy innego 
kandydata. Co bardziej złośliwi zaczy
nają nazywać to zjawisko kampanią 
ocieplania Turku. Bo też istotnie, na 
ścianach wielu bloków mieszkalnych 
kandydaci, swoimi banerami, dokona
li swoistej termomodernizacji budyn

ków. Inni pokpiwają, że w związku z 
pogłębiającym się deficytem wolnych 
murów kandydat Zdzisław Czapla był 
tak zdeterminowany, że swoim wy
borczym banerem postanowił ocieplić 
remontowany ratusz na turkowskiej 
starówce. I bardzo słusznie. Wszak 
dzięki tej pomysłowej „termomoder
nizacji" pracownikom remontującym 
dawną siedzibę magistratu będzie ciut 
cieplej. Trwająca kampania oświeciła 
wielu w kwestii celowości przejęcia 
przez władze miasta miejscowego 
PKS. Bo teraz jedynie jakiś wyjątkowy 
tępak nie zrozumie, że tereny dworca 
autobusowego były miastu potrzebne 
choćby dlatego, że PKS dysponuje 
tym samym rozległymi terenami pod 
propagandę wizualna. Słowem, ko
munalizacja przewozowej spółki na 
coś jednak się przydała.

Wracając zaś do wspomnianej 
wcześniej konferencji prasowej posła 
Hofmana i kandydatów PiS, to przy 
tej okazji należałoby odnotować na
der ważkie oświadczenie Ryszarda 
Bartosika, który publicznie zaapelo

wał „o poparcie dla kandydatów PiS 
bez względu na to do jakich rad i na 
jakie urzędy kandydują”. Załóżmy, że z 
cytowanej wypowiedzi wynika popar
cie Bartosika również dla Kryspiana 
Pawlica, kandydującego wszakże z 
ramienia PiS na, było nie było, ale 
Urząd burmistrza Turku. Wprawdzie 
Bartosikowi jakoś wprost nie chciało 
to przejść przez gardło, ale być może 
Pawlic uznał, że dobre chociaż i to. 
Słowem, I Pawlic syty, a i Czapla aż tak 
bardzo nie jest niekontent. Dyploma
ta z tego Bartosika, nie ma co. Do tej 
gry w powiatową dyplomację zręcznie 
spróbował wpisać się uczestniczący w 
konferencji prasowej poseł Hofman. 
Fakt wystawienia kandydatury Pawlica 
parlamentarzysta PiS tłumaczył tym, 
że jego zdaniem rządy Czapli zasługu
ją na czwórkę z minusem. To zaś nie 
dość wysoka ocena, że koalicyjnego 
burmistrza PiS mogło poprzeć w pełni 
i nie wystawić mu konkurenta.

Za to w żadną dyplomację nie miał 
ochoty bawić się Janusz Gadomski, 
kandydujący z listy PiS do Rady Miej

skiej. -Kto i na jakich zasadach wy
bierał na dyrektorów panią Cesarz i 
panią Frasunkiewicz. Bo w mojej oce
nie zarówno Miejski Dom Kultury jak 
i MOPS działają bardzo źle -  wypalił 
kandydat na miejskiego rajcę. No cóż, 
powiedziane mocno i bez ogródek.

Z kolei powiatowy szef PiS popro
szony o komentarz w sprawie wysta
wienia przez TS kandydatury Marka 
Naglewskiego na urząd starosty po
przestał na przytoczeniu frazy starego 
szlagiera -  Każdemu wolno kochać, 
każdemu wolno marzyć. W  żadną dy
plomację nie bawił się również kandy
dat do rady miejskiej Tomasz Kwaśny, 
który nawiązując do przesłania pro
gramowego Kryspiana Pawlica o ob
niżeniu zbyt wysokich kosztów życia 
turkowian zaznaczył: -PGKiM nie powi
nien kojarzyć sie turkowianom jedynie 
jako poborca opłat. Bowiem instytucje 
komunalne powinny siużyć mieszkań
com miasta, a nie sobie -  walnął bez 
owijania w bawełnę. Z tego widać, że 
przedwyborcza gorączka zaczyna się
gać zenitu. Andrzej Jarek

M a m  p e c h a ,  ż e  z  R y s z a r d e m  B a r t o s ik ie m  
m ie s z k a m y  w  t e j  s a m e j  g m in ie

Jestem jednym z pierwszych za
łożycieli PiS-u w Powiecie Tureckim 
( pełnomocnik PIS gminy Kawęczyn- 
Malanów). Jako lider listy w Okręgu 
Kawęczyn-Malanów brałem czynny 
udział w wyborach samorządowych 
do powiatu w 2002 r. i 2006 r. uzy
skując dobry wynik 145 głosów.

Ten wynik chyba dał wiele do my
ślenia obecnemu Przewodniczącemu 
PIS w powiecie Ryszardowi Bartosi
kowi (jego wynik z 2006 to 193 gło
sy), że postanowił nie dopuścić abym 
wystartował w tegorocznych wybo
rach samorządowych i nie pokrzy
żował jego przyszłych politycznych 
planów.

Nie zależało mi, na której pozycji

będę na liście. Bo przecież wiadomo, 
że w wyborach samorządowych nie 
głosuje się na numery czy partie, tyl
ko na osoby. Zasada PIS-u była taka, 
że w pierwszej kolejności startują 
członkowie, a następnie sympatycy. 
Widocznie w Gminie Kawęczyn zmie
niono zasady na potrzeby obecnego 
przewodniczącego. Jednym słowem, 
mam pecha, że mieszkamy w tej sa
mej Gminie Kawęczyn.

Zupełnie nie rozumiałem, dlaczego 
nie chciał wpisać na listę kandydatów 
do Rady Powiatu Radnego Powiato
wego Kadencji 2006-2010 mojego 
brata Waldemara Majdę (bezpartyj
nego), który w zakończonej kaden
cji pełnił funkcję Przewodniczącego

Komisji Zdrowia. I to w momencie, 
gdy na listach PiS brakowało jeszcze 
osób. Teraz już wiem dlaczego tak 
się stało. Bowiem brat znając proble
my tureckiego szpitala (stając w jego 
obronie) zadawał na sesjach niewy
godne dla Starosty Bartosika pytania 
dotyczące szpitala, co było sprzeczne 
z interesem politycznym rządzącej 
koalicji. A także dlatego, że popierał 
Mirosława Kałużnego na Starostę 
Tureckiego.

Dotąd łudziłem się, że radnych nie 
wybieramy po to, aby służyli partii czy 
koalicji, ale społeczeństwu i szeroko 
rozumianemu interesowi publiczne
mu. Wszak ślubują to na początku 
swojej kadencji.

Widocznie dla Ryszarda Bartosika 
interesy partii, koalicji i swoje są waż
niejsze od interesu publicznego.

Ostatnio napisałem e-maila do Ry
szarda Bartosika i całego zarządu PiS 
z pytaniem - dlaczego usunięto moją 
osobę z zakładki „Ludzie PiSu”. Ale 
do dnia dzisiejszego nie dostałem od
powiedzi (dodam że partycypowałem 
w kosztach tworzenia tej strony). 
Wielokrotnie Pan Starosta przypisuje 
sobie zasługi wielu ludzi i mija się z 
prawdą, czego dowodem jest np. za
mieszczenie informacji w Programie 
Samorządowym Powiatu Tureckiego 
autorstwa Ryszarda Bartosika, cyt.: 
„A więc pomimo tego, iż nadal jest 
to placówka publiczna, szpital w Tur

ku funkcjonuje i przynosi dochody 
umożliwiające podjęcie inwestycji.” 
Fakty są inne. Od około roku szpital 
nie przynosi dochodów z działalności 
bieżącej o czym świadczą ostatnie ra
porty finansowe. I tak dla przykładu: 
za m-c sierpień straty wynoszą około 
56 000 zł, a za m-c kwiecień straty 
wynoszą około 189 OOOzł.

Zachowanie Starosty Bartosika z 
PiS jest zbliżone do działań Komite
tu Politycznego PiS, który eliminuje 
ludzi merytorycznie przygotowanych 
i zasłużonych dla PIS-u, co jest ze 
szkodą dla PiS-u, a przede wszystkim 
lokalnej społeczności.

Współzałożyciel PiS w Powiecie 
Tureckim Dariusz Majda
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Kandudat na Burmistrza



ZADECYDUJĄ MIESZKAŃCY

W  poniższym tekście 
chciałbym się odnieść do li
stu Pana wiceburmistrza Ta 
deusza Czerwińskiego, jaki 
skierował do kandydatów  
na burmistrza Turku w  ostat
nich numerze „Echa Turku”.

Na wstępie chciałbym podkreślić, 
że traktuję ten list jako stanowisko 
także Pana burmistrza Zdzisława 
Czapli, który jako szef Pana Czer
wińskiego zapewne zaakceptował 
jego treść.

Świadczy o tym chociażby brak 
jakiegokolwiek oświadczenia o od
cięciu się od treści w nim zawar
tych.

W  liście wiceburmistrz Czerwiń
ski atakujący mnie, a także Bogda
na Kawkę i Dariusza Młynarczyka 
wpisuje się w agresywny sposób 
uprawiania polityki. Sposób, które
go unikałem do tej pory nie odpo
wiadając na prowokacje i szykany 
wobec mojej osoby. Nadal chcę być 
daleki od takiego stylu uprawiania 
polityki.

W  liście tym Pan burmistrz obra
ża mnie i innych kandydatów przy
równując nasz poziom do „średnio 
zdolnego ucznia z trzeciej klasy 
szkoły podstawowej,, czy też zwra
cając się do nas „Głupcy, najważ
niejsze są pieniądze”.

Czy tak powinni się wypowiadać 
ludzie piastujący najwyższe stano
wiska w naszym mieście?

Jeśli nie szanują kontrkandyda
tów to jak mają szanować zwykłych 
mieszkańców?

Można by powiedzieć:
Jaki poziom człowieka taki po

ziom  jego wypowiedzi
Wyśmiewa Pan moje zdolności 

zawodowe. Ja nie chciałbym podda
wać pod publiczną ocenę Pańskich 
sukcesów zawodowych, zanim zo
stał Pan wiceburmistrzem.

Pisze Pan, że nie odrobiliśmy 
pracy domowej, którą było zapozna
nie się z aktami i uchwałami przez 
Was podjętymi. Otóż, zapoznałem  
się z tymi dokumentami i uważam, 
że częściowo trzeba je zmienić 
(zwłaszcza te, które planują rozwój 
Turku w długim okresie czasu).

Pan przedstawia swoje pomysły 
na Turek w oparciu o te dokumen
ty (celowo nazwałem je pomysłami 
-  ponieważ według mnie nie można 
ich nazwać spójną wizją) i próbuje 
Pan mnie odpytywać jak je reali
zować? To sami nie wiecie, w  jaki 
sposób wprowadzać w życie własne 
pomysły ?Ja całkowicie gdzie in
dziej upatruję szans rozwoju nasze
go miasta, mam inną wizję Turku 
i o tym się mogę wypowiadać. Co 
zresztą czynię i czyniłem od kilku 
lat, także na łamach „Echa Turku”.

Kpi Pan, że jako kandydaci obie
cujemy mieszkańcom różne rzeczy. 
Pan robi dokładnie to samo. Jednak 
faktycznie jest pomiędzy nami róż
nica. Wyborcy mogą liczyć na to, że 
spełnię swoje obietnice natomiast, 
co do Pana obietnic takich nadziei, 
według mnie, nie mają. Wskazuje na 
to ostatnie 8 lat rządów, w których 
padło mnóstwo obietnic, na które 
nabrało się wielu mieszkańców.

Pisząc ten list roztacza Pan obraz 
Turku jako „krainy mlekiem i m io
dem płynącej”, miasta wspaniale 
się rozwijającego, przyjaznego dla 
mieszkańców.

Jest to obraz odbiegający od rze
czywistości, w której przychodzi żyć

mieszkańcom. Czyli uprawia Pan 
tanią propagandę i zwracam uwagę, 
że coraz mniej ludzi na nią się nabie
ra. Na szczęście.

A co do wizji jaką Pan przedsta
wia, to chwalenie się, że 14 miesię
cy trwały rozmowy, aby pozyskać 
jeden zakład mający zatrudnić 60 
osób (piszę mający - bo to są na 
razie takie same obietnice jak wiele 
innych ze strony władz Turku) jest 
jeśli nie śmiesznym czy tragicznym  
to na pewno odbierającym nadzieję 
mieszkańcom na rozwój Turku.

W  powiecie tureckim jest zare
jestrowanych 3885 bezrobotnych 
- 1 1 , 2  proc. (stan na 8 .11.2010  r.), 
z tego 2186 osób w samym Turku 
(stan na koniec października 2010  
r.). Aby zmniejszyć to bezrobocie w 
samym mieście, chociażby o poło
wę, musiałoby powstać około 1093  
miejsc pracy! W  tym tempie (czyli 
60 miejsc pracy na 14 miesięcy!) 
obecnym władzom Turku utworze
nie 1039 miejsc pracy zajmie 21 lat 
i 3 m iesiące. I to tylko, aby zm nie j
szyć bezrobocie o połow ę!!!

To c h y b a  kp in a  
z m ies zk ań có w

I to ma być perspektywa rozwoju 
dla Turku?

Przecież w takim przypadku 
obecni bezrobotni w ogóle nie mają 
szansy znalezienia zatrudnienia, 
a młodzi ludzie maja ewentualna 
szansę zatrudnienia w wieku prawie 
emerytalnym !!!!

Czy to są prawdziwe wizje roz
woju czy kpiny z mieszkańców? Je
stem przekonany, że na to pytanie 
mieszkańcy potrafią sobie udzielić 
właściwej odpowiedzi.

Z poważaniem  
Kryspian Paw lic  

Kandydat na Burmistrza Turku

Trzeba w ie d z ie ć  c z e g o  
c h c e m y

Za kilka dni odbędą się wybory  
sam orządowe. Zanim pójdziemy  
głosować powinniśm y się zasta
nowić nad kilkoma kwestiam i. Czy 
nasze dotychczasowe oczekiwania 
zostały spełnione? W  jakim m ie
ście chcemy mieszkać? Czy takich 
decyzji i działań oczekiwaliśm y od 
koalicji rządzącej Tow arzystwa Sa
m orządowego oraz Prawa i Spra
w iedliwości?

To właśnie my mieszkańcy m u
sim y wiedzieć jakiego Turku chce
my. Czy ma być tak jak jest, czy też 
chcem y zm ian? W iedząc to, wybór 
burm istrza czy radnych nie pow i
nien być dla nas trudny, ale pod 
jednym  warunkiem . Kandydaci 
sami muszą wiedzieć czego chcą 
i zabiegać o wyborców tak samo 
intensywnie w trakcie kadencji, jak 
i w kampanii wyborczej.

Jak i p o w in ie n  b y ć  
s a m o rzą d ?

Sam orząd to my, mieszkańcy 
Turku. W ybieram y spośród siebie 
naszych przedstawicieli (radnych 
i burm istrza), którzy mają za za
danie nas reprezentować oraz re
alizować nasze wspólne potrzeby. 
Taki jest cel i tak to powinno w y
glądać. A jak jest w rzeczyw isto
ści, odpowiedzm y sobie sami.

Dlatego tak podkreślam znacze
nie mieszkańców przy podejm owa
niu decyzji, ponieważ brak analizy 
ich potrzeb i konsultacji z nimi, 
może z największego zamierzenia 
zrobić największą porażkę, spędza
jącą sen z powiek mieszkańców. 
Ja pozwolę sobie tylko podać kilka 
przykładów z jakimi się spotkałem.

S k rzy żo w a n ie  
z p o p lą ta n ie m

Zarów no burm istrz, jak i staro
sta chwalą się przed w yboram i, że 
wykonali wiele inwestycji. Jedną 
z nich jest przebudowa skrzyżo
wania przy Szkole Podstawowej 
Nr 1 w Turku. Tak się składa, że 
jestem  m ieszkańcem  bloku przy 
tym  skrzyżowaniu. N iestety jakoś 
nie pękam z dum y z powodu tej 
inwestycji. Obaj w spom niani pa
nowie zapatrzeni we własne „cele 
w yborcze” nie pomyśleli o nas 
mieszkańcach znajdujących się w 
sąsiedztwie tego skrzyżowania. 
Skrzyżowanie spowodowało, że 
mieszkańcy bloku przy ul. Kącz- 
kowskiego czują się zagrożeni 
brakiem odpowiedniego wyjazdu. 
Bliskość świateł pozwala na pra
widłow e zatrzym anie się tylko jed
nego pojazdu, następny samochód  
już blokuje nasz wyjazd.

M ieszka tu 60 rodzin. Czy ktoś 
pom yślał co się stanie, w przypad
ku zagrożenia życia? Jak dojedzie 
do nas straż pożarna, czy pogoto
wie ratunkowe? Nie dość, że nie 
skonsultowano tego z m ieszkań
cam i, to jeszcze spowodowano za
grożenie. Zainteresowani wiedzą 
o tym  doskonale, gdyż osobiście  
wraz z m ieszkańcam i wielokrotnie

Jaki powinien być samo
rząd? Kto powinien reprezento
wać mieszkańców w  Radzie? 
Czy w  Turku nadszedł czas 
na zmiany? Kto poniesie kon
sekwencje swoich decyzji?

interw eniow ałem  w tej sprawie. 
A wystarczyło wziąć pod uwagę 
potrzeby mieszkańców i zadbać o 
ich bezpieczeństwo. Ale co tam. 
Straty „wyborcze” jakieś muszą 
być. W ięc poświęcono mieszkań
ców sąsiadujących z tym  skrzy
żowaniem . Inni m ieszkańcy mają 
wiedzieć tylko o tym , że jest nowa 
inwestycja i tak się zm ienia Turek. 
Tylko szkoda, że kosztem drugie
go człowieka.

Podobnych przykładów m óg
łbym podać więcej. Moją intencją 
jest jednak pokazanie, że władza 
ma pracować dla dobra mieszkań
ców i w ich interesie. A jak jest?  
Każdy odpowie sobie sam.

W ła d z a  p o w in n a  
a n a liz o w a ć  p o trz e b y  m ie s z 

k a ń c ó w
Niejednokrotnie jako radny 

zabierałem  głos w sprawie braku 
konsultowania potrzeb mieszkań
ców przez władzę. Zwracałem  też 
uwagę, że to oni powinni p ierw 
si, jeszcze przed realizacją, a nie 
ostatni dowiadywać się o decy
zjach władz. Niestety, koalicja 
radnych TS-P iS  spowodowała, że 
władza stała się „głucha” na gło
sy m ieszkańców. Każdy zgłaszany 
wniosek przez radnych opozycji 
był z góry skazany na porażkę. 
Oczywiście decydowała w tym  m o
mencie chęć upokorzenia opozycji. 
Pokazania, że mając większość po 
swojej stronie nie trzeba się liczyć 
z głosem mniejszości.

I w takiej właśnie atm osferze, 
bez analizy kosztów i sposobu 
funkcjonow ania przejęty został 
przez miasto PKS. Przepadły rów 
nież moje wnioski dotyczące m.in. 
aktualizacji „Strategii R ozw oju”, 
uporządkowania ruchu drogow e
go w zakorkowanym  mieście, po
przez wykonanie „Studium Kom u
nikacyjnego dla Turku". Podobnie 
stało się z wnioskam i o przezna
czenie środków finansowych na 
szczepienia HPV, czy choćby bu
dowa placu zabaw w parku przy 
M iejskim  Domu Kultury. To były 
inicjatywy pochodzące od m iesz
kańców, dlaczego je zlekceważo
no? Zam iast tego, zadecydowano  
o „najpilniejszej” inwestycji m iej
skiej -  ławeczce M ehoffera i budo
wie pom nika tura.

W ła ś n ie  ta k  z m ie n ia n o  
Turek, a  d o k o n a n ia

m ó w ią  s a m e  za  s ie b ie
M am  nadzieję, że pokazałem jak 

ważnym  organem decyzyjnym jest 
Rada M iasta i w ybór właściwych  
ludzi, którzy będą nas reprezento
wać. W yborcy powinni pamiętać, 
że radny to człowiek, który pracuje 
na rzecz i w im ieniu m ieszkańców, 
a nie wygodnie zasiada w Radzie. 
Kiedy pojawia się problem  interw e
niuje, spotyka się z m ieszkańcam i, 
słucha ich racji i występuje w ich 
im ieniu na sesjach Rady Miasta.

R om uald Antosik  
Kandydat do Rady M ie js k ie j 

Turku

Czy Towarzystwo 
Samorządowe kłamie 
wyborców?

Już niebawem mieszkańcy Turku podej
mą decyzję o przyszłości swojego miasta na 
najbliższe cztery lata. Wybierzemy radnych, 
wójtów i burmistrzów, ale najważniejsze w  
tych wyborach będzie liczny udział i odpo
wiedni wybór. Do napisania artykułu skłonił 
mnie Burmistrz Czerwiński znany z przedwy
borczych paszkwili.

K ie łb asa  w y b o rc za
Bardzo dobrze, że Burmistrz Czerwiński napisał ten 

artykuł, ponieważ obnażył rządzących miastem (Towa
rzystwo Samorządowe -  PiS), które częstuje wyborców  
zgniłą kiełbasą wyborczą. W  artykule można przeczytać, 
że do 2012 pieniążki z budżetu są już wykorzystane. 
Bardzo mnie to zaciekawiło i szybko przeczytałem listę 
inwestycji, bo szukałem OBIECANEGO na wiosnę Szkole 
Podstawowej nr 1 boiska wielofunkcyjnego z zadasze
niem w formie balonu. I c o .... NIE MA I NIE BĘDZIE! 
Rzucona została kiełbasa wyborcza Towarzystwa Sam o
rządowego a dzieci nadal będą się gniotły w sali gimna
stycznej o wymiarach kurnika pełniącej również funkcję 
auli. Dodatkowo nowe boisko dla Liceum spowodowało 
likwidację dwóch starych, z których z jednego korzy
stały dzieci z „Jedynki”. Teraz nie mają żadnego. Jeżeli 
wyborcy obdarzą mnie zaufaniem, budowa kompleksu

sportowego przy „Jedynce” będzie moim priorytetem.
„Z dala od polityki” albo „ani słowa o polityce”
W  moich oczach Platforma naraża się na śmieszność 

twierdząc, że chce być z dala od polityki. Tak się nie da. 
W  samorządzie była, jest i będzie polityka, jednak musi 
być ona prowadzona w odpowiedni sposób. Już Ary
stoteles mówił, że politykę rozumie jako rodzaj sztuki 
rządzenia państwem, której celem jest dobro wspólne. 
Kłamstwem jest więc twierdzenie, że będzie się z dala od 
polityki. Mam y przykłady kłamstw wyborczych chociaż
by Towarzystwa Samorządowego, które poszło cztery 
lata temu do wyborów z hasłem: ” ...a n i słowa o polity
ce”, a polityka prowadzona przez nich była wszechobec
na. Sojusz Lewicy Demokratycznej wręcz przeciwnie 
mówi, że POLITYKĘ będziemy prowadzić, ale mądrze i 
rozsądnie dla dobra mieszkańców Turku.

APEL
Już w niedzielę odbędą się wybory samorządowe. 

Namawiam do głosowania na ludzi, którzy swoją posta
wą nie będą przynosić ujmy i hańby naszemu miastu. W  
każdych ugrupowaniach są tacy. Głosujmy na ludzi m ło
dych, zdolnych, przyszłościowych. Ja osobiście dzisiaj 
kończę etap Głosu Młodych, w którym w latach 2007  
-  2009 pisałem o ważnych sprawach miasta i powiatu. 
Zachęcam do głosowania.

Tomasz Gargula
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Pracujemy dla miasta, pracujemy dla powiatu
D o b ie g ła  k o ń c a  k o le jn a  k a d e n c ja  s a m o r z ą d u  t e r y t o r i a l n e g o .  W  o s t a t n i c h  4  l a t a c h  d z ia ła c z e  P r a w a  i  S p r a w ie d l iw o ś c i  c ię ż k o  p r a c o w a l i  n a  

r z e c z  r o z w o ju  T u r k u  i  P o w ia t u  T u r e c k ie g o .  W s p ó ł p r a c o w a l i ś m y  z  w i e l o m a  ś r o d o w is k a m i ,  z a w s z e  w s łu c h u ją c  s ię  w  p r o b l e m y  m ie s z k a ń c ó w .  
D z i ę k i  t e j  w s p ó łp r a c y  b y ło  m o ż l iw e  p r z e p r o w a d z e n ie  w ie l u  i n w e s t y c j i  i  d z i a ł a ń  s ł u ż ą c y c h  r o z w o j o w i  n a s z e j  m a ł e j  O jc z y z n y .  S t w o r z y l i ś m y  
t a k ż e  P r o g r a m  S a m o r z ą d o w y  P o w ia t u  T u r e c k ie g o ,  k t ó r y  o b e jm u je  z a k r e s  d z i a ł a ń  n a  l a t a  2010 - 2014 . P o n i ż s z y  f o t o r e p o r t a ż  p r e z e n t u j e  n a s z ą
p r a c ę  w  o s t a t n i c h  4 l a t a c h .

O j !isznuratjźcurhf&le- Z-CuriOc(y- /^S vC~lwrlcjs-

Starosta Turecki z członkiem Zarządu Powiatowego PiS 
Dariuszem Kałużnym

ni KON
iZNAŃ, 6 -7 1

Członkowie PiS w Turku Małgorzata Golczyńska, Maryla Stolarek 
i Ryszard Papierkowski z Posłem PiS do Parlamentu Europejskiego 

Konradem Szymańskim podczas Kongresu w Poznaniu

Marek Kubiak na zdjęciu ze Starostą Tureckim Ryszardem Bartosikiem
i Wojewodą Wielkopolskim Tadeuszem Dziubą 

-  pierwsze rozmowy o budowie strażnicy w Turku
Bohdan Radecki podczas wizyty Jarosława 
Kaczyńskiego w Turku w styczniu 2010 r.

Więcej informacji na stronie www.pis.turek.net.pl i www.rbartosik.pl
z/DK

http://www.pis.turek.net.pl
http://www.rbartosik.pl
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Szanowni Państwo!
Nazywam się Arkadiusz Chmielewski. Jestem żonaty i mam dwie dorosłe córki Od ośmiu lat jestem członkiem partii Prawo 
i Sprawiedliwość Jestem radnym Sejmiku Województwa Wielkopolskiego obecnej, kończącej się kadencji. Byłem jednym z 
aktywniejszych radnych. W czasie tych czterech lat zajmowałem się sprawami całej Wielkopolski, jednak „ukierunkowany" 
byłem na sprawy subregionu z którego pochodzę, gdzie mieszkam i skąd zostałem wybrany. Od dwunastu lat mieszkam 
w Tuliszkowie, wcześniej w Piekarach w gminie Dobra, pracuję jako dyrektor szkoły w Dąbroszynie. Jestem członkiem 
„Solidarności", prezesem Stowarzyszenia Oświatowego -  Lepsza Edukacja, członkiem Powiatowej Rady Zatrudnienia 
w Turku, Społecznej Rady Szpitala Wojewódzkiego w Koninie. Jako radny sejmiku podejmowałem wiele działań, aby 
pomóc mieszkańcom naszego subregionu: paliwowo-energetycznego. Na pracę nad zabezpieczeniem tych interesów, Arkadiusz Chmielewski 
rozwój infrastruktury i turystyki, oświaty oraz kultury, ochrony zabytków (w szczególności budynków sakralnych) na Ka^ “  ,.at , “ elmiku 
naszym terenie pozwoliło mi uczestnictwo w wielu komisjach sejmiku. Sprawy mieszkańców powiatów konińskiego, wielkopolskiego 
słupeckiego, kolskiego i naszego, tureckiego, ich los i możliwość pomocy były moimi nadrzędnymi celami. Tam gdzie Poz¥cJa 5 lis,y nr 5 
mogłem pomagałem w zaspokojeniu żywotnych potrzeb osób i organizacji. Strażakom z OSP pomogłem uzyskać samochody strażackie np. w 
Osieczy, Dąbroszynie czy Skęczniewie. Dbałem o bezpieczeństwo wskazując gdzie istnieje potrzeba naprawy dróg wojewódzkich np. w Rychwale, 
czy w Dąbrowie (rondo), czy przebudowy skrzyżowania, do ustawienia świateł ostrzegawczych na przejściu dla pieszych w Tuliszkowie włącznie. 
Z mojej inicjatywy Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi wizytowała gminę Dobra i Zbiornik Jeziorsko w celu wsparcia inicjatyw rozwoju tego terenu 
oraz spotkała się wTurku z przedstawicielami kopalni Wspierałem tych, którzy prosili mnie o pomoc. Wiele jest jeszcze do zrobienia, ale uczyniłem 
tzw. „pierwszy krok” do tego aby Sejmik Wielkopolski zainteresować Wschodnią Wielkopolską, co zauważyły także wielkopolskie media. Zawsze 
angażowałem się w  te działania z poświęceniem oraz starałem się pozyskać do tej współpracy samorządy powiatowe i gminne na czele z wójtami 
i burmistizami miast i gmin, bo najważniejszy był dla mnie zysk społeczeństwa, a nie mój partykularny interes. Mam już pewne samorządowe 
doświadczenie, dlatego proszę Państwa o obdarzenie mnie zaufaniem po raz drugi i oddanie głosu na moją skromną osobę. Postaram się nie 
zawieść Państwa, bo znam nasze problemy, jestem stąd! nrt Cshh^lŻLJyL.'

Czy powiat turecki przegra wybory do sejmiku wojewódzkiego?

Coraz dalej od Poznania
Kampania wyborcza do sejmiku toczy się jakby w  cieniu bardziej gorącej rywalizacji o fotele 

burmistrzów, wójtów czy mandaty radnych. A tymczasem tak doświadczeni samoiządowcy jak 
Mirosław Broniszewski czy Jan Nowak nieraz mówili o znaczącej roli samorządu wojewódzkiego, 
gdzie zapadają kluczowe decyzje rozstrzygające o losach zarówno naszego miasta, jak i powiatu. 
Tymczasem wiele wskazuje na to, że społeczność turkowskiego nie będzie tam miała swojego 
przedstawiciela. I na tym forum może tym samym zabraknąć głosu powiatu tureckiego.

Liczni współobywatele dobrze 
orientujący się w politycznych 
mechanizmach decyzyjnych pub
licznie twierdzą, że to na poziomie 
wojewódzkim zapadają rozstrzyg
nięcia, które dla lokalnych spo
łeczności niejednokrotnie niosą 
większe konsekwencje niż te na 
poziomie parlamentarnym. A już 
z całą pewnością warto poważniej 
się nad problemem zastanowić, 
gdy mówi to ktoś, tak dobrze zo
rientowany w sprawie, jak choćby 
Mirosław Broniszewski. I z tym 
większą obawą przyglądamy się 
szansom wyborczym kandyda
tów z powiatu tureckiego ubie
gających się o mandat w sejmiku 
wojewódzkim. Sytuacja zaś jest 
następująca. Powiat turecki wraz 
z trzema powiatami byłego woje
wództwa konińskiego tworzy w 
tym przypadku okręg wyborczy 
nr 4. Będziemy w nim wybierać 5 
radnych wojewódzkich. W najbliż
szych wyborach o powyższe pięć 
mandatów w naszym okręgu ubie
ga się 85 kandydatów z 12 list. W 
tym gronie figuruje 13 osób z te
renu powiatu tureckiego. Jednak 
realnie oceniając szanse wyborcze 
ugrupowań startujących w wybo
rach do sejmiku w naszym przy
padku można mówić jedynie o 
czterech listach partyjnych -  PiS, 
PO, SLD i PSL. I na listach powyż
szej wielkiej czwórki figuruje łącz
nie 7 nazwisk osób z terenu nasze
go powiatu. Z PiS jest to Arkadiusz 
Chmielewski z Tuliszkowa -  nr 5 
na liście i Benedykt Wawrzyniak
-  Dryi (ta sama gmina). Z PO 
mamy Waldemara Jankowiaka z 
Cichowa, gmina Brudzew -  pozy
cja 2 i Dariusza Mańkowskiego z 
Kowali Księżych -  na szóstce. Z 
SLD kandyduje Roman Borycki 
z Turku -  piątka na liście wybor
czej. I jeszcze dwie kandydatury z 
PSL. Mariusz Seńko z Piętna -  na 
4 i Zbigniew Friedel z Grabieńca
-  ósemka.

Z racji faktu, że akurat te wy
bory mają wybitnie partyjny i po
lityczny charakter należy przyjąć, 
że pozostała szóstka kandydatów 
z naszego powiatu nie ma nawet 
papierowych szans na elekcję.

Innym wnioskiem płynącym z 
partyjnego charakteru omawia
nych wyborów jest porównanie 
siły politycznej w naszym okręgu 
wspomnianej już czwórki ugru
powań. Oczywiście na podstawie 
ich wcześniejszych wyników wy
borczych na naszym terenie.

I tak na tzw. ścianie wschod
niej Wielkopolski największym 
poparciem wyborczym cieszyło 
się dotąd RS. Zresztą to właśnie 
ugrupowanie przed czterema laty 
uzyskało dwa z pięciu mandatów. 
Pozostałe trzy przypadły wtedy 
PO, SLD I PSL. I pomimo znacz
nej dekompozycji jakiej ulega 
ostatnio RS można jednak oczeki
wać, że w naszym okręgu nadal ta 
formacja cieszy się największym 
poparciem. Jeszcze przed mie
siącem, liście RS, dwa mandaty 
można by przyznać w ciemno. 
Dzisiaj nie jest to już takie pewne. 
W tej sytuacji trudno oczekiwać 
mandatu dla kandydata z naszego 
powiatu akurat z tej listy.

Dziwić może też decyzja władz 
RS, która Arkadiuszowi Chmie
lewskiemu, dotychczasowemu 
radnemu wojewódzkiemu, daje 
dopiero piąte miejsce na liście. 
Można zatem oczekiwać, że jego 
ewentualny mandat graniczyłby 
z istnym cudem politycznym. Po
dobnie należy ocenić szanse wy
borcze Benedykta Wawrzyniaka. 
Ten w kadencji 2002-2006 również 
był radnym wojewódzkim, tyle że 
w barwach Samoobrony. No ale 
cóż kierownictwo tej partii widać 
postawiło na Błażeja Spychalskie
go, nie oglądając się, że kandy
dat ma dopiero 25 lat i pochodzi 
gdzieś spod Włocławka.

Słowem, mianując Błażeja 
Spychalskiego na listową jedyn
kę nie po raz pierwszy władze 
PiS potraktowały nasz okręg 
wyborczy jako teren dla politycz
nych „spadochroniarzy”. Nie 
wiem, czy kandydat tego rodza
ju jest w stanie pociągnąć listę. 
A w dodatku tutejszy elektorat 
może poczuć się jakby mieszkał 
w okręgu „zrzutowym”.

Trudno robić sobie większe na
dzieje w związku ze startem z SLD

Romana Boryckiego. Na tej liście 
żelaznym faworytem wydaje się 
być Kazimierz Pałasz, ustępujący 
prezydent Konina. A w dodatku w 
czasie dekoniunktury lewicy, dla 
partii tej trudno oczekiwać więcej 
niż jednego mandatu.

Z kolei na liście PSL widnieją 
nazwiska dwóch postaci, z któ
rych każda mogłaby być dobrym 
przedstawicielem naszego po
wiatu w Poznaniu. Jednak w obu 
przypadkach tryb warunkowy 
jest jak najbardziej usprawiedli
wionym. Bowiem obaj panowie 
równolegle ubiegają się o fotel 
burmistrza Tuliszkowa, w przy
padku Mariusza Seńko,a urząd 
wójta Gminy Turek w przypadku 
Zbigniewa Friedla. W dodatku 
trudno oczekiwać, by PSL wziął 
więcej niż jeden mandat. A ten 
wydaje się być zarezerwowany 
dla Czesława Cieślaka z Koła.

Zostali nam jeszcze dwaj kan
dydaci z PO. A w zasadzie jakieś 
tam szanse można rozważać 
w zasadzie tylko w przypadku 
Waldemara Jankowiaka. A to po 
pierwsze dlatego, że jednak wy
walczył wysoką dwójkę na liście 
swojego ugrupowania. Po wtóre 
i może jest to argument większej 
wagi -  sprzyja mu samo osłabie
nie się konkurencyjnego RS, co 
teoretycznie zwiększa szansę PO 
na potencjalny drugi mandat. Do
datkowo trzeba powiedzieć, że 
nie byłby to nawet jakiś zły wybór 
dla powiatu. Bo prawdopodob
nie to partia Jankowiaka będzie 
w przyszłym sejmiku rozdawała 
karty. Znając zaś przebojowość 
kandydata, który w strukturach 
PO rozpycha się niczym jakiś 
polityczny zakapiora, można by
łoby oczekiwać, że swoich cech 
charakteru użyłby również w inte
resie powiatowych ziomków. Ale 
należy jednak zauważyć, że jego 
szanse są na razie widłami na wo
dzie pisane. Choć to akurat osoba 
Jankowiaka jest, jak to się mówi, 
ostatnią nadzieją białych.

W przeciwnym wypadku po 
21 listopada powiat turecki poli
tycznie będzie leżał jeszcze dalej 
od Poznania. Andrzej Ja rek

Zakończenie p ią te j kadencji Rady M iejskiej

Ocena całkowicie 
rozbieżna

Obserwatorzy i komentatorzy lokalnej sceny politycznej z nie
dowierzaniem pizecierali oczy, śledząc przebieg uroczystej sesji 
kończącej piątą kadencję Rady Miejskiej Turku. Bo też towaizy- 
szący temu wydaizeniu klimat sprawił, że niejeden mógł odnieść 
wrażenie uczestnictwa w  obradach jakiegoś całkowicie odmien
nego gremium. Gdyż przez większość czasu tejże uroczystości 
byliśmy świadkami serdecznych podziękowań i towarzyszących 
im wyrazów najwyższego uznania. To zaś w sposób rażący odbie
gało od zupełnie innej atmosfery w  jakiej przebiegały sesje zakoń
czonej właśnie kadencji. Nic zatem dziwnego, że w tej sytuacji 
oceny minionych czterech lat wyrażane przez głównych aktorów 
miejskiej polityki musiały być diametralnie różne.

Przewodniczący Lech Zielony pod
sumowując funkcjonowanie Rady 
Miejskiej Turku V kadencji przypomniał, 
że obradowała ona na 42 sesjach ro
boczych podejmując 376 uchwał. Jed
nocześnie odbyły się 272 posiedzenia 
siedmiu komisji stałych Rady. Swoje 
wystąpienie przewodniczący Zielony 
zakończył podziękowaniem za współ
pracę. - Oceniając w skali szkolnej Radę 
piątej kadencji należałoby ocenić ją jako 
bardzo dobrą -  podsumował, wystawia
jąc wręcz doskonałą cenzurkę.

Dalej można było obserwować ist
ny festiwal wzajemnych „słodkości” w 
postaci gratulacji i podziękowań. Po 
nich głos zabrał burmistrz Zdzisław 
Czapla. -Inna jest rola radnego będące
go członkiem większościowej koalicji, a 
inna radnego zasiadającego w ławach 
opozycji- zauważył mówca, pomijając 
jednak pewien „szczegół”. A mianowi
cie -  na czym te, jakżeż odmienne role 
powinny, jego zdaniem polegać. Przy 
okazji tegoż wystąpieniu padła dość 
interesująca refleksja. -Wprawdzie hi
storia, również ta lokalna, tworzy się na 
naszych oczach. Ale ostateczny kształt 
nadają jej dopiero ci, którzy ją opiszą. 
Bo tak naprawdę rzeczy można ocenić 
z  pewnego dystansu -  zauważył bur
mistrz Czapla.

I gdy po wyczerpaniu się istnego 
rogu obfitości ze wszelkimi słodkoś
ciami wydawało się, że cała uroczy
stość zmierza do swojego naturalnego 
i wyczekiwanego kresu o głos najpierw 
poprosił radny Dariusz Młynarczyk, 
który nie był skłonny podzielić optymi
styczną wersję czteroletnich dziejów

turkowskiego samorządu. 0  ile wspo
mniany radny poddał pod wątpliwość 
sielski obraz Rady piątej kadencji, to 
kolejny mówca dodał solidną porcję 
dziegciu do beczki lukru zaserwowa
nego przez przedstawicieli ekipy rzą
dzącej miastem przez minione cztery 
lata. Tym niszczycielem lukrowanego 
obrazu turkowskiego samorządu był 
radny Marian M. Marczewski.

-Nie mogę wpisać się w prezento
wany tu ton wzajemnej chwalby. Bo 
padające dziś słowa o bardzo dobrej 
współpracy są słowami nieprawdziwy
mi. Gdyż należy pamiętać, że przez cale 
cztery lata jako opozycja byliśmy seko- 
wani i spychani do narożnika. I nie mó
wienie o tym jest fałszowaniem rzeczy
wistości. Mam tylko głęboką nadzieję, 
że następna Rada będzie funkcjonować 
lepiej. Tego bowiem potrzeba miesz
kańcom i tego bardzo bym sobie życzył 
-  z nieskrywaną goryczą ale w sposób 
nader stonowany zauważył Marczew
ski. Wydaje się, że było to jedno z lep
szych wystąpień tego polityka w ostat
nim czasie. Tak zarówno pod względem 
treści jak i formy. Dlatego ze smutkiem 
należy odnotować fakt, że kilku funk
cjonariuszy publicznych w tym samym 
momencie dość ostentacyjnie opusz
czało salę. Czyżby nie wszyscy byli w 
stanie wyciągnąć stosowne wnioski z 
najnowszej historii politycznej Turku? A 
może to z ich strony jedynie dość ża
łosna i trudna do powstrzymania chęć 
stygmatyzowania współobywateli? I 
doprawdy, nie wiadomo jaka odpo
wiedź byłaby dla naszej społeczności 
gorsza w swojej wymowie. AJ

Urząd Pocztow y Turek 1
p r z e p r a s z a

mieszkańców miasta TUREK 
za błędne dostarczenie materiałów 

wyborczych

Komitetu Wyborczego 
Towarzystwo Samorządowe

Właściwe ulotki zostaną Państwu 
przekazane w dniach
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Biorąc pod uwagę dzisiejsze realia inwestowanie w oświatę to najlepsza 
tylko jeden minus - zwrot pieniędzy następuje po kilku, a nawet kilkunastu latach. Fakt, że pań
stwo w  dużej mierze ciężar dofinansowania oświaty kładzie na barki samorządu, jest jednym z 
ważniejszych argumentów, dla których warto zająć się poruszonym przeze mnie problemem. Ta  
sprawa do dnia dzisiejszego nie dotyczyła naszego powiatu, ponieważ mamy małą liczbę szkół 
ponadgimnazjalnych, zmianowość oraz subwencje ze szkół prywatnych. Obecnie nie tylko nale
ży poruszyć temat edukacji, ale także wprowadzić w  życie kilka bardzo istotnych zmian.

powierzchowną wiedzę, nieznajomość 
lektur i błędy ortograficzne. Jeśli chodzi 
o matematykę, zdający borykali się z 
zadaniami otwartymi, które wymagały 
opracowania strategii modelowania czy 
zastosowania prostego dowodzenia tezy. 
Te dobre rezultaty to w dużej mierze 
wynik ciężkiej pracy młodzieży, świado
mości rodziców, a także kadry nauczy
cielskiej. Dużą rolę odegrały tu również 
ostatnio tak modne korepetycje. Kadra 
nauczycielska w 54 proc. to nauczyciele 
dyplomowani, w 27 proc.nauczyciele 
kontraktowi. Oprócz tego należy wymie
nić również stażystów. Każdy nauczyciel 
ma obowiązek systematycznego do
kształcania. Powinien uczestniczyć w 
szkoleniach, kursach, seminariach, nie 
mówiąc już o samokształceniu. Jest tylko 
jeden problem, niewystarczająca kwota 
pieniędzy. Statystycznie na jednego 
nauczyciela w ZST w Turku przypada 
430 zł, 352zł w Liceum, natomiast w  
Kaczkach 352zł. Powyższe kwoty są 
stanowczo zbyt małe. Uważam, że sumy 
te należy znacząco zwiększyć.

P raktyka  w  c z a s a c h  niżu 
Nie sposób też pominąć w tych rozwa
żaniach bazy naszych szkół, szczególnie 
tych „technicznych”. Czas imadła, młot
ka to przeszłość. Dzisiaj należy otwierać 
klasy dostosowane ofertą kształcenia

Istotne statystyki
Jeśli chodzi o nasz region, we wszystkich 
typach szkół naukę pobiera łącznie 4400 
uczniów. Największa ilość młodych ludzi 
uczęszcza do Zespołu Szkół Technicz
nych (łącznie 1762 uczniów), kolejne 
miejsce w niniejszym rankingu zajmuje 
Liceum (1276 uczniów), następnie 
Zespół Szkół w Kaczkach (877 ucz
niów). Tak duża liczba wychowanków, 
szczególnie w dwóch największych 
placówkach powoduje, że zajęcia kończą 
się stanowczo zbyt późno, o godz. 18-tej 
lub 19-tej. Szczególnie uciążliwe jest to 
dla dojeżdżającej do szkół młodzieży.
Mimo tak trudnych warunków uczniowie 
naszych szkół osiągnęli dobre wyniki z 
egzaminów maturalnych. Z raportu o sta
nie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Tureckiego wynika, że w roku szkolnym 
2009/10 zajęliśmy czołowe miejsce, jeśli 
chodzi o wyniki egzaminu maturalnego.
Zdawalność na poziomie 82, 2 proc. 
sytuuje nas powyżej średniej krajowej.
Wyniki osiągnięte z egzaminów ustnych 
z języka polskiego (75,9 proc) pozwoliły 
zająć pierwsze miejsce w Wielkopolsce, 
zaś wyniki z j. angielskiego (72,5 proc.) 
i j. niemieckiego (6 7 ,5 ) uplasowały nas 
na miejscu trzecim. Gorzej wypadli nasi 
uczniowie w części pierwszej, pisemnej.
Język polski to średnie osiągnięcie, jeśli 
chodzi o Wielkopolskę, natomiast wyniki 
z języka angielskiego i niemieckiego 
uplasowały nas znacznie poniżej tej 
średniej. Cieszyć musi wynik pisemny 
z matematyki- 2, 4% powyżej średniej 
krajowej oraz poziom rozszerzony- 5,8 
proc. Kolejne wyniki są następujące: 
chemia- 4,2 proc., biologia- 2,7 proc., 
fizyka- 17proc. Dane te świadczą o 
doskonałej pracy pedagogów. Wysoka 
zdawalność z języka w części ustnej z 
całą pewnością związana jest ze zmianą 
polityki oświatowej, gdzie główny nacisk 
położono na komunikację językową, nie 
natomiast, na jakość.

Z as łu g a  w ielu
Mimo powyżej opisanych pozytywów 
należy stwierdzić, że duża liczba młodzie
ży egzamin zdała tylko na poziomie mi
nimum. Według egzaminatorów z języka 
polskiego największą trudność piszącym 
nastręczało rozwinięcie problemu posta
wionego w temacie. Obniżenie poziomu 
prac spowodowane było między innymi 
przez zbyt ubogie słownictwo, zbyt 
OGŁOSZENIE WYBORCZE KW TOWARZYSTWO SAMORZĄDOWE
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dla potrzeb rynku wewnętrznego i 
powiatów ościennych. To rynek pracy 
powinien determinować powstanie no
wych kierunków nauczania w szkołach. 
Zaangażowane w te działania muszą być 
Turecka Izba Gospodarcza, Cech Rze
miosł, Urząd Pracy oraz przedsiębiorcy. 
Koordynatorem działań stać się powinno

Starostwo. Dzięki tak prowadzonej poli
tyce oświatowej unikniemy nadprodukcji 
niektórych zawodów, a w konsekwencji 
bezrobocia. Techniczna baza naprawdę 
dużo kosztuje. Powstanie specjalistycz
nej pracowni to wydatek setek tysięcy 
złotych. Obrabiarki numeryczne, pro
gramy, specjalistyczne narzędzia winne 
być wykorzystywane przez dwie szkoły. 
Obecnie subwencja dla oświaty jest w 
tak zwanym „wspólnym worku” i jest 
dzielona przez zarząd na poszczególne 
szkoły. Czy jest to dobra metoda? Rzecz 
dyskusyjna. Według mnie każda szkoła 
powinna w całości otrzymać należną 
subwencję, a rezerwę oświatową po
winien rozdzielać zarząd powiatu na 
uzasadniony wniosek dyrektora szkoły. 
Takie działanie dyscyplinuje dyrektorów 
szkół do jeszcze bardziej racjonalnego 
wydawania pieniędzy. Zmusi ich do 
pozyskiwania środków z zewnątrz w 
ramach projektów operacyjnych doty
czących kapitału ludzkiego. Jednak ko
nieczne jest duże wsparcie urzędników 
i starostwa. Obecnie do naszych szkół 
trafiają roczniki niżu demograficznego. 
Według obliczeń Gazety Wyborczej w 
tej dekadzie do szkół trafi 590 tys. mniej 
uczniów. Jest to ostatni dzwonek dla na
szego samorządu i przyszłych radnych. 
Należy rozpocząć ważną debatę oświato

wą. Mniejsza liczba 
wychowanków to 
zmniejszona sub
wencja oraz mniej 
eta tó w ... to do
datkowe pieniądze 
z kasy powiatu, 
których ciągle bra
kuje. Dlatego właś- 
nie uważam , że 
należy wzmocnić 
kadrowo wydział 
oświaty starostwa 
kosztem innych, 
rozważyć zmniej
szenie liczebności 
uczniów w klasach 
z zaleceniem po
działu na grupy, a 
w ostateczności 
uniknąć zwolnień 
zatrudniając na

uczycieli na część etatu. Dlatego już 
dzisiaj należy nad tym myśleć. .

K o n ieczn ie  tro ch ę  sportu  
Na koniec pragnę odnieść się do bazy 
wychowania fizycznego w naszych 
szkołach, która nie jest zadowalająca. 
Jej stan poprawiły oddane „Orliki”. Jak 
najszybciej trzeba podjąć działania w
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celu wybudowania niedrogiej hali przy 
jednej ze szkół. Należy w dalszym ciągu 
udostępniać szkołom basen i nową halę 
za minimalną cenę. Kiedy patrzę na pił
karski upadek „Tu ra” Tu rek, w którym w 
dawnych latach pracowałem, jako trener 
drużyn młodzieżowych i pełniłem funkcję 
prezesa do spraw sportu nasuwa mi się 
prosty wniosek. W  pierwszym rzędzie 
konieczne jest postawienie na naszą 
utalentowana młodzież. Priorytetem  
jest stworzenie klasy sportowej o profilu 
piłka nożna w szkołach podstawowych, 
gimnazjum i dwóch szkołach średnich. 
Nasze „Orliki” powinny być oblegane 
przez młodzież, gdzie pod kierunkiem 
zatrudnionych instruktorów i nauczycieli 
WFu młodzież może przez okres siedmiu 
miesięcy trenować. Tak działa siatkówka 
i dlatego odnosimy wtej dyscyplinie suk
cesy na skalę kraju. Im więcej młodzieży 
na stadionach i w halach sportowych, 
tym mniej patologii w mieście. Jak

z25l/ika

napisała z goryczą do Echa Turku Pani 
Barbara Żebrowska, nauczycielka historii 
debata na temat oświaty miała się odbyć 
już rok temu. Skończyło się jak zazwyczaj 
- tylko w sferze planów. Nie było to dzia
łanie pod publikę. Boli fakt, że radni nie 
widzieli potrzeby rozmowy na poruszony 
przeze mnie temat. No cóż... takie są 
prawa demokracji. Żywię głęboką nadzie
ję, że następna Rada Powiatu odbędzie 
merytoryczna debatę nad oświatą, a 
uczestnikami jej będą wszystkie osoby 
pełniące kluczową rolę w rozwoju 
naszego regionu. Musimy pamiętać o 
tym, że wykształcenie to największa i 
najpewniejsza inwestycja włożona w 
nasze dzieci. Zadaję sobie jednak pytanie, 
czy po tegorocznych wyborach samorzą
dowych problemy oświaty, jak zazwyczaj 
to bywa rozwiązywane będą, jako jedne 
z ostatnich. Ubolewam nad tym faktem, 
gdyż problemy oświaty to problemy nas 
wszystkich. Jan Konieczny
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List o tw arty do m ieszkańców

Niejednokrotnie mieliśmy oka
zję wysłuchiwać obietnic, obecnej 
ekipy rządzącej naszym miastem, 
że Viribus unitis (wspólnymi siła
mi) stworzymy podwaliny pod 4 0- 
tys. Turek. Liderzy TS/PiS okazali 
się ludźmi, co dziś wiemy, którzy 
zawiedli te oczekiwania i nadzieje. 
Liczba mieszkańców zamiast ros
nąć dramatycznie zmalała z 32 tys. 
do 29 tys.

Priorytetem dla Turku stała się 
budowa pomnika tura, a nie budowa 
mieszkań; ważniejszy okazał się kli
mat Mehoffera niż przyjazny klimat 
dla inwestorów tworzących nowe 
miejsca pracy.

Dziś już wiemy. Zdradzono ide
ały i marzenia turkowian. Zdaję so
bie sprawę, że to wyraziste, mocne 
słowo, ale spójrzmy na ulicach na 
mieszkańców Turku i zauważmy, co 
ich tak naprawdę dręczy. Dręczy ich 
wielkie rozczarowanie tymi, którzy 
w imię najbardziej szczytnych ha
seł wzięli władzę dla samej władzy. 
Przez 8 lat nie pobudowali miesz
kań, nie tworzyli nowych miejsc 
pracy w strefie, nie zmodernizowali 
stadionu, co tak bardzo obiecywali. 
Za to podwyższali sobie wynagro
dzenia, budowali pomniki i tablice, 
doprowadzając do największego w 
historii zadłużenia miasta.

Ekipa Z. C za p li z a w io d ła  
m ie s zk a ń c ó w

Mam prawo i obowiązek zwrócić 
się do tych wszystkich mieszkańców 
Turku, którzy cztery lata temu po
nownie oddali swój głos na burmi
strza Czaplę i koalicję Towarzystwa 
Samorządowego i PiSu. Nie musicie 
się wstydzić za siebie. To nie wyście 
zawiedli, to nie wy oszukaliście swoją 
małą ojczyznę. Zawiedli ci, na których 
oddaliście głos -  to oni was zdradzili.

Nie mogliście wiedzieć, że ONI 
będą szastać publicznym groszem  
-  hala sportowa, która miała kosz
tować 6-8  min zł została postawiona 
za kwotę ponad 14 min zł. A SP nr 1 
nadal nie ma normalnej sali gim na
stycznej; SP nr 4 również!

Drodzy m ies zk ań cy .
Nie mogliście wiedzieć, że lob

by hazardowe znajdzie posłuch u 
burmistrza TS/PiS. W  Turku aby 
uzyskać pozytywną opinię na lo
kalizację kasyna gry, wystarczy 
zadeklarować i później wpłacić da
rowiznę na rzecz budowy pomnika 
tura. Pomnika, który jest oczkiem 
w głowie burmistrza Czapli i jego 
ekipy. Dla idei budowy pomnika nie 
można ryzykować uzależnieniem od 
hazardu naszych dzieci!

Mijająca kadencja to okres bez
pardonowej, brutalnej walki z opo

zycją -  donosy do prokuratury i po
zwy sądowe przeciwko oponentom  
politycznym to specjalność tej eki
py; także rozsiewanie plotek i tzw. 
urabianie „gęby” konkurentom.

Mijająca kadencja to okres sy
stematycznego drenowania kieszeni 
mieszkańców. To okres systema
tycznego podwyższania czynszów, 
opłat za wodę i ścieki, a także po
datków i innych opłat lokalnych. 
Bardzo często do górnych, mak
symalnych stawek przewidzianych 
przez prawo. To okres, w którym  
wynagrodzenie burmistrza Turku 
jest porównywalne do prezydentów 
największych miast w Polsce.

D la c ze g o  m ie jsc a  p ra c y  
p o w sta ją  w szęd zie , ty lko  nie  

w  Turku?
Po 7 latach nasza strefa inwe

stycyjna nie jest jeszcze przygo
towana! W arto wspomnieć, że 
Łódzka Specjalna Strefa Ekono
miczna wspomaga samorządy w 
uzbrajaniu terenów inwestycyj
nych. Dlaczego gdzie indziej można 
było wcześniej uzbroić strefę i już 
teraz pozyskiwać inwestorów, a u 
nas było to niemożliwe? Co przez 
ostatnie lata robili nasi burm istrzo
wie? To ich nicnierobienie to efekt 
lenistwa, braku wiedzy czy braku 
determinacji?

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW TOWARZYSTWO SAMORZĄDOWE
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1. □  KARSKI Władysław Zenon

2. □  BARTOSIK Jan Czesław

3. □  KRZYŻANOWSKI Piotr Zdzisław

4. □  KOWALSKA Irena

5. □  JANKOWSKI Piotr Zbigniew

6. □  KAŹMIERCZAK Jarosław Andrzej

! 7. □  ANTCZAK Lucjan
i

|  8. □  IGNACZAK Krzysztof Andrzej

I
I
« Postaw znak X przy jednym z tych nazwisk.

Lepsze m iasto , lep sze  życ ie .
Z a u fa jc ie  mi

W  polityce jestem od wielu lat, 
szefuję powiatowej Platformie Oby
watelskiej, ostatnio zostałem także 
członkiem Zarządu Wielkopolskiej PO. 
Kierowałem zwycięską kampanią poseł 
Ireny Tomaszak-Zesiuk, jestem dyrek
torem jej biura poselskiego i samorzą
dowcem -  radnym Rady Miasta. Sądzę 
więc, że to dobry kurs przygotowaw
czy, by zdecydować się na kandydowa
nie. Mam dystans do swojej osoby i do 
konkursu na Mistera Universum bym 
się nie pchał. A te wybory to wielka 
szansa by nasze miasto obudzić.

Moim marzeniem jest, by do Turku 
chciało się wracać. Wyzwaniem jest 
stworzyć taki klimat (sam Mehoffer 
tego klimatu nie uczyni), by młodzi lu
dzie tutaj odnajdywali swoją szansę na 
rozpoczęcie kariery zawodowej i chcie
li tutaj zakładać rodzinę. Moim marze
niem jest, by osoby dojrzałe mogły w 
Turku korzystać z uroków jesieni życia. 
Budowa żłobka, przedszkoli i placów 
zabaw pozwoli uwolnić nasze mamy 
i babcie od roli dyżurnej przedszko
lanki. Zamiast pomników twórzmy 
ścieżki spacerowo-rowerowe. Korzy
stać z nich będą wszystkie pokolenia

turkowian. Budujmy mieszkania, tak 
wyśmiewane przez burmistrza Czaplę, 
przecież każdy z nas woli mieszkać u 
siebie niż kątem u teściowej.

Drodzy m ies zk ań cy ,
Ze swojej strony deklaruję uspo

kojenie sytuacji w samorządzie. Nie 
będę wzorem burmistrza Czapli pozy
wał radnych opozycji do prokuratury i 
sądów. Zapewnię im realny wpływ na 
strategiczne decyzje, bo demokracja 
ma służyć poszanowaniu praw mniej
szości. Umożliwię grupie mieszkań
ców składanie do Rady Miasta włas
nych projektów uchwał.

W  Turku jest bardzo wiele do 
nadrobienia. Burmistrz musi z energią, 
zapałem i determinacją pracować przez 
CAŁĄ kadencję. Nie wystarczy wykazy
wać się tylko w roku wyborczym.

Jestem przygotowany merytorycz
nie i mentalnie do ciężkiej pracy. Po
kolenie moich dzieci za 5-10 lat będzie 
podejmowało decyzję czy swoją przy
szłość związać z naszym miastem. Po
kolenie moich rodziców również myśli 
o bezpiecznej przyszłości dla swoich 
wnuków. To wyzwanie nie tylko dla 
burmistrza, ale dla nas wszystkich.

Zbudujmy lepsze miasto. Razem. 
Zaufajcie mi. Dariusz Młynarczyk

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW PLATFORMA OBYWATELSKA RP

NASZĄ RADNĄ 
POWIATOWĄ W OKRĘGU 

WYBORCZYM TUREK

lista nr 4
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Szanowna Redakcjo,
Kiedykolwiek biorę do rąk Echo 

Turku, przychodzi mi na myśl „echo 
obozowe” - znana tradycja obozów 
harcerskich, w których uczestniczy
łam jako dziewczynka, a później jako 
kadra medyczna.

Być może te wspomnienia nie 
byłyby tak wspaniałe, gdyby nie po
stać ich komendanta -  nauczyciela, 
harcmistrza Franciszka Pyziaka, 
kandydującego w nadchodzących 
wyborach na burmistrza naszego 
miasta. Pragnę, jako osoba nieza
leżna i niepełnosprawna, zwyczajnie 
podzielić się z współmieszkańcami 
naszego miasta, moimi doświadcze
niami z pracy u boku tego wspania
łego człowieka.

Dla mnie, początkującej lekar
ki, każdy taki obóz był nieocenioną 
lekcją odpowiedzialności jaką dawał 
nam Komendant. I\la codziennych 
odprawach kadry zawsze słyszeli
śmy, że to dzieci są najw ażniejsze! 
Konsekwentnie wymagał od nas za
angażowania i skrupulatnie rozliczał 
z wykonania zadań. Nie był pobłażli
wy dla nikogo i sam, nieustannie da
wał przykład swojego zaangażowa

nia w idee harcerstwa jak i obozowej 
codzienności. Jego pracowitość i 
gospodarskie oko nie pozwalały mu 
przejść obojętnie obok poluzowanej 
linki od namiotu, leżącego kawałka 
chleba czy papierka. Każdy z nas 
pamięta druha Franka idącego przez 
plac apelowy „zygzakiem” i ściska
jącego w dłoniach śmieci.

Potrafił tak umiejętnie zarządzać 
niewielkim, obozowym budżetem, 
tak doskonale planować wydatki i 
tak skrupulatnie się z nich rozliczać, 
że nikt nie wątpił w  jego zaradność 
i uczciwość.

Dla Komendanta nie było prob
lemów nie do rozwiązania. „Nie ma 
sprawy” -  to jego odpowiedź na 
pojawiające się wyzwania. Jak wte
dy, gdy postanowił zostać i wysu
szyć namioty po ulewnym deszczu 
w ostatnią noc obozu. Wtedy dał 
mi lekcję jak należy dbać o nasze, 
wspólne dobro. Jego wielkie za
angażowanie w tamtych, trudnych 
czasach było wyrazem patriotyzmu 
i szeroko rozumianego obowiązku 
wobec przyszłych pokoleń.

On tego tak nie nazywał. On zwy
czajnie pomagał dzieciom.

I pomaga do dziś. Zupełnie bez
interesownie organizuje dzieciom  
z rodzin, których nie stać na letni 
wypoczynek, biwaki harcerskie na 
swojej, prywatnej działce pod Unie-

KOMITET WYBORCZY

Sojusz Lewicy 
Demokratycznej

M a r i a  T y r a w s k a

OKRĘG NR 
Lista NR 1 
Pozycja 2
do Rady Miejskiej Turku 

Szanowni Państwo,
Ukończyłam  p ra w o  na  U n iw ersytec ie  im . A. M ick iew icza  w  Poznaniu, a następn ie  po  a p lika c ji zosta łam  

radcą  p ra w n ym . O dby łam  rów n ie ż  s tu d ia  p o d yp lo m o w e  w  zakresie zarządzania  w us ługach m edycznych. 
A k tu a ln ie  je s te m  zastępcą d y re k to ra  W ojew ódzkiego S zp ita la  Zespo lonego w  Konin ie i  ekspertem  

M in is tra  Z d ro w ia  do  oceny m ery to ryczn e j w n iosków  un ijnych.
Znam  p ro b le m a tykę  sam orządow ą za ró w n o  z ty tu łu  pos iadanego  w ykszta łcen ia  ja k  i  dośw iadczen ia  

zdobytego  w  la ta ch  1999 - 2003  podczas p ra cy  na s tanow isku  rad cy  p ra w n e g o  w  Urzędzie  
M arsz łkow sk im  W o je w ód z tw a  W ie lkopo lsk iego  w  Poznaniu, Urzędzie M ie jsk im  w  Turku i  Urzędzie

G m iny w e  W ładys ław ow ie .
Jestem  w ra ż liw a  na p ro b le m y  lu dz i i  po m o cn a  im  w  ram a ch  sw o ich  kom petenc ji.

U rodz iłam  się i  m ieszkam  w  Turku, k tó ry  ja k o  lo ka ln a  p a trio tk a , z ra c ji sw ych licznych k o n ta k tó w  
zaw odow ych , koleżeńskich i  rodzinnych, p ro m u ję  w  ca łe j Polsce.

Zachęcam do udziału w  wyborach samorządowych.
W  dniu 21 listopada 2010 zdecydujemy o przyszłości naszej małej ojczyzny, Turku.

Będę wdzięczna za każdy oddany na mnie głos.

ww w.tyraw ska.pl
______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________z244/ika

jowem. Nie przelicza swojego czasu 
i zaangażowania na pieniądze.

Ja nie obawiam się powierzyć 
takiemu człowiekowi przyszłości 
naszego miasta. Poznałam jego od
powiedzialność, przejrzystość działa
nia, uczciwość, pracowitość i troskę

0 innych -  także tych niepełnospraw
nych i należących do mniejszości. 
Sprawdził się jako harcerz, nauczy
ciel, dyrektor szkoły, ojciec rodziny
1 przyjaciel. Na jego pomoc można 
liczyć w każdej, trudnej sytuacji.

Pod moimi słowami podpisują

się również państwo Zofia i Grze
gorz Szubertowie, którzy na na
szych obozach czuwali nad bezpie
czeństwem dzieci w wodzie. Bardzo 
im za to dziękuję.

Anna M arecka Zofia  
Grzegorz Szubert

KandfflaciI dbj Rady Bawiatui Tiuteckiegoj [ ^ ~ 1

Szanowni Państwo. Przedstawiamy się Wam jako kandydaci Sojuszu Lewicy Demokra
tycznej na Radnych Rady Powiatu Tureckiego. Jesteśmy Państwa sąsiadami, a często tak
że kolegami i przyjaciółmi, łączy nas troska o warunki życia mieszkańców naszego powiatu. 
Pozwólcie Państwo, że przedstawimy swoje sylwetki:

Okręg wyborczy nr 4 obejmujący gminy: Kawęczyn i Malanów
1. Antczak Henryk
-lat 58, żonaty, dwie dorosłe córki. Dłu

goletni pracownik Państwowej Komunikacji 
Samochodowej w Turku. Radny Rady Gmi
ny Kawęczyn w latach 2002-2006. Aktywny 
działacz społeczny, wieloletni członek Za
rządu OSP w Kawęczynie. Zamieszkały w 
Kawęczynie.

2. Piąstka Krzysztof Edmund
-lat 44, żonaty, wykształcenie wyższe 

- inżynier informatyki. Dwoje dzieci. Były 
pracownik Poczty Polskiej (1991-2009), 
ostatnio zajmowane stanowiska - asystent, 
koordynator, inspektor kontroli. Obecnie 
prowadzi własne ekologiczne gospodarstwo 
rolne we wsi Feliksów.

«  -

3. Ochocki Józef
-lat 59, żonaty, troje dzieci. 40 lat pracy 

zawodowej na stanowiskach samodzielnych 
i kierowniczych. Aktualnie od 5 lat przewod
niczący Rady Nadzorczej RBS w Malanowie. 
Przewodniczący Rady Rodziców w SP w 
Kowalach Pańskich. Prowadzi wraz z żoną 
gospodarstwo rolne w Kowalach Pańskich.

4. Piaścik Helena Józefa
-lat 70, Ukończyła Pomaturalne Studium 

WGD. W  latach 1958-1991 zawodowo zwią
zana z administracją terenową. Działaczka 
społeczna, członkini Sojuszu Lewicy Demo
kratycznej, Koła Gospodyń Wiejskich oraz 
Polskiego Związku Emerytów Rencistów i 
Inwalidów. Zamieszkała w Tokarach.

5. Zajdlic Tadeusz Jan
-lat 61, wykształcenie zawodowe. Do 2000 

roku prowadził działalność gospodarczą, na
stępnie pracował w Elektrowni Pątnów Ada
mów. Jest człowiekiem o poglądach lewico
wych popierany przez partię antyklerykalną 
RACJA PL. Udziela się społecznie. Interesuje 
się budową techniczną nowych dróg.

6. Dembiński Paweł
-lat 20, kawaler, wykształcenie średnie. 

Aktualnie studiuje w Policealnym Studium Far
macji w Kaliszu oraz pracuje w Sun Garden. In
teresuje się sportem, lubi dobrą książkę i film. 
Ma doskonały kontakt z młodzieżą co pozwala 
mu zrozumieć ich problemy, które chciałby 
rozwiązywać w samorządzie powiatowym.

Szanowni Państwo:
- weźcie udział w  wyborach.
- od Waszych decyzji zależy jak będzie się żyło 

w naszym mieście.
- postawcie znak „X" na Liście Komitetu

Wyborczego SLD obok nazwiska jednego z 
przedstawionych przez nas kandydatów.

- mamy pomysły i inicjatywę, wiedzę i doświad
czenie oparte na sukcesach w  pracy zawodowej 
w samorządzie oraz w działalności społecznej.

POPRZYJCIE
NAS !2!

O d d a jc ie  na  n a s g ło s  
2 1  listo p a d a

Sojusz Lewicy 
Demokratycznej

Najważniejsze priorytety naszego działania to:
- współpraca pomiędzy instytucjami, samorządem, przedsiębiorcami

i innymi podmiotami kształtującymi lokalny rynek pracy, a placówkami 
edukacyjnymi w celu rozwoju lokalnego systemu oświaty i dostosowania 
oferty edukacyjnej do potrzeb rynku pracy,

- tworzenie przychylnych warunków działania dla przedsiębiorców 
i inwestorów na terenie powiatu,

- maksymalne wykorzystywanie zewnętrznych źródeł finansowania
i funduszy Unii Europejskiej do poprawy infrastruktury powiatu, jak 
również projektów aktywizujących lokalną społeczność, edukacyjnych 
oraz przeciwdziałających wykluczeniu społecznemu,

- współpraca z gminami przy inwestycjach drogowych oraz pozyskiwaniu 
funduszy Unii Europejskiej na budowę dróg,

- rozwój obszarów wiejskich, pomoc rolnikom i mieszkańcom terenów 
wiejskich w  wykorzystaniu funduszy europejskich,

- tworzenie atrakcyjnych warunków dla rozwoju i życia młodych ludzi, 
aby w  przyszłości mieszkali na terenie powiatu i pracowali dla dobra 
Naszej społeczności,

Komitet Wyborczy 
Sojusz Lewicy 
Demokratycznej 

CZŁOW IEK - DOM - PRACA

PYZIAK
Franciszek
KANDYDAT 
NA BURMISTRZA 
MIASTA TUREK

Z r a m ie n ia ^ ^ ^ -W L —  
Sojuszu Lewicy Demokratycznej

Lista Nr 1
Jedyny przedstawiciel

szeroko rozumianej LEWICY naszego miasta
NAJWAŻNIEJSZE ZAMIERZENIA MOJEGO PROGRAMU WYBORCZEGO

- ulgi podatkowe dla rozpoczynających działalność gospodarczą 
i tworzących nowe miejsca pracy,

- uruchomić budownictwo mieszkaniowe na potrzeby socjalne i komunalne,
- zwiększyć ilość miejsc w przedszkolach i żłobku,
- ograniczyć koszty funkcjonowania Urzędu Miasta m.in. poprzez 

uszczuplenie wydatków organizacyjnych i likwidację niektórych 
stanowisk kierowniczych,

- wniosę o obniżenie wynagrodzeń burmistrza i v-ce burmistrzów 
do średniej wojewódzkiej na podobnych stanowiskach,
a uzyskane oszczędności przeznaczę na zaspokojenie potrzeb osób 
i rodzin najbardziej potrzebujących

- obniżyć koszty organizowanych przez miasto świąt państwowych, 
rocznic i innych imprez okolicznościowych,

- zwiększyć dofinansowanie organizacji działających na rzecz dzieci, 
młodzieży i osób niepełnosprawnych,

- opracować system szkolenia sportowego dzieci i młodzieży
i przeznaczyć odpowiednie środki finansowe na jego realizację.
MATERIAŁ FINANSOWANY PRZEZ KW SOIUSZ LEWICY DEMOKRATYCZNEJ

http://www.tyrawska.pl
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Czy Towarzystwo Samorządowe rzuciło wyzwanie Prawu i Sprawiedliwości?

Marek Naglewski atutem TS w grze
o władzę w powiecie, czyli: Miałeś chłopie złoty róg
-Ten powiat musi działać lepiej! A oficjalnym kandydatem Towarzystwa Samorządowego na starostę jest Marek Naglewski -  oznajmił na konwencji wy

borczej TS  Mirosław Mękarski, szef powiatowych struktur tego ugrupowania. Czy taki ruch polityczny dokonany przez tą powiatową strukturę parapartyjną 
należy odczytywać jako polityczną rękawicę rzuconą lokalnym liderom PiS? Zwłaszcza w świetle coraz głębszego rozkładu, tak organizacyjnego jak i ideo
wego, w którym wręcz masochistycznie zdaje się pogrążać partia Jarosława Kaczyńskiego? A może ze strony TS  jest to jedynie sprytny zabieg taktyczny 
mający na celu zdjęcie z ugrupowania przynajmniej części odium za dotychczasową koalicję z PiS? Jakikolwiek nie byłby prawdziwy cel wystawienia przez 
TS kandydatury Marka Naglewskiego, to i tak, na tydzień przed wyborami fakt ten musi Ryszarda Bartosika przyprawić o srogi, polityczny ból głowy.

Lotem błyskawicy obiegła Tu
rek informacja o oficjalnym wy
stawieniu przez TS osoby Marka 
Naglewskiego na urząd starosty. 
I nic w tym dziwnego, bo był to 
prawdziwy news nie tylko ostat
niego dnia października, kiedy to 
zebrała się konwencja wyborcza 
Towarzystwa Samorządowego. 
Wprawdzie w kręgach zbliżonych 
do TS już od kilku tygodni szepta
no o takim rozwoju zdarzeń, ale 
były to informacje nieoficjalne 
i zaraz szybko dementowane 
przez prominentnych działaczy 
ugrupowania. Ale wydaje się, że 
po wydarzeniach ubiegłej środy 
sytuacja na powiatowej scenie po
litycznej zmieniła się radykalnie. 
Przemawia za tym kilka mniej 
czy bardziej klarownych faktów. 
Po pierwsze -  kandydaturę Nag
lewskiego publicznie zarekomen
dował powiatowy lider TS, czyli 
Mirosław Mękarski. Po wtóre
-  Mękarski zrobił to pod hasłem
-  Ten powiat musi działać lepiej! 
Ergo, w dotychczasowym kształ
cie musiał zatem działać kiepsko, 
a przynajmniej nie najlepiej. Po 
trzecie -  zapewnił przy tym, że 
„Cały TS będzie prowadził dla 
kandydata kampanię, a sam Ma
rek Naglewski będzie przyspa
rzał nam głosów”. I wreszcie po 
czwarte -  w całym kontekście 
należy odnotować przesłanie za

warte w ponominacyjnym wystą
pieniu samego kandydata, który 
publicznie dziękując za zaszczyt 
bycia kandydatem TS na starostę, 
powiedział m. in.: -Dla poprawy 
wizerunku powiatu trzeba w pełni 
wykorzystać potencjał drzemiący w 
ludziach i spójność w działaniu. 
Nade wszystko trzeba nam szukać 
porozumienia. Nieraz nawet za
cisnąwszy zęby. Bo bez tego spo
łeczność lokalna nie może dobrze 
funkcjonować -  podkreślił Nag
lewski. Dla kogoś dobrze znają
cego koncyliacyjny język i aż nad
to wyważoną osobę kandydata, 
to z jego wystąpienia wyłania się 
krytyka ekipy obecnie rządzącej 
powiatem, jak i stylu sprawowa
nia przez nią władzy. Naturalnie, 
jak to w przypadku Naglewskie
go, krytyka to dość zawoalowana 
i pełna niedomówień. Z posta
wienia na Naglewskiego można 
wnioskować, że liderzy TS wyczu
wając oznaki rozkładu PiS uznali, 
że jest to sytuacja sprzyjająca im 
do odzyskania po wyborach pełni 
kontroli nad powiatem. Kontroli, 
którą przez ostatnie cztery lata 
musieli częściowo, acz niechęt
nie dzielić się może nie tyle z PiS- 
em, co z Ryszardem Bartosikiem 
jako lokalnym liderem tej partii. 
I w tym kontekście jest to ostra 
zagrywka TS. Z jednej bowiem 
strony można rozumieć, to jako

puszczanie oka i zachętę do po
litycznego flirtu adresowane do 
szerokiej palety potencjalnych 
koalicjantów, a jednocześnie po-

warunkach dyktowanych przez 
teesiarzy. W każdym bądź razie 
ruch z Naglewskim stanowi po
ważną próbę marginalizacji Bar-

Marek Naglewski rzuca rękawicę Ryszardowi Bartosikowi -  jest 
oficjalnym kandydatem Towarzystwa Samorządowego na starostę. 
Ten swoisty polityczny szach, wydaje się dość zaskakujący, chyba 
najbardziej dla samego starosty Bartosika. Bo jak w kontekście ta
kiej decyzji i ostatnich wypowiedzi burmistrza Czapli o „niefortunnej 
koalicji” z PiS, brzmią słowa z przeszłości -  o dobrej współpracy z 
powiatem, wypowiadane przez Czaplę i przyjacielu burmistrzu, kie
rowane pod adresem tego ostatniego z ust starosty Bartosika.
kazanie miejsca w szeregu Barto- tosika i jego popleczników w przy- 
sikowi i jego ludziom. Co rzecz szłej Radzie Powiatu. Zwłaszcza w 
jasna nie musi po wyborach wy- sytuacji, gdy lider PiS od dawna 
klucząc koalicji TS-PiS, ale już na najął się do roli politycznego

cyngla, odwalającego za innych 
mokrą robotę propagandową. To 
zaś, mówiąc oględnie, nie wpływa 
korzystnie na tzw. zdolności ko
alicyjne ekipy Bartosika. Dziwne 
tylko, że temu ostatniemu jakoś 
nie zapaliły się w głowie lampki 
ostrzegawcze. I teraz nawet Cza
pli trudno będzie przekonać obóz 
Naglewskiego do zrobienia Bar
tosika choćby wicestarostą, gdy
by arytmetyka powyborcza skła
niała TS do odtworzenia koalicji z 
PiS. Tym bardziej, że nieoficjalnie 
sam Zdzisław Czapla koalicję z 
PiS-em ocenia jako dość „nie
fortunną”. I tu wracamy do roli 
Naglewskiego jako kandydata na 
starostę. Wszak z taką kandyda
turą TS może zawsze postraszyć 
Bartosika koalicją z RiP-em, PSL, 
PO czy choćby i lewicą. Słowem, 
widać, że wystawienie Naglew
skiego miało na celu skuteczne 
zaszachowanie Bartosika i jego 
ekipy. A gdyby jeszcze nieborak 
miał mieć problem z mandatem 
radnego, to TS-owi po wyborach 
otwierają się wszelkie możliwe 
scenariusze. Na zasadzie -  do wy
boru, do koloru.

Czyżby i na naszym, powia
towym podwórku miała zmate
rializować się znana maksyma 
Wyspiańskiego -  Miałeś chłopie 
złoty róg...

Andrzej Jarek

Sesja robocza i przedwyborcza

Obrady wtorkowej (9  listopada) sesji Rady Gminy Mala
nów były klamrą zamykającą piątą kadencję tamtejszego 
samorządu. I z całą pewnością już dziś można by powie
dzieć, że tu zajdzie zmiana. Bowiem spośród piętnastu aktu
alnych radnych o ponowny wybór ubiega się tylko ósemka. 
Mimo to można było odczuć, że wtorkowe obrady toczyły się 
w gorącym klimacie przedwyborczym.

Malanowscy radni w kilku przy
padkach ulegli atmosferze zbliża
jących się wyborów, bo w części 
ważkich punktów sesji wyraźnie 
uwzględnili wydarzenie zapla
nowane na 21 listopada. Choćby 
opowiadając się w większości za 
niższym o dwa grosze podatkiem 
od gruntów, zajętych pod działal
ność gospodarczą, uchwalając tę 
daninę na poziomie 0,69 zł/m  kw. 
Inną przeforsowaną przez więk
szość poprawką było pozostawie
nie na ubiegłorocznym poziomie 
podatku od środków transportu. 
Zwłaszcza w sytuacji, gdy w tym 
przypadku ostatnia podwyżka 
miała miejsce przed dwoma laty. 
Radnych nie przekonały sugestie 
wójta i jego służb finansowych, że 
podwyżka tego podatku ma być 
równa oficjalnemu poziomowi 
inflacji. Wprowadzona przez rad
nych poprawka pozostawiająca 
podatek od środków transportu

przeszła ledwie jednym głosem, 
ale jednak. Podobnie miała się 
rzecz z podatkiem od psów. W 
gminie dotyczy to 170 czworono
gów, a roczne wpływy do gminne
go budżetu wyniosły z tego tytułu 
raptem 3,4 tys. złotych.

Za to pełną odpowiedzialnoś
cią i realizmem malanowscy rad
ni wykazali się w trakcie dyskusji 
nad ewentualnym zakupem grun
tu pod boisko sportowe w jednej 
z miejscowości.-W tym przypadku 
dyskutujemy nad sprawą raczej 
wirtualną. Choćby dlatego, że pla
nowane boisko byłoby o kilometr 
oddalone od wsi, a więc doprowa
dzenie tam mediów pochłonęłoby 
ogromne koszty -  przekonywał 
Eugeniusz Zając. Jego argumen
ty w zdecydowanej większości 
podzielili zarówno radni jak i wójt 
Krzeszewski, który przy okazji 
podkreślił zasadę odpowiedzial
ności za gminne finanse.

Z kolei przy uchwale związanej 
z finansowaniem sportu w gmi
nie radnemu Nyckowi udało się 
przeforsować interesy sportów 
indywidualnych i wprowadzić do 
uchwały finansowanie ogólnie ro
zumianego sportu. Oby tylko ta 
ogólnikowość nie stała się w przy
szłości źródłem nadużyć i nad
miernego rozproszenia środków 
na zbyt wiele dyscyplin i organiza
cji sportowych na terenie gminy.

Uroczystym akordem kończą
cym malanowski samorząd piątej 
kadencji były pamiątkowe plakiet
ki wręczone radnym i sołtysom. 
Przy okazji wręczania tych pa
miątkowych gadżetów szczegól
nie fetowano Jerzego Frątczaka. 
Bo radnego i zarazem sołtysa w 
jednej osobie, a w dodatku uzna
nego za faworyta do mandatu w 
najbliższych wyborach. Całą sytu
ację skwitował znany z barwnych 
wypowiedzi sołtys Hieronim Py- 
szel rzucając od niechcenia: -Dla
tego pewnie już teraz nasz radny 
świniaki bije na Rochowie. Z  ko
lei osobę Ireneusza Augustyniaka 
skwitowano w sumie nader pozy
tywnie -  Zarówno merytorycznie 
jak i wizualnie był bardzo dobrym 
przewodniczącym rady.

Z kolei Bożena Kołek znana 
z wigoru i ciętego języka sołtys 
miejscowości Dziadowice Fol
wark twardo dopytywała się o 
termin zakończenia remontów 
świetlic wiejskich, jak i po raz ko
lejny podniosła sprawę lampy na 
tzw. „Kresach”. -Słusznie podnosi 
pani sprawę tej lampy, bo przez 
nią może pani wybory przegrać. 
Ale chcę zapewnić, że ta lampa bę
dzie nie tylko wisieć, ale i świecić 
-  obiecywał wójt Krzeszewski.

Jak to zwykle w Malanowie nie 
obeszło się bez oceny władz po
wiatu tureckiego. Okazja tym lep
sza, że pod koniec obrad zapre
zentowali się główni kandydaci 
na radnych powiatowych z terenu 
tej gminy. -Umiem negocjować ze 
starostą, a on ze mną i z moim zda
niem się liczy -  zapewniał Andrzej 
But jako radny powiatowy przy
pominając swoje zasługi dla spo
łeczności gminnej. -Nie podzielam 
jasnego obrazu powiatu kreślonego 
przez pana Buta. W mojej ocenie 
w powiecie kończącej się kadencji 
było bardzo słabe zarządzanie i 
zmiana na lepsze może zajść tylko 
pod warunkiem lepszego zarządza
nia powiatem -  polemizował z 
kolei Michał Harasny. Zdanie to

podzielał Józef Cajdler, kolejny 
kandydat do mandatu radnego 
powiatowego z gminy Malanów.

Sprawę kampanii wyborczej 
do powiatu wieloznaczną rymo
wanką skwitował zaś Ireneusz 
Augustyniak, rzucając: -Swoich 
wieszają, a innych wybierają.

Z kolei wójt Krzeszewski na
der krytycznie ocenił relacje po
wiatu z jego gminą: -Powiat jest 
jakimś cudem, w którym kandy
daci na radnych przed wyborami 
przede wszystkim starają się od
powiednio ustawić. Tak jak pan 
Krzysztof Kolenda startujący z 
Turku, ale tak na chwilę, albo mój 
kontrkandydat szermujący hasłem: 
Czas na zmiany. Ale chyba chodzi 
mu o powiat, bo tam ubiega się o 
mandat -  zauważył Krzeszewski. 
Jego zdaniem w kończącej się ka
dencji jego gmina była przez po
wiat traktowana po macoszemu: -  
Reszta nas ograła -  zauważył wójt 
Malanowa, dodając, że pojawia 
się szansa, aby jego gmina miała 
dwóch radnych w powiecie.

Całą debatę najtrafniej podsu
mował przywoływany już sołtys 
Pyszel oceniając: -Do Malanowa 
powiat jechał jak na hamulcu.

AJ
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B udujm y place zab aw  i przedszkola.
Z dala od polityki

Jak wyborca do wyborcy

Do mieszkańców Turku i powiatu  
tureckiego w ostatnich dniach dociera 
mnóstwo ulotek kandydatów na rad
nych oraz burmistrzów i wójtów. Pełno 
w nich obietnic: budowy, rozbudowy, 
modernizacji, poprawy, udoskonalenia, 
ułatwienia itd. działań. Wszystkie one 
wymagają zazwyczaj dużych pieniędzy, 
nawet jeśli chodzi tylko o poprawę

bezpieczeństwa publicznego. Obietnice 
składają prawie wszyscy, nawet ci co 
przez ostatnie cztery lata mieli okazję je 
zrealizować, ale jakoś nie zrobili mimo, 
że byli w koalicji rządzącej. Jeszcze 
śmieszniej to wygląda, gdy porówna 
się te wyborcze obietnice kandydatów z 
tej samej listy. Jest tam wszystko; ulice 
i boiska, chodniki i ścieżki rowerowe, 
wzrost wydatków na oświatę, pomoc 
społeczną i na aktywny wypoczynek 
lepszy dostęp do opieki zdrowotnej, 
żłobków i przedszkoli. Przecież oni po 
kilku pierwszych sesjach pokłócą się na

śmierć, bo wszystkiego nie da się zrobić 
_ nawet, gdyby ta kadencja trwała 12 lat. 
’ No, chyba, że wszyscy kandydaci mają 
wyborców za idiotów lub naiwniaków z 
krótką pamięcią. I coś w tym zapewne 
jest, bo przecież to, że popłaca się dużo 
obiecywać potwierdzają wyniki wybo
rów parlamentarnych i prezydenckich. 
Ten sposób został już wypróbowany 
wielokrotnie. Kolejne wybory dowodzą, 
że wyborcy lubią słuchać „wypasio
nych” obietnic. A kandydaci mają taki 
tupet, że obiecują rzeczy, na które nie 
mają żadnego wpływu, np. rezygna-

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW SLD

R o m a n
B o r y c k i

cję z tzw. trzynastki lub zapewnienie 
bezpłatnej opieki zdrowotnej, nawet 
specjalistycznej. I deklarują to ludzie z 
wyższym wykształceniem. Racjonalny 
wyborca powinien wszystkim kandy
datom, co obiecują gruszki na wierzbie, 
zadać jedno pytanie: a skąd weźmiesz na 
to pieniądze? Dlaczego nie masz takich 
ambitnych planów w swoim gospodar
stwie domowym? Czy branie kredytu 
nie jest ograniczone wysokością zarob
ków? Czy jak w rodzinie robisz grubszy

wydatek, to nie ograniczasz inne mniej 
ważne zakupy? Dlatego apeluję do wy
borców, aby jeszcze zapytali znajomych 
kandydatów do władz samorządowych
0 pieniądze na te wszystkie inwestycje
1 innowacje. Podobają mi się też apele 
niektórych internautów o głosowanie na 
ludzi z dalszych miejsc list wyborczych. 
Odświeżenie składów rady miastaTurku 
i rady powiatu może być ożywcze, bo 
gorzej już być nie może.

M aciej Rosiak, wyborca
OGŁOSZENIE WYBORCZE KW TOWARZYSTWO SAMORZĄDOWE
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KOMITET W YBO RC ZY  
W  M A L A N O W IE  

B ib ianna, - D z ia d o w ic e  Folw ark
Langa Jan Józef
Lat 50, żonaty, czwo

ro dzieci. Były pracownik 
KWB„Adamów”, emeryt. W  

I latach 2 00 6-2010  Przewod
niczący Komisji Oświaty i 

I Spraw Społecznych. Sku
teczny radny i wieloletni druh OSP Bibianna. 
Żona Krystyna jest nauczycielem w Szkole 
Podstawowej w Dziadowicach.

D z ia d o w ic e
W ładarczyk Alina
Lat 35, mężatka, dwoje 

dzieci. Przez wiele lat prze
wodnicząca Rady Rodziców 
w Szkole Podstawowej w 
Dziadowicach. Osoba pomy
słowa, kreatywna i łubiana w 

Dziadowicach. Jako radna zadba o jeszcze 
lepszy rozwój Dziadowie i Gminy Malanów.
K o tw asice , - Brody, - Z y g m u n tó w e k

Perliński Krystian
Lat 24, mieszkaniec Ko- 

twasic. Inżynier informatyki, 
pracuje w Firmie EK Elektro- 
j kabel w Turku. Jest osobą 
ambitną i energiczną chętną 

I do pracy na rzecz lokalnego 
środowiska. Kieruje miejscową drużyną piłkar
ską ZRYW  KOTWASICE, jest czynnym straża
kiem OSP Kotwasice oraz współzałożycielem 
stowarzyszenia „Kotwica” w Kotwasicach.

C eles tyn y , - Feliksów  
Lisiński Konrad
Lat 33, żonaty jedno dzie

cko, naczelnik OSP Feliksów. 
Pracuje jako kierowca auto
busu w firm ie transportowej. 
Jako radny z miejscowości 
Feliksów i Celestyny dopro

wadzi w tych miejscowościach do zbudowa
nia kilku kilometrów dróg asfaltowych.

G rą b k ó w , - T a rg ó w ka, - Ż d że n ic e

Grzesznik Piotr
Lat 38, mieszkaniec Tar

gówki. Żonaty, dwoje dzie
ci. Od 1999 roku pracuje w  

i firm ie Union Knopf Polska 
Sp. z o.o. Jako radny zabie
gał będzie o poprawę bez

pieczeństwa i standardu życia mieszkańców  
Targówki, Grąbkowa, Żdżenic oraz całej Gmi
ny Malanów poprzez wspieranie inwestycji 
drogowych, oświetleniowych oraz projektów, 
które będą służyły dla dobra wszystkich.

Harasny Marek Grzegorz
Lat 50, żonaty, dwoje dzie

ci, rolnik. Przewodniczący Ko
misji Rewizyjnej Rady Gminy 
Malanów w latach 2006-2010. 
Osoba przedsiębiorcza, ener
giczna, pomocna, wrażliwa na 

problemy społeczne mieszkańców. Chce aby 
Grąbków, Żdżenice i Targówka rozwijały się w  
równie szybkim tempie jak dotychczas.

Szymański Daniel
Lat 31, kawaler. Mieszkaniec 

Grąbkowa. Członek jednostki 
OSP Grąbków. Czynnie wspiera 
inicjatywy mieszkańców. Roz
wój Grąbkowa i Targówki jest 
dla niego priorytetem.

M a la n ó w , - R a c h o w a
Czerniak Dariusz Ro

bert: lat 37, żonaty, dwoje 
dzieci. Przez wiele lat był 
funkcjonariuszem Straży 

i Granicznej w Szczecinie. Po
siada ogromne doświadcze- 

I nie zdobyte w czasie pracy 
zawodowej. Od kilku miesięcy jest na em e
ryturze. Obecnie prowadzi własną działalność 
gospodarczą.

Dopieralski Tadeusz
Lat 63, żonaty, przed

siębiorca. Od wielu lat pro
wadzi własną działalność 
gospodarczą. Osoba przed
siębiorcza, życzliwa i łubiana 
w środowisku.

Frątczak Jerzy M arian
Lat 50, żonaty, jedno 

dziecko. Sołtys wsi Racho
wa. W  kadencji 2 0 0 6 -2 0 1 0  
Przewodniczący Komisji Bu
dżetu, Rozwoju Gospodar
czego, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska. Cechuje go rzetelność, opera
tywność i umiejętność pracy w  grupie. Jego 
pasją jest sport, szczególnie piłka nożna. 
Popiera wszystkie inicjatywy gospodarcze i 
sportowe. W  poprzednich wyborach uzyskał 
największą liczbę głosów do Rady Gminy.

Pietrzak Olgierd Jan: Lat
37, żonaty, dwójka dzieci. Od 
lat oddany sportowiec, dzia
łacz i kibic zespołów sporto
wych Gminy Malanów. Jako 
radny zadba o rozwój sportu 
w Naszej Gminie.

M iłaczew ek - M łyny M iłaczew skie

Augustyniak Ireneusz 
Stanisław
lat 41, żonaty, dwie 

córki; absolwent Wydziału 
Politechniki Wrocławskiej; 
od 1993 roku pracuje jako 
informatyk w Elektrowni 

„Adamów”; wraz z żoną prowadzi niewielkie 
gospodarstwo rolne; Przewodniczący Rady 
Gminy Malanów bieżącej kadencji.

C z a c h u le c  - Skarżyn Kolonia
Zając: Eugeniusz: Lat61, 

żonaty, troje dzieci. Miesz
kaniec Czachulca. Radny I 
,IV  i V kadencji. Wieloletnie 
doświadczenie w pracy na 
rzecz społeczności lokalnej 
pragnie wykorzystać w celu 

poprawy jakości życia w swojej miejscowości 
i gminie. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Malanów w bieżącej kadencji

Poroże - M iłaczew

Jasiak Piotr: Wiek: 47 
lat żonaty od urodzenia 
mieszkaniec wsi Poroże. 
Przykładny mąż i ojciec 
sześciorga dzieci. Rolnik, 
pracownikfirmySunGarden. 
Radny Gminy Malanów  
obecnej kadencji.

Popieram wszystkich 
kandydatów do 

Rady Gminy M alanów

Gerard Krzeszewski 
-W ójt Gminy M alanów

z267/<fc
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Były podziękowania, gratulacje i wiele ciepłych słów pod adresem wójta Jana Nowaka, 
nazwanego przez senatora Ireneusza Niewiarowskiego „wielkim przywódcą” . Uroczystość 
była też okazją do promocji monografii gminy Kawęczyn autorstwa ks. dr Henryka W itcza
ka. Dr Piotr Gołdyn powiedział, że powinna być ona lekturą obowiązkową w szkołach gminy 
Kawęczyn. Pokazano też film Sławomira Papiery o gminie Kawęczyn i jej dokonaniach.

Uroczystą sesję przygotowa
no w kawęczyńskim Zespole 
Szkól, a konkretnie na sali spor
towej. Oprócz radnych przybyli 
na nią sołtysi, przedstawiciele 
organizacji pozarządowych, dy
rektorzy placówek oświatowych, 
grupa młodzieży z Gimnazjum w 
Kawęczynie z nauczycielką Anną 
Milewską-Inglot oraz liczne gro
no gości. Wśród tych ostatnich 
senator Ireneusz Niewiarowski 
i Jerzy Wesołowski -  przewod
niczący rady Gminy Turek oraz 
księża proboszczowie: Antoni Ja
nicki z Tokar i Piotr Bamberski z 
Przespolewa.

Sesję po raz ostatni poprowa
dził Edward Michalak, który nie 
zdecydował się ubiegać o mandat 
radnego szóstej kadencji. Oddał 
głos wójtowi Janowi Nowakowi, 
który powiedział:

-Na początku kadencji planów, 
zamiarów było dużo. Zdecydowaną 
większość udało się nam zrealizo
wać. Te, które się nie udało prze
prowadzić, sfinalizowane zostaną 
na początku nowej kadencji.

Kawęczyn napisana przez 
ks. dr Henryka Witczaka. 
Sylwetkę autora przed
stawiła Elżbieta Kalinow- 
ska-Komacka, dyrektor
ka Gminnej Biblioteki 
Publicznej. Ksiądz Wit
czak powiedział, że pisał 
książkę z myślą, aby po
kazać, że jest takie miej
sce na świecie jak gmina 
Kawęczy. -Może jest ona

KONKRETNY KANDYDAT 
KONKRETNE DZIAŁANIE

PIOTR PIETRZAK
www.piotr-pietrzak.pl

księża. Następnie glos zabrali 
zaproszeni goście. Jako pierwszy, 
poseł Ireneusz Niewiarowski. Po
wiedział, że na pokazanym filmie 
widział wielu swoich znajomych. 
Pogratulował władzom gminy 
osiągnięć. Stwierdził, że wójt za
sługuje na miano „wielkiego przy
wódcy”. Jan Radzimski -  powiato

Jerzy Wesołowski stwierdził, że 
od samorządu Kawęczyna można 
się wiele nauczyć. Jego zdaniem 
gmina ma duże perspektywy na 
przyszłość. Chwalił przywiązanie i 
pamięć do tradycji. Arieta Biegań
ska -  dyrektorka Zespołu Szkół 
w Kawęczynie złożyła życzenia i 
podziękowania wójtowi oraz rad

Ks. dr Henryk Witczak mó
wił o przesłaniu, jakie kierowało 
nim, kiedy pisał monografię gmi
ny Kawęczyn.

com: Tadeuszowi Krupińskiemu 
i Grzegorzowi Dzikowskiemu. 
Na ręce Jacka Pawlaka, złożył po
dziękowania dla sołtysów z gmi
ny Kawęczyn, a na ręce Zenona 
Tomczyka -  sekretarza gminy dla 
gminnych urzędników.

Swoistym zwieńczeniem piątej 
kadencji jest monografia gminy

W uroczystej sesji uczestniczyło wiele osób.

Gratulacje i podziękowania dla wójta od Tadeusza Krupińskiego.

mało ważna dla innych, ale bar
dzo ważna dla jej mieszkańców 
- mówił. Wójt i przewodniczący 
rady podziękowali mu słowami 
i kwiatami. Następnie obejrzano 
ponad trzydziestominutowy film 
o gminie Kawęczyn, autorstwa 
Sławomira Papiery. Zanim to 
nastąpiło, jej autor powiedział, że 
chciał w nim pokazać ludzi, któ
rzy tworzyli gminny samorząd 
w 1990 roku i później. Zachęcał 
kawęczyńską młodzież do doku
mentowania wydarzeń w ich ma
łej ojczyźnie.

Później zaczęły się wzajemne 
podziękowania i wręczanie listów 
spisanych na ozdobnych zwojach. 
Otrzymali je radni, sołtysi, dyrek
torzy placówek oświatowych oraz

wy lekarz weterynarii podziękował 
władzom gminy i wszystkim jej 
mieszkańcom za codzienną współ
pracę w zwalczaniu chorób u zwie
rząt hodowlanych. Z uznaniem 
mówił o kawęczyńskich samorzą
dowcach, którzy nie są zepsuci 
dietami i apolityczni w swoich 
działaniach. Kazimierz Mięksiak -  
kierownik Urzędu Skarbowego w 
Turku wspominał swoje długolet
nie więzi z gminą Kawęczyn. Swo
ją pracę zawodową rozpoczął, jako 
skarbnik w Gromadzkiej Radzie 
Narodowej w Kowalach Pańskich. 
Mówił o szacunku, jakim darzy 
włodarzy gminy Kawęczyn, która 
nie ma tak potężnych podatników 
jak Turek, Przykona czy Bru
dzew, a osiągnięcia równie duże.

nym w imieniu dyrektorek szkól i 
przedszkola. Dr Piotr Gołdyn -  dy
rektor Ośrodka Doskonalenia Na
uczycieli w Koninie powiedział, że 
książka ks. Witczaka powinna być 
lekturą obowiązkową w szkołach 
gminy Kawęczyn. Stefan Ferenc 
- reprezentujący gminę Lisków, 
z dużym uznaniem mówił o gmi
nie Kawęczyn i jej osiągnięciach. 
Chwalił też jej stronę internetową, 
a szczególnie teksty historyczne 
w Kawęczyniaku. Andrzej Mało
lepszy z Kowali Pańskich w super
latywach mówił o osiągnięciach 
gminy, które jego zdaniem są 
efektem dobrej pracy i zaangażo
wania wójta i samorządowców. 
Uroczystą sesję zakończył poczę
stunek. Andrzej R. Tyczyno

Wójt przedstawił też najważ
niejsze wydarzenia minionej 
kadencji. Jego zdaniem dzięki 
spłacie zadłużenia, można było 
przygotować w 2010 roku nowy 
pakiet inwestycyjny. Dokończono 
budowę Szkoły Podstawowej w 
Tokarach, na którą przeznaczono 
w tej kadencji dwa miliony złotych. 
Modernizacja i naprawa dróg (7,2 
km) kosztowała 2,6 min zł. Zmo
dernizowano też za 1.250.000 zł 
stację uzdatniania wody w Toka
rach. Wójt powiedział, że po wy
borach kawęczyński samorząd 
czekają kolejne wyzwania. Są 
to między innymi modernizacje 
stacji uzdatniania wody w Ko
walach Pańskich i Marcjanowie 
oraz place zabaw przy wszystkich 
placówkach oświatowych. Wójt 
podziękował radnym za współpra
cę, dobre rady i pomysły. Szcze
gólnie serdecznie podziękował 
przewodniczącemu Edwardowi 
Michalakowi oraz jego zastęp-
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21 listopada 201 Or. wybierzemy 
radnych którzy będą stawiać na rozwój 
naszego miasta. W  najbliższą niedzielę 
postawmy na ludzi młodych, którzy 
mają takie atuty jak wiedzę, energię, brak 
skażenia wielką polityką oraz chcących 
korzystać z doświadczeń starszych. 
Zagłosujmy na osoby, które poparcie 
i przychylność zapewniają sobie nie 
obietnicami, a konkretnym działaniem, 
którzy wychodzą do ludzi, stawiają na 
bezpośrednie rozmowy, konsultują po
mysły z ludźmi, z mieszkańcami Turku.

Osiem lat rządów dotychczasowej 
władzy przyniosło drastyczny wzrost 
podatków, podwyższano znacznie opła
ty za wodę, ścieki, ogrzewanie, czynsze. 
Turek zamiast stać się miastem z klima-

W s p i e r a j m y  m ł o d o ś ć ,  k o r z y s t a j m y  z  d o ś w i a d c z e n i a

Turek dla wszystkich pokoleń
tern dla inwestycji jest miastem pomni
ków. Zadłużenie Turku jest najwyższe w 
historii miasta. Nie zostały wybudowa
ne nowe mieszkania komunalne, dra
matycznie spadła ilość mieszkańców 
Turku a miało być nas 40 tys. Młodzież 
zamiast wracać do Turku ucieka z nie
go z powodu braku perspektyw. Koszt 
dzienny utrzymania psa w  schronisku 
jest wyższy niż całodzienne wyżywienie 
chorego w szpitalu.

W  dniu wyborów zastanówmy się 
jakich rządów chcemy przez najbliższe 
lata? Czy chcemy kolejnych lat stagna
cji i braku perspektyw, czy też nowych

szans dla Turku, tworzenia nowych i 
atrakcyjnych miejsc pracy, rozwoju kul
turalnego miasta? Podejmijmy dobry 
wybór głosując na ludzi z wizją, pomy
słami i świeżym spojrzeniem na Turek. 
Postawmy na młodość i zbudujmy mia
sto dla wszystkich pokoleń.

Marta Kiszewska (lat 29)
Marcin Leszczyński (lat 21)
Anita Dzieciątkowska -  Pieścik (lat 40) 
Zbigniew Korzeniowski (lat 30)
Mariola Kadrzyńska -  Siwek (lat 28) 
Dorota Kozioł (lat 35)
Mateusz Dutkiewicz (lat 22)

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW TOWARZYSTWO SAMORZĄDOWE

^  O.Kandydaci do Rady Powiatu Tureckiego Okręg nr 4 ^ f
K o m i t e t  W y b o r c z y  T o w a r z y s t w o  S a m o r z ą d o w e ,  l i s t a

i MICHAŁ HARASNY. 33 lata, żonaty,
córka Hanna, mieszkaniec Grąbkowa, w  latach 2004- 
2009 sprawował funkcję Sekretarza Gminy i Zastęp
cy Wójta Gminy Malanów. Radca Prawny - obecnie 

W P K f iS f  prowadzi własną Kancelarię Prawną. Od lat aktywnie 
| H  uczestniczy w  życiu kulturalno - społecznym i spor-

towym Gminy Malanów. Członek OSP w Grąbkowie
1 Stowarzyszenia „Nadzieja"w Malanowie. W  Radzie

■  g T  Powiatu szczególny nacisk chce położyć na aktywne
■  A  pozyskiwanie środków z Funduszy Europejskich, w

szczególności przeznaczonych na poprawę infrastruk
tury drogowej oraz aktywizację osób bezrobotnych na lokalnym rynku pracy. 
Jest zwolennikiem znacznego zmniejszenia diet radnych i przeznaczenia za
oszczędzonych w ten sposób kwot na stypendia sportowe lub naukowe.

2 JAN GRUCA - lat 41, mieszka w Kawęczy
nie, Jedno dziecko, Wykształcenie średnie, Kierownik 
sklepu z częściami do maszyn rolniczych w Kawęczy
nie, Członek OSP w Kawęczynie. Doskonale zna proble
my ludności wiejskiej oraz utrzymujących się z pracy w 
rolnictwie. W  przyszłej Radzie Powiatu pragnę zabiegać 
o poprawę infrastruktury dróg powiatowych na terenie 
gminy, rozwój mikro przedsiębiorczości oraz pozyski
wanie środków na rozwój obszarów wiejskich i spółek 
wodnych. Zadba również o poprawę bazy sportowej.

3 JAROSŁAW KRÓL - 56 lat, lekarz, ab
solwent Akademii Medycznej w  Poznaniu, Od 24 lat 
związany z Gminą Kawęczyn - pracuje jako lekarz 
rodzinny w  NZOZ Ośrodek Zdrowia w  Tokarach, 
członek Zarządu Gminnego ZOSP RP, prezes Kawę
czyńskiego Towarzystwa Rozwoju, współorganizator 
Kawęczyńskich Dni Rodziny i Centrum Integracji Spo
łecznej w  Młodzianowie. W  przyszłej kadencji Rady 
Powiatu chce reprezentować interesy mieszkańców 
w sprawach dotyczących ochrony zdrowia oraz prze
ciwdziałania wykluczeniu społecznemu. Chce praco

wać Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, gdzie jego zadaniem szczególne 
znaczenie będą miały zmiany przekształcenia własnościowego szpitala oraz 
dostępność do poradni specjalistycznych i rehabilitacji.

%O
%
m

4. EWA WOJTCZAK - lat 45, mężatka, cztery córki. Za
mieszkała w  Ciemieniu, wykształcenie wyższe (mgr geografii). Od 
1991 r. pracuje na stanowisku nauczyciela Szkoły Podstawowej im. 
Jana Pawła II w  Tokarach, a od 2004r. na stanowisku dyrektora szko
ły. Założyła Stowarzyszenie Rodziców i Przyjaciół Szkoły w  Toka- 
rachdla którego aktywnie pozyskuje środki finansowe. Od czerwca 
2005r. organizuje Pikniki Rodzinne - „Ja i Moja Rodzina" w  Tokarach 
dla środowiska lokalnego. Inicjatorka powstania Zespołu Marżonetek 
przy Orkiestrze Dętej OSP Tokary. Współzałożyciel Stowarzyszenia 
„Przyszłość i Rozwój Wsi Ciemień". Zaangażowana w bezinteresow
ną pracę społeczną na rzecz lokalnego środowiska, którą chciałaby 

przełożyć na Radę Powiatu, by wspierać rozwój oświaty, kultury i turystyki. Poprawa szans 
edukacyjnych dla młodzieży pochodzącej z terenów wiejskich, możliwość kształcenia w  za
wodach technicznych poszukiwanych na rynku pracy, wspieranie rozwoju szkół średnich to 
jej zdaniem najważniejsze zadania.

5 MARIUSZ ZAJĄC - lat 30, mieszkaniec Dziadowie,
prowadzi własna firmę informatyczną. Aktywnie uczestniczy w  ży
ciu społecznym, kulturalnym i sportowym na terenie swojej gminy. 
W  OSP w Dziadowicach jest v-ce prezesem a w ZOG ZOSP RP w 
Malanowie pełni funkcję członka prezydium oraz piastuje funkcję 
przewodniczącego komisji ds. m łodzieży. Chciałby wspierać te in i
cjatywy i działania które zmierzały by do poprawy bezpieczeństwa 
publicznego. Uważa że konieczne jest oznakowanie newralgicznych 
punktów w powiecie szczególnie podatnych na wypadki, cykliczne 
organizowanie bezpłatnych szkoleń dla dzieci i dorosłych z zakresu 
udzielania pierwszej pomocy. W  Radzie Powiatu chcia łby pracować 

w Komisji Bezpieczeństwa Publicznego.

6 STANISŁAW ŁUCZAK - 43 lata, żonaty, dwoje dzieci,
absolwent Akademii Rolniczej we Wrocławiu, mgr inż. mechanizacji 
rolnictwa, pracownik dozoru technicznego w firmie „Miranda" Sp. z 
o.o. w  Turku, od 2006 przewodniczący Rady Rodziców Gimnazjum w 
Malanowie, związany z Malanowem od dziesięciu lat, a z powiatem 
tureckim od zawsze. Jako radny powiatu tureckiego chciałbym zająć 
się szeroko pojętym bezpieczeństwem obywateli, szczególnie dzieci 
i młodzieży uczęszczającej do szkół ponadgimnazjalnych. Jest także 
zwolennikiem aktywnego wspierania przedsięwzięć z zakresu ochrony 
środowiska mających na celu polepszenie jakości życia na wsi.
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Wirtualne 
targowisko 

-i i inkasent
Podczas ostatniej roboczej 

sesji Rady Gminy Przyko
na, radni dokonali drobnej 

korekty budżetu, zwiększając 
kwotę dochodów o 3100 zł. Zwią
zane to było z przyznaniem przez 
zakład ubezpieczeń dofinanso
wania na zakup monitoringu do 
jednej ze szkół.

Znacznie bardziej istotną, 
była decyzja o wysokości sta
wek podatków lokalnych na 
2011 rok, które podniesiono o 
dwa, trzy grosze w porównaniu 
do ubiegłorocznych. Za grunty 
związane z prowadzeniem dzia
łalności gospodarczej, podatni
cy zapłacą po 80 gr. za m etr kwa
dratowy, a za grunty letniskowe 
33 gr. Od budynków mieszkal
nych stawka wynosić będzie 24 
gr. za m etr kw. Przedsiębiorcy 
mogą skorzystać z preferencyj
nych ulg podatkowych, jednak 
nie mogą one przekraczać 200 
tys. euro w ciągu trzech lat.

Choć gmina Przykona nie ma 
targowiska, to na wszelki wypa
dek uchwalono stawkę dzienną 
opłaty targowej w wysokości 29 
zł. Wyznaczono też inkasenta, 
którym został Mirosław Seku- 
ra z Przykony. Za pobór opłat z 
wirtualnego targowiska dosta
nie wirtualne trzy złote za każ
dą uiszczoną opłatę. Dziwne, że 
radni nie zdecydowali się uchwa
lić maksymalnej granicy opłat, 
sugerowanych przez Ministra

Finansów w wysokości 699,27 
zł. Nic ich to nie kosztuje, bo... 
targowiska nie ma. Mirosław 
Sekura zaś, jeżeli zachowano by 
proporcje opłaty do stawki, móg
łby się cieszyć ponad 70 złotymi 
od każdego handlującego. Wirtu
alnych 70 zł oczywiście, ale przy
najmniej przyjemnie byłoby mu 
pomarzyć.

Prezes Głównego Urzędu Sta
tystycznego ogłosił, że średnia 
cena skupu żyta za okres trzech 
pierwszych kwartałów 2009 roku, 
będąca podstawą do określenia 
wysokości podatku rolnego, wy
nosi 37,64 zł za jeden kwintal. 
Radni zdecydowali o obniżeniu 
jej do kwoty 20 zł za kwintal, ta
kiej samej jak w ubiegłym roku. 
Znacznie obszerniejsza była 
uchwala w sprawie wysokości sta
wek podatku od środków trans
portu. W ubiegłorocznej uchwale 
o tych podatkach zmieniono tylko 
daty.

Rada uchwaliła szczegółowe 
sposoby konsultowania się z 
organizacjami pozarządowymi, 
w przypadku skierowania pod 
obrady rady projektów dotyczą
cych ich działalności statutowej. 
Do prowadzenia konsultacji zo
bowiązano wójta, który wyniki 
przedstawiał będzie radnym. Ma 
też obowiązek podania ich do 
wiadomości publicznej.

Radni ponownie też zatwierdza
li plany odnowy wsi: Radyczyny,

Kandydat
do Rady Powiatu Tureckiego

C A J D L E R  Józef

Rozwój Powiatu 
dla dobra mieszkańców

O G Ł O S Z E N IE  W Y B O R C Z E

Dąbrowa i Zimotki, Smulsko, Ro
gów, Żeroniczki. Do tematu opisu 
realizowanych tam inwestycji do
dano tylko jedno słowo, bo tego 
chciał minister rolnictwa. Radni 
wyrazili zgodę na ograniczenie 
hipoteki na nieruchomości w Psa
rach, na których ma powstać bio- 
gazownia. Wyrażono też zgodę na 
ustanowienie służebności drogi 
koniecznej na nieruchomości, 
będącej własnością komunalną. 
Ponownie zaopiniowano wniosek 
wójta Mirosława Broniszewskie- 
go, dotyczący dofinansowania 
z funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych w 2011 roku, drogi w 
Ewinowie o długości 885 metrów. 
Będzie to droga o nawierzchni bi
tumicznej o szerokości czterech 
metrów. (art)

Nie tylko prawa, ale 
i obowiązki, czyli

Uczniowskim
okiem
konwencję
Prawom ucznia poświęcony 

był apel zorganizowany w 
Zespęle Szkół Technicz

nych w Turku. Podobnie jak 
przed rokiem młodzież z tech
nikum przygotowała specjalny 
program pod wspólnym tytułem 
„Moje prawa w świetle Konwen
cji Praw Dziecka”. Taką z nazwy 
dość skomplikowaną proble
matykę postanowili przybliżyć 
swoim kolegom i koleżankom 
uczniowie z klasy 2TN, których 
wsparły nauczycielki Anna Mil
czarek, Ewa Myśler-Perlińskiej 
oraz Iwona Cytrowska. Tłem była 
historia powstawania Konwencji 
Praw Dziecka, która omawiana 
była na przykładach, uczniowie 
obejrzeli też prezentację multi
medialną na ten temat.

-Znajomość praw jest nieodzow
nym elementem życia we współ
czesnym świecie. Im lepiej znamy 
swoje prawa, tym większa jest 
możliwość korzystania z nich -  tak 
podsumowali spotkanie ucznio
wie uczestniczący w apelu, ika

O G Ł O S Z E N IE  W Y B O R C Z E  F I N A N S O W A N E  P R Z E Z  K W  P IS

I miejsce Jk 
. okręg nr
M alanów
K a w ę czyn

Agnieszka

Prawo i Sprawiedliwość

M o ja  obecność w  Ra d zie  Pow iatu 
sp e łn i Państwa o c ze k iw a n ia !
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Kandydat na 
Wójta Gminy Malanów 
EUGENIUSZ MACIEJEW SKI

Moja decyzja o kandydowaniu na Wójta Gminy Malanów jest 
wyrazem woli mieszkańców, którzy udzielają mi dużego poparcia. 
Zgłaszane przez nich postulaty i uwagi wskazują, że oczekują na 
zmiany.

Jestem Przekonany, że program KWW „Solidarna Gmina” może 
być w zupełności zrealizowany i przyczyni się do podnoszenia jako
ści życia wszystkich mieszkańców.

Moją dewizą jest, aby szanować każdego człowieka. W swojej 
działalności chcę w spokoju jak najlepiej służyć ludziom, aby nie 
było wśród nich strachu. Przeciwstawiam się wyszukiwaniu do
mniemanych przeciwników, także różnym insynuacją i wszelkim 
nieprawidłowościom. Rzeczywistość musi być przedstawiona za
wsze obiektywnie. Jestem za prawdą, uczciwością i sprawiedliwoś
cią. Niech w życiu publicznym wszystko funkcjonuje normalnie- tak, 
jak powinno być, jak najbardziej prawidłowo.

W moim zaangażowaniu w służbę dla społeczeństwa i Ojczyzny 
wiążące są słowa Jana Pawła II: „ Polska woła dzisiaj nade wszystko 
o ludzi sumienia”. Oznacza to in.in., aby angażować się w budowanie 
sprawiedliwości, a także odważnie podejmować odpowiedzialność 
za sprawy publiczne. Powyższa wypowiedz papieska, umieszczona 
nad drzwiami sali konferencyjnej, którą odczytywałem wchodząc 
na sesje Rady Powiatu i Rady Miejskiej w Turku, jest szczególnym 
wskazaniem.

Drodzy M ieszkańcy Gminy Malanów
Moją wiedzę, kompetencje i doświadczenie pragnę wykorzystać 

dla Was. Zdecydowałem się na dalszą służbę Ojczyźnie, wybierając 
moje rodzinne strony -  Gminę Malanów.
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Okręg Wyborczy nr 1 Lista nr 1
c a  S o jusz Lew icy  

D em o k ra tyc zn e j
1. MACIEJEWSKA JOANNA
Lat 40, wykształcenie wyższe. Rodowita 

turkowianka. Jest mamą 16-letniej córki, 
uczennicy Liceum Plastycznego w Kole, 
którą samotnie wychowuje. Pracownik ban
ku. Niezwykle lojalna koleżanka, serdeczna, 
ciepła, otwarta na ludzi. Jest V-ce Prze
wodniczącą Turkowskiego Stowarzyszenia 

Młodych. Doskonale zna problemy kobiet, walczy o ich prawa i 
godne życie. Mieszka na ulicy Spółdzielców. _____ ______

5 . SKOTAREKJANUSZ
j J M W k  Lat 52, rodowity turkowianin. Żona Ewa 
f " .  . *  prowadzi działalność gospodarczą. Dwie 

i i  córki. Posiada wykształcenie wyższe in- 
żynierskie. Od 1981 roku pracownik Elek- 

|  H  trowni „Adamów” gdzie przeszedł wiele 
szczebli kariery zawodowej. Obecnie Kie- 

jK K ź -Ll ź . r ó w n i k  Oddziału Ruchu Gospodarki Wodnej 
i Odpopielania. Doskonały fachowiec, ceniony i łubiany przeło
żony. Mieszka na Osiedlu Muchlin.

j)TUREK NASZYM WSPÓLNYM DOBREM’
9. PĘKACZ JOZEFA MARIANNA
Lat 64, wykształcenie średnie ogólne. 

Rodowita turkowianka, od lat zamieszkała na 
ulicy Kaliskiej. Emerytka, samotna. Długolet
ni wzorowy pracownik PKS Oddział Towaro
wy w Turku. Instruktor nauki jazdy. Członek 
Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. Czło
nek partii antyklerykalnej Racja PL.

2. MARCZEWSKI MACIEJ MIROSŁAW
Lat 41. Rodowity turkowianin. Żona jest 

nauczycielem w Gimnazjum nr 2. Ojciec 
trzech synów w wieku szkolnym. Wykształ
cenie wyższe, mgr pedagogiki resocjaliza
cyjnej. Absolwent Wyższej Szkoły Policji 
w Szczytnie i Szkoły Wyższej im. Pawła 
Włodkowica w Płocku. Oficer Policji. Znany 
i łubiany sąsiad, oddany kolega. Mieszka na 
Osiedlu Muchlin.

6. ROGODZINSKI PAWEŁ ANTONI
Lat 42, wykształcenie średnie techniczne. 

Rodowity turkowianin. Ojciec bliźniaczek. 
Funkcjonariusz Państwowej Straży Pożarnej w 
Turku. Brał udział w wielu akcjach ratujących 
życie Lzdrowie mieszkańców. Przez Premiera 
wyróżniony listem imiennym za niesienie po

mocy podczas powodzi. W  2007r. został przez mieszkańców wy
brany Przewodniczącym Zarządu Osiedla nr 1. Członek Zarządu 
Klubu Sportowego „Tur” Turek. Mieszka na ulicy Żeromskiego.

3. POTURAŁA STANISŁAW ZBIGNIEW
Lat 66. Żonaty, wykształcenie wyż

sze ekonomiczne. Człowiek powszechnie 
znany i szanowany. W latach 1975-1993  
był zastępcą dyrektora PKS w Turku. Do
świadczony samorządowiec. Był zastępcą 
burmistrza i burmistrzem naszego miasta. 
Mieszka na ulicy Kaliskiej.

4. BARTOSIK KATARZYNA zd. BIAŁAS
Lat 28, mężatka, mama dwuletniej có

reczki. Posiada wykształcenie wyższe, in
żynierskie. Jest absolwentką Państwowej 
Wyższej Szkoły Zawodowej w Kaliszu o 
kierunku Ochrona Środowiska. Jest osobą 
powszechnie łubianą, serdeczną. Mąż inży
nier, pracuje w prywatnej firmie. Mieszka 
na ulicy Kączkowskiego.

7. OSTROWSKA EWA
Lat 40. Rodowita turkowianka. Jej rodzina 

od pokoleń mieszka w Turku. Posiada wy
kształcenie średnie. Pracuje w sklepie jako 
sprzedawca. Zawsze uczynna, życzliwa, ce
niona przez klientów. Szczęśliwa żona i mama 
dwóch synów. Mąż jest pracownikiem KWB 
„Adamów”. Mieszka na ulicy Składkowskiego.

MATERIAŁ FINANSOWANY PRZEZ KW SOJUSZ LEWICY DEMOKRATYCZNEJ

8. PIETRASZEK PIOTR
Lat 52, rodowity turkowianin. Żonaty, ma 

dorosłego syna.Posiada wykształcenie śred
nie, pracuje w firmie „Andrewex”. Od wielu 
lat związany z Miejskim Klubem Sportowym 
„Tur” Turek. Przez szereg lat asystent trenera 

! drużyny seniorów w III i II lidze. Walnie przy- 
i czynił się do awansów „Tura’ tak do III jak i 
do II ligi. Mieszka na ulicy Młodych.

10. SZEWCZYK WIESŁAW
Lat 68, wykształcenie średnie techniczne. 

Emeryt, ojciec dorosłego syna. Obdarzony 
dużym zaufaniem przez mieszkańców. Wy
brany na Przewodniczącego Rady Nadzor
czej Sp-ni Mieszkaniowej „Tęcza”. Członek 
Samorządu Osiedlowego. Sekretarz w Zarzą
dzie Okręgu Emerytów i Rencistów w Turku. 

Wybrany z-cą Prezesa Zarządu Rodzinnego Ogrodu Działkowego 
im. Wincentego Orłowskiego. Mieszka na ulicy Spółdzielców.

Za najważniejsze zadania do realizacji w naszym 
Okręgu Wyborczym uznajemy:

- rozbudowę ciepłociągu miejskiego, dostarczenie ciepła do mak
symalnej ilości mieszkań w blokach i budynkach indywidualnych,
- budowę ciągów komunikacyjnych i chodników wewnątrz 
Osiedla w kwadracie ulic Żeromskiego, Sportowa, Kączkowskie
go i Składkowskiego,
- budowę i modernizację ulic wraz z chodnikami na Osiedlu Mu
chlin,
- modernizację oświetlenia na ulicy Konińskiej,
- uporządkowanie terenów wzdłuż torów byłej kolejki wąskoto
rowej oraz stworzenie tam miejsc małej rekreacji,
- dalsze budowanie i porządkowanie miejsc parkingowych.

Szanowni Państwo
• weźcie udział w wyborach
- postawcie znak ”X” obok nazwiska jednego z przedstawionych 
przez nas kandydatów

POPRZYJCIE NAS!!!
Oddajcie na nas glos 21 listopada 2010 roku

Kawka do Czerwińskiego: Wynikami wyborów zainteresowani jesteśmy wszyscy, a ...

Pan nawet bardziej niż ja

Szanowny Panie Czerwiński, cie
szę się, że mogę na równi z Panem 
spojrzeć z dystansu na nadchodzące 
wybory. Obaj jesteśmy w równym  
stopniu niezainteresowani ich wy
nikami. Może nawet ja trochę mniej 
niż Pan, Panie wiceburmistrzu. Z 
zadowoleniem przyjąłem do wiado
mości, że po kilku latach rządów 
dotarło do obecnego zespołu z ulicy 
Kaliskiej, że najważniejsze są pienią
dze. Dla mnie była to zawsze rzecz 
bezsprzeczna. Smuci jednak fakt, 
że prawda ta stała się oczywista dla 
Pana i burmistrza Czapli dopiero w 
ostatnim roku jego kadencji. Może 
Pan nie pamięta, ale patrząc parę 
lat wstecz „inżynieria finansowa” w 
Turku leżała na łopatkach. Prawie 
wszystko finansowaliśmy ze środ
ków własnych. Rzadko w historii 
zdarza się, żeby ktoś za darmo roz
dawał pieniądze. W  ostatnich latach 
jest to możliwe dzięki Unii Europej
skiej. Mam y ostatnią szansę, aby 
pozyskać jakiekolwiek fundusze 
pochodzące właśnie z tego źródła. 
Jeżeli województwo wielkopolskie 
przekroczy 75 proc. średniej unijnej, 
to fundusze strukturalne się skoń
czą. Przerażające jest, że przez pra
wie wszystkie lata waszej kadencji, 
biorąc pod uwagę wszystkie gminy,

Turek był zawsze prawie ostatni w 
statystykach, jeśli chodzi o pozyski
wanie środków unijnych. To właśnie 
są stracone miliony złotych, których 
brakiem tak Pan nas dzisiaj straszy. 
Co moglibyśmy mieć, gdybyśmy 
wydali parędziesiąt milionów wię
cej? Kto jest chociaż trochę ciekaw 
odpowiedzi na to pytanie niech 
odwiedzi choćby Uniejów. Ile wię
cej moglibyśmy osiągnąć, gdyby 
wszystkie dokonania, którymi tak się 
chwalicie na waszych ulotkach, były 
co najmniej w połowie finansowane 
z pieniędzy Unii (nie śmiem nawet 
marzyć, że w 85 proc., tak jak Pan 
podaje w przykładzie w opubliko
wanym tekście). Turkowska Strefa 
Inwestycyjna powinna być uzbrojo
na za Pierwszej Kadencji Burmistrza 
Czapli. Pozyskiwanie inwestorów  
odbywałoby się w czasach prosperi
ty, nie kryzysu. O ile byłoby łatwiej! 
Dzisiaj nie musiałby Pan opowiadać, 
co powstanie na danym terenie, lecz 
dumnie mógł powiedzieć: „Proszę 
zobaczyć, jakie są nasze dokonania. 
Zresztą... w statystykach pokazano, 
że bezrobocie na naszym terenie nie 
przekracza 5 proc.”. Nie ma znacze
nia, że poprzednie 7 lat było mało 
efektywne, przecież trzeba przyznać, 
że w ostatnim roku nastąpiła spora 
poprawa, a za parę la t... aż strach 
pomyśleć.

Przepraszam wszystkich czy
telników za ton mojej wypowiedzi. 
Panu Czerwińskiemu udało się jed
nak dyskusję sprowadzić właśnie do

takiego poziomu. Biorąc sprawę na 
poważnie:

1. Wiem jak zapewnić finanso
wanie naszych dużych potrzeb (np. 
poprzez Obligacje Miejskie, które są 
dużo tańszym sposobem pozyskiwa
nia kapitału od kredytu bankowego).

2. Obiecuję, że będę popierał 
w pracy wszystkich specjalistów, 
którzy przyczynili się do obecnego 
sukcesu Miasta (pozyskanie paru- 
dziesięciu milionów dotacji z Unii, 
ściągnięcie do Turku pierwszego od 
lat inwestora). Nikt przecież nie wie
rzy, że jest to osobiście Pan Czer
wiński.

3. Pragnę, żeby miliony, które w 
najbliższym czasie wydamy, w jak 
największym stopniu skonsumo
wały firmy z naszego rejonu, co w 
znacznym stopniu przyczyni się do 
naszego rozwoju.

4. W iem, czym jest Inkubator 
Przedsiębiorczości i będzie to je
den z moich priorytetów. Chcę, aby 
dobrze działał. Mam  nadzieję, że In
kubator Przedsiębiorczości i inwe
stycje w „strefie” przyczynią się do 
zahamowania tendencji wyludniania 
naszego miasta. Być może uda się ją 
nawet odwrócić.

5. Będę się starał, żeby w mieście 
rozwijały się żłobki i przedszkola. 
Żeby rodzice wiedzieli, iż dziecko 
nie jest przeszkodą w ich dalszej 
pracy lub jej uzyskaniu. Inwestorzy 
nie będą z przerażeniem pytali czy 
mamy ludzi do pracy. W ychowują
cy dzieci to wielki ukryty potencjał

naszego Miasta i regionu. Wierzę, 
że dzięki temu, choć trochę odwróci 
się tendencja demograficzna w na
szym Mieście.

6. W iem jak zaktywizować dłu
gotrwale bezrobotnych, co zapewni 
dopływ rąk do pracy.

Nie dajmy się zwariować. Obecna 
ekipa rządząca nie jest tak wspania
ła jak mogłoby się wydawać, nato
miast następcy obecnych włodarzy 
nie są tacy źli, jak ich Pan Czerwiń
ski maluje.

Pozdrawiam wszystkich czytel
ników.

Bogdan Kawka

OGŁOSZENIE WYBORCZE FINANSOWANE PRZEZ KW PLATFORMA OBYWATELSKA

K andydat do  R ady P ow iatu  T u reck iego  
P o z . n r  1

Florian B e r l i ń s k i
Szpital, szkoły, drogi. 
Z dala od polityki.

l i s t a  n r  4
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Szczególnie uroczyste były w tym roku obchody Święta Niepodległości w gminie Dobra. W Iesie na terenie miejscowości Czyste odsłonięto tablicę upamiętniającą 
żołnierzy dowodzonych przez Eugeniusza Kokolskiego ps. Groźny. Poświęcił ją ks. prałat Zygmunt Chromiński. Uczestnikiem uroczystości był Zdzisław Opala, 
świadek wydarzeń, jakie miały tutaj miejsce przed 6 4  laty. Była to też 65 . rocznica zajęcia miasta Dobra przez oddział Groźnego, w  dniu 11 listopada 1 9 4 6  roku.

Najważniejsze zamierzenia mojego programu wyborczego
- maksymalne wykorzystanie pieniędzy którymi dysponują 

różne fundusze, łącznie z unijnymi,
- pomoc organizacjom pozarządowym w skutecznym 

zdobywaniu środków finansowych na prowadzenie 
działalności statutowej

- bardziej efektywna współpraca z przedsiębiorcami 
prowadzącymi działalność na terenie miasta i gminy poprzez 
obniżenie podatku od działalności gospodarczej, zlecanie im 
wykonania inwestycji na które nie obowiązuje przetarg,

- wykorzystując lokalizację, ciszę i spokój, brak uciążliwego 
przemysłu, dobrze rozbudowaną sieć handlową i dość 
dobre drogi (a będą jeszcze lepsze) stworzyć warunki do 
osiedlania się w naszym mieście i gminie nowym ludziom,

- dla sołectw położonych w dolinie rzeki Warty .stworzyć 
kompleksowy plan zagospodarowania tych obszarów 
pod względem turystycznym i ekologicznym bazując na 
malowniczym położeniu i bliskości zbiornika „ Jeziorsko”,

- zainteresować i zachęcić mieszkańców gminy do wytwarzania 
ekologicznych produktów rolniczych oraz pomoc w promocji
i pozyskiwaniu rynków zbytu dla tych produktów, podjęcie 
tej produkcji pozwoliłoby , choćby w małym stopniu na 
zmniejszenie bezrobocia w naszej gminie,

- wspólnie z druhami z OSP wypracowanie planu bardziej 
efektywnego wykorzystania strażnic,

- zastanowić się, wspólnie z sołectwami na których terenie 
których znajdują się budynki po byłych placówkach 
oświatowych, w jaki sposób najbardziej efektywnie
je wykorzystać,

- w oparciu o istniejące placówki kulturalne .wspólnie 
z młodzieżą zastanowić się nad możliwościami 
zagospodarowania wolnego czasu,

- budowa nowego przedszkola,
- utworzenie specjalnego funduszu w celu pomocy ludziom 

najbiedniejszym, niezaradnym życiowo oraz na stypendia
dla zdolnych lecz biednych dzieci. Majątek funduszu składałby 
się z 1/3 pensji burmistrza oraz wpłat sponsorów,

- lepszą współpracą ze Starostwem Powiatowym, co poskutkuje 
większą ilością budowanych i remontowanych dróg.

W uroczystości wzięło udział około stu osób.

Pod głazem złożono wiązanki kwiatów, w tym od Stowarzy
szenia Przyjaciół Ziemi Dobrsldej.

O upamiętnienia miejsca, w któ
rym zakończyła się walka żołnierzy 
oddziału Eugeniusza Kokolskiego 
o wolną Polskę mówiło się już od 
dawna. Andrzej Kosobudzki usta
wił tam przed laty niewielki krzyż, 
który upamiętniał wydarzenia z 14 
marca 1946 roku. Na jednym z ze
brań Stowarzyszenia Przyjaciół Zie
mi Dobrskiej zaproponował, aby 
to ta organizacja podjęła się utwo
rzenia miejsca pamięci tam, gdzie 
został śmiertelnie postrzelony por. 
Kokolski. Walne zebranie wpisało 
to jako jedno z zadań na bieżący 
rok. Przychylnie inicjatywę przyjął 
burmistrz Andrzej Piątkowski - bę
dący członkiem Stowarzyszenia i 
obiecał wszelką możliwą pomoc. 
Również Nadleśnictwo Turek po
parło inicjatywę, bo przecież jest 
ono właścicielem terenu. Kopalnia 
Węgla Brunatnego .Adamów” 
podarowała ponad pięciotonowy 
głaz. Teren uporządkowała gmina. 
Ustawiono tam kamień, na którym 
umieszczono granitową tablicę 
ufundowaną i wykonaną przez An
drzeja Kosobudzkiego. Widnieje 
na niej orzeł AK i napis:

„Tym którzy pragnęli Niepodle
głej Polski
ŻOŁNIERZOM WYKLĘTYM 
BOHATEROM Z ODDZIŁU 
porucznika
EUGENIUSZA KOKOLSIEGO

ps. GROŹNY
Mieszkańcy Gminy Dobra”
Nadleśnictwo ustawiło tablicę 

informacyjną, na której można 
przeczytać:

„W tym miejscu, we wsi Czyste 
znajdowała się zagroda Władysława 
Opali. Tutaj po bitwie pod Prażu- 
cłtami w dniu 5 marca 1946 ukry
ło się siedmiu żołnierzy oddziału 
„Groźnego”. Był wśród nich ranny 
dowódca Eugeniusz Kokolski. W 
dniu 14 marca 1946 roku otoczyła 
zabudowania grupa operacyjna zło
żona z funkcjonariuszy Ludowego 
Komisariatu Spraw Wewnętrznych 
Związku Socjalistycznych Republik

Radzieckich i Służby Bezpieczeństwa 
Polskiej Rzeczpospolitej Ludowej. 
Nie widząc szans na obronę czy prze
darcie, żołnierze zdecydowali się pod
dać. W budynku został tylko porucz
nik Kokolski, ukryty w piwnicy. Gdy 
wezwano go do wyjścia zaczął się 
ostrzeliwać. Kiedy rzucono do środ
ka domu granat, lufę pistoletu przy
łożył do własnej głowy i wystrzelił. 
Nieprzytomnego, choć żywego, prze
wieziono go do siedziby Powiatowego 
Urzędu Bezpieczeństwa Publicznego 
w Turku, gdzie dokonał żywota. ”

Dalej jest szersza informacja 
o Eugeniuszu Kokolskim i jego 
oddziale. Około sto osób, które 
przybyło do lasu, z zaciekawie
niem ją czytało. Powitał ich Jacek 
Gajewski -  prezes Stowarzyszenia 
Przyjaciół Ziemi Dobrskiej. Były 
poczty sztandarowe reprezentują
ce; Zespół Szkół w Dobrej, Koło 
Łowieckie „Szarak” z Dobrej oraz

jednostki OSP z Mikulic i Potwo- 
rowa oraz oddział złożony ze stra
żaków z wiejskich jednostek, pod 
komendą Jarosława Dulina -  ko
mendanta gminnego OSP. Prezes 
podziękował wszystkim, którzy 
przyczynili się do powstania tego 
miejsca pamięci.

Tablicę na głazie odsłonili: Da
nuta Lewandowska -  nadleśniczy 
Nadleśnictwa Turek oraz Andrzej 
Kosobudzki i Jacek Gajewski. Po
święcił ją ks. prałat Zygmunt Chro
miński -  dziekan dekanatu do-

brskiego. Powiedział też: „Niech 
to miejsce będzie symbolicznym 
grobem porucznika Kokolskiego. 
Niech palą się tutaj znicze, a spo
łeczność lokalna niech pamięta o 
tym miejscu.” Pod tablicą złożono 
wiązanki kwiatów od Stowarzy
szenia Przyjaciół Ziemi Dobrskiej, 
władz samorządowych gminy Do
bra i Leśnictwa Linne.

Zdzisław Opala podziękował 
Andrzejowi Kosobudzkiemu któ
ry jako pierwszy upamiętnił to 
miejsce. Mówił też o młodzieży 
z turkowskiego Liceum Ogólno
kształcącego, która poprosiła go, 
aby opowiedział im tutaj swoje 
wspomnienia z pierwszych lat po 
II wojnie światowej. Przypomniał, 
że pierwszy raz spotkano się tam 
przed dwudziestu laty, ponieważ 
wcześniej bano się nawet mówić 
o tamtych wydarzeniach. -Gdyby 
taka uroczystość jak dzisiejsza odby
ła się w PRL-u -  mówił -  może na 
białe niedźwiedzie by nas wysłano.'

Nadleśniczy Danuta Lewandow
ska mówiła, że znajdujące się na 
tym placu: lipa, kasztanowiec i bzy, 
są niemymi świadkami historii. Z 
pełnym przekonaniem powiedziała, 
że warto Znać historię swojej małej 
ojczyzny. Burmistrz Piątkowski 
mówił, że tegoroczny 11 listopada 
zapisze się w historii gminy Dobra. 
Jego zdaniem najważniejsze jest 
to, że są ludzie, którzy przekazują 
wiedzę o historii regionu swoim 
dziecionj i wnukom. Cieszy go, że 
zrodziła się inicjatywa utworzenia 
miejsca pamięci w Czystem i znala
zła poparcie tak wielu osób. Wyra

Tablicę odsłonili: Danuta Lewandowska, Andrzej Kosobudzki i Jacek 
Gajewski

ził przekonanie, że na miejscu tym 
młodzież z Zespołu Szkół w Dobrej 
poznawała będzie historię. Miejsce 
jest ku temu przygotowane, ponie
waż ustawiono tutaj także ławeczki. 
Dziękując Nadleśnictwu, burmistrz 
wręczył Danucie Lewandowskiej 
pamiątkową statuetkę. Roman Mar
ciniak -  prezes Stowarzyszenia im. 
ks. Romana Kmiecika powiedział, 
że już grecki filozof Cyceron powie
dział, że „ Historia jest świadkiem

czasów, światłem prawdy, życiem 
pamięci, nauczycielką życia.”

Z Czystego udano się na mszę 
święta do dobrskiego kościoła za 
ojczyznę i „żołnierzy wyklętych”. 
Po mszy poświęcony został nowy 
samochód ratowniczy marki ford 
dla OSP Dobra. Święto zakończyła 
akademia w dobrskim domu kultu
ry, podczas której wystąpił Zespół 
KMT z Turku.

Andrzej R. Tyczyno
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Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 4  w  Turku przejęli anglosaską tradycję i wraz z nauczycielami zorganizowali Hallo- 

ween. Obchody święta odbyły się w bibliotece, którą zamieniono na „straszną klasę”. Uczniowie zamiast zbierać... rozda
wali słodycze. Było też przedstawienie, podczas którego wyjaśnili na czym polegają obchody Halloween.

Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 4 w Turku, z okazji Święta Duchów, przygotowali przedstawienie 
“Funny Halloween”.

W ostatnim tygodniu paździer
nika myśli wszystkich zwracają 
się ku wieczności. Dzieje się tak w 
wielu kulturach, choć każda wyra
ża to w inny sposób. Od kilku lat, 
w dzień przed świętem zmarłych, 
także w Polsce zaczęto obchodzić 
Halloween. W Szkole Podstawo
wej nr 4 w Turku już na stałe wpi
sało się do kalendarza imprez.

W tym roku świętowano we 
środę, 27 października. Orga
nizatorem był tym razem Klub 
Europejski, Kółko Regionalne 
oraz kółko języka angielskiego. 
Uczniowie wraz z opiekunami: 
Ewą Muszyńską, Elżbietą Pakos, 
Mariolą Woźniak i Katarzyną Wa- 
laszczyk, zorganizowali wieczór 
Halloween. Z tej okazji czytelnia 
zmieniła się w Scary Classroom 
czyli straszną klasę. Nad jej wy
strojem pracowali kilkanaście 
godzin. Choć wymagało to wiele 
wysiłku i poświęcenia, opłaciło 
się. Dekoracje w postaci girland, 
strojów dla wiedźm, duchów i 
innych upiorów, zrobiły na goś
ciach ogromne wrażenie.

Nie zapomniano też o efek
tach specjalnych. Budząca gro
zę muzyka podkreślała mrocz
ny klimat. Niezwykły nastrój

tworzyły wydrążone dynie. -W 
Halloween’owy wieczór przebie
rańcy zbierają słodycze. U nas 
było odwrotnie, cztery wiedźmy 
częstowały słodkimi upominkami 
-  opowiadają organizatorzy.

Wspólną zabawę rozpoczęto 
równo o godzinie 16.00, krótkim 
przedstawieniem w języku an
gielskim pt. „Funny Halloween” 
w humorystyczny sposób dzieci 
wyjaśniły zebranym jak powsta

ła tradycja zbierania słodyczy 
ostatniego dnia października. 
W inscenizacji wzięli udział ucz
niowie klas III, uczestniczący w 
dodatkowych zajęciach z języ
ka angielskiego. Nad całością

czuwała anglistka, Katarzyna 
Walaszczyk. Następnie wszyscy 
wypowiedzieli formułkę „Trick 
or Treat?” (Psikus czy poczęstu
nek?) i rozbiegli się po szkol
nych korytarzach. Przebierańcy 
nakłaniali napotkanych gości, by 
częstowali się słodkościami. Na
stępnie sprawdzali czy wszyscy 
je dostali. Ci, którzy nie mieli się 
czym pochwalić, zgodnie z trady
cją musieli zrobić psikusa.

Następnie, po zaprezentowa
niu historii i tradycji Święta Du
chów, a także związanych z nim 
zwyczajów, nastąpiła prezentacja 
kostiumów. Uczniowie wykazali 
się niezwykłą pomysłowością i 
talentami plastycznymi w przy
gotowaniu strojów. Były cza
rownice, wampiry, duchy, zama
skowane potwory i przerażające 
stworzenia rodem z horrorów. 
Wybrano też najlepsze przebra
nie Halloween’owe.

Na koniec odbyła się zabawa, 
w trakcie której, oprócz tańców 
można było wziąć udział w róż
nego rodzaju konkursach, m.in. 
wyławiania jabłek z wody, łapa
nia owoców i ciastek zawieszo
nych na nitce, był także „rzut 
duchem”. Zwycięzcy wszystkich 
konkurencji zostali obdarowani 
słodkimi nagrodami.

Zabawę zaliczono do bardzo 
udanych. -Mamy nadzieję, że 
oprócz dużej ilości rozrywki przybli
żyła ona uczniom naszej szkoły ele
menty kultury krajów anglojęzycz
nych -  opowiadają nauczyciele.

ił

Arek Karbowy jest specem od żywienia i orgiami.

■  , ' i e z f c a o l l i;

Biblioteka Szkolna w Zespole 
Szkół Rolniczych w Kacz
kach Średnich, była orga
nizatorem „Przegląd Talentów 

Szkolnych”. Było kilka kategorii, 
w których zadaniem uczestników 
było wykazanie się zdolnościami 
muzycznymi, malarskimi i zręcz
nościowymi. Chwalono się między 
innymi umiejętnością szybkiego 
ułożenia kostki Rubika, tworzenia 
origami, a nawet zdolnościami 
naśladowczymi. Szkolne talenty 
oceniała komisja w składzie: Bar
bara Ciekot i Dariusz Jasak -  na
uczyciele oraz Damian Pawełek 
- uczeń klasy III Technikum Ży
wienia. Zabawa była przednia za
równo dla uczestników konkursu, 
jak i dla widzów.

Faworytem publiczności byl 
Tomasz Depiński.

Za największy szkolny talent 
komisja uznała Aleksandrę Za
wadzką z klasy pierwszej Techni
kum Geodezji i Hotelarstwa, która

zaśpiewała piosenki z repertuaru 
Edyty Gepert i zespołu Bajm. 
Ola, gra także na gitarze baso
wej i wiolonczeli. Drugie miejsce 
zajęła Ewelina Krysiak z klasy 
trzeciej Technikum Architektury 
Krajobrazu, jurorów zachwyciła 
swoimi zdolnościami malarskimi. 
Trzecią nagrodę przyznano Ar
kadiuszowi Karbowemu z czwar
tej klasy Technikum Żywienia. 
Specjalnością Arka jest sztuka 
orgiami, czyli tworzehie z papie

ru przestrzennych figur poprzez 
jego składanie.

Z werdyktem jurorów nie 
zgadzała się publiczność. Jej fa
worytem był Tomasz Depiński 
z pierwszej klasy Technikum 
Mechanizacji Rolnictwa, który 
jeździł na monocyklu i w ciągu 
czterech minut ułożył kostkę 
Rubika. Tomek nie stroni także 
od orientalnej sztuki składania 
papieru - origami.

(art)

Straszliwe przedszkolaki
Halloween tradycja wy

wodząca się z pogań
skiego, celtyckiego ob

rządku Samhain, przywędrowała 
do Polski ze Stanów Zjednoczo
nych i zyskuje coraz więcej zwo
lenników. Także w Gminnym 
Przedszkolu w Brudzewie, panie: 
Agata Kujawa, Alicja Kostrzew- 
ska, Joanna Kowalska i Bożena 
Głąb zorganizowały dla dzieci 
to święto. W tym roku przygoto

wano je w dniu 29 października, 
a nie jak tradycja każe 31 dnia 
tego miesiąca. Nauczycielki wy
konały „straszliwą” scenografię 
oraz równie „przerażający” sce
nariusz. Obowiązkowo pojawiła 
się dynia z wyciętymi dziurami 
oznaczającymi nos i oczy. Deko
racja sali oraz przebrania dzieci 
wpłynęła na zachowanie przed
szkolaków. Podążając ścieżką 
tradycji, chodziły od sali do sali

w poszukiwaniu słodyczy woła
jąc „trick or treat” (cukierek albo 
psikus). Dzieci miały mnóstwo 
radości strasząc siebie nawza
jem. Na zakończenie imprezy 
ogłoszony został konkurs na naj
ciekawsze przebranie. Zwycięz
cy otrzymali dyplomy, a pozo
stałe dzieci nagrodzone zostały 
gromkimi brawami i słodyczami 
ufundowanymi przez rodziców, 
(art)

Strach było spojrzeć na straszliwych, brudzewskich przedszkolaków.
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Słodkie pasowanie na ucznia
Piętnastu pierwszaków z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Stefana Żeromskiego w  

Piekarach, złożyło ślubowanie i zostało pasowanych na pełnoprawnych uczniów. Przez przy
byłych na uroczystość gości, zostali obdarowani dużą ilością słodyczy. Wyjątkowo tego 
dnia otrzymali od rodziców dyspensę na nieograniczone pałaszowanie, a ksiądz Grzegorz 
Wawrzyniak polecił ich opiece Matki Bożej.

Pani dyrektor dokonywała aktu pasowania wielkim ołówkiem.

Uroczystość przygotowano 
na szkolnym holu. Pani dyrek
tor Teresa Stencel powiedziała, 
że dla jej szkoły, ślubowanie 
jest najpiękniejszym świętem. 
Stwierdziła, że pomimo jesien
nej, słotnej pogody i smutku, 
jaki ogarnął mieszkańców pa
rafii Skęczniew (na jej terenie 
położona jest szkoła) po śmierci 
księdza proboszcza Stanisława 
Portasińskiego, ślubowanie bę
dzie piękne i radosne. Powitała 
przybyłych gości, a wśród nich:

Andrzeja Piątkowskiego -  bur
mistrza, ks. Grzegorza Wawrzy
niaka -  administratora parafii 
Skęczniew, rodziców i nauczy
cieli. Minutą ciszy uczczono pa
mięć ks. Portasińskiego.

Pierwszaki pod okiem swo
jej wychowawczyni Aleksandry 
Kotas, przygotowały występ, 
podczas którego śpiewały i de
klamowały. Poddani zostali też 
egzaminowi z zachowania w 
szkole i różnym testom w tym: z 
grzeczności, patriotyzmu i histo

rii Polski. Wykazali się umiejęt
nościami, jakie powinni posiadać 
uczniowie szkoły podstawowej. 
Toteż wprowadzono sztandar, a 
dzieci i dorośli odśpiewali hymn 
państwowy. Następnie pierwsza
ki złożyły ślubowanie, a pani dy
rektor pasowała ich na uczniów 
przy pomocy wielkiego ołówka. 
Dzieci „podpisały” się pod do
kumentem upamiętniającym to 
wydarzenie, za pomocą odcisku 
kciuka. Otrzymały też dyplomy i 
słodkie upominki.

Teresa Stencel powiedziała, 
że dzieci stanęły przed trudnym 
egzaminem, ale zdały go rewela
cyjnie. Życzyła im, aby czuli się 
w szkole wspaniale i bezpiecznie. 
Podkreśliła, że rozpoczęli naukę 
w szczególnym, korzystnym dla 
nich okresie, kiedy realizowany 
jest projekt edukacyjny, dzięki 
któremu podniosą swoje umie
jętności i talenty. -  Sprawcą tych 
wspaniałych warunków  -  mówiła 
-  jest organ prowadzący, a jego 
przedstawicielem pan burmistrz 
Piątkowski.

Burmistrz powiedział, że jest 
dumny ze szkoły w Piekarach, 
która tak dużą wagę przywiązuje 
do uroczystości, które kształtują 
serca i postawy dzieci. Życzył

nowym uczniom, aby w szkole 
towarzyszyła im radość i zado
wolenie oraz żeby otaczała ich 
życzliwość nauczycieli i wycho
wawców. Rodzicom, życzył jak 
najwięcej radości z dokonań ich 
pociech. Pierwszaków obdaro
wał słodyczami. Ksiądz Wawrzy
niak podziękował za zaproszenie 
podkreślając, że to nie on miał 
tutaj być, a śp. ksiądz Portasiń- 
ski. Powiedział, że był na jego 
grobie i polecił wszystkich para
fian jego opiece. Dzieci zaprosił

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW PO

do służby ministranckiej i scho- 
lii. Wyraził radość ze współpracy 
ze szkołą, a dzieciom życzył, aby 
uczyły się na miarę swoich moż
liwości. Na koniec powierzył ich 
opiece Matki Boskiej. Później 
były życzenia od Rady Rodziców 
i kolegów z klasy trzeciej wraz 
ze słodkimi upominkami. Uro
czystość zakończyła wspólna 
biesiada, podczas której objada
no się słodyczami.

Andrzej R. Tyczyno

Monika Cyls
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Kandydatka do Rady Powiatu

OGŁOSZENIE WYBORCZE KW „RAZEM"

Zwracam się do Państwa o udział w wyborach, oddanie głosu na 
mnie oraz moich kandydatów na radnych z Komitetu Wyborczego 
Wyborców „RAZEM” BARBARY GRZELAK w poszczególnych 
okręgach:

Okręg wyborczy nr 1: Kalinowa, Chlebów, Korytko w, Pęcherzew i Warenka
1. Mrzewiński Zbigniew lat 58, zam. Warenka
2. Parafiniuk Karol lat 21, zam. Kalinowa

Okręg wyborczy nr 2: Kaczki Średnie, Kowale Księże, Wietchinin
1. Kończak Edward lat 45, zam. Wietchinin
2. Połatyńska Daria lat 27, zam. Kaczki Średnie

Okręg wyborczy nr 3: Albertów, Budy Słodkowskie i Słodko w
1. Kurzawa Tomasz lat 32, zam. Budy Słodkowskie
2. Rzempołuch Bolesław lat 68, zam. Wrząca

Okręg wyborczy nr 4: Słodków Kolonia
1. Kowalski M arian lat 63, zam. Słodków Kolonia

Okręg wyborczy nr 5: Grabieniec i Obrzębin
1. Junkiert Jan lat 50, zam. Grabieniec

Okręg wyborczy nr 6: Dzierżązna, Obrębizna i Szadów Księży 
1. Kowalski Przemysław lat 32, zam. Szadów Pański

Okręg wyborczy nr 7: Żuki 
1. Naszkowska Agnieszka lat 38, zam Żuki

Okręg wyborczy nr 8: Turkowice
1. Kowalewska Halina lat 57, zam. Turkowice
2. Swiatłowski Zdzisław lat 61, zam. Turkowice

Okręg wyborczy nr 9: Cisew
1. Płociennik Włodzimierz lat 48, zam Cisew
2. Okońska Danuta lat 54, zam. Cisew
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Sprawdź, gdzie stoi twoja urna!
I doczekaliśmy się, już w tę niedzielę, 21  listopada, wybory samorządowe. Każdy z obywateli ma możliwość spełnić swój obowiązek i wybrać nowych 

radnych, wójtów, burmistrzów i przedstawicieli sejmiku wojewódzkiego. Podpowiadamy, gdzie udać się, by wrzucić głos do urny (dane prezentujemy w  
kolejności: gmina, miejsce i numer Obowodowej Komisji Wyborczej, zasięg obwodu głosowania).

Gmina Brudzew:
1. Zespół Szkolno-Gimnazjalny, ul. Powstańców 

Wielkopolskich 35 , Brudzew
Sołectwa: Brudzew, Kolnica, Marulew
2. Zespół Szkolno-Gimnazjalny, ul. Powstańców 

Wielkopolskich 35, Brudzew
Sołectwa: Brudzyń, Cieków, Olimpia, Tarnowa
3. Remiza OSP, Janów 2 lb ,  Janów 
Sołectwa: Głowy, Janów
4. Szkoła Podstawowa, Koźmin 2, Koźmin 
Sołectwa: Janiszew, Koźmin, Kwiatków, Dąbrowa, Ko

zubów, Kuźnica Janiszewska, Podłużyce
5. Szkoła Podstawowa w Koźminie filia w Krwo- 

nach, Krwony 3 2 , Krwony
Sołectwo: Krwony
6. Szkoła Podstawowa, Galew 7, Galew
Sołectwa: Bogdałów, Bratuszyn, Chrząblice, Izabelin, Ga

lew, Wincentów
Gmina Przykona:

1. Gimnazjum, uL Szkolna 4a, Przykona
Sołectwa: Dąbrowa, Gąsin, Kaczki Piastowe, Laski, Ol

szówka, Przykona, Psary, Rogów, Wichertów
2. Szkoła Podstawowa, Boleszczyn 67 , Boleszczyn 
Sołectwa: Bądków Drugi, Bądków Pierwszy, Boleszczyn,

Ewinów, Smulsko, Żeroniczki
3. Szkoła Podstawowa, Sarbice 4 , Sarbice 
Sołectwa: Posoka, Radyczyny, Sarbice

Gmina Dobra:
1. Zespół Szkół Publicznych w Dobrej, Długa 

W ieś 2 8 , Długa Wieś
Miasto: Dobra; Sołectwo: Długa Wieś
2. Miejsko - Gminny Ośrodek Kultury w Dobrej, 

ul. Dekerta 34 , Dobra
Sołectwa: Czajków, Linne, Mikulice, Ostrówek, Potworów, 

Stefanów, Ugory, Żeronice
3. Budynek po Szkole Podstawowej w Miłkowi

cach, Miłkowice 4 6 , Miłkowice
Sołectwa: Miłkowice, Rzymsko, Rzymsko BG, Strachoci- 

ce Kol., Strachocie Wieś
4 . Zespół Szkolno - Przedszkolny w Piekarach, 

Piekary 4 9 , Piekary
Sołectwa: Józefów, Łęg Piekarski, Piekary, Rzechta, 

Stawki, Wola Piekarska
5. Szkoła Filialna w Dąbrowicy, Dąbrowica Kolo

nia 6 7 , Dąbrowica Kolonia
Sołectwa: Chrapczew, Dąbrowica, Januszówka, Moczyd

ła, Szymany, Zagaj
6. Dom Pomocy Społecznej w Skęczniewie, Skęcz- 

niew 58 , Skęczniew
Sołectwo: Skęczniew

Gmina Kawęczyn:
1. Zespół Szkół, Kawęczyn 49a , Kawęczyn
Dzierzbotki, Kawęczyn, Marianów, Nowy Świat, Woj

ciechów
2. Szkoła Podstawowa, Tokaiy 43a, Tokaiy
Chocim, Głuchów, Milejów, Tokary Pierwsze, Żdżary
3 . Szkoła Podstawowa, Skarżyn 26a , Skarżyn 
Będziechów, Marcjanów, Skarżyn, Stanisława
4 . Zespół Szkół, Kowale Pańskie-Kolonia 3 4 , 

Kowale Pańskie-Kolonia
Ciemień, Dziewiątka, Kowale Pańskie, Kowale Pań

skie-Kolonia, Leśnictwo, Marcinów, Marianów-Kolonia, 
Młodzianów, Siedliska

Gmina Malanów:
1. Szkoła Podstawowa, Dziadowice 22 , Dziadowice
Bibianna, Brody, Dziadowice, Dziadowice-Folwark, 

Kotwasice, Zygmuntówek
2 . Szkoła Podstawowa, ul. Szkolna 14, Malanów
Celestyny, Feliksów, Grąbków, Targówka, Zdżenice
3 . Szkoła Podstawowa, Miłaczew 3 4 , Miłaczew 
Czachulec Stary, Miłaczew, Miłaczewek, Miłaczewskie Mły

ny, Poroże, Skarżyn-Kolonia
4 . Gimnazjum, ul. Parkowa 2 9 , Malanów 
Malanów, Rachowa

Gmina Tuliszków:
1. Zespół Szkół, ul. Nortowska 1, Tuliszków
Miasto Tuliszków - ulice:Brzozowa, Buczka, Cicha 

Floriańska, Górna, Gromadzka, Jabłonna, Konopnickiej, 
Kopernika, Krótka, Krzewinowa, Księdza Rogozińskiego, 
Leśna, Łąkowa, Łódzka, Mickiewicza, Ogrodowa, OSP, 
Paderewskiego, Parkowa, Patrzykąta, Piaskowa, 1 Maja,

Plac Akacjowy, Plac Powstańców Styczniowych, Plac Flo
riański, Plac Wolności, Polna, Południowa, Poprzeczna, 
Poznańka od nr 1 do nr 49 i nr 51, 53, 55, 59, Sadowa, 
Senatorska, Słoneczna, Śliwowa, Targowa od nr 3 do nr 
10 i nr 14, 16, 18, 20, 22, 24, 26, 28, 30 i 38 Zaremby, 
Zdrojowa, Żuchalska.

2. Zespół Szkół, ul. Nortowska 1, Tuliszków
Miasto Tuliszków - ulice: Asnyka, Baczyńskiego, Bro

niewskiego, Curie-Skłodowskiej, Dąbrowskiego, Dąbrow
skiej, Kasprzaka, Kochanowskiego, Kościuszki, Krasickiego, 
Kusocińskiego, Malinowskiego, Nałkowskiej, Nortowska, 
Norwida, Orzeszkowej, Poznańska nr 50, 52, 54, 56, 58, 
61, 62, 63, 65, 66, 67, 68, 69, 69a, 69c, 70, 71, 72, 74, 
76, Prusa, Reja, Sienkiewicza, Słowackiego, Targowa nr 
13, 15, 17, 19, 21, 25, 27, 35, 37, 39, 40, 41, 43, 45, 47, 
53, 55, 59, 63, Walki Młodych, Żeromskiego.

3. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury, ul. Buczka 
2, Tuliszków

Sołectwa: Gadowskie Holendry, Kiszewy, Krępa, Nowy 
Świat, Sarbicko, Wymysłów, Zadwoma.

4 .  Szkoła Podstawowa, Ogorzelczyn 3, Ogorzelczyn
Sołectwa: Ogorzelczyn, Tamowa.
5. Zespół Szkolno-Przedszkolny, ul. Nowa 2, 

Grzymiszew
Sołectwa: Grzymiszew, Piętno, Ruda, Wielopole.
6. Szkoła Podstawowa, Smaszew 33 , Smaszew
Sołectwa: Smaszew, Wróblina

Gmina Władysławów:
1. Strażnica OSP, Międzylesie 10, Międzylesie
Małoszyna, Międzylesie, Mariantów, Polichno
2. Gminny Ośrodek Kultury, ul. Rynek 23 , Wła

dysławów
Władysławów
3. Szkoła Podstawowa, Natalia 22 , Natalia
Skarbki, Milinów, Natalia, Leonia, Stefania, Olesin
4 .  Szkoła Podstawowa, ul. Turkowska 1, Wyszyna
Wyszyna, Beznazwa, Jabłonna
5. Szkoła Podstawowa, Kuny 137, Kuny
Kuny
6. Szkoła Podstawowa, Chylin 87A, Chylin
Chylin, Kamionka
7. Dom Parafialny , Russocice 19A, Russocice
Russocice, Tarnowski Młyn, Głogowa

Gmina Turek:
1. Szkoła Podstawowa, Chlebów 15, Chlebów
Sołectwa: Chlebów, Kalinowa, Korytków, Pęcherzew i 

Warenka
2. Szkoła Podstawowa, Kaczki Średnie 63, Kacz

ki Średnie
Sołectwa Kaczki Średnie, Kowale Księże i Wietchinin
3. Zespół Szkolno-Przedszkolny, Słodków 21, 

Słodków
Sołectwa Albertów, Budy Słodkowskie, Słodków i Słod

ków Kolonia
4. Bursa Szkolna, Aleja Józefa Piłsudskiego 5, 

Turek
Sołectwa Dzierżązna, Grabieniec, Obrębizna, Obrzębin, 

Szadów Księży.
5. Szkoła Podstawowa, Żuki 92 , Żuki

Żuki
6. Szkoła Podstawowa, ul. Jaśminowa 3, Turkowice
Turkowice
7. Szkoła Podstawowa,Cisew 55,Cisew
Cisew

Miasto Turek:
1. Szkoła Podstawowa Nr 4, ul. Sportowa 9, Turek
Ulice: Cieplaka, Działkowa, Gwarna, Kaliska, Komu

nalna, Konińska, Konopnickiej, Krótka, Łagodna, Łączna, 
Mickiewicza, Miła, Miłosna, Miodowa, Muchlińska, Na
strojowa, Plac Zacisze, Południowa, Promienna, Przyjem
na, Rajska, Sielska, Słowackiego, Spokojna, Stylowa, Sze
roka, Szkolna, Urocza, Wąska, Wesoła, Zabawna, Zgodna, 
Zielona, Żeromskiego

2. Szkoła Podstawowa Nr 4, ul. Sportowa 9, Turek
Ulice: Młodych, Spółdzielców
3. Klub Spółdzielni Mieszkaniowej „Tęcza”, ul. 

Spółdzielców 4, Turek
Ulice: Kączkowskiego, Matejki, Orzeszkowej, Składkow- 

skiego, Sportowa
4 . Szkoła Podstawowa Nr 1, ul. 3 Maja 29, Turek
Ulice: Akacjowa, Aleja Jana Pawła II, Bacewicz, Bur

sztynowa, Chopina, Graniczna, Grechuty, Kaczmarskiego, 
Kasztanowa, Klonowa, Kolejowa, Kościuszki, Kurpiń
skiego, Lutosławskiego, 3 Maja, Moniuszki, Nowowiej
skiego, Ogińskiego, Paderewskiego, Perłowa, Różyckiego, 
Rubinowa, Serockiego, Sosnkowskiego, Szymanowskiego, 
Wieniawskiego, Zdrojki Lewe, Zdrojki Prawe, Zdrojowa, 
Żeleńskiego

5. Zespół Szkół Technicznych, ul. Milewskiego 
6, Turek

Ulice: Aleja Piłsudskiego, Browarna, Brzozowa, Dębo
wa, Dworcowa, Milewskiego, Osiedle Miranda, Torowa

6. Gimnazjum Nr 2, ul. Parkowa 3, Turek
Ulice: Braci Marszlów, Braci Pietrzaków, Cicha, Cheł

mońskiego, Czysta, Dobrska, Dobrska Szosa, Folwarczna, 
Gorzelniana, Jaśminowa, Kolska, Kruszyńskiego, Księdza 
Florczaka, Kwiatowa, Leśna, Łąkowa, Makowa, Malczew
skiego, Malinowa, Mehoffera, Morelowa, Niepodległości, 
Nowa, Ogrodowa, Orzechowa, Osiedle Uniejowskie, Parko
wa, Piękna, Piwna, Plac Glincensteina, Plac Kilińskiego, 
Plac Sienkiewicza, Plac Wojska Polskiego, Podkowińskie- 
go, Poduchowne, Północna, Radosna, Różana, Składkow- 
skiej, Słoneczna, Tamka, Wiśniowa

7. Przedszkole Nr 7, ul. Os. Wyzwolenia la , Turek
Ulice: Asnyka, Bolesława Chrobrego, Cisowa, Czar

nieckiego, Dąbrowskiej, Fredry, Gałczyńskiego, Generała 
Andersa, Generała Maczka, Grunwaldzka, Hubala, Igla
sta, Jałowcowa, Jana Sobieskiego, Jedwabnicza, Jodłowa, 
Kazimierza Wielkiego, Kmicica, Kochanowskiego, Końco
wa, Kopernika, Korytkowska, Królowej Jadwigi, Kutrzeby, 
Łukasiewicza, Mieszka I, Modrzewiowa, Narutowicza, 
Obrońców Westerplatte, Ordona, Plac Zawiszy Czarnego, 
Plater, Podchorążych, Polna, Powstańców Warszawy, Po
wstańców Wielkopolskich, Prusa, Przemysłowa, Pułaskie
go, Racławicka, Reymonta, Sikorskiego, Skłodowskiej-Cu- 
rie, Skrzetuskiego, Skwer Jana Pawła II, Sosabowskiego, 
Sosnowa, Starzyńskiego, Staszica, Sucharskiego, Świerko
wa, Traugutta, Tuwima, Władysława Jagiełły, Władysława 
Łokietka, Wołodyjowskiego, Wschodnia, Zapałczana

8. Przedszkole Nr 4 , ul. Stawickiego 7, Turek
Ulice: Dąbrowskiego, Kolska Szosa, 650-Lecia, Legio

nów Polskich, Stawickiego
9. Przedszkole Nr 5, ul. Gen. Smorawińskiego 

2, Turek
Ulice: Generała Smorawińskiego, Polskiej Organizacji 

Wojskowej, Uniejowska; Żwirki i Wigury
10. Gimnazjum Nr 1, ul. Broniewskiego 5, Turek
Ulice: Armii Krajowej, Broniewskiego, Górnicza, Kar

dynała Wyszyńskiego
11. Gimnazjum Nr 1, ul. Broniewskiego 5, Turek
Ulica: Osiedle Wyzwolenia nr 1, 2, 9, 10, 16, 17, 18
12. Szkoła Podstawowa Nr 5, ul. Os. Wyzwole

nia 7a, Turek
Ulica: Osiedle Wyzwolenia nr 3, 6, 7, 8, 14, 15
13. Szkoła Podstawowa Nr 5, ul. Os. Wyzwole

nia 7a, Turek
Ulice: Osiedle Wyzwolenia nr 4, 5, 11, 12, 13, 19, 23, 

24, 25, 26, 27
14. Szpital, ul. Poduchowne 1, Turek
Szpital-SP ZOZ

Na podstawie danych JłKW opracowała boxa
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Zd zisław  Czapla 
Kandydat na Burm istrza

Szanowni Państwo, Drodzy Turkowianie!

Już za kilka dni pójdziemy oddać głos w wyborach samorządowych. Wspólnie zdecydujemy o przyszłości naszego 
ukochanego miasta. Mam głęboką nadzieję, że podzielają Państwo pogląd, iż mijające lata były dobrym czasem dla 
Turku. W tym czasie w naszym mieście wydarzyło się wiele dobrego, pojawiły się nowe możliwości. To wszystko spowo
dowało, że Turek wszedł na drogę potężnych inwestycji i intensywnego rozwoju.

Mamy za sobą pracowite dwie kadencje, które pokazały, że dobrze zarządzane miasto, przy życzliwym wsparciu 
mieszkańców i pozyskanych funduszach może stać się atrakcyjne dla wszystkich: młodych, dorosłych, przedsiębior
ców i inwestorów. Dziś, w obliczu licznych wyzwań, musimy widzieć Turek przede wszystkim w perspektywie wielkich 
szans, o ile wykorzysta się je w sposób rozważny, przemyślany i celowy.

Przed nami jeszcze długa droga. Wiele spraw musimy załatwić, wiele zadań wykonać, doprowadzić do końca, by 
osiągnąć cel, jakim jest nowoczesne miasto, przyjazne swoim mieszkańcom. Najważniejsze jest jednak to, że w tym 
niełatwym czasie wykazaliśmy sprawność działania i zarządzania miastem w sposób skuteczny, spokojny i racjonalny, 
a pozyskane fundusze dają możliwość realizacji jeszcze śmielszych zamierzeń. Wszystko to spowodowało, że zdecydo
wałem się ubiegać ponownie o stanowisko Burmistrza Turku.

Dziś zwracam się do Państwa o poparcie dla tej drogi, którą kroczymy razem od ośmiu lat. A jest to droga budowa
nia ulic, infrastruktury, obiektów użyteczności publicznej i dobrych warunków życia w naszym mieście. Dlatego proszę 
o udzielenie poparcia dla mojej osoby i Komitetu Wyborczego Towarzystwo Samorządowe.

Spójrzmy na nasze ukochane miasto. Jak zmieniło się w ostatnich latach i 21 listopada wybierzmy przyszłość. Tak! 
Razem zmieniajmy Turek!

„Acta probant se ipsa” -  „Czyny mówią same za siebie”. Dziękuję!

Z wyrazami szacunku 
Burmistrz Miasta Turku 

Zdzisław Czapla
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Okręg nr 1 Okręg nr 2

Czapla Zdzisław, Andrzej
61 lat, Burm istrz Turku, były prezes KW B „Adamów”.

1 Zańko Albin, Rafał
56 lat, nauczyciel w-f i wicedyrektor ZSO  w Turku, 
trener lekkiej atletyki, radny Rady Miejskiej I, III i IV 
kadencji, wieloletni przewodniczący N SZZ  „Solidarność” 
Pracowników Oświaty i Wychowania w Turku.

Zielony Lech, Antoni
62 lata, dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 
im. T. Kościuszki w Turku, doświadczony samorządowiec, 
kilkukrotny Radny Miejski, Przewodniczący Rady Miejskiej 
minionej kadencji.

Józefiak Kornela, Marianna
65 lat, w tym 46 lat pracy dla Turku, przez 19 lat 
Skarbnik Miasta Turku, członek Rady Nadzorczej 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Rozwój”, społecznik 
działający na rzecz ogrodów działkowych przez 30 lat.

Urbańczyk Jerzy
46 lat, nauczyciel w S P  nr 4, propagator sportu wśród 
dzieci i młodzieży szkolnej, współzałożyciel i prezes 
Uczniowskiego Klubu Sportowego „Maratończyk”, 
członek Rady Sportu działającej przy Urzędzie Miejskim.

Stefański Wojciech, Andrzej
53 lata, wykształcenie wyższe, konsultant Ośrodka 
Promocji Gospodarczej w Unii Wielkopolan, kierownik 
technicznego przygotowania produkcji w „ S IN TU R ZE ”.

Bartosik Wiesław
Lat 48, lekarz neurolog, znany z  aktywności zawodowej 
nie tylko w Turku, szczęśliwy mąż i ojciec dwóch córek.

Rygiert Wojciech, Michał
44 lata, od 24 lat zatrudniony w P K S  Turek S.A., 
pomysłowy, ambitny, dobry organizator, lubi pracę 
z  młodzieżą, w poprzednich kadencjach członek 
Zarządu Komitetu Osiedlowego.

Ścibor Józef, Eugeniusz
59 lat, właściciel Firmy „Masarnia Ścibor”, organizator 
ratownictwa wodnego na terenie Naszego Miasta 
i Powiatu, spiker zawodów piłki nożnej M KS „Tur" Turek.

Kacprzak Henryk, Andrzej
52 lata, wykształcenie średnie, od 30 lat pracuje 
w KW B „Adamów”, radny Rady Miejskiej trzech kadencji, 
Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej 
i Komisji Rewizyjnej.

Wesołowski Jerzy, Jan
60 lat, były stoczniowiec i rzemieślnik - stolarz, obecnie 
naczelnik wydziału w Starostwie Powiatowym, 
radny czterech kadencji, członek Zarządu Miasta 
I kadencji, przewodniczący Rady Miejskiej IV kadencji.

Mielczarek Krzysztof, Jan
48 lat, właściciel małej firmy usługowej, wprowadzał 
i realizował nowe rozwiązania wpływające na rozwój firm, 
w których pracował, kierownik i wychowawca na wielu 
obozach i koloniach dla dzieci i młodzieży.

Winiecki Sebastian, Zenon
48 lat, od 27 lat pracownik P K S  w Turku S.A., kierownik 
Działu Kontroli Przewozów Pasażerskich, odznaczony 
odznaką honorową „Za zasługi dla miasta Turku”, od 14 
lat działacz Krajowego N S Z Z  „Solidarność 80”, obecnie 
członek Komisji Krajowej.

Mikołajewski Dariusz, Czesław
43 lata, przed laty zawodnik, obecnie aktywny działacz 
sportowy, założyciel i prezes Turkowskiego Towarzystwa 
Cyklistów, wolontariusz roku 2008, członek Rady Sportu 
Miasta Turku.

Makowski Zbigniew
39 lat, wykształcenie wyższe, pracuje w „Sinturze”, 
przewodniczący zakładowej N S Z Z  „Solidarność”.

Jaworska Barbara, Anna
56 lat, nauczycielka dyplomowana, organizatorka 
Dnia Europejskiego w S P  nr 1 w Turku, prowadziła 
samorząd szkolny oraz akcje charytatywne, 
organizatorka wielu konkursów i imprez dla młodzieży.

Fret Zdzisław
53 lata, żonaty od 33 lat, dwóch dorosłych synów, 
od roku szczęśliwy dziadek, pracuje w spółce „Sintur” 
na stanowisku specjalisty d/s rozliczeń.

MliczekAnna, Elżbieta
61 lat, Przewodnicząca Samorządu Osiedla nr 4, 
długoletni pracownik KW B „Adamów” zajmujący się 
sprawami socjalnymi, Prezes Stowarzyszenia 
Honorowych Dawców Krwi RP  przy KW B „Adamów”.

Wielogórski Adrian, Andrzej
46 lat, pracuje w PAK „ S E R W IS ”, radny Rady Miejskiej 
minionej kadencji, członek Komitetu Odnowy Polichromii 
w kościele pw. NSPJ, były Przewodniczący 
Komitetu Osiedlowego nr 1.

10 Koralewski Michał, Jan
26 lat, absolwent politologii Uniwersytetu 
im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, współzałożyciel 
i aktywny członek fundacji i stowarzyszeń, właściciel 
małej firmy, powrócił do Turku po kilku latach w Poznaniu.
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Rabiega Tadeusz
61 lat, społecznik, regionalista, emerytowany nauczyciel, 
radny Rady Miejskiej trzech kadencji, z-ca przewód. 
Rady minionej kadencji, przewodniczący Samorządu 
Osiedlowego nr 3, członek Chóru Nauczycielskiego 
oraz Komitetu Odnowy Polichromii w kościele NSPJ.

Błaszczyk Barbara
52 lata, matka dwóch córek, politolog i historyk, 
wychowawca młodzieży, nauczyciel i wicedyrektor 
Z S R  CKP w Kaczkach Średnich, opiekun laureatów 
konkursów i olimpiad przedmiotowych.

Pawlak Waldemar, Edward
61 lat, dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 im. Lotnictwa 
Polskiego w Turku przez 14 lat, wolontariusz 
Towarzystwa Przyjaciół Dzieci, prowadzi Młodzieżowe 
Koło Filatelistów.

Olszak Krzysztof, Andrzej
57 lat, od 35 lat związany z  Z E  PAK S.A., kierownik 
Wydziału Analiz Technicznych i Ekonomiki Wytwarzania 
Elektrowni Adamów, członek wielu zakładowych komisji, 
m.in. socjalnej, od kilku kadencji członek 
Zarządu Samorządu Mieszkańców nr 3.

5 Łuczyńska Iwona, Genowefa
Lat 56, prawnik, radca prawny, ponad 33 lata 
nieprzerwanej aktywności zawodowej, radca prawny 
w kilku firmach w Turku.

Grabara Paweł, Jacek
34 lata, przedsiębiorca, pracownik O SiR  w Turku, 
animator kultury w MDK oraz MGOK w Uniejowie, 
prezes Turkowskiego Stowarzyszenia Kulturalnego 
TeSka, współzałożyciel chóru Viribus Unitis, 
założyciel zespołu KMT.

Pacynko Grzegorz, Piotr
61 lat, pracował w W SK  Kalisz (Szef Utrzymania Ruchu) 
oraz firmie prywatnej, obecnie przedsiębiorca, od 10-ciu 
lat związany z  Turkiem poprzez działalność gospodarczą 
(szkoła Leader School) oraz działalność społeczną.

8 Fret Jerzy
51 lat, żonaty od 29 lat, ojciec trojga dzieci, od roku 
szczęśliwy dziadek, pracuje w PGKiM w Turku, 
wiceprzewodniczący zakładowej N S Z Z  „Solidarność” 
przy PGKiM, zapalony działkowicz.

Perliński Janusz, Kazimierz
59 lat, nauczyciel dyplomowany wychowania fizycznego 
byłej S P  nr 3, trener II klasy w piłce nożnej, wieloletni 
współpracownik MOS w Turku i „Tura” Turek.

Groblica Roman, Maciej
33 lata, sztygar zmianowy w KW B Adamów S.A. 
przewodniczący Samorządu Mieszkańców Osiedla nr 8, 
doprowadził do powstania „osiedlowego parku” 
przy ul. Powstańców Wielkopolskich.

1 Mękarski Mirosław, Stanisław
49 lat, z-ca Burmistrza Turku ds. społecznych i oświaty, 
zakładał i pracował dla wielu stowarzyszeń i organizacji 
pozarządowych, Przewodniczący Towarzystwa 
Samorządowego Powiatu Tureckiego.

Majda Krzysztof, Piotr
48 lat, pracuje w Z E  PAK SA, wiceprzewodniczący 
„Solidarności” w Elektrowni „Adamów”, radny miasta 
minionej kadencji, członek samorządu osiedlowego nr 3.

Ćwiek Zbigniew
47 lat, od 28 lat związany KW B „Adamów”, obecnie 
sztygar na odkrywce Władysławów, członek Związku 
Zawodowego „Solidarność” przy KW B „Adamów”, 
od 30 lat honorowy dawca krwi.

Drzewiecki Andrzej, Jerzy
40 lat, Sekretarz Miasta Turku, wcześniej dyrektor placówki 
Banku Przemysłowego w Turku, doświadczony 
samorządowiec, od 8 lat pracuje w Urzędzie 
Miejskim w Turku.

Apelt Krystyna, Stanisława
55 lat, nauczycielka matematyki w Z S T  z  33-letnim stażem, 
przyjaciel młodzieży, współtwórca wielu obozów, rajdów, 
organizator wycieczek, Radna Turku minionej kadencji.

Jasyk Janina, Kazimiera
67 lat, turkowianka od 40 lat, mężatka, ma córkę i troje 
wnucząt, emerytka Zespołu Opieki Zdrowotnej w Turku, 
działaczka społeczna.

7.

8 .

Kowalczyk Robert, Marek
43 lata, magazynier w PAK Serw is z  25 letnim stażem, 
wiceprzewodniczący K N S Z Z  „Solidarność 80” Z E  PAK.SA 
i Spółek Zależnych, przewodniczący związku 
w Elektrowni „Adamów”.

Lament Lech, Krzysztof
55 lat, przepracował 40 lat w Elektrowni „Adamów”, 
dusza artystyczna: malarz, pisarz, poeta, autor 13 książek 
dla dorosłych i dla dzieci, autor kilku wystaw malarskich, 
członek Związku Literatów Polskich.

Świderska Marzena, Anna
39 lat, nauczycielka, przyjaciółka dzieci, instruktorka 
śpiewu i tańca, organizatorka koncertów, Powiatowych 
Warsztatów Wokalno-Piastycznych.

10 Rygiert Włodzimierz, Jan
49 lat, współtwórca karate w Turku, prezes i instruktor 
Turkowskiego Klubu Karate, wychowawca kilku Mistrzów 
Polski i zdobywców Pucharu Europy w karate.

Frątczak Stanisław
47 lat, nauczyciel matematyki, przyjaciel dzieci i młodzieży, 
wielokrotnie nagradzany za osiągnięcia w pracy z  młodzieżą, 
organizator wielu wyjazdów turystycznych dla młodzieży.

12 Borowski Zdzisław, Adam
53 lata, radny Rady Miejskiej Turku III i IV kadencji, 
doprowadził do zainstalowania monitoringu w Turku, 
budowy progów zwalniających na Osiedlu Wyzwolenia, 
chodnika i utwardzonego parkingu przy S P  5.
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Rybacki Roman, Edmund
56 lat, pierwszy Burm istrz Miasta Turku, radny Rady 
Powiatu Tureckiego trzech kadencji, Przewodniczący 
Rady Powiatu drugiej i trzeciej kadencji, od 15 lat 
dyrektor oddziału PKO BP SA w Turku.

Sochacki Andrzej, Jan
46 lat, menedżer sportu, instruktor lekkiej atletyki i tenisa, 
znany i ceniony działacz sportowy, organizator imprez, 
festynów i zawodów dla dzieci, młodzieży i rodzin, twórca 
Ogólnopolskich Biegów Niepodległości.

1 1 . Wypych Wacław, Mateusz
61 lat, były, długoletni pracownik KBW  „Adamów” 
w Turku, działacz społeczny i związkowy, członek 
Zarządu Powiatu Tureckiego, radny Powiatu 
drugiej kadencji.

Trojan Waldemar, Euzebiusz
39 lat, doktor nauk prawnych, dziekan W yższej Szkoły 
Kupieckiej w Łodzi, nauczyciel akademicki, prawnik, 
doradca prawny, pracownik UM w Turku.

Kolenda Krzysztof, Marek
49 lat, radny Rady Powiatu I, II i III kadencji, Wicestarosta 
Powiatu Tureckiego od 2005 r., nauczyciel 24-letnim 
stażem, aktywnie działa na rzecz edukacji w Powiecie, 
pracuje z  niepełnosprawnymi dziećmi w SO SzW  w Turku.

13. Wodziński Jan, Krzysztof
Lat 48, kierownik Rewiru Dzielnicowych Wydziału 
Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Turku, 
przewodniczący policyjnych związków zawodowych 
w turkowskiej komendzie.

Grzeszkiewicz Wanda
64 lata, radna Rady Powiatu Tureckiego III kadencji, 
od 29 lat dyrektor Miejskiej i Powiatowej Biblioteki 
Publicznej w Turku, organizator Ogólnopolskiego 
Konkursu Poetyckiego i Biesiad Poetyckich, 
współtworzyła wydawnictwo MiPBP.

14. Ryczyński Zbigniew
41 lat, od 17 lat nauczyciel I Liceum w Turku, organizator 
sportu, trener lekkoatletyki, wychowawca wielu 
uczestników Mistrzostw Polski, wiceprezes Ludowego 
Klubu Sportowego „Maraton” Turek.

Perliński Piotr, Eugeniusz
40 lat, dyrektor Oddziału Banku Zachodniego W BK S.A. 
w Turku, indywidualny fundator nagród dla dzieci 
i młodzieży w konkursach szachowych i grach 
zespołowych w szkołach Powiatu Tureckiego.

Mądrachowska Halina, Małgorzata
51 lat, nauczycielka j. polskiego z  28-letnim stażem, 
wicedyrektor Gimnazjum nr 1 w Turku, wielokrotnie 
nagradzana przez władze państwowe, samorządowe 
i dyrektorów szkół, kilkukrotnie wybierana przez uczniów 
„Nauczycielem Roku”.

Buczyński Leszek, Józef
47 lat, z-ca Dyrektora O SiR  w Turku, kierownik pływalni, 
doprowadził do otwarcia strzeżonego kąpieliska 
w Przykonie, członek zarządu M KS „Tur" Turek, 
wprowadził drużynę do I ligi.

Kowalczyk Janusz, Szczepan
50 lat, pracuje w KW B „Adamów", jest kierownikiem 
Sekcji ds. Socjalnych, wielokrotnie odznaczony:
„Za zasługi dla Miasta Turku”, „Za zasługi dla Powiatu 
Tureckiego”, „Zasłużony dla Górnictwa”,
„Zasłużony Pracownik KW B „Adamów”.

Soliński Robert
34 lata, oficer wydziału kontrolno - rozpoznawczego 
Komendy Miejskiej P SP  w Koninie, szczęśliwy mąż 
i ojciec dwójki dzieci, kandydat o jasnych 
zasadach i poglądach.

Ziemiański Karol
58 lat, radny pierwszej ką^encji Rady Miejskiej Turku, 
emerytowany pracownik Elektrowni „Adamów”, jeden 
z  założycieli N S Z Z  „Solidarność" w Elektrowni „Adamów".

Kandydat na
Starostę Powiatu Tureckiego

Marek Naglewski
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Z nadziejami na ponowną kadencję...

-D o b ie g ła  końca p ią ta  kad encja  Rady i burm istrza. To doskonały czas na podsum owa
nie m inionych czterech  la t działalności sam orządu i poddanie s ię ocenie m ieszkańców . 
Przez ten  czas dzień po dniu zapisyw aliśm y karty  kalendarza zw yczajnym i spraw am i, co
dzienną pracą i w spólnym i działaniam i -  m ów ił podczas m inionej, os ta tn ie j już, sesji rady 
m iasta i gm iny Tuliszków , Grzegorz C ies ie lsk i. Były w ięc  podziękow ania, pam iątk i i kw ia ty  
dla radnych, sołtysów , pań skarb n ik  i radcy praw nego. Po w yborach w iększość radnych  
ma nadzieję na ponowne spo tkan ie  s ię w  sali tu liszko w sk iego  urzędu, czego sobie zresztą  
tego dnia gorliw ie  życzyli.

Jak w każdej turkowskiej gmi
nie, także w Tuliszkowie, ostatnia 
sesja w tej kadencji była pożeg
nalną. Radni wykorzystali jeszcze 
swój czas, by zatwierdzić plany 
odnowy miejscowości Wróblina,
Smaszew i Ogorzelczyn. Wysłu
chali także informacji o zmia
nach w studium uwarunkowania 
i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, które obszernie 
zreferował jego twórca, archi
tekt Marian Lis. Zatwierdzono 
je wszystkim głosami. Jeszcze 
tylko drobna korekta statutu 
ośrodka kultury, zmiany w bu
dżecie i nowy tryb prac nad przy
szłorocznym projektem uchwały 
finansowej, zgodne podniesienie 
rąk i... można by rzec „to już jest 
koniec”.

Nie czuć było jednak smęt
nych nastrojów, a bardziej na
dzieję, że już niedługo przed nimi 
kolejna kadencja, bo i tuliszkow
scy samorządowcy mają się czym 
pochwalić, co daje im nadzieję na 
szybką reelekcję.

Po krótkiej przerwie przyszedł

Za współpracę burmistrzowi Ciesielskiemu dziękowali przedsię
biorcy, dyrektorzy placówek oświatowych oraz biblioteki i ośrodka 
kultury.
czas na podsumowanie kadencji 
i podziękowania. Osiągnięciami 
chwalił się burmistrz Grzegorz 
Ciesielski. -W  tym czasie udało 
się zrealizować kilka istotnych in
westycji. To kadencja, w której na 
zadania inwestycyjne wydano do 
2009 roku kwotę blisko 10,5 min. 
zł, a w samym tylko 2010 inwe
stycje gminne sięgnęły 8,7 min zł.

Łącznie to kwota ponad 19 min zł. 
Przygotowaliśmy i przyjęliśmy też 
istotne dla gminy i miasta inwesty
cje na przyszły rok oraz następne 
lata. Podpisane są koleje umowy z 
wykorzystaniem środków unijnych 
i krajowych -  mówił i wymieniał: 
rozbudowa oczyszczalni ścieków 
w Tuliszkowie, złożone wnioski 
na II etap modernizacji budynku

tuliszkowskiego ośrodka kultu
ry, rewaloryzację zespołu dwor- 
sko-parkowego czy budowę boi
ska sportowego i placu zabaw w 
Grzymiszewie oraz rewaloryzację 
tamtejszego „centrum”. I dalej... 
modernizacja budynku świetlicy 
wiejskiej w Smaszewie i Ogorzel- 

czynie, budowa boiska 
sportowego wraz z pla
cem zabaw we Wróblinie. 
Nie mogło zabraknąć też 
dróg: Gadowskie Holen
dry -  Gadów, Kiszewy
-  Grabowiec, Wielopole
-  Wróblina, Nowy Świat
-  Bagna, Tuliszków -  Za- 
dwoma, w Imiełkowie i 
Piętnie, a także w samym 
Tuliszkowie -  w sumie 
11,1 km nowych tras. Do 
tego remont chodnika 
przy ulicy Poznańskiej za 
prawie 160.000 zł, nowe 
sieci kanalizacji sanitar
nej i deszczowej na Os. 
Młodych za blisko 1,5 
min. zł.

Drogi drogami, ale inwestowa
no też w oświatę i młodzież bu
dując między innymi: salę spor
tową przy ZSP w Grzymiszewie, 
kompleks „Moje boisko - Orlik 
2012”, zakładając instalację cen
tralnego ogrzewania z kotłownią 
węglową w SP w Ogorzelczynie 
czy nowy dach na przedszkolu 
w Tuliszkowie. -Wszystkie te za

dania realizowane były na miarę 
naszych możliwości finansowych 
i wielkości pozyskanych pieniędzy 
zewnętrznych. Wysokość środków z 
unii europejskiej to blisko 8 min 
już po przetargach i ponad 3,1 min 
krajowych. Łącznie jest to ponad 
11 min. Dawno takiego rozwoju 
w gminie nie było. Ilość inwesty
cji przeprowadzonych i rozpoczę
tych mówi sama za siebie. Może
my mieć powody do zadowolenia 
-  mówił Grzegorz Ciesielski. I tu 
zaczęły się podziękowania. Kwia
ty i słowa wdzięczności padały w 
różne strony, dziękowali sobie 
po kolei radni, obecni podczas 
sesji przedsiębiorcy, dyrektorzy 
placówek oświatowych, miłe sło
wa usłyszeli sołtysi za działanie w 
terenie, przedsiębiorcy za wspar
cie finansowe różnego rodzaju 
imprez, druhowie OSP, policja, 
instytucje, organizacje i stowa
rzyszenia działające na terenie 
gminy za owocną współpracę, 
pracownicy urzędu za żmudną, 
ale niezmiernie ważną pracę ad
ministracyjną, pani skarbnik i 
radca prawny. Przewodniczący 
Piotr Hryniuk chwalił radnych za 
wysoką kulturę osobistą wyko
nywania stanowiska radnego, a 
także burmistrza, wierząc że bę
dzie pełnił tę funkcję w przyszłej 
kadencji. Na zakończenie radni i 
sołtysi otrzymali listy gratulacyj
ne i drobne upominki. boxa

Prawie pożegnalna sesja w Brudzewie

0  podatkach, statutach I końcu kadea©|
Długa i ow ocna była niedaw na (2 9  października) sesja w  gm inie Brudzew. Choć pożeg

nań i podsum owań było w ie le , nie było to  osta tn ie  spo tkan ie  rady w  te j kadencji. Po jaw ił 
się te m a t podatków  na 2 0 1 1  rok i s ta tu tó w  so łectw , co najw ażniejsze na koniec kadencji 
radzie udało się zatw ierdzić  m iejscow ym  plan zagospodarow ania przestrzeni dla terenów  
inwestycyjnych. Teraz nic ty lko  czekać na chętnych do zostaw ien ia  pieniędzy w  Brudzewie, 
przedsiębiorców.

Spotkanie rozpoczęto od proś
by radnego Józefa Budynka o po
moc rodzinie z Bratuszyna, której 
niedawno doszczętnie spłonął dom 
(o czym pisaliśmy na łamach ET). 
Doświadczeni przez życie, niezbyt 
zamożni ludzie stracili wszystko, 
dlatego radni i goście bez oporów 
■.zrzucili się” co łaska. W czasie 
Przerwy udało się uzbierać 560 zł, 
które przekazano potrzebującym, 
Wsparcie obiecała też kierownik 
brudzewskiego ośrodka pomocy 
społecznej. „Na szybko” prze
głosowano jeden , z pierwszych 
Punktów, który dotyczył wniosku 
0 dofinansowanie boiska sporto
wego w Brudzewie. Pośpiech był 
Potrzebny, bo dokumenty musiały 
być wysłane jeszcze w dniu sesji, 
Zaraz po zatwierdzeniu przez radę. 
Kolejna sprawa też dotyczyła pie
niędzy, tym razem na drogi. Rada 
Pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Wójta o dofinansowanie ze środ
ków Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych na budowę dróg dojazdo
wych do gruntów rolnych: w Jani- 
^zewie i Koźminie -  2,6 km oraz 
Dąbrowie i Kwiatkowie -  2,2 km.

Jest plan, czekamy 
na inwestorów 

Podczas sesji nie bez powodu 
Wśród gości zasiedli inżynierowie 
^nna Śliwa i Mariusz Kaczmarek. 
ch dwuletnia praca nad miejsco

wym planem zagospodarowania 
przestrzeni dla terenów inwesty
cyjnych gminy Brudzew dobiegła 
końca. -Tak naprawdę czynimy sta
rania w tym kierunku od czterech 
lat. Zmiany przepisów powodowały, 
że prace wydłużyły się w czasie. To 
dla nas ogromny sukces -  mówił Ce
zary Krasowski. Plan ma ułatwić 
inwestorom zadomowienie się w 
gminie i jak dodał przewodniczący 
rady, Piotr Kwieciński, będzie on 
skutkował przez wiele la t -Plan 
jest wizją, pokazuje otwartość gmi
ny na inwestycje a przedsiębiorcom 
z zewnątrz daje gotowe miejsca, nie 
muszą tym samym szukać „odpo
wiedniego sąsiedztwa”-wyjaśniała 
Śliwa. Jak łatwo się domyślić nie 
było głosów przeciw, tym samym 
Brudzew wyciągnął ręce w otwar
tym geście do przedsiębiorców. 
-Czekamy! -  mówili radni.

Dwa kolejne punkty dotyczyły 
miejscowych planów zagospoda
rowania przestrzeni dla obrębów 
geodezyjnych: Bogdałowa Kolo
nii, Krwon i Kuźnicy Janiszewskiej 
oraz: Janiszewa, Krwon i Kuźnicy. 
Ten pierwszy wprawdzie był już 
uchwalony, ale dołożono teraz za
pis o możliwości opracowywania 
w etapach.

Podatki bez zmian
Tego dnia przed radą stanęło 

też zadanie określenia stawek po

datków i cen skupu żyta na 2011. 
Podobnie jak w roku ubiegłym 
także i teraz, radni postanowili 
obniżyć cenę skupu żyta z pro
ponowanej średniej -37,64 zł za 
kwintal, do, tak jak w roku 2010 
-  30,00 zł. Wzięto pod uwagę 
trudną sytuację rolników i ciężki 
rok, obfitujący w kataklizmy. Nie
zmierną wdzięczność za łaskawe 
podejście do problemów wsi wy
razi! przy okazji radny Budynek.

Jeśli chodzi o podatki od nieru
chomości to wśród nich zmienia 
się niewiele, najbardziej intere
sujący brudzewian, a więc ten od 
budynków mieszkalnych nie ule
ga zmianie i będzie wynosił 0,55 
zł za 1 m2. Za budynki związane 
z działalnością gospodarcza nadal 
utrzymane są dwie stawki, inna 
dla kopalni -  21,05, inna dla po
zostałych przedsiębiorstw (o 0,50 
gr wyższa niż w bieżącym roku) 
-15,50 od m2 pow. użytkowej.

Kolejne stawki dotyczyły opła
ty targowej, sposobu -poboru i 
terminów płatności. Te pozostają 
bez zmian, najmniejsze stanowi
sko do 10 m2 kosztować będzie 
dziennie 8 zł, do 20 m2 -  14 zł, 
największe do 50 m2 -  30 zł. Ta
kie same pozostają też opłaty od 
środków transportu.

Corocznym obowiązkiem 
rady jest uchwalenie Gminnego

Programu Profilaktyki i Roz
wiązywania Problemów Alko
holowych. W związku z tym na 
sesji gościł szef gminnej komisji, 
Chamera, który skrótowo o nim 
opowiedział: -To problematyka 
ciągle aktualna. Niestety spożycie 
alkoholu w gminie rośnie, coraz 
więcej osób jest uzależnionych, ale 
na szczęście też coraz więcej chce 
poddać się leczeniu. Prężnie dzia
ła grupa AA -  mówił.

Tego dnia zatwierdzono też 
informację o stanie realizacji za
dań oświatowych za rok szkolny 
2009/2010, pełne dyrektorskich 
sprawozdań, uczniowskich osiąg
nięć, zrealizowanych programów 
i wydatków poniesionych na 
oświatę. Przy okazji poruszono 
temat niezbyt dobrych wyników 
uczniów brudzewskiego Zespo
łu Szkół. Wójt pokłada nadzieję 
w dyrektor placówki, Agnieszce 
Ordon, jednak przyznał, że trze
ba będzie poczekać na poprawę 
wyników nawet kilka lat. Po
cieszające jest też to, że szkoła 
kładzie teraz nacisk na pracę z 
uczniami średnimi. -Przez wiele 
lat skupialiśmy się na uczniach 
słabych, teraz bardziej na przecięt
nych, tych którzy się starają i chcą 
coś osiągnąć , tych którzy mają 
motywację do pracy -  wyjaśniała 
Agnieszka Ordon.

Brudzewscy radni uchwalili 
statuty wszystkich, 23 gminnych 
sołectw. Głosowanie poprzedziły 
konsultacje i spotkania z miesz
kańcami, proponowane statuty 
rozesłano do wszystkich wsi, dys
kutowano nad nimi z sołtysami,

omawiano na komisjach i uwzględ
niono uwagi -  pewnie właśnie dla
tego 23 punkty przeszły zgodnie 
wszystkimi głosami “za”.

Brudzew na medal 
Na koniec, zamiast sprawozda

nia wójta z działalności międzyse- 
syjnej, zafundowano wszystkim 
podsumowanie mijającej właśnie 
kadencji. Gmina Brudzew wydała 
przez 4 lata 30 milionów na różne
go rodzaju remonty, udało jej się 
zdobyć 15 min dofinansowania z 
Unii Europejskiej. Jeszcze w 2007 
pod względem pieniędzy z UE na 
głowę mieszkańca Brudzew wśród 
wielkopolskich gmin piastował 
niezbyt zaszczytne 213 miejsce, 
z roku na rok było lepiej, ale jak 
mówiono, ciągle w ogonie. Za to w 
2010 roku gmina podskoczyła pra
wie o sto oczek, na 115 miejsce. 
Zmieniał się też jej pozycja wśród 
gmin powiatu tureckiego, z ostat
nich skoczyła na trzecią lokatę. 
-Na to pracuje samorząd, rolnicy, 
przedsiębiorcy i organizacje, sztab 
ludzi. Zawsze wypadaliśmy nie 
najlepiej, teraz mamy medalowe 
miejsce. Łatwo jest spaść, trudno 
dogonić czołówkę, a nam się uda
je -  chwalił Cezary Krasowski. I 
faktycznie radzie gminy Brudzew 
należą się pochwały, bo jak mało 
która dyskutowała nad problema
mi, ale nie wszczynała awantur. 
Poza osiągnięciami już widoczny
mi następcom zostawia też wiele 
gotowych planów, projektów i 
dokumentacji. -Pokazaliśmy jak 
powinno się współpracować -  pod
sumował przewodniczący Piotr 
Kwieciński. boxa
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OKRĘG NR 1

1. Marian Eugeniusz 
LISIAK 
lat 64

6. Mirosława Kazimiera 
SZYMCZAK 

lat 67

2. Elżbieta 
NIESPODZIAŃSKA 

lat 47

L
1
f

7. Zbigniew Jan 
MAJCHEREK 

lat 53

3. Elżbieta Mariola 
SUSZYŃSKA 

lat 51

8. Jan 
KACPRZAK 

lat 58

4. Paweł 
WSZĘDBYŁ 

lat 38

9. Dariusz Adam 
BAKALARZ 

lat 34

5. Zofia 
KOWALSKA 

lat 63

%  3*.

10. Jan Mieczysław 
MICHALAK 

lat 65

1. Marek Wojciech 
PAŃCZYK 

lat 53

2. Wioletta Barbara 
WITULSKA-WALAS

lat 35

OKRĘG NR 2
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OKRĘG NR 3

1. Zdzisław Tadeusz 
NIESPODZIAŃSKI

lat 52

2. Katarzyna Mariola 
RZĄDKOWSKA 

lat 40

3. Leszek 
WŁODARCZYK

lat 37

4. Paweł Tadeusz 
BOROWSKI 

lat 37

5. Małgorzata 
SKOWROŃSKA

lat 45

6. Maciej Sebastian 
KONIECZNY 

lat 38

7. Małgorzata 
ŁOŻYNSKA 

lat 28

8. Joanna Krystyna 
PAWIAK

lat 35

9. Włodzimierz Tadeusz 
FILIPCZAK 

lat 46

OKRĘG NR 4

1. Bogdan Eugeniusz 
KAWKA 
lat 53

2. Dariusz Jan 
WSZĘDYBYŁ

lat 41

3. Radosław 
IDZIKOWSKI 

lat 38

4. Grażyna Elżbieta 
BOGDAŃSKA 

lat 63

6. Jerzy 7. Maria Anna 8. Ryszard Stanisław 9. Ewa Maria

11. Sławomir Tomasz 12. Kazimierz 
RYKAŁA ANDRZEJEWSKI
lat 30 lat 59

10. Marek 
GÓRSKI 
lat 45

5. Jadwiga Mariola

10. Henryk Marian 
ŚWIERK
lat 56

JANKOWSKA
lat 56
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X X I B ie g i N ie p o d le g ło ś c i

T ra d y c ja  i d o ś w ia d c z e n ie
Propagatorem biegania w 

Turku, od lat 70-tych, są dzia
łacze sportowi oraz TKKF 
„Tęcza”. Biegi Niepodległości roz

grywane są w Turku od 21 lat. Star
ty w nich zaliczali biegacze z całej 
Polski i sąsiednich państw, takich 
jak Ukraina, Białoruś, Francuzi, a 
nawet zawodnicy z Afryki. W tego
rocznych biegach Niepodległości 
na zwycięzców biegu głównego 
czekały nagrody pieniężne w kate
gorii kobiet 700 zł i kategorii męż
czyzn 1000 zł.

W zawodach mogli startować 
wszyscy chętni i zdolni do biega
nia sportowcy i biegacze „sprawni 
inaczej”. Urząd Miejski, Ognisko 
TKKF „Tęcza” w Turku wraz ze 
współorganizatorami, postarało 
się o przygotowanie jak najwszech
stronniejszych tras biegowych dla 
dzieci i młodzieży oraz zawodni
ków w biegu głównym. Organi
zatorami XXI „Biegów Niepodle
głości były następujące instytucje: 
Urząd Miejski, Ognisko TKKF 
„Tęcza” Turek, Starostwo Powia
towe w Turku, Ludowy Klub Spor
towy „Maraton” Turek, Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Turku oraz 
współorganizatorami zawodów 
byli: SP nr 4 Turek, SP ZOZ Turek, 
Urząd Marszałkowski, Zarząd Wo
jewódzki TKKF w Poznaniu.

Najlepsze zawodniczki, zawodni
cy i szkoły w punktacji drużynowej 
otrzymały nagrody rzeczowe ufun
dowane przez organizatorów i spon
sorów. Imprezę prowadzili: Krysty
na Baranowska, Andrzej Sochacki 
i Albin Zańko. Ciepło i serdecznie 
zagrzewali zawodników na finiszo
wych metrach. Organizatorzy XXI 
Biegów Niepodległości serdecznie

3.Michał Sadowski -  Lipicze 
Szkoły Podstawowe 

Dziewczęta
Dystans dla klas IV -  V I800 m, 

a dla klas I - I I I  400 m 
Klasa VI -1998

1 .Gabriela Świniarska -  Żeglina Sieradz
2.MarlettaAntas-Kuny 
3.0liwia Basińska -  l\ir 2 Witkowo 

Klasa V - 1999 
1 .Marta Zygmunt -  Nr 2 Koło
2. Wiktoria Ziemba -  Nr 2 Witkowo
3. Katarzyna Pokora -  Nr 3 Koło

Klasa IV-2000
1 .Julia Nowaczyk -  Nr 2 Witkowo
2. Marta Kałuża — Chylin
3. Aleksandra Rybak -  Słodków

Klasa 111-2001 
1 .Dorota Werner -  Malanów
2. Anna Werner -  Malanów
3. Patrycja Adamczyk -  Nr 5 Turek

Klasa II-2002
1 .Patrycja Wojtyra -  Nr 5 Turek 
2.0liwia Kulawiak -  Lipicze
3.Aleksandra Jurk iew icz-N r 1 Turek 

Klasa I - 2003 
1 .Anna Wągiel -  Dziadowice
2. Aleksandra Chojnacka -  Nr 1 Turek
3. Agata Kaźmierczak-Turkowice

Chłopcy 
Klasa VI -1998 

1 .Igor Marciniak -  Malanów
2. Jakub Jaszczak -  Lipicze
3. Michał Pawłowski -  Filipides Teresin

Klasa V - 1999
1 .Jakub Wróbel -  Słomków Mokry
2. Karol Kaczyński -  Nr 3 Witkowo
3. Dawid Chmielik -  Nr 5 Koło

Klasa IV-2000 
1 .Wiktor Wachowski -  Błaszki
2. Jakub Mikołajewski -  Skarszew
3. Mateusz M atusiak- Nr 5 Turek

Klasa 111-2001 
1 .Wiktor Biernacki -  Jakubice
2. Tobiasz Połatyński -  Chylin
3. Alan Wielgosz -  Nr 1 Turek

szkół przyjezdnych 1 miejsce 
przypadło drużynie z Witkowa 
dzięki większej ilości pierwszych 
miejsc.

Gimnazja
dystans dla dziewcząt i chłopców 

1500 m 
Dziewczęta 

Klasy II i III-1996/95
1 .Paulina Wargacka -  MLUKS Koło
2. Ewa Chudzik-Dobra
3. Kamila Witkowska -  Słodków

Klasy 1-1997 
1 .Weronika Gołąb -  Brzeźno
2. Jagoda Wojtas -  Witkowo
3. Nikola Klimek -  Słodków 

Chłopcy rocznik 1996/95 kl. II i III
1 .Bartosz Lipiński -  Witkowo 
2. Jakub Bałtyka -  Władysławów

II miejsce, kategoria H - Ma
rek Brzustowicz, wielokrotny

3.Norbert Urbaniak -  Brudzew 
Klasa 1-1997

1 .Tomasz Pietrzak -  Słodków
2. Przemysław Leśny-W itkowo
3. Michał Marszałek -  Witkowo

Gimnazja
Klasyfikacja generalna

LGim. Słodków-1 4 4  pkt
2. Gim. Nr 2 T u re k -111 pkt
3. Gim. W itkowo- 7 8  pkt

Szkoły Ponadgimnazjalne 
Dziewczęta -1500 m, rocznik 

1994/1993
1 .Magdalena Szczegiecka -  ZSO T urek
2. Angelika Barańska -  Żeglina Sieradz
3. Gabriela Trzepacz -  ZSO Turek

Chłopcy
1 .Damian Janczak -  PMOS Zduńska 
Wola
2. Dariusz Galoch -  PMOS Zduńska 
Wola
3. Mateusz Michalak-ZSR Kaczki 
Średnie

Bieg Główny 
Klasyfikacja generalna 

Kobiety
1 .Wiktoria Pogorycka -  Rudnik
2. Marzena Kłuczyńska-AZS Poznań
3. Izabela C ytrowska- LKS Maraton 
Turek
4. Natalia Włodarczyk -  Żeglina Sieradz
5. Aneta Lemiesz -  Aleksandrów Łódzki
6. Monika Ukleja -  Ostrów Wlkp.

Mężczyźni
1 .Arkadiusz Gardzielewski -  Śląsk 
Wrocław
2. Michał Kaczmarek -  Grunwald 
Poznań
3. Antoni Potocki -  Rudnik
4. Artur Kozłowski -  Sieradz
5. Yukhymcmuk M yko la - Achilles 
Leszno
6. Riabinin N ikola-Achilles Leszno
7. Hubert Pokrop -  Grunwald Poznań
8. Damian Żubrowski -  Maraton Turek
9. Maksim Janiszewski -  Rudnik
10. Labziuk Aleksandr-Achilles Leszno

Dystans 3000 m
Kategoria A dziewczęta -1992/ 88

1 .Ewelina Piniarska -  MKL Gniezno
2. Katarzyna Werner -  Finisz Kalisz
3. Ewa Przybylska -  Słowian Morawin

Kategoria B kobiety-1987/78 
1 .Joanna Przybył -  Fitness Konin 
Kategoria C kobiety -1977 i starsze 

1 .Arieta Rogalińska -  Września
2. Emilia Wojciechowska -  Geotermia 
Uniejów
3. Anna Stawska-Łódź

Dystans 6000 m
Kategoria D mężczyźni -1992/88

1. Mateusz Więckowski - Płock
2. Piotr Werner -  Maraton Turek
3. Robert Krawczyk -  Maraton Turek 

Kategoria E mężczyźni -1987/78
1.Marcin Sa jak- MLUKS Mokasyn

Płoty
2.Shtelmakh Maksym -  Achilles 
Leszno
3.Blahodir Jurij -  Finisz Kalisz 

Kategoria F mężczyźni -1977/68
1 .Krzysztof Nowosielski -  Dąbie nad 
Nerem
2. Piotr Taczka -  Ostrów Wlkp.
3. Krzysztof Szadowski -  Stora ENSO 
Poland SA
Kategoria G mężczyźni -1957 i starsi
1 .Tadeusz Laszkiewicz -  Mastersi Koło 
2.Marek Brzustowicz -  Cisew 
3.lgnacy Dym acz- LUPUS Kępno 

Sprawni inaczej 3000 m (razem 
z biegiem głównym 1 okrążenie)

1 .Czesław Werner -  Celestyny
2. Elżbieta Czerniak -  Kołaczkowo
3. Kapusta Sylwia -  Celestyny

Łyżworolki
VII Otwarte Mistrzostwa Miasta 

i Powiatu 
Dystans 6000 m 

Dziewczęta -1992 i młodsze
1 .Ewa Gomółka -  ZSO Turek
2. EdytaKulesa-Gim. Nr 2 Turek
3. Natalia Chrzanowska -  SP Słodków
4. Aleksandra Dawid -  Gim. Nr 1 Turek

Chłopcy-1992 i młodsi
1. Gabriel Białczak -  SP Nr 5 Turek 

Kobiety-1991 i starsze
1. Edyta W ojtasik-Turek
2. Magdalena Kura-Turek
3. Magdalena Smółka -  Ostrów Wlkp.
4. Agnieszka Sochacka -  Tęcza Turek

Mężczyźni-1991 i starsi 
1 .Adam Sochacki -Tęcza Turek
2.Adam Gomółka-Turek

Marszo-bieg rodzinny 
i rajd nordic walking 

Wspaniała konkurencja rodzin
na, w której mogą startować nawet 
niemowlaki w wózkach wspólnie z 
rodzicami. Jednak kierowcy tych 
pojazdów muszą mieć „odpowied
nie kwalifikacje”. Nie miejsce na 
mecie decydowało o lokacie, ale 
wspaniała zabawa w pokonaniu tra
sy o długości 800 metrów. W biegu 
wystartowało 55 rodzin, łącznie 
biegły 143 osoby. W rajdzie nordic 
waking brało udział 26 osób.

Najstarszy zawodnik: Zdzi
sław Szymański -  Koło, najstar
sza zawodniczka - Stawska Anna
-  Łódź, najwyżej sklasyfikowany 
zawodnik z Powiatu Tureckiego
- Piotr Werner -  Celestyny, najwy
żej sklasyfikowana zawodniczka 
z Powiatu Tureckiego - Katarzy
na Werner -  Celestyny, najlepszy 
zawodnik z miasta Turku - Ur
bańczyk Jerzy, najlepsza zawod
niczka z miasta Turku - Izabela 
Cytrowska. RB

uczestnik biegu.

Tradycyjnie biegano też całymi rodzinami.
dziękują sponsorom i wolontariu
szom za pomoc w przeprowadzeniu 
zawodów. W XXI „Biegach Niepod
ległości” wystartowało ogółem 1450 
uczestników, a w poszczególnych 
biegach wygrywali:

Przedszkolaki dystans 200 m 
Dz. i Chł. Rocznik 2006 i młodsi

1. Maciej Kuznowicz-Turek 
2.lgor Jaskóła -  Chlebów 
3.Szymon Pilarczyk-Turek KP

Dz. 2005/2004
1 .Joanna Chmielik -  Nr 5 Koło
2. Dominika Zieniewicz -  Nr 6 Turek 
3.0liwia Czekalak -  Nr 6 Turek

Chł. 2005/2004
1.Filip S taszak-N r 5 Turek 
2.lgor Kulawiak-Lipicze

Klasa 11-2002
1 .Kacper Wlaziński — Nr 1 Turek
2. Wiktor Kapusta -  Cisew
3. Wiktor Żurawik -  Nr 4 Turek

Klasa 1-2003
1. Bartosz Dziamara- Żuki
2. Bartłomiej Gralak -  Karszew 
3.Szymon M ielczarek-Nr 4 Turek

Klasyfikacja generalna 
Szkoły Podstawowe

1. SP Nr 1 Turek-1 7 0  pkt
2. SP Nr 5 Turek-1 6 2  pkt
3. SP Nr 4 Turek-1 2 3  pkt

Szkoły Przyjezdne
1. SP Nr 2 W itkowo- 5 7  pkt
2. SP Przykona -  57 pkt
3. SP Karszew -  56 pkt

W klasyfikacji drużynowej Na starcie niepodległościowych biegów stanęło łącznie blisko 1500 uczestników.
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T fu dno było oczekiwać, że 
zawodnicy Tura po ostatnim 
laniu, jakie sprawili im na 
własnym stadionie piłkarze Czar

nych Żagań, będą w stanie sku
tecznie powalczyć w Wałbrzychu 
o punkty. Niespodzianki nie było, 
Tur przegrał 1:2 i zakończył naj
gorszą od wielu lat ligową jesień.

Zgodnie z przedziwną, aczkol
wiek -  trzeba przyznać -  konse
kwentną zasadą, że bramkarze 
zmieniają się co mecz, w Wał
brzychu od pierwszej minuty 
zagrał Dawid Kręt. Partnerem 
Grzegorza Kmiecika w ataku był 
Szymon Izydorczyk.

Gospodarze rozpoczęli od 
mocnego uderzenia. I to dosłow
nie -  w 7 minucie Daniel Zinke 
uderzył z narożnika pola karne
go po dalszym słupku i pokonał 
Kręta. Szybko strzelona bramka 
ustawiła mecz. Tur grał jakby 
był oszołomiony takim obrotem 
spraw. W pierwszej połowie pod
opieczni Jerzego Wyrobka prak
tycznie ani razu nie zagrozili 
bramce Damiana Jaroszewskie
go. Górnik zachęcony taką po
stawą gości atakował raz po raz i 
w 36 minucie było już 2:0. Z rzu
tu wolnego dośrodkowywał Mar
cin Morawski, a piłkę do siatki z 
najbliższej odległości wpakował 
Marek Wojtarowicz. Który to już 
gol stracony w tej rundzie po sta
łym fragmencie gry?

Po zmianie stron Tur ruszył do 
przodu. W 53 minucie kontakto
wego gola strzelił Piotr Bieniek i 
goście na nowo uwierzyli, że mogą 
w tym meczu uszczypnąć choćby 
punkt. Trochę ożywienia wnieśli

W i e l k o p o l s k a  l i g a  
j u n i o r ó w  m ł o d s z y c h

15. kolejka-11.11
T u r-W a rta  1 1:2
Lech 1 -  Warta II 0:0
Włókniarz -  Polonia 0:3
Marcinki -  Jarota 1:0
Przemysław -  Rawia 4:1
U nia -N o teć 2:1
Lech II -  Victoria 2:1
Poznaniak -  Centra 1:1
16. kolejka 13/14.11 (awansem)

Warta I -  Victoria 9:0
Lech II -  Noteć 5:0
Unia -  Rawia 0:1
Przemysław -  Jarota 1:4
Marcinki -  Polonia 1:1
Włókniarz -  Centra 0:2
Poznaniak -  Warta II 0:3
Lech I - T u r - 17.11.201 Or. 

Tabela
1 .Warta I Poznań 16 45 50-8
2.Lech I Poznań 15 38 56-4
3.Lech II Poznań 16 36 55-19
4.Jarota Jarocin 16 30 38-19
5.Przemysław Poznań 16 29 38-23
6.Tur Turek 15 28 35-21
7.Warta II Poznań 16 25 21-12
8.Victoria Września 16 25 41-33
9.Polonia Leszno 16 22 25-27
10.Marcinki Kępno 16 21 24-27
11.Poznaniak Poznań 16 20 27-26
12.Centra Ostrów Wlkp. 1620 29-47
13.Rawia Rawicz 16 914-83
14.Unia Swarzędz 16 711-47
15.Noteć Czarnków 16 7 20-52

j6 .W łókn iarz  Kalisz 16 4 7-43

wprowadzeni po przerwie Piotr 
Wrzeszcz i Mateusz Jóźwiak. 
Górnik w tej części gry jedyne za
grożenie stwarzał właściwie tylko 
po stałych fragmentach bitych 
przez Morawskiego, ale żaden z 
nich nie przyniósł trzeciej bram
ki. Niestety także żaden atak 
Tura nie dał wyrównania, choć w 
ostatniej minucie bramkę strzelił 
Artur Bednarczyk. Sędzia jednak 
dopatrzył się w tej sytuacji spalo
nego i gola nie uznał. -Trudno po
wiedzieć, czy słusznie ta bramka 
nie została uznana. Nie wiem czy 
był spalony, na pewno szkoda tej 
sytuacji -  skomentował po meczu 
trener Wyrobek.

17 spotkań, tylko 11 punk
tów. 23 bramki strzelone i aż 36 
straconych. Wreszcie - odległa, 
dopiero 15. pozycja w ligowej 
tabeli. Tak w pigułce prezen
tują się statystyki Tura po run
dzie jesiennej. Kto i czy w ogóle 
ktokolwiek będzie starał się 
ratować nasz zespół przed spad
kiem na wiosnę? Kto będzie 
trenerem? Kto zajmie się stroną 
organizacyjno-finansową? Nie
stety po raz kolejny więcej jest 
pytań niż odpowiedzi. Mimo od
ważnych przedsezonowych za
powiedzi, że zespół jest w stanie 
walczyć o czołowe lokaty, gra i 
wyniki Tura wyglądały tragicz

nie. Na szersze 
podsum ow ania 
przyjdzie jesz
cze zapewne 
czas, ale już te
raz możemy po
wiedzieć, że tak 
słabej jesieni nie 
było w Turku od 
siedmiu lat. To 
mówi samo za 
siebie.

Dawid 
Cytrowski

Wałbrzych, 13.11
Górnik Wałbrzych -  Tur Turek 2:1 (2:0)
Bramki: Zinke (7’), Wojtarowicz (36’) -  Bieniek (53’)
Żółte kartki: Konarski, G. Michalak -  Hinc, Topolski, Bieniek, 
Kmiecik
Górnik: Jaroszewski -  D. Michalak, Łaski, Przerywacz, Wojtaro
wicz, G. Michalak (90’ Fojna), Morawski, Wepa, Rytko (69’ Duś), 
Zinke, Moszyk (58’ Konarski)
Trener: Robert Bubnowicz
Tur: Kręt - Ailton, Hinc, Steinke, Topolski - Bednarczyk, Roszak, 
Ostalczyk (40. Bieniek), Sędziak (57. Wrzeszcz) - Kmiecik, Izydor- 
czyk (59. Jóźwiak)
Trener: Jerzy Wyrobek

I I  l i g a  -  G r .  Z a c h o d n i a

Czarni -  Zawisza 
Górnik-Tur 
Miedź -  Elana 
GKS -  Lechia

Raków-Olimpia 
Nielba -  Chojniczanka

Bałtyk -  Polonia NT 
Jarota -  Zagłębie

Polonia S. -  Ruch

17. kolejka-13/14.11
0:2 Ślifirczyk 45’ , Okińczyc 67’
2:1 Zinke 7', Wojtarowicz 36’ -  Bieniek 53’ 
2:0 Jarzębowski 55’ , Dobi 89’
4:0 Feruga 8', Zaremba 12’, Bizacki 36’, 

Jaromin 54’
0:1 Ekwueme 68’
2:3 Pietrowski 13', 48’ -  Pestka 6’, Noga 38’, 

Gibczyński 83'
1:0 Lilo 29’
3:1 Cierniewski 3’, Bartoszak 12’,

Garbarek 16’ -  Filipowicz 53’
0:0

Tabela jesieni
1.Olimpia Grudziądz 17 34 33-14 (10 4 3)
2.Zawisza Bydgoszcz 17 33 27-11 ( 9 6 2)
3.Miedź Legnica 17 31 25-16 ( 9 4 4)
4.GKS Tychy 17 30 30-14 ( 8 7 2)
5.Chojniczanka Chojnice 17 28 25-15 ( 7 7 3)
6.Elana Toruń 17 27 22-19 ( 6 9 2)
7.Bałtyk Gdynia 17 27 20-17 ( 8 3 6)
8.Ruch Zdzieszowice 17 27 19-16 ( 7 6 4)
9.Zagłębie Sosnowiec 17 26 24*24 ( 7 5 5)
10.Raków Częstochowa 17 25 25-21 ( 6 7 4)
11 .Jarota Jarocin 17 23 23-18 ( 6 5 6)
12.Górnik Wałbrzych 17 22 24-23 ( 5 7 5)
13.Czarni Żagań 17 21 28-25 ( 5 6 6)
14.Nielba Wągrowiec 17 19 31-31 ( 4 7 6)
15.Tur Turek 17 11 23-36 ( 3 2 12)
16.Polonia Słubice 17 10 11-36 ( 2 4 11)
17.Lechia Zielona Góra 17 9 13-37 ( 1 6 10)
18.Polonia Nowy Tomyśl 17 8 15-45 ( 2 2 13)
Start rundy wiosennej zaplanowana na 5 marca 2011 r.

K l a s a  O k r ę g o w a

14. kolejka - 11.11
W icher-Zjednoczeni 4:1
Polonus -  Warta 4:2
Z n icz-G órn ik  K-wa 2:3
LK S -Tu lis ia 2:0
Kasztelania -  Fanclub 0:0
G órnik ll K -n -C zarn i 2:0
P o lon ia -O rlik 3:1
ZKS -  GKS 4:1

15. kolejka - 14.11
G KS -W icher 4:1
O rlik -Z K S 2:0
Czarni -  Polonia 2:2
Fanclub-G órnik II K-n 3:0
Tulisia — Kasztelania 2:1
Górnik K-wa -  LKS 0:1
Warta -  Znicz 0:1
Zjednoczeni -  Polonus 1:4

Tabela
1 .LKS Ślesin 15 39 48-15
2.Fanclub Dąbroszyn 15 31 33-11
3.Kasztelania Brudzew 14 26 38-15
4.Polonia Golina 14 25 39-26
5.Wicher Dobra 15 25 30-26
6.Górnik Kłodawa 15 25 27-23
7.Tulisia Tuliszków 15 25 14-13
8.Warta Dobrów 15 22 24-21
9.GKS Sompolno 15 20 27-26
10.Polonus Kaz. Bis. 15 20 26-27
11 .Znicz Władysławów 15 19 22-26
12.Górnik II Konin 15 1814-29
13.0rlik Miłosław 15 1415-27
14.Czarni Ostrowite 15 1316-25
15.ZKS Zagórów 15 1014-42
16.Zjednoczeni Rychwał 15 7 23-58 
16. kolejka-20/21.11 (awansem)
Polonus -  Wicher, LKS -  Warta, 
Górnik K-wa -  Kasztelania, Tulisia 
-G ó rn ik  II K-n (Nd-13.00),
Fanclub -  Polonia, Czarni -  ZKS, 
GKS -  Orlik, Zjednoczeni -  Znicz 
przełożony na wiosnę 2011 r.

K l a s a  A
14. kolejka 11.11

Lech -  Płomień 0:2
Orzeł K. -  Hetman 0:0
Grom -  Strażak 3:0
Warta -  Błękitni M. 6:0
Baszta -  Orzeł G. 0:1
Orły -  Polanin 1:6
Sparta -  Błękitni H. 0:4
G K S -W ilk i 3:1

15. kolejka - 14.11
W ilk i-L e ch 0:0
Błękitni H. -  GKS 3:1
Polanin -  Sparta 2:1
Orzeł G. -  Orły 2:1
Błękitni M. -  Baszta 2:2
Strażak -  Warta 1:0
Hetman -  Grom 2:1
Płomień -  Orzeł K. 1:1

Tabela
1.Polanin Strzałkowo 15 43 57-5
2.Błękitni Helenów 15 30 35-23
3.Warta Krzymów 15 29 40-14
4.Orły Huta Lukomska 15 27 42-29
5.Sparta Orzechowo 15 26 27-21
6.Strażak Licheń St. 15 24 24-29
7.Płomień Nekla 15 23 20-20
8.0rzeł Grzegorzew 15 21 25-25
9.Grom Malanów 15 20 28-30
10.Błękitni Mąkolno 15 17 20-45
11.Orzeł Kawęczyn 15 1617-31
12.Wilki Wilczym 15 15 22-27
13.Hetman Orchowo 15 1517-27
14.Baszta Wyszyna 15 1413-26
15.GKS Lisewo 15 1216-29
16. Lech Kozarzewek 15 1214-36
16. kolejka -20/21.11 (awansem)
Orzeł K. -  Lech (Nd-13.00),
Płomień -  Grom, Hetman -. Warta,
Strażak -  Baszta, Błękitni M -O rły ,
Orzeł G. -  Sparta, Polanin - GKS,
Błękitni H. -  Wilki

Po pierwszej połowie me
czu Tur przegrywał z 
Górnikiem 0:2. Wszystkie 
wcześniejsze spotkania z tej run

dy podpowiadały, że już w tym 
momencie zapadł wyrok. Bo na
sza drużyna nie podnosi się po 
zadanych jej ciosach. I w Wał
brzychu nie zdarzył się wyjątek. 
Z konta Tura znów wyparowały 
trzy punkty i sytuacja w ligowej 
stawce jest nie do pozazdrosz
czenia. Piętnasta lokata i tylko 
trzy oczka przewagi nad ostatnim 
zespołem. To już czwarty sezon z 
rzędu, kiedy Tur walczy głównie 
o przetrwanie, jednak tym razem 
widmo spadku z ligi centralnej 
zagląda Turowi mocno w oczy. 
W klubie - biednym jak mysz 
kościelna - nie tylko brakuje po
zytywnego impulsu sportowego, 
ale też nikomu nie udaje się usta
bilizować sytuacji organizacyjno- 
finansowej. Trudno przewidzieć, 
czy podczas zimowej przerwy w 
klubie będą martwili się o ligowy 
byt, czy też 2011 rok rozpoczną w 
innej rzeczywistości.

Tytuł mistrza jesieni wywalczy
ła Olimpia. Drużyna z Grudziądza 
pokonała skromnie na wjeździe 
Raków i pozostanie do wiosny li
derem rozgrywek o mistrzostwo 
drugiej ligi zachodniej. Tylko 
punkt mniej ma Zawisza. Byd
goszczanie nie mieli problemów 
z ograniem Czarnych w Żaganiu, 
którzy są jedynymi bez zwycię
stwa u siebie w bieżącym sezonie.

Na jednego z kandydatów do 
awansu wyrasta Miedź. Pewna 
wygrana z Elaną zapewniła mie
dziowym trzecie miejsce w tabeli 
ze stratą zaledwie trzech punktów

do lidera. Na półmetku rozgrywek 
dobre nastroje panują również w 
Tychach. GKS imponował formą 
szczególnie na swoim boisku. To 
jedyny zespół, który występując w 
roli gospodarza nie pozwolił sobie 
na stratę nawet bramki (bilans 
17-0). Na koniec rundy tyszanie 
odprawili Lechię z bagażem czte
rech goli, wcześniej zaaplikowali 
osiem Polonii Nowy Tomyśl, a 
tydzień temu wykazali swą wyż
szość nad liderem w Grudziądzu. 
Jeżeli wiosną GKS będzie grać 
równie skutecznie, to z dużymi 
szansami może włączyć się do 
walki o pierwszą ligę. -

W dobrych nastrojach wracali 
z Wągrowca piłkarze Chojniczan- 
ki. Solidny beniaminek z Chojnic 
jako jedyny pokonał jesienią Niel- 
bę na jej stadionie i przed rundą 
rewanżową wspiął się na wysokie, 
piąte miejsce. Z niezłej strony po
kazał się także Ruch. Beniaminek 
ze Zdzieszowic zakończył jesień 
serią czterech meczów bez poraż
ki, choć w Słubicach liczył na wię
cej niż remis. Słubicka Polonia to 
w końcu jeden z outsiderów ligi. 
Z czerwoną latarnią przezimu
je natomiast Polonia z Nowego 
Tomyśla. Najwyżej z czterech 
wielkopolskich ekip plasuje się 
Jarota, który zmagania jesienne 
zakończył sukcesem w potyczce z 
Zagłębiem i przesunął się na jede
naste miejsce w tabeli.

Za nami pierwsza runda sezo
nu 2010/2011. Piłkarze na boi
sko wrócą dopiero na początku 
marca. Czy na starcie rundy wio
sennej grupa zachodnia odliczy 
sie w komplecie?

Wiesław Klecha
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M łodzicy, reprezentujący Zespó ł Szkół w  Przykonie, w ygrali drugi Turniej Elim inacyjny W ie lkopo lsk ie j Ligi Unihokeja zapew niając sobie udział w  turnieju  
finałow ym  ligi, k tóry rozegrany zostanie w  grudniu. Przykońscy młodzicy w ygrali wysoko w szystkie  trzy m ecze, zajm ując po dwóch turn ie jach  pierwsze  
m iejsce. N a jw ięcej goli dla drużyny (dziew ięć) zdobył M ic h a ł Choręziak.

Unihokeiści z Przykona z rękoma uniesionymi w geście zwycięstwa.

Chłopcy z Przykony nie mieli 
sobie równych podczas turnieju 
w Gułtowach - powiat poznański. 
We wszystkich meczach byli 
stroną przeważającą i dyktowali 
swoje warunki. Trener Roman 
Kubiak zabrał tym razem kilku 
nowych zawodników po to, aby 
mieli okazję zdobyć turniejowe 
obycie i doskonalić swoje umie
jętności. Najmłodszym z nich i 
jednym z dwóch najmłodszych 
w turnieju był Szymon Gibasie- 
wicz, uczeń drugiej klasy Szkoły 
Podstawowej.

SP Paczkowo - ZS Przyko
na 1:5 (0:3, 0:2, 1:0)

W pierwszym meczu mło
dzicy z Przykony spotkali się z 
rówieśnikami reprezentującymi 
Szkołę Podstawową w Paczko
wie. Już w drugiej minucie po 
indywidualnej akcji, Hubert 
Blaszczyk zdobywa pierwszego 
gola. Minutę później po jego po
daniu na listę strzelców wpisuje 
się Michała Choręziak. Kolejną 
bramkę zdobywa Błaszczyk. 
Również w golach zdobytych 
w drugiej połowie uczestniczył 
Błaszczyk, który był najlep
szym zawodnikiem tego meczu. 
Najpięrw po jego podaniu gola 
strzela Damian Augustyniak, a 
następnie sam po podaniu Cho- 
ręziaka. Paczkowianie zdobyli 
honorowego gola końcówce me
czu.

SP Gorzyce Wielkie - ZS

Przykona 0:7 (3:0, 3:0, 1:0)
Drugi mecz z Gorzycami 

Wielkimi rozpoczął się także od 
silnego uderzenia. W drugiej mi
nucie bramkę zdobywa Damian 
Augustyniak. Trzy minuty póź
niej, po podaniu Mateusza Łu
czaka, na listę strzelców wpisuje 
się Michał Choręziak. W szóstej 
minucie jest już 3:0 po strzale 
Choręziaka ze środka pola. W 
drugiej tercji trzy gole zdobywa 
Hubert Błaszczyk. Także on w 
trzeciej tercji przypieczętowuje 
zwycięstwo Przykony popisując 
się pięknym strzałem z prawego 
skrzydła.

ZS Przykona -  UKS Victo- 
ria -  młodzicy 6:2 (2:0, 3:1, 
1:1)

Po raz drugi w tym roku, spot
kali się ubiegłoroczni srebrni i 
brązowi medaliści Mistrzostw 
Wielkopolski w Unihokeju. Tak
że tym razem nie było niespo
dzianki. Już w pierwszej minucie 
strzałem w okienko popisał się 
Michał Choręziak, który zdomi
nował swoją grą to spotkanie. 
Tuż przed końcem pierwszej 
tercji strzela celnie po raz drugi. 
Druga tercja rozpoczęła się od 
ataku gospodarzy, którzy zdo
byli kontaktowego gola. Później 
już było normalnie, czyli dwie 
bramki Choręziaka i jedna Au
gustyniaka. Trzecia tercja roz
poczęła się od huraganowych 
ataków rywali, którzy chcieli

odrobić straty. Udało im się zdo
być jedną bramkę, a wynik spot
kania w przedostatniej minucie 
ustalił niezawodny Choręziak.

Zespół Szkół w Przykonie 
reprezentowali: Michał Chorę
ziak - kapitan, Patryk Zawada 
i Jakub Durlak - bramkarz, 
Hubert Błaszczyk, Szymon 
Kusak, Damian Augustyniak,

Maciej Zagłoba, Dominik 
Stołowski, Arkadiusz Gorze
lańczyk, Filip Witczak, Mate
usz Łuczak, Norbert Grynda, 
Sergiusz Czekalak, Seweryn 
Krygier, Sebastian Szajrych, 
Szymon Gibasiewicz.

Kolejność miejsc po dwóch 
turniejach

1. ZS Przykona

2. UKS Victoria Gułtowy
3. SP Gorzyce Wielkie
4. SP Paczkowo
Drużyny z Przykony i Gułto- 

wych awansowały do finału Ligi 
Wojewódzkiej, który rozegrany 
zostanie 12.12.2010 r. Przyko- 
nianie ponownie z dużymi szan
sami na medal. Zapowiadają wal
kę o złoto. (art)

Mistrzostwa Europy Kyokushin-kan Warna 2010

Kontuzja ko lana w yelim inow ała tu rkow skiego  k a ra tekę  
M ac ie ja  Kow alczykow i z w ystępu na M is trzostw ach  Europy 
Kyokushin-kan, ja k ie  odbyły się w  W arnie w  Bułgarii.

W mistrzostwach wzięło udział 
ponad 120 zawodników z 16 
państw. Polską Federację Ky
okushin-kan Karate reprezen
tował zespół 9 zawodników (7 
kumite i 2 kata), wśród nich rów
nież turkowianie.

Kategoria kumite tradycyjnie 
zdominowana była przez 
Rosjan. Reprezentacje 
Kyokushin- kan i IFK 
zdobyły większość meda
li w kategorii mężczyzn.
W kumite kobiet oprócz 
Rosjanek również dobrze 
wypadły Bułgarki. Polacy 
pomimo dobrego przy
gotowania nie sprostali 
zawodnikom rosyjskim 
i bułgarskim, którzy jak 
zawsze byli w znakomitej 
formie fizycznej i tech
nicznej. Za to bardzo do
brze spisali się zawodnicy 
w kata: Agnieszka Kozar 
z Chełma, która zajęła III 
miejsce w kategorii kobiet 
oraz Krzysztof Kornacki z 
Nowej Rudy, który upla
sował się na na V miejscu 
w kategorii mężczyzn.
W składzie sędziowskim

znalazł się turkowianin sensei 
Dariusz Jasiakiewicz 4 dan. Ja- 
siakiewicz może pochwalić się 
sukcesem, bo otrzymał powoła
nie sędziowskie od Europejskiej 
Organizacji Karate.

Pecha, i to ogromnego, miał 
sensei Dariusz Kowalczyk 3

dan, wychowanek turkowskiego 
klubu Sportów i Sztuk Walk ka
rate kyokushin. Kowalczyk w 30 
sekundzie walki, w 1/8 finału, 
doznał kontuzji kolana i musiał 
opuścić matę.

Zapewne przyjemnym akcen
tem mistrzostw było zakwate
rowanie w kompleksie wypo
czynkowym .Azalia” w Złotych 
Piaskach. ika

Dariusz Kowalczyk (od prawej) może mówić o pechu -  już na początku 
mistrzostw kontuzja kolana uniemożliwiła mu dalszy w nich występ. Za to 
Dariusz Jasiakiewicz został powołany do składu sędziowskie od Europejskiej 
Organizacji Karate.

Michalak 
z brązowym 

medalem
Na początku listopada w Grodzisku Mazowieckim roze

grano Międzynarodowy Turniej Kyokushin Karate MA- 
ZOVIA OPEN. Wystartowali w nim zawodnicy z takich 
państw jak Szwecji, Czech, Litwy, Norwegii, Chorwacji i Polski. 

Turkowski klub reprezentował kadrowicz PFKK Erwin Michalak, 
który w kategorii -  75 kg zajął trzecie miejsce. W walce o finał 
przegrał tylko różnicą pół punktu z kolegą z PFKK ze Złocieńca. 
Zawody sędziowali sensei Dariusz Jasiakiewicz 4 dan i Sebastian 
Szewczyk 2 dan.

Erwin z sędzią sensei Dariuszem Jasiakicwiczem z Turku.
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Około stu osób uczestniczyło w  osta tn ie j sesji Rady M iej- Pożarnych oraz przedstawiciele wyborach, mogą już spać spo- wami nadążyć. Chcemy wzorem 
skiej w  Uniejow ie p iąte j kadencji. Były życzenia, kw ia ty  i stowarzyszeń, instytucji i firm kojnie. Z kandydowania zrezyg- Uniejowa wykorzystać szanse na 
upominki. W ie le  ciepłych słów  padło pod adresem  radnych współpracujących z uniejow- nowal Roman Piaseczny -  pre- środki unijne. Zapowiedział też 
i burm istrza. W icem arszałek  W ito ld  S tęp ień  powiedział, że skim samorządem. Książkami zes Miejsko-Gminnego Klubu modernizację drogi Uniejów- 
sam orząd w ojew ództw a bierze przykład z gm iny Uniejów . wyróżnieni zostali także księ- Sportowego Uniejów/Ostrow- Rożniatów. Starosta Olas powie-

Uniejów je s t już m iastem : wody, rycerzy, Indian i gęsiego  
Pipka. Teraz m a zostać jeszcze M ias tem  Lilii. Z  inic jatyw ą  
obsadzenia m iasta liliam i, oraz organizacji Festiwalu Lilii, 
Wystąpił burmistrz Józef Kaczm arek. Pozostaje ty lko  czekać, 
oby uniejowianie zaczęli nazywać sw oje córki im ieniem  Lilia. 
Zapewne od urodzenia m ogłaby liczyć na liczne przywileje.

. Nie ma w tym nic dziwnego, 
2e lilia znajdzie się w Uniejowie 
11 a eksponowanym stanowisku, 
jest elementem herbu tego mia- 
sta. Lilia widnieje w herbie św. 
^ogumiła, którego relikwie znaj
dują się w uniejowskiej kolegia
tę .  Toteż te kwiaty będą ozdobą 
Sulejowskiego rynku i terenów 
bielonych. Władze samorzą
dowe mają nadzieję, że włączą 
s>ę w to mieszkańcy miasta, by

w pełni stało się ono „Miastem 
Lilii”. Projekty nasadzeń przygo
towuje w ramach wolontariatu 
florystyka Katarzyna Smętkie- 
wicz. Niewykluczone, że jeżeli 
jej wizja ukwieconego Uniejowa 
spodoba się, to zajmie się tym 
już na stałe.

Do Urzędu Marszałkowskiego 
skierowano projekt pt. „Festiwal 
Lilii”. Planowany jest na 8-10 lip- 
ca 2011 roku. Zakłada on organi

zację warsztatów kompozycji lilii 
w parku i na zamku. Wykonane 
prace wezmą udział w konkursie. 
Planowane są także prelekcje do
tyczące: uprawy, pielęgnacji oraz 
odmian i gatunków lilii. Naukow
cy wypowiadali się będą na temat 
lilii w kulturze, literaturze, religii. 
Będzie także mowa o zastosowa
niu lilii w kosmetyce i kuchni. 
Będą pokazy florystyczne oraz 
kiermasze z liliami, i wyrobami 
z nich. Planowane są wybory 
miss lilii i wystawa fotograficzna 
z tymi pięknymi kwiatami w roli 
głównej. Będą też liczne konkur
sy i koncerty. Hitem byłoby, aby 
ktoś z uniejowian, zechciał swo
jemu nowonarodzonemu dziecku 
nadać imię Lilia lub ewentualnie, 
aby zamieszkała tutaj pani o tym 
imieniu. (art)

WWieleninie Kolonii po
licjanci zatrzymali 51- 
letniego mężczyznę, 
któiy kierował oplem vectra znaj

dując się w stanie nietrzeźwości. 
Mężczyzna miał 0,90 promila 
alkoholu w wydychanym powie
trzu. Teraz odpowie za jazdę po 
pijanemu, za co grozi mu kara do 
dwóch lat pozbawienia wolności.

W Czepowie policjanci za
trzymali 51-letniego miesz
kańca powiatu, który kierował 
rowerem po drodze publicznej 
znajdując się „pod wpływem”. 
Miał 0,80 promila alkoholu. Za 
jazdę „na (drugim) gazie” grozi 
mu kara do roku pozbawienia 
wolności.

(art)
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W nocy na 7 listopada, 
włamywacze wybili 
szybę w drzwiach par
kującego na ulicy Reymonta VW 

polo. Samochód zaparkowany 
był w pobliżu dyskoteki. Złodzie
je skradli ze środka radio marki 
Blaupunkt, kurtki oraz portfel

wraz z dokumentami. Poszkodo
wanym jest mieszkaniec powia
tu poddębickiego, który wycenił 
straty na około 1600 zł. Niestety 
samochód nie był ubezpieczony 
od kradzieży. Postępowanie w 
tej sprawie prowadzi Komisariat 
Policji w Uniejowie. (art)

Ostatnią w tej kadencji sesję 
Rady Miejskiej w Uniejowie, jej 
przewodniczący Janusz Kosmał- 
ski zwołał na zamku. Przybyło 
na nią około stu uczestników. 
Oprócz radnych byli także soł
tysi, przedstawiciele organizacji 
pozarządowych oraz kierowni
cy uniejowskich firm. Było też 
grono gości specjalnych w tym: 
Piotr Polak -  poseł na Sejm RP, 
Witold Stępień -  wicemarszałek 
województwa łódzkiego, Stani
sław Olas -  starosta poddębi- 
cki.

Sesję podzielono na dwie czę
ści. Pierwsza robocza przebiegła 
szybko i sprawnie. Bez dyskusji, 
jednogłośnie, uchwalono progra
my: współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i rozwiązywa
nia problemów alkoholowych. 
Dokonano także korekty tego
rocznego budżetu związanej z 
przesunięciami środków inwe
stycyjnych. Drugą, uroczystą 
część sesji rozpoczęło sprawo
zdanie przewodniczącego Kos- 
malskiego z działalności Rady 
Miejskiej w minionej kadencji. 
Radni obradowali na sesjach po
nad sześćdziesiąt razy. Przyjęli 
382 uchwały. Przewodniczący 
Podkreślił, że podejmowane de
cyzje nie były łatwe, ponieważ 
gmina Uniejów nadal należy do 
ubogich. Stwierdził, że każdy 
musi sam ocenić tę kadencję. 
Jego zdaniem była dobra. Bur
mistrz Józef Kaczmarek powie
dział, że sukces uniejowskiego 
samorządu to dobra praca i 
Współpraca pomiędzy gmin
nymi władzami uchwałodaw
czymi i wykonawczymi. Skok 
cywilizacyjny, gmina Uniejów 
zawdzięcza też jego zdaniem 
dobrej współpracy z samorząda

mi wojewódzkim i po
wiatowym. Burmistrz 
podziękował sołtysom, 
którzy jego zdaniem o 
mienie społeczne dbają 
często bardziej niż o 
swoje własne. Podzię
kował też gminnym 
urzędnikom. Zdaniem 
burmistrza, zrealizowa
ne, prowadzone i plano
wane inwestycje będą 
przynosić gminie coraz 
większe dochody.

Następnie zaczęło 
się dziękowanie i na
gradzanie. Poseł Polak 
i wicemarszałek Stę
pień otrzymali obrazy 
olejne, aby pamiętali o 
Uniejowie i jego gościn
ności. Książki z pisem
nymi podziękowaniami 
otrzymali: przedstawi
ciele władz powiatowych, radni, 
prezesi Ochotniczych Straży

W sesji uczestniczyło około stu osób.

ża: Wojciech Kaźmierczak ze 
Spycimierza i Józef Waszak z 

Wielenina. Sołtysi 
otrzymali torby pa
pierowe z nieznaną 
nam zawartością. 
Radni w dowód 
uznania wręczyli 
burmistrzowi buła
wę marszałkowską. 
Andrzej Zwoliński 
-  prezes GS Unie
jów skomentował 
to tak: -Za cztery 
lata dadzą burmi
strzowi koronę i bę
dzie miał komplet.

Poinformowano, 
że trzech radnych: 
Marek Cybulski, 
Lucjan Łukasik i 
Marian Jaszczura 
nie mając kontr- 

Burmistrz otrzymał buławę hetmańską. kandydatów w

sko. Również Małgorzata Ko- 
majda zasiadająca w minionej 
kadencji w Zarządzie Powiatu 
Poddębickiego zrezygnowała 
z ponownego ubiegania się o 
mandat. Jak nam powiedziała, 
po dwóch kadencjach ma dość 
powiatowej polityki. Poseł Polak 
cieszył się z inwestycji w gminie 
Uniejów, panującej w tutejszym 
samorządzie atmosfery, z przy
wództwa burmistrza Kaczmarka 
itp. Życzył burmistrzowi kolej
nej udanej kadencji i obdarował 
go kwiatami. Marszałek Stępień 
chwalił Uniejów. Stwierdził też: 
-Burmistrz nie ustaje w pomy
słach. Próbujemy jako region za

dział o Uniejowie: „Dobry go
spodarz, dobry samorząd”. Na 
ręce burmistrza przekazał dla 
całego gminnego samorządu 
kwiaty i list gratulacyjny. Kwia
ty, życzenia i listy gratulacyjne, 
burmistrz i przewodniczący 
Rady Miejskiej otrzymali od 
Urszuli Urbaniak -  przewodni
czącej Towarzystwa Przyjaciół 
Uniejowa.

Janusz Kosmalski zakończył 
sesję słowami: „Piąta kadencja 
samorządu dobiegła końca”. 
Później były pamiątkowe zdję
cia, dyskusje o szansach wybor
czych oraz szwedzki stół.

Andrzej R. Tyczyno

«
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SZANOWI PAŃSTWO, 
MIESZKAŃCY POWIATU 

TURECKIEGO
21 listopada wybieramy na

szych przedstawicieli do róż
nych szczebli samorządu teryto
rialnego. Wybory samorządowe 
muszą pokazać jak znaczącą silą 
jest Ruch Ludowy w powiecie tu
reckim i wielkopolsce.

Chcemy, aby w tych najważ
niejszych dla obywateli wybo
rach postawić na ludzi zaangażo
wanych, mających cel, znających 
się na problemach lokalnej spo
łeczności.

Ze względu na szczególną 
wagę tychże wyborów Polskie 
Stronnictwo Ludowe stawia na 
ludzi pewnych, solidnych i łubia

nych. To są nasi sąsiedzi, miesz
kańcy naszych osiedli i wiosek, 
zarazem wyjątkowi ludzie o sze
rokim przekroju społecznym i 
zawodowym.

Chcemy by w samorządach 
reprezentowali nas tacy ludzie, 
którzy nie dzielą naszych prob
lemów na miejskie i wiejskie. 
Chcą wspólnie rozwiązywać

problemy gminy, powiatu i wo
jewództwa.

Wybór na radnego, wójta czy 
burmistrza traktujemy jako zo
bowiązanie wobec Państwa, na
tomiast sprawowanie mandatu z 
wyboru to nie tylko piastowanie 
funkcji lecz służba publiczna, 
polegająca na zrozumieniu i sza
cunku, szczególnie w trudnych

KANDYDACI DO
RADY POWIATU TURECKIEGO

ARTUR PAWEŁ
PRZYSZŁO

TOMASZ PAWEŁ
PIASECZNY

MACIEJ
KACZMAREK

BOGDAN
WŁODARCZYK

LESZEK
BARTOSIK

WŁODZIMIERZ
M AJEW SKI

KRZYSZTOF
ANDRZEJEWSKI

BOŻENA A N T C Z A K  
- PO ŁATYŃSKA

JERZY EMIL
OLAS

KATARZYNA
LAM ENT

JOANNA
STODOLNA

ANDRZEJ
ROSSA

ZENON
GRZELAK

LECH
MIELCAREK

K A N D Y D A C I DO  
R A D Y  P O W I A T U

10 ZBIGNIEW ŁUCZAK

11 ZYGMUNT MIKLASZEWSKI

1 3  KRZYSZTOF PIETRZAK

1 4  ROBERT PILARCZYK

2 KRZYSZTOF PRZYGONSKI

4  ZBIGNIEW SEŃKO

6 HENRYK TROCHA

7 TOMASZ GRABOWSKI

8 ANNA PIEKARSKA

9 WŁADYSŁAW SZCZAP

Z E N O N ' J M f c
K U R ZA W A 1 -  «- rd

sprawach finalizowanych na ba
zie rozmów i konsultacji a nie 
arbitralnych decyzji.

W wyborach samorządowych 
21 listopada stawiając na kandy- j 
datów Komitetu' Wyborczego 
Polskie Stronnictwo Ludowe po
stawmy na LUDZI dla których 
„CZŁOWIEK JEST NAJWAŻ
NIEJSZY”.

Z wyrazami szacunku 
Bogdan Włodarczyk 

Prezes Zarządu 
Powiatowego PSL 

Kandydat do Rady 
Powiatu Tureckiego

Zbigniew Friedel - lat 46, wy
kształcenie wyższe - kandydat na 
wójta gminy Turek

Cezary Krasowski - kandydat 
na wójta gminy Brudzew

Żerkowski Eugeniusz - lat 
39 , wykształcenie wyższe - 
kandydat na Burmistrza Mia
sta i Gminy Dobra
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KANDYDACI DO
RADY POWIATU TURECKIEGO

Ż e rk o w s ki
Eugen iusz

K oń czak
Mariusz

K użnick i
Józef

Rusek
W ojciech

S zczep u ła
Zbigniew

K leśta
W iesław

S y n en ko
Kazimierz

G eb ler
Tadeusz

Lista nr 2 pozycja nr 4

S E Ń K O
Kandydat

na Burm istrza Tuliszkowa  
i do Sejm iku W ojewództwa W ielkopolskiego

Człowiek jest najważniejszy

otF  %  © feR i©  &

KANDYDACI 
DO RADY POW IATU TU REC KIEG O

J. J o s n o w s k i  E u g e n i u s z

żonaty, dwóch synów.
- Wykształcenie wyższe rolnicze i pedagogiczne.
• Zamieszkały ■ Kowale PańskieKolonia.
- Pracuje w Zespole Szkół Technicznych w  Turku.
• Jest właścicielem gospodarstwa rolnego.

2. G r u s z c z y ń s k a  Z o f i a  E w a

mężatka, dwoje dzieci
• Wykształcenie wyższe pedagogiczne.
• Zamieszkała - Miłaczewek.
• Nauczyciel Zespołu Szkół Technicznych w Turku.

3. G i l  R a f a ł

żonaty
• Wykształcenie wyższe.
• Zamieszkały ■ Kawęczyn.
■ Doradca klienta w  salonie Auans.

4. H e r b i c h  Mar iusz-  J a n u s z
żonaty, jedna córka

• Wykształcenie wyższe pedagogiczne.
■ Zamieszkały ■ Kotwasice.
■ Nauczyciel języka angielskiego w  Gimnazjum 

w Malanowie.
• Jest właścicielem gospodarstwa rolnego.

5. D u d e k  A n d r z e j  B o g u m
wdowiec, jedna córka 

■ Wykształcenie zawodowe.
• Zamieszkały ■ Feliksów.
• Jest właścicielem gospodarstwa rolnego.

6. J a w o r s k i  M a r e k  J a n
żonaty, trzy córki

■ Wykształcenie wyższe.
- Zamieszkały ■ Będziechów.
• Pracuje w Zakładzie Usług Wodnych w Turku.
■ Jest właścicielem gospodarstwa rolnego.

Jesteśm y fu d zrn i o tw a rty m i  
n a  -proBCemy in n yc h  -  chcemy i  -p o tra fm y  

d z ia ła ć  dCa “W spólnego doBra

M a ł q  O j c z y z n y  (P o w ia to w e j.

Lista nr 2 pozycja nr 8

ZBIGNIEW
K a r ^ p ia t  d o  S e jm ik u  

W o jew ó ^g F w a W ie lk o p o ls k ie g o

Człowiek jest najważniejszy

B o ż e n a
A n t c z a k  -  P o ła ty ń s k

N a j l e p s z y m  k a n d y d a t e m  n a

B U R M IS TR Z A  
Turku

K a n d y d a c i  d o  R a d y  
M ia s ta  T u re k  - l is ta  n r  2

Okręg nr 2
1. Kurzawa Aneta Renata
2. Świerk Krzysztof Aleksander
3. Zakoiski Lech Józef
4. Wesołek Marek
5. Wróblewski Sebastian Janusz
6. Drzewiecki Piotr
7. Polus Ewa Marta
8. Janik Paweł Adam
9. Fret Urszula Halina
10 Kuśmierczak Grzegorz Ma
riusz

Okręg nr 3
1. Mielczarek Bogdan
2. Piętka Zofia
3. Sobczak Sławomir Lucjan
4. Brzustowicz Marzanna Elżbieta
5. Gorczyński Sebastian

Okręg nr 4
1. Adamiak Wioletta Grażyna
2. Piętka Paweł Radosław
3. Maćków Marzena
4. Wdowiński Damian
5. Iwaniak Ewa Maria
6. Małkowska Halina
7. Warach Jolanta
8. Łukasiewicz Łukasz
9. Kolenda Gabriel Andrzej

z260/ika



Listopadowe spotkanie ekumeniczne
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-  Zap ew n e w ielu , czasem  też  ja , zastanaw ia  się po co? Po co ten  cm entarzyk na Łysej 
Górce, po co spotkania ekum eniczne? Przecież tam  są ty lko  obcy ludzie, nam  żyjącym  
naw et nie znani. Są jed n ak  co najm niej trzy powody -  tw ierdzi Ryszard Kaszyński, prezes 
Tow arzystw a Przyjaciół Brudzewa, k tóre  już od 6  la t na początku listopada organizuje  
M o d litw ę  Ekum eniczną. Zaw sze odbywa się ona na cm entarzu Kurnatow skich . Dlaczego  
w ięc m im o zim na, w iatru  i deszczu, przedzierając się przez błoto, co roku k ilkadzies iąt osób 
spotyka się na cm entarzyku dw orskim  w  Brudzewie?

Powody ku temu znalazło To
warzystwo Przyjaciół Brudzewa. 
Jak twierdzi jego prezes, Ryszard 
Kaszyński, po pierwsze aby złożyć 
hołd rodzinie Kurnatowskich, Mor
sztynów, rodzinie Guttów. -  Każda 
z nich zapisała się chlubnie na tej 
i na ojczyźnianej ziemi. Gustaw i 
Ryszard Kurnatowscy walczyli w po
wstaniu styczniowym. Pan Wacław 
Kurnatowski za zasługi w okresie I  
wojny światowej został uhonorowa
ny i otrzymał stanowisko starosty 
kolskiego, był pierwszytn starostą po 
odzyskaniu niepodległości w 1918 
roku. Ich potomkowie ginęli w Po
wstaniu Warszawskim. Rodzina 
Morsztynów brała udział w walkach 
w wojnie bolszewickiej. Maruchna z 
Guttów zginęła w Oświęcimiu, wielu 
zginęło w Powstaniu Warszawskim
-  opowiada. Hołd można złożyć im 
obecnie modlitwą.

Po drugie -  cmentarze. Jak już 
wiele razy pisaliśmy TPB wyznaje 
zasadę, że wszystkie cmentarze są 
nasze. Ten na Łysej Górce, ten pa
rafialny. Te ładne, te małe i te duże 
i jeszcze te zapomniane, a takie 
również są na brudzewskiej ziemi. 
Modlitwa ekumeniczna jest więc 
wyrazem pamięci także o Tamowej 
i Janowie. Potwierdzają to słowami 
prymasa Wyszyńskiego -  Jeżeli na
ród nie pamięta o swojej przeszłości, 
nie pamięta o grobach, to nie ma dla 
niego przyszłości.

I w końcu po trzecie -  modlitwa.
-  Modlimy się by być jedno w Kościele 
Jezusa Chrystusa. Uczymy się wspólnie 
miłości i tolerancji, uczymy się pozna
wać siebie, spotykać z ludźmi, rozma

wiać i uczymy się wspólnego przeby
wania. Ta modlitwa i spotkanie, tia 
cmentarzyku i w kościele, temu właś
nie służy -  twierdzi Kaszyński.

W tym roku już po raz szósty na 
cichym cmentarzyku spotkali się 
członkowie TPB, wójt Brudzewa 
Cezary Krasowski, przewodniczący 
rady Piotr Kwieciński oraz krewni 
Kurnatowskich: Jan Taylor -  po
tomek Ryszarda Kurnatowskiego, 
Grzegorz Studziński -  prawnuk 
Wacława Kurnatowskiego, radni 
gminni i powiatowi, Kazimierz Ka- 
sperkiewicz, prezes Stowarzyszenia 
Przyjaciół Miasta Koła nad Wartą, a 
także duchowni: przedstawiciele pa
rafii Ewangelicko-Reformowanej z 
Żychlina z pastorem Tadeuszem Je-

linkiem i Parafii Ewangelicko - Augs
burskiej w Turku, a także: z Kurii 
Diecezjalnej we Włocławku, referatu 
ds. Ekumenizmu: ks. Rafał Bogus i 
Eugeniusz Rakoca. proboszcz para
fii św. Mikołaja -  Zbigniew Wróbel 
oraz z sąsiedniej parafii św. Jadwigi 
w Janiszewie -  ks. proboszcz Hen
ryk Witczak. Dotarli uczniowie 
Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w 
Brudzewie z nauczycielami i wierni 
z parafii św. Mikołaja w Brudzewie.

Modlitwę trzeba było jednak 
skrócić do minimum i przenieść 
w gościnne progi brudzewskiego 
kościoła z powodu silnego wiatru 
i deszczu. Takie warunki utrudniły 
też samo dotarcie do cmentarza, 
bo droga do niego nadal jest spo-

Na grobie swoich przodków znicz zapalił Jan Taylor, który przyje
chał w tym celu specjalnie z rodzinnego Białegostoku. Jego praprzod
kowie to Szkoci wyznania kalwińskiego, którzy wżenili się w rodzinę 
Kurnatowskich.

Z dniem 26 listopada dobiega 
końca tegoroczny nabór wniosków 
prowadzony przez Turkowską Unię 
Rozwoju -  T.U.R. w ramach działań 
Małe projekty oraz Różnicowanie w 
kierunku działalności nierolniczej 
-  Osi IV LEADER.

Dla kogo?
0  dotacje ubiegać się mogą osoby 

(w przypadku „Różnicowania” - rolni
cy lub ich domownicy w rozumieniu 
przepisów o ubezpieczeniu społecz
nym rolników lub małżonkowie tych 
rolników), zamieszkujące teren jednej 
z gmin członkowskich LGD, tj. Bru
dzewa, Goszczanowa, Kawęczyna, 
Kościelca, Malanowa, Przykony, Tur
ku i Władysławowa lub wykonujące 
działalność gospodarczą na tym ob
szarze. W przypadku działania Małe 
projekty dodatkowo wnioskodawca
mi mogą być osoby prawne albo jed
nostki organizacyjne nieposiadające 
osobowości prawnej, którym ustawy 
przyznają zdolność prawną, jeżeli po
siadają siedzibę lub prowadzą działal
ność na tym obszarze.

Jakie projekty?
Dofinansowaniem objęte są 

wszelkie projekty, które przyczynia
ją się do realizacji jednego z celów

głównych Lokalnej Strategii Rozwo
ju, tj. muszą mieć pozytywny wpływ 
na Rozwój rekreacji i turystyki lub na 
Poprawę warunków i jakości życia.

Przepisy konkursowe przewidują 
szeroki katalog działań i związanych 
z nim i kosztów, podlegających dofi
nansowaniu.

W jak ie j wysokości?
Poziom dofinansowania, jaki 

został przewidziany w ramach Ma
łych projektów to 70 proc. kosztów 
kwalifikowanych (tj. wymienionych 
w rozporządzeniu), przy czym do
puszcza się możliwość wniesienia 
wkładu własnego (np. w  postaci 
nieruchomości, pracy osób zaanga
żowanych w realizację projektu) w 
wysokości 30-tych kosztów. Mak
symalna kwota dofinansowania, o 
którą można się ubiegać to 25 tys. zł, 
jednak Stowarzyszenie jako Lokalna 
Grupa Działania premiować będzie 
dodatkowo projekty, w których 
kwota dofinansowania wyniesie do 
14 tys. zł. Dla osób, chcących roz
winąć dotychczasową działalność w 
ramach „Różnicowania” w  kierunku 
działalności nierolniczej poziom do
finansowania wynosi 50 proc. kosz
tów  kwalifikowanych (wskazanych w

rozporządzeniu), a w  przypadku wy
stąpienia szkody w gospodarstwie 
rolnym rolnika, spowodowanej przez 
powódź lub obsunięcie się ziemi w 
rozumieniu przepisów o ubezpie
czeniach upraw rolnych i zwierząt 
gospodarskich -  80 porc. kosztów 
kwalifikowanych (pod pewnymi wa
runkami). W tym działaniu kwota do
finansowania jest wyższa i może wy
nieść ona maksymalnie 100 tys. zł, 
jednak i tu preferowane będą przez 
LGD projekty, gdzie kwota dofinan
sowania będzie niższa niż 50 tys. zł.

Co należy zrobić?
Osoby (organizacje) zaintere

sowane złożeniem wniosku przede 
wszystkim powinny zgłosić się do 
Biura Lokalnej Grupy Działania w 
Turku, mieszczącego się przy ul. Kol
ska Szosa 3, by wspólnie z konsul
tantem ocenić możliwość ubiegania 
się o wsparcie z formalnego punktu 
widzenia, a następnie -  złożyć w nio
sek wraz z załącznikami.

Lim it dostępnych środków LGD na 
działanie Małe projekty w ramach bie
żącego konkursu wynosi: 299146,68 
zł, zaś na Różnicowanie - 460 649,60 
zł. W przyszłym roku ogłoszone zo
staną natomiast konkursy: Tworzenie 
i rozwój mikroprzedsiębiorstw (już w 
pierwszym kwartale) i Małe projekty 
oraz Odnowa i Rozwój Wsi.

Magdalena Ciołek

To zapomniane, wyjątkowe miejsce „odżyło” dzięki staraniom 
Towarzystwa Przyjaciół Brudzewa.

rym kłopotem. Należąca do gminy 
żwirówka w miarę utwardzona jest 
tylko do pierwszego domu. Dalej 
są pola uprawne prywatnego właś
ciciela, a pośrodku cmentarzyk do 
niedawna należący do Skarbu Pań
stwa, a od kwietnia własność gmi
ny Brudzew. Tylko dzięki niepisa
nej zgodzie rolnika, można przejść 
przez orne pola. A nie należy to do 
najprzyjemniejszych, tym bardziej, 
że w listopadzie jest już dość grzą
sko, problem narasta też przy po

rządkach i zabiegach konserwacyj
nych. -  Próby uregulowań prawnych 
są co najmniej niemrawe. Jak długo 
jeszcze, wbrew temu co zawarte jest 
w Konstytucji, Ustawie Zasadniczej 
nie będzie prawnego dostępu do 
miejsca wiecznego spoczynku tam 
pochowanych? -  pyta Kaszyński. 
Ten obowiązek bierze na siebie 
Towarzystwo Przyjaciół Brudzewa. 
Zapewnia, że będzie o to walczyć, 
tak długo jak będzie trzeba.

Olga Boksa

REKLAMA

PROMOCJA JESIENNA!
MS 170-D

Moc: 1.6 KM

649
MS 230
Moc: 2.7 KM

od 1.339,
G R A T IS !

G R A T IS ! MS 362
Moc 4.6 KM

2.839,

BG 56 D
949

Autoryzowany Dealer
SPRZEDAŻ SERWIS „ST IH L” 
62-700 TUREK, ul. MICKIEWICZA 7 
TEL. 63 289 18 60

G R A T IS !
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Młodzianów znowu będzie tętnił życiem
Od pierwszego października rozpoczęła się gm inie Kawęczyn realizacja projektu „C entrum  Integracji Społecznej w  M łodzianow ie” . W  drodze konkursu, 

Elżbieta Tom czak została koordynatorem  adm inistracyjnym  projektu. Trwa nabór na opiekunów w arsztatów  zawodowych i dwudziestu pięciu długotrwale  
bezrobotnych, którzy rozpoczną zajęcia od pierwszego grudnia. Uczestnicy przez jedenaście m iesięcy otrzym ywali będą zasiłek dla bezrobotnych, posiłek i 
bezpłatny dojazd. Planowany je s t także  wyjazd studyjny do Poznania z zakw aterow aniem  w  hotelu oraz imprezy integracyjne.

Inicjatywa utworzenia Centrum 
Integracji Społecznej (CIS), zrodzi
ła się w 2007 roku. Wyszli z nią: 
Jan Nowak -  wójt gminy Kawęczyn 
i Jolanta Krawczyk -  kierowniczka 
Gminnego Ośrodka Pomocy Spo
łecznej w Kawęczynie. W 2007roku 
przeprowadzono konsultacje z Fun
dacją Pomocy Wzajemnej „Barka” 
z Poznania, mającej doświadczenie 
w organizacji i prowadzeniu takiej 
jednostki organizacyjnej. Organi
zacji Centrum na terenie gminy Ka
węczyn, podjęło się Stowarzyszenie 
Kawęczyńskie Towarzystwo Roz
woju, któremu prezesuje Jarosław 
Król -  lekarz rodzinny z Tokar. W 
tym samym roku, wystąpił do Wo
jewody Wielkopolskiego o nadanie 
statusu kawęczyńskiemu CIS, co 
nastąpiło w dniu 1.10.2007 roku. 
Organizacja CIS okazała się trud
niejsza niż przypuszczano. Dopiero 
złożony przez Towarzystwo projekt 
„ Wspólna przyszłość -  program 
reintegracji społeczno-zawodowej 
w Centrum Integracji Społecznej 
w Młodzianowie”, wygrał w otwar

tym konkursie w ramach progra
mu Kapitał Ludzki. Na realizację 
projektu, Towarzystwo otrzymało 
1.220.067,17 zł.

We wrześniu tego roku roz
strzygnięto konkurs na koordyna
tora administracyjnego projektu. 
Została nim Elżbieta Tomczak. Ona 
przeprowadziła nabór na kolejne 
stanowiska: asystenta biura projek
tu, asystenta ds. promocji, psycho
loga, doradcy zawodowego i pra
cownika socjalnego. W projekcie 
uczestniczyło będzie dwadzieścia 
pięć osób, zagrożonych wyklucze
niem społecznym. Obecnie trwa 
ich nabór, a zainteresowanie jak się 
dowiedzieliśmy jest duże. Niestety 
ilość miejsc jest ograniczona, poza 
tym nie wszyscy się kwalifikują.

Przygotowywany jest także budy
nek po Szkole Podstawowej w Mło
dzianowie, gdzie ma swoją siedzibę 
CIS. Państwo Sadowscy kierujący 
„Barką”, podarowali papę termoz
grzewalną, którą pokryto część da
chu. Pomoc w remoncie niesie też 
wójt Jan Nowak. W remont angażuje

się społeczność lokalna. Istotną rolę 
odgrywa Tadeusz Krupiński, który 
pomaga w poszukiwaniu dobrych 
fachowców, którzy stosują wobec 
CIS, bardzo chrześcijańskie stawki. 
Był też organizatorem wyjazdu pań 
z Młodzianowa i Dziewiątki do jed
nego z wielkopolskich CIS, aby za
poznać się z relacjami i współpracą 
pomiędzy Centrum i społecznością 
lokalną.

Dalsze remonty realizowane 
będą między innymi w ramach pro
wadzonych przez CIS warsztatów. 
Ogrzewanie pozostanie na razie 
piecowe. Wójt Nowak ma nadzieję, 
że z pomocą sponsorów uda się wy
konać centralne ogrzewanie. War
sztaty rozpoczną się pierwszego 
grudnia. Ich uczestnicy podzieleni 
będą na grupy, w których uczyli się 
będą prac: remontowo-budowla
nych, ogrodńiczo- porządkowych, 
florystyki, spawania. Posiądą także 
umiejętności obsługi komputera, 
animacji życia społeczno-kultural
nego itp. Poznają także metody po
szukiwania pracy oraz zakładania

i prowadzenia własnej firmy lub 
spółdzielni socjalnej. Planowane są 
dwa tygodniowe wyjazdy studyjne 
mające na celu rozwój edukacji 
społecznej. Planowana jest także 
praktyczna, minimum miesięczna 
nauka zawodu w zakładzie pracy.

-Zadbaliśmy o jak największy 
komfort dla uczestników projektu
-  mówi prezes Król. -Otrzymają bez
płatne materiały szkoleniowe i trans
port na zajęcia. Również bezpłatnie 
otrzymają odzież roboczą i obiady 
w dniach zajęć. Będą też ubezpie
czeni, przeszkoleni w zakresie BHP 
i przejdą badania specjalistyczne. 
Otrzymywali też będą zasiłek dla bez
robotnych.

-Gdyby ktoś, najlepiej firmy
-  mówi Elżbieta Tomczak - miały 
zbędne maszyny do szycia, meble, 
materiały do zajęć warsztatowych 
na przykład tuneli foliowych, czy 
nawet trochę płytek i kleju do nich, 
będziemy wdzięczni za podarowanie. 
Posłużą do kształcenia bezrobotnych, 
którzy być może zostaną później pra
cownikami, bądź usługodawcami

naszych darczyńców. Czekamy także 
na zgłoszenia ogrodników i firm bu
dowlanych, którzy zechcą podjąć się 
praktycznej nauki zawodu naszych 
podopiecznych.

Wójt Jan Nowak deklaruje, że 
zajęcia praktyczne, można będzie 
prowadzić na obiektach szkolnych. 
Jego coraz bardziej niepokoi ukiy- 
te bezrobocie na wsi: -O  nich trzeba 
pomyśleć. Wójt planuje przygotowa
nie projektu, dzięki któremu byłych 
rolników na kilku hektarach, którzy 
żyją często na skraju ubóstwa, uda 
się przekwalifikować.

Myśli się także o dalszych lo
sach bezrobotnych, którzy przejdą 
kursy w CIS. Pani Tomczak liczy 
na współpracę i zrozumienie praco
dawców. Jarosław Król uważa, że w 
przywróceniu ich na rynek pracy, 
pomoże organizacja spółdzielni so
cjalnej. Wójt Jan Nowak deklaruje, 
że jeżeli powstanie taka spółdzielnia 
o charakterze remontowo-budow
lanym, to może liczyć na zlecenia 
z Urzędu Gminy Kawęczyn jak i z 
innych. Andrzej R. Tyczyno

Krzysztof Majda odpowiada

To nie była kiełbasa wyborcza, a różnorakie propozycje

Szanowny Panie Redaktorze, z 
zadowoleniem przyjąłem informacje, 
że mój program ujęty w ulotce wy
borczej „Towarzystwa Samorządo
wego” zwrócił Pańska uwagę i został 
poddany wnikliwej, choć niestety 
wybiórczej i tendencyjnej ocenie.

Jako kandydat na radnego do 
Rady Miejskiej Turku rozmawiam z 
Wyborcami na różne tematy, nie ty l
ko ujęte w ulotce. Szanuję każdego 
Wyborcę i poddaję się jego ocenie.

Skromnie zwracam uwagę, że 
moja kadencja radnego jest pierwszą, 
choć mam nadzieję, że nie ostatnią i 
bardziej uważam się za samorzą
dowca działającego na rzecz lokalnej 
społeczności niż doświadczonego 
Polityka obracającego się jak Pan za
uważył „w  wąskim gronie najbardziej 
wpływowych rajców". Ale dziękuję 
za taką klasyfikację, którą uważam za 
Wyróżnienie.

Sądzę, że każdy ma prawo przed
stawiać swoje wizje i plany działania 
oraz projekty, które chciałby realizo
wać. Forma ulotki wyborczej ogra
nicza możliwości szerszego przed
stawienia tych wizji do hasłowego 
zapisu, co może powodować różne 
interpretacje tego, co kryje się pod 
danym hasłem.

Cieszę się, że z troską patrzy Pan 
na stan miejskich finansów, ale z 
drugiej strony martwi mnie pesy
mizm postrzegania możliwości f i
nansowych.

TROCHĘ OPTYMIZMU
Panie Redaktorze kadencja trwa 

cztery lata, a w tym czasie wiele 
hioże się wydarzyć. Odsyłam do 
lektury sprawozdania z działalności 
samorządu Turku V Kadencji 2006 
'  2010 przesłanej na adres każdego

mieszkańca Naszego Miasta.
Pozwolę sobie na małe rozsze

rzenie tej tematyki o zestawienie jak 
kształtował się budżety miasta Turku 
w mijającej kadencji w ujęciu docho
dów z rozbiciem na plan początko
wy i wykonanie końcowe

Z powyższego zestawienia wyni
ka, że utrzymywana jest wzrostowa 
tendencja dochodów, co pozwala 
założyć planowanie do realizacji tych 
inwestycji i zadań, których nie brano 
pod uwagę wcześniej.

Oczywiście można i należy myśleć 
o oszczędzaniu, ale jak pokazało do
świadczenie, najlepiej inwestować w 
okresach kryzysu, bo inwestycje re
alizuje się dużo taniej z możliwością 
większego wyboru wykonawców.

Należy zadać sobie pytanie. Czy 
chcemy wykorzystać szansę, jaką daje 
możliwość pozyskania środków z UE? 
Drugiej takiej szansy może nie być.

Często radni opozycji wypominali 
ciągłe zmiany w budżecie. Nie byłoby 
tych zmian, gdyby nie napływ środ
ków finansowych, które pozyskiwa
no dzięki operatywności zarządzają
cych miastem. Nawiasem mówiąc 
opozycja prawie zawsze głosowała 
przeciwko zmianom w budżecie - tak 
dla zasady.

Odsyłam też do zestawienie za
dłużenia naszego miasta w porówna
niu z innymi podobnymi ośrodkami 
miejskim i (strona www.bip.poznan. 
rio.ooy.pll. Można się przekonać, 
że nie jest tak źle, jak przedstawiają 
czarne plakaty.

Jestem kandydatem na radnego 
z okręgu nr 4, czyli oś. Wyzwolenia, 
Górnicze i Awaryjne, dotychczas 
pracowałem i pracuję społecznie w 
samorządzie osiedlowym. Sprawy i 
problemy tego okręgu są mi znane i 
leżą na sercu.

W mijającej kadencji dokonano tu 
wielu inwestycji, o których można się 
przekonać spacerując nowymi chod

nikami, jeżdżąc nowymi ulicami, pa
trząc jak rosną nowe bloki, powstają 
boiska czy place zabaw, park. Skala 
prac jest imponująca. Wymienianie 
ich jest zbędne, są zbyt widoczne, 
aby ich nie zauważyć.

W planach jest jeszcze wiele za
dań mniejszych lub większych ale 
dobrze, że są i mam nadzieję, że zo
staną zrealizowane.

Obserwując to wszystka mam 
odczucie, że zrealizowałem postulaty 
zawarte w  swoim programie wybor
czym, a program na obecną kadencję, 
który Pan tak krytykuje uważam za zbyt 
skromny, lecz dostosowany do możli
wości finansowych naszego miasta.

Nie jest to obiecywanie jak Pan 
twierdzi „gruszek na wierzbie” tylko 
hasłowe przedstawienie zadań real
nych do wykonania, a nawet już częś
ciowo realizowanych (w obecnym 
budżecie zagwarantowano środki na 
modernizację monitoringu miasta).

Kilka słów o tym 
dlaczego SKATEPARK

Przypominam, że dzięki staraniom 
grupy pasjonatów ze Stowarzysze
nia „Przystań” i kol. Jacka Sulkow
skiego od 2005r organizowany jest 
Ogólnopolski festiwal sztuki ulicznej 
„SCABB” , gdzie jednym z punktów są 
Otwarte mistrzostwa Turku w jeździe 
na deskorolce. Zależy mi, aby w Tur
ku było coraz więcej miejsc(zamiast 
blokowej ławki czy klatki schodowej), 
gdzie młodzi ludzie będą realizować 
swoje zainteresowania. Takim miej
scem może być też skatepark, byle 
był profesjonalny i bezpieczny.

Pomoc osobom przedsiębior
czym, to sfera działalności m.in. 
Powiatowego Urzędu Pracy, który 
pozyskał znaczące środki na rozwój 
drobnej przedsiębiorczości. Każdy 
kto ma pomysł na założenie swojej 
firm y lub stworzenie nowego stano
wiska pracy dla bezrobotnego może 
z nich skorzystać. Aby wesprzeć roz

poczynających działalność gospo
darczą należy udostępnić miejsca, 
gdzie taką działalność można prowa
dzić, w  tym  celu powstaje Turecki 
Inkubator Przedsiębiorczości, ale 
są też tereny pod budowę punktów 
usługowych na oś. Wyzwolenia. W 
usługach jest duży potencjał, który 
młodzi, ale i nie tylko, przedsiębiorcy 
potrafią zauważyć i wykorzystać.

To tylko niektóre propozycje, jest 
ich dużo więcej. Nie trzeba na nie 
milionowych nakładów, nieraz wy
starczy pokazanie kierunku i pomoc 
w realizacji.

Obecnie rządzący miastem bur
mistrz Zdzisław Czapla i „Towarzy
stwo Samorządowe” gwarantowały 
realizację moich planów i zamierzeń 
a jak będzie dalej zobaczymy, ja od
daje to pod osąd wyborców.

Jakoś nie widzi Pan „kiełbasy wy
borczej „ chociażby w hasłach wybor
czych Platformy Obywatelskiej (od
syłam do strony nr17 wydania „ET” z 
dnia 2I listopada 2010 r.) gdzie, aż tłu 
sto od propozycji dużych wydatków:

- systematyczna modernizacja 
ulic (nic nowego, ale to kosztuje),

- budowa sieci tras rowerowych 
i pieszych (przypomina moją propo
zycję),

- południowa obwodnica Turku 
(oczywiście tak, ale jest już w pla
nach realizacyjnych GDDKiA na lata 
2014-2020),

- propozycje rozwiązań w oświa
cie (bardzo kosztowne),

Najciekawsze jest to, że kandy
daci wywodzący się z partii politycz
nej, jaką jest Platforma Obywatelska 
chcą być apolityczni i piszą „z dala 
od polityki” . To przynajmniej nic nie 
kosztuje.

Widzi Pan, że jako kandydat na rad
nego nie jestem osamotniony w róż
norakich propozycjach. Dla mnie jest 
ważne, aby proponować tematy realne 
do rozliczenia przed wyborcami.

Obecna kadencja Burmistrza 
przygotowała Turek do rozwoju we 
wszystkich kierunkach:

-są zatwierdzone miejscowe plany 
zagospodarowania przestrzennego, 

-są przygotowane atrakcyjne te
reny pod inwestycje,

-są opracowane dokumentacje 
techniczne gotowe do realizacji,

-są możliwości i umiejętności 
pozyskiwania bezzwrotnych, tanich 
lub częściowo umarzanych środków 
zewnętrznego finansowania,

- mamy jedno z mniejszych za
dłużeń i dobry stan finansów dzięki 
rozsądnemu zarządzeniu finansami.

Rozumiem niezwykłe zjawisko 
obfitości kandydatów na radnych 
do Rady miasta, ponieważ w Turku 
dzieje się dobrze i dużo a nikt roz
sądny nie wyrywa się tam, gdzie 
dzieje się źle.

Każdy by chciał przejąć tak dobrze 
zarządzane miasto, ale czy warto ry
zykować i psuć coś co się sprawdziło 
i dobrze funkcjonuje?

Oskarża mnie Pan o kiełbasę wy
borczą, o gruszki na wierzbie, czy w 
końcu o brak wyobraźni. Nie chcę 
tego komentować, przedstawiłem 
fakty i bardziej optymistyczny sposób 
postrzegania wizji rozwoju miasta.

Pan uprawia igraszki polityczne, 
w  charakterystyczny dla siebie spo
sób próbując modelować miejscową 
scenę polityczną. Czym mniej ukła
da się po Pana myśli, tym  bardziej 
agresywnie atak skierowany jest na 
oponentów.

Myślę, że to jeszcze nie czas na 
zmiany zarządzających a obserwując 
poczynania kandydatów na Burm i
strza byłoby źle dla miasta, gdyby to 
nastąpiło teraz.

Wszystkim kandydatom na rad
nych życzę osiągnięcia jak najlepsze
go wyniku wyborczego.

Krzysztof Majda 
ps. tytuł pochodzi od redakcji

http://www.bip.poznan
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Już po raz p iętnasty strażacy zawodowi oraz ochotnicy spotkali sie na pow iatowej naradzie z zakresu ochrony przeciwpożarowej. W ażnym  je j punktem  było 
podpisanie s trateg ii rozwoju ratow nictw a i ochrony przeciwpożarowej dla powiatu tureckiego na la ta  2 0 1 0 -2 0 2 0 . Omówiono też  s ta tystykę  zdarzeń z ostat
nich dziesięciu m iesięcy, przygotowanie do kam panii sprawozdawczo - wyborczej oraz omówiono regulam in nadawania odznaczeń dla druhów ochotników.
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Druh Włodzimierz Janicki odznaczony został „Złotym Znakiem 
Związku”.

Tradycyjnie już w naradzie, 
która tym razem odbyła się w 
malanowskiej remizie OSP, wzięli 
udział wójtowie, burmistrzowie, 
prezesi, komendanci gminni OSP 
oraz władze powiatowe. Zaproszo
no też dyrektora biura Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego ZOSP 
RP druha Andrzeja Jankowskiego, 
kapelan strażaków księdza Anto
niego Janickego. Naradę prowa
dził prezes Zarządu Powiatowego 
ZOSP RP w Tur
ku druh Zbigniew 
Gradecki. Wyjąt
kowym akcentem 
tej narady był 
udział komendan
ta wojewódzkiego 
PSP W spotkaniu 
uczestniczyli też 
strażacy odzna
czeni najwyższym 
o d z n a c z e n i e m  
strażackim „Zło
tym Znakiem
Związku”.

Zanim zaczęto 
obradowanie, mi
nutą ciszy uczczo
no pamięć zmar
łego niedawno
druha Rocha Ki
cińskiego niezwy
kle zasłużonego 
dla Ochotniczych 
Straży Pożarnych.

Jednym z waż
niejszych punktów narady było 
podpisanie przez Wielkopolskie
go Komendanta Wojewódzkiego 
PSP st. bryg. Wojciecha Mende-

laka i starostę Ryszarda Bartosika 
„Strategii działania Państwowej 
Straży Pożarnej w Turku na lata 
2010-2020”. Jak mówił podczas 
spotkania komendant wojewódz
ki, jest ona spójna ze strategią 
opracowaną przez poznańską ko
mendę, a także zadaniami gmin 
powiatu turkowskiego.

Wśród wielu zaplanowanych 
działań na następne dziesięć lat, 
można wymienić trzy najważniej

sze. Planowane są akcje eduka
cyjne i prewencyjne, mające na 
celu podniesienie świadomości 
społecznej na temat zagrożeń i

ewentualnego ich zapobiegania. 
Zadaniem jest też obniżenie ilo
ści pożarów, które najczęściej 
powstają wskutek nieostrożności 
i nieświadomego zaprószenia 
ognia. Szkolenia kierowane będą 
przede wszystkim do młodzieży, 
a także różnych grup zawodo
wych.

Kolejne zaplanowane zadanie, 
to podnoszenie poziomu wyszko
lenia strażaków ochotników oraz

zawodowych, a także wyposaże
nie jednostek w specjalistyczny 
sprzęt ratowniczy. -  Patrząc na 
statystyki widzimy, że pożary stano

wią jedynie trzydzieści procent zda
rzeń, do których wyjeżdżają stra
żacy. Dlatego zakupywany sprzęt 
musi być przydatny nie tylko do ga
szenia ognia, ale też innych akcji, 
jak wypadki drogowe czy powodzie 
-  mówił Wojciech Mendelak.

Ważnym punktem jest też 
poprawa bazy lokalowej, w tym 
dokończenie budowy nowej straż
nicy przy Konińskiej. W doku
mencie zawarto też punkt, który 
zapewnia sukcesywne doposa
żenie jednostek w sprzęt i samo
chody, zgodnie z obowiązującymi 
normatywami.

W strategi opisano stan fak
tyczny w jakim znajdują się po
szczególne jednostki, ale też za

łożenia docelowe, jakie mają być 
zrealizowane przez ten czas. -  
Dzięki temu dokumentowi będzie
my mogli lepiej planować budżet 
na następne lata. Nie oznacza to 
wcale, że nie można będzie nanosić 
w nim poprawek, wręcz przeciw
nie, w zależności od potrzeb będzie 
mógł być modyfikowany -  mówił 
komendant Soja.

Na koniec dyrektor biura za
rządu oddziału wojewódzkiego 
ZOSP RP, druh Andrzej Jankow
ski omówił zasady prowadzenia 
zgodnie ze statutem kampanii 
sprawozdawczo-wyborczej, a tak
że zasady nadawania odznaczeń 
dla zasłużonych druhów z OSP.

i ł

Strategię działania Państwowej Straży Pożarnej w Turku na lata 2010-2020”, pod
pisał komendant Wojciech Mendelak i starosta Ryszard Bartosik.
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Już po raz XVIII w Miejskim 
Domu Kultury w Turku od
będzie sie Festiwal Piosenki 
o Zdrowiu. W środę, 17 listopada 

od godz. 10.00 na scenie będą 
prezentować się uczniowie szkół

Śpiewem promują zdrowie
podstawowych, gimnazjalnych i Do popularnych lub swoich teksty o zdrowym stylu życia, od- 
ponadgimnazjalnych. melodii młodzi ludzie układają żywianiu i szkodliwości palenia

tytoniu. W akcję promocji zdro
wia włącza się Powiatowa Stacja 
Sanitarno-Epidemiologiczna w 
Turku.

Wstęp na imprezę nie jest bile
towany. Zapraszamy. boxa

Zakład MURARSKI
Ryszard Włodarczyk

- wykonawstwo
- usługi koparko-ładowarką JCB

P O S U C H O
Materiały ogólnobudowlane:
cement, wapno, styropian, kleje, siatki, blachy, folie, systemy rynnowe, 
stal zbrojeniowa, płyty karton-gips i OSB, okna PCV ...
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Komplet kół zimowych oraz rabat do 4000 zł
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Andrzejki tuż tuż...

Maleo

Rockers 
zagrają 
w MDK

W ten wyjątkowy wie
czór można lać wosk, 
wróżyć z fusów, bu
tów i obierków z jabłek, można 

też wybrać się na koncert. Miej
ski Dom Kultury przygotował 
z tej okazji dla fanów muzyki 
Wyjątkową imprezę. Perkusja, 
gitary, keyboard, przeszkadzaj- 
ki, puzon i trąbka -  wszystko 
co potrzebne by wydobyć koły
szące rytmy. Gwiazdą wieczoru 
będzie zespół Maleo Reggae 
Rockers, założony w 1997 roku 
przez charyzmatycznego woka
listę Dariusz Malejonka. Znany 
Wcześniej z zespołów Izrael, 
Moskwa i Armia zmieniał mu
zyczne gusta z punkowego 
brzmienia aż do reggowych 
dźwięków.

Koncert odbędzie się w 
ostatni piątek listopada, 26, 
o godz. 18.00 występem Wy
brzeża Klatki Schodowej. A 
Później już tylko słoneczny 
klimat jamajskiej muzyki, za
pach piasku, plaży i chwila 
oderwania od szarości co
dziennego dnia.

Bilety w przedsprzedaży 
kosztują 15 zł, w dniu koncer
tu 20 zł. Zapraszamy. boxa

Z9/PP

mailto:038@toyota.pl
http://www.opel.com.pl
http://www.opel.com.pl
http://www.domcar.pl
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62-700 Turek, ul. Kaliska 64 
tel. 600 246 096 

, 63/278 52 59

S7/&r

M iro s ła w  K a łużny
f713/DK
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ZAPRASŹA NA:

BAL ANDRZEJKOWY

SALA BANKIETOWA

FINEZJA
27.11.2010 godz. 19.00, 45zł/os.

BAL SYLWESTROWY
KACZKI ŚREDNIE 

4 km od t u r k u  w w w .fin e z ja .o rg .p l 
te l .  665 188 619 

601 637 397

SERDECZNIE ZAPRASZAMY ! 
WARANTUjEMY DOBRĄ

20 1 0 / 2011  - 270 zł/od pary

N A G R O B K I 
SPRZEDAŻ PŁYT 

PARAPETY, SC H O D Y

JJooś 3@ [? 6 e 8 p o s e z o n o w a

W Y P R Z I
<3® c

P . P . H . U .  J  &  D  B E D N A R E K  S p ó łk a  J a w n a  

te l. 63 180  37 I I 63 278 58 49, 661 301 778___________
E S O T I O

CKCLUGIVC UNGCRIt

W S Z Y S T K O

U r o d z i n y  S a l o n u
Galeria Staromiejska

Plac Wojska Polskiego 8, 62-700 Turek

j Obrzębin 110 pn.pt9.17
(obok Tesco) Sob.9-u  

tel. 691 775 680
e-m ail: agm a117@ w p.p l

n m is

promocja!!! 
O d 1 8 j 3 0 z ł / m z
• listwy wykończeniowe

m m
• wewnętrzne
• zewnętrzne

omra
• parapety

m .m a u m

Specjalistyczny Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej

6 2 -7 0 0  T u r e k , u l. B ra c i M a rs z ló w  4  
te l. 0 -6 3  2 8 9  2 2  6 6 , fa x  0 -6 3  2 8 9  22  65  

___________ w w w .s a lu s -m ik o w s k i.p l_______
POLECA USŁUGI W KAMACH NFZ

oraz gastroskopia, rektoskopia, USG- j. brzusznej, sutka, tarczycy, 
prostaty, kriochirurgia, laserochirurgia, elektrochirurgia, 

leczenie owrzodzeń żylakowatych, bezbolesne usuwanie żlaków odbytu, 
usuwanie zmian na skórze, biopsje

^7 7 7 juLashK_ /_.___ V
USŁUGI N IE  REFUNDOWANE PRZEZ n f z .

wypełnianie zmarszczek twarzy i szyi, rewitalizacja skóry 
twarzy, szyi, dekoltu, piersi, dłoni itp.preparatem Restylane firm y Q-MED
E X IL IS  B T L  m odelowanie sy lw etk i, bezinwazyjna redukcja tkanki 
tłuszczowej ciała, redukcja cellu litu oraz odmładzanie skóry twarzy

HYDRAFACIALTM -  HYDRADERMABRAZJA
awcfcfci odmładzanie powierzchni skóry poprzez usuwanie martwych 

komórek skóry oraz zanieczyszczeń,z równoczesnym obmywaniem 
nowej skóry nawadniającym i oczyszczającym serum 
LASEROWE zabiegi naczyniowe -  usuwanie zmian żylakowatych,blizn 
naczyniaków,zmian brodawkowatych na skórze,usuwanie tatuaży .znamion, 
KRIOCHIRURGIA usuwanie zmian guzkowatych, brodawek, 
zmian naczyniowych, blizn 
BEZBOLESNE usuwanie żylaków odbytu 
BIOPSJE zmian guzowatych z badaniem histopatologicznym

REKLAMA! ECHEM
tel. 63 278 53 41 echo@turebet.pl

amo •  •

Wszechstronne i ekonomiczne samochody dostawcze Opla są odpowiedzią no każde wyzwanie transportowe 
w Twojej firmie. Movano i Vivaro to modelowe rozwiązania dla biznesu.

www.opel.com.pl Opel leasing

Nowy Opel Movano rata leasingowa już od y y y  ZA netto miesięcznie

Opel Vivaro rato leasingowa już od 7“ 9 ;Z ł netto miesięcznie

D o m c a r, ul. S p ó łd z ie lc ó w  9 a , 6 2 -5 1 0  K o n in , te l. 6 3 -2 4 2 -2 0 -8 8 , fa k s  6 3 -2 4 2 -3 1 -8 8 , w w w .d o m c a r .p l

Zużycie paliwa i emisja CO,: Movano Furgon L2H2 2.3 CDTI (100 KM, Euro 4) - 81/100 km, CO, -  211 g/km; Vivaro Furgon L1H1 2.0 CDU (90 KM) -  7,61/100 km, 
C02 -  202 g/km (w g dyrektywy 2007/715/EC, 692/2008/EC, cykl mieszany). Informacje na temat złomowania samochodu, przydatności do  odzysku oraz recyklingu sq dostępne na www.opel.com.pl 

Podana kwoto to wysokość miesięcznej raty leasingowej netto w program ie Opel Leasing. W płata wstępna 2 5 %  ceny, 48 rat, wartość wykupu końcowego 30 %  ceny. Oferta  dotyczy Opla  Movano 

Furgon L2H2 z silnikiem 2.3 CDTI (100 KM , Euro 4) z klim otyzacjg i radioodtw arzaczem  CD oraz O p la  Vivaro Furgon 11 H I z silnikiem 2.0 CDTI (90 KM ). ^
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http://www.finezja.org.pl
mailto:agma117@wp.pl
http://www.salus-mikowski.pl
mailto:echo@turebet.pl
http://www.opel.com.pl
http://www.domcar.pl
http://www.opel.com.pl
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PRACA ZATRUDNIĘ kierowcę z 72,3 mkw, cena do uzgodnię- 

prawem jazdy C+E w ruchu nia; 605 469 942. [www;ffomy-turefe|p| GRUNT rolny o pow. 3,57 
ha w Szymanach na sprzedaż, USŁUGI ogólne

Firma eksportowa, 
działająca w branży drzewnej 
zatrudni na cały etat

do pracy
w sekretariacie osobę 
z BIEGŁA ZNAJMOSCIA 
JĘZYKA NIEMIECKIEGO
-znajomość obsługi komputera 
Turek, Al. Jana Pawła II 6 
tel. 63 280 26 00 
e-mail: biuro@stoltur.pl

Vigroo
Sp. z o.o.

ZATRUDNIMY
TUREK ul. Górnicza 38 
tap iceró w  
szwaczki 

kierowcę kat. C+ E
mail: vigroo@poczta.onet.pl 
te l. 63 /27 854 55  
lub 607980104

ZATRUDNIMY pracowni
ka biurowego z biegła zna
jomością j. Niemieckiego 
oraz pracownika z praktycz
ną znajomością HACCP, tel. 
63 279 93 59.

K-Flex Polska Sp. z o.o. 
zatrudni pracowników pro
dukcyjnych w zakładzie 
produkcyjnym w Wieleni- 
nie, gm. Uniejów. W pierw
szym okresie pracownicy 
będą szkoleni we Włoszech 
W  okresie 8-12 miesię
cy. Praca na stanowiskach 
produkcyjnych w systemie 
zmianowym. CV proszę do
starczyć do K-Flex Polska 
Sp. z o.o., Wielenin Kolonia 
50B, 99-210 Uniejów lub 
mailem: zaklad@k-flex.pl; 
tel. 63 288 02 00.

FIRMA AIcxas zatrudni 
kierowców (kat. C+E) w 
transporcie międzynarodo
wym; 63 280 10 11. gllMCW

FABRYKA Okien i Drzwi 
Lanko z Dobrej zatrud
ni pracownika do działu 
exportu wymagania zna
jomość języków obcych : 
Niemiecki lub Angielski 
Oferty proszę wysyłać na: 
andrzej@lanko.pl 769/DK

FABRYKA Okien i Drzwi 
Lanko z Dobrej zatrudni dy
rektora do spraw ekonomicz
no technicznych wymagania: 
staż na podobnym stanowisku 
Oferty proszę wysyłać na:an- 
drzej@lanko.pl

ZATRUDNIĘ przedsta
wicieli handlowych z do
świadczeniem w sprzedaży 
bezpośredniej. Kontakt 691
203 338

międzynarodowym, Mala
nów; 502 229 012.
PRACA w branży marke
tingowej, dodatkowa lub 
stała, wymagane wykształ
cenie średnie, wysoka kultura 
osobista i ambicja; 791 980 
721 16786w k

ZATRUDNIĘ kucharkę lub 
kucharza do restauracji i na 
imprezy okolicznościowe; 
607 700 213.
PRACOWAŁEŚ LEGALNIE 
W NIEMCZECH 2008-2009
- ODBIERZ PODATEK! OT
WÓRZ FIRMĘ W NIEM
CZECH 1 PRACUJ LEGAL
NIE; 063 249 1578. 1398k
LAGUNA w Piętnie poszu
kuje przebojowych osób do 
pracy za barem (piątki, soboty
- wieczór), wymagane chęci do
pracy, uczciwość i podstawowa 
znajomość alkoholi; 608 806 
969; 517 102 123. liM9wk
LAGUNA w Piętnie poszu
kuje osób do sprzątania oraz 
osobę do szatni, sprzątanie 
zaraz po zabawie od 3.00 rano 
(piątki i soboty); 608 806 969; 
517 102 123.
LAGUNA w Piętnie szu
ka zespołu do prowadzenia 
imprez - zabaw tanecznych 
(piątki, soboty), potrzebna 
płytka do przesłuchania; 608 
806 969; 517 102 123. I6g69wk 
ZATRUDNIĘ opiekunkę do 
chłopca 5-miesięcznego; 667 
679 662.
RENCISTA podejmie pracę 
jako kierowca (kat. C); 505 
618 562.
AGENCJA towarzyska zatrud
ni panie; 607 776 392. M9ta

LOKALE

DO wynajęcia lokal biuro
wy, ul. Kolska Szosa 3; 602 
389 405.

Do wynajęcia pomieszcze
nia warsztatowo-magazyno- 
we oraz biurowe, ul. Koniń
ska 1, tel. 602 389 405

LOKAL 36 mkw do wy
najęcia pod działalność 
handlowo-usługową w Bru
dzewie, ul. Wojciecha; 605 
274 189.

WYNAJMĘ lokal ok. 60 
mkw na działalność gospo
darczą, os. Młodych (przy 
aptece); 63 278 34 19; 505 
618 562.

SKLEP do wynajęcia, centrum 
Turku; 601 823 133. IWlOwk

WYNAJMĘ lokal 42 mkw. 
przy ul. Gorzelnianej 4 
tel.693427000 „9(nv

SPRZEDAM ładne, duże 
mieszkanie na os. Wyzwole
nia, blok nr 8,111 p., 4-pokoje,

FfHfl TURKU Redakcja ul K olsk a  Szosa 3 
E i n U J U M U l  62-700 T u r e k ,  tel. 63 2 7 8  5 3  41

fax 63 289 18 88 e-mail: echo@turek.net.pl 

W Y D A W C A :  W yd a w n ictw o  Przegląd K oniń sk i sp. z  o.o. 

kEDAKTOR NACZELNY: A n d rze j Jarek

Za s t ę p c a  r e d . n a c z e l n e g o : Iwona Kujaw a
R e d a g u j e  Z E S P Ó L :  O lg a  Boksa, Daniel Kąciak, Wiesław Klecha, 
N o n a  Łechtańska, A n d rze j R . T y c z y n o  oraz w s p ó łp ra c o w n ic y :

Rafał B u ch a li, D a w id  C ytro w sk i, Jacek G ajew ski, Beata Grzelka, 
Ryszard Troczyń ski

l l I l J R O  O G Ł O S Z E Ń :  Tu re k, ul. Kolska Szosa 3, tel. 63 278 53 41

Ko l p o r t a ż : tei. 5 0 1 5 7 5  9 1 7 , 6 9 3  7 0 6  2 2 0
N la k r ja  zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów i poprawek w nadsyłanych tekstach, 

^[ateriaiów nic zamawianych nic zw racamy. Za  treść ogłoszeń i reklam nic odpow iadamy.

SPRZEDAM mieszkanie 
własnościowe 47 mkw (III p.) 
przy ul. Matejki 3; 782 513 
672; 63 278 56 57. 16721wk
SPRZEDAM mieszkanie na 
parterze w bloku w Kaczkach 
Średnich, 58,44 mkw, 3-poko- 
je, kuchnia, łazienka, magazy
nek, piwnica 5,89 mkw, cena 
do uzgodnienia; 63 289 84 42; 
796 635 964.
SPRZEDAM mieszkanie 59,5 
mkw przy ul. Spółdzielców 9, 
parter, duży balkon, po remon
cie; 607 327 147. 
SPRZEDAM mieszkanie 
2-pokojowe, piecowe, II p. 
+ piwnica i strych; 600 828 
768. lZ77t O16771w k

DO wynajęcia mieszkanie
2- pokojowe, IV p., umeblo
wane, płatne z za pół roku; 
665 195 935.
SPRZEDAM lub wynajmę
mieszkanie 47 mkw (parter), 
ul. Spółdzielców; 696 630 
721 !6 8 0 3 w k

DO wynajęcia lokal handlo- 
wo-użytkowy 96 mkw przy 
ul. Kączkowskiego, obok 
apteki i sklepu spożywczego 
(duża witryna, lokal po re- 
moncie); 515 400 324. ,6g50wk 
SPRZEDAM garaż blaszak 
za Urzędem Pracy; 697 253 
°89-
DO wynajęcia lokal 52 mkw 
we Władysławowie, ul. Ko
nińska 9; 604 537 566. .
DO wynajęcia lokal po skle
pie w Milejowie; 606 508 
102. 16876w k

DO wynajęcia lokal 50 mkw 
(piętro) w centrum Turku, 
wszystkie media; 607 146 
543 16639w k

DO wynajęcia mieszkanie 3- 
pokojowe, III p., po remoncie, 
umeblowane, ul. Piłsudskiego 
3; 606 638 727.
ZAMIENIĘ mieszkanie ko
munalne, kawalerka 26 mkw 
przy ul. Żwirki i Wigury na 
większe (2- lub 3-pokojowe) 
z możliwością dopłaty lub 
spłaty zadłużenia; 606 705

1691 lw k

SPRZEDAM  mieszkanie
3- pokojowe, 48,05 mkw, ul.
P.O.W.; 607 801 135. .

NIERUCHOMOŚCI

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICIWO-ZARZĄDZANIE -  D0RADZIW0

Turek, u l .  S Z E R O K A  12
tel. 063 28911 00. 0 503 002 440

Zapraszamy w  godz. 1000-  1300 i 1400- 1700

1. Mieszkania:
■  4-pok, 58m2, Uniejowska- 149.000zł
- 4-pok, 57m2, ul.POW -144 OOOzI
2. Domv:
- Turek - od 255.000 zł do 600.000 zł
- Głuchów - 365.000 zł 
-Księże M łyny- 175.000 zł
- Władysławów - 330.000 zł
- Skęczniew - 245.000 zł
- Malanów - 550.000 zł
- Władysławów - 170.000zl
- Gąsin - 360.000zł
3. Grunty:
- Turek, 800m2 - 35.000 zł
- Grzymiszew, 2,07ha - 69.000 zł
- Brody, 0,85ha - 20.000 zł
- Cisew, 850m2 - 35.000zł
- Gąsin, 0,72ha - 39.000zł
4. Do wynajęcia:
Lokale handlowe, biurowe .usługowe 
w centrum Turku od 40m2 do 400m2
w w w . s i g n o . c o m . p l

S K U P  złota
Turek, tel. 505 997 995

ODSTĄPIĘ sklep mono
polowy w okolicy Turku 
(wyposażenie wraz z towa- 
rem); 667 369 270. ,69fWwk

SPRZEDAM działki budow
lane w Kowalach Pańskich; 
502 616 317 po 15.00. 14S99wk 
SPRZEDAM gospodarstwo 
3,80 ha wraz z budynkami w 
Kowalach Pańskich; 502 616 
317 po 15.00.
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar 
w Przykonie, przylegle do 
osiedla w Psarach; 693 702
4 8  L  16136wk

SPRZEDAM dom w Turku, os. 
Zapałczane, działka 5,5 ar, budy
nek gospodarczy 32 mkw; 607 
168 462; 692 647 387. |6517vvk
SPRZEDAM ziemię o pow. 4 
ha w Grabieńcu, w całości lub 
na działki; 607 085 063...™ . 
SPRZEDAM atrakcyjnie po
łożoną ziemię pod zabudowę 
(1,78 ha) w okolicy Turku; 
607 760 034. 16607wk
SPRZEDAM nowy dom w oko
licy Koła; 505 859 584. „ •  
SPRZEDAM budynek usłu- 
gowo-mieszkalny w Turku, 
ul. Mickiewicza 3, na działce 
1900 mkw, zagospodarowa
ny, garaże 700 mkw, piwnice 
300 mkw, parter 640 mkw, 
pierwsze piętro 640 mkw, 
drugie piętro 300 mkw; 791 
861 429. 16685wk
SPRZEDAM działkę o pow.
1,04 ha z budynkiem miesz
kalnym w Kowalach Pań
skich; 782 513 672. 
SPRZEDAM ziemię (1 ha 
ogrodzonego sadu) w Chle
bowie II, przy drodze asfal
towej; 508 055 552. ,6702wk
SPRZEDAM zabudowania 
oraz ziemię rolną w Kaczkach 
Średnich, gm. Turek; 663 133 
743 16742wk
SPRZEDAM dom 240 mkw 
ńa działce 30 ar w Przykonie, 
358.000 zł; 601 757 669.
SPRZEDAM 2,8 ha ziemi 
z drzewostanem (las - sosna, 
brzoza), na dogodnych wa
runkach, cena do uzgodnienia; 
601 799 814 po 20.00. 16gl0wk
SPRZEDAM działkę rolną 
60 ar położoną przy trasie 
Brudzew - Krwony; 661 793 
552 !6817\vk

SPRZEDAM działkę budow
laną 15 ar (uzbrojona) w Bru
dzewie; 661 793 552. 1M17 .7 16817wk
SPRZEDAM działkę bu
dowlaną; 609 136 989.16gJ0wk 
SPRZEDAM działki, Gra- 
bieniec k/ Turku, przy drodze 
lokalnej, media (woda, prąd), 
różny stan zadrzewienia, 
wielkość do uzgodnienia; 42 
239 79 35 wieczorem; 505 
090 057.

możliwość zabudowy, woda, 
prąd, dojazd, grunty kl. V i 
VI; EUROHOME Nierucho
mości; 660 547 880. 16g41wk
GRUNT rolny o pow. 2,03 ha 
w Dąbrowicach Częściowych 
na sprzedaż, możliwość za
budowy, woda, prąd, dojazd 
drogą asfaltową, grunty kl. V 
i VI. EUROHOME Nierucho
mości; 660 547 880. ,6g4gwk 
SPRZEDAM dom w Bru
dzewie, 6-pokoi 2-kuchnie, 2- 
łazienki, budynek gospodarczy 
z dużym garażem i z kanałem, 
ogród; 697 485 315. 16795wk
DZIAŁKI budowlane o pow. 
823 mkw i 1758 mkw na 
sprzedaż, Turek os. Muchlin, 
pełne uzbrojenie, dobry do
jazd. EUROHOMENierucho- 
mości; 660 547 880. ,6g4givk 
DZIAŁKI budowlano-rekre- 
acyjne o pow. 1010 mkw w 
Trzymsze na sprzedaż, woda, 
prąd, dojazd drogą asfaltową, 
atrakcyjne położenie. EURO
HOME Nieruchomości; 660 
547 880.
ATRAKCYJNY dom let
niskowy o pow. 84 mkw na 
działce 609 mkw w Zimotkach 
na sprzedaż, wszystkie media, 
dobry dojazd, blisko zbiorni
ka. EUROHOME Nierucho
mości; 660 547 880. |6g4gwk
DOM w Turku na os. Zdrojki 
Lewe na sprzedaż, wolno
stojący o pow. 212 mkw, wy
kończony na działce 10,5 ar, 
zagospodarowanej, wszystkie 
media, dojazd. EUROHOME 
Nieruchomości; 660 547 
880. 16g48wk 
ATRAKCYJNIE położona 
działka pod budowę w Wy- 
mysłowie; 506 943 505 jka
SPRZEDAM działki budow
lane i 1 ha łąki z możliwością 
założenia stawu rybnego, Ko
wale Pańskie; 667 434 431. 
16877wk
SPRZEDAM działki budow
lane 5 km od Turku + 3 ha 
ziemi; 607 755 545. 16901wk
SPRZEDAM działki za par
kingiem Profi-m, pow. 12 ar 
i 6,6 ar, 3000 zł/ar; 695 423
/ D 1 * 16866wk

SPRZEDAM działkę w Gra
bieńcu; 501 523 988. .
SPRZEDAM 0,96 ha łąki w 
Piekarach, gm. Dobra; 63 279 
91 21; 663 876 456. „
SPRZEDAM  nowy dom 
jednorodzinny w stanie su
rowym zamkniętym o pow. 
117 mkw + garaż, możliwość 
wykorzystania ok. 70 mkw 
poddasza na cele mieszkanio
we, działka 9 ar, prąd, woda, 
Turek - Obrzębin; 663 990 
914.

PŁOTY WIATY 
GARAŻE 

B E T O N O W E
M ŁLTI-BET 

BRATllSZYN 24 
K/ GALEWA 
(SOS 701 544 
510 123 414

Z A P C H A N A
K A N A L IZ A C J A
s e d e s , z le w , w a n n a ?  
Z a d z w o ń -u d r o ż n im y !

tel. 882-402-000

Pogotowie 
kanalizacyjne 24h

PŁOTY
betonowe
również w kolorze 

produkcja i montaż 
GOLMEX

T a rn o w s k i M ły n  4 0 A
tel. 606 813 494; 632145012

I N S T A L A C J E
elektryczne domowe, prze
mysłowe, pomiary, domo
fony, sieci komputerowe, 
monitoring, systemy alar
mowe, pożarowe, instalacje 
odgromowe. Konkurencyjne 
ceny, tel. 697673661 il5l/Dt.

SIATKA ogrodzeniowa, 
słupki, bramy, akcesoria, 
montaż, transport; 63 214 
34 78; 602 692 389. F/g2/KW

USŁUGI hydrauliczne ta
nio! Wodno-kanalizacyjne, 
centralnego ogrzewania, 
przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, kolektory słonecz- 
ne; 516 059 509.

OGRODZENIA panelowe, 
betonowe, podmurówki, 
transport, montaż. Brudzew, 
ul. Kolska 10; 63 279 70 38; 
669 352 045.

KOLEKTORY słoneczne, 
pom py ciepła, studnie  
głębinowe, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków, 
usługi wodno-kanaliza
cyjne i centralnego ogrze
wania. Kompleksowo z 
materiałem - taniej 15%! 
603 382 376.

BETOGROD-Bratuszyn
24. Produkcja, transport i 
montaż. Płoty betonowe, 
garaże, wiaty, podmurówki 
pod siatkę, panele. Aktualne 
ceny przy bramie wjazdo
wej; 785 267 757. ,6756wk

Przewozy osobowe do
N i e m i e c ,  H o la n d i i  i B e lg ii

^  Wyjazd codziennie.
* ■ Zabieramy i podwozimy pod dom. 

Możliwość zabrania większego bagażu.
PROMOCJA! 

piqty kurs 50%, a 10 GRATIS.

PRANIE, czyszczenie dywanów, wykładzin, mebli 
tapicerowanych, usuwanie roztoczy, pranie żaluzji. 
W razie potrzeby ZABIERZEMY-0DWIEZIEMY-R0ZŁ0ŻYMY! 
AUTOMYJNIA i autokosmetyka
SPRZĄTANIE kompleksowe i bieżące, mycie okien, 
różne prace porządkowe, utrzymanie terenów
OPIEKA nad grobami
MYCIE dachów, elewacji, posadzek itp.
TUREK, ul. Kopernika 3, tel. 63 289 2612,609 239 887,785 909 717

Z67/DK

mailto:biuro@stoltur.pl
mailto:vigroo@poczta.onet.pl
mailto:zaklad@k-flex.pl
mailto:andrzej@lanko.pl
mailto:an-drzej@lanko.pl
mailto:an-drzej@lanko.pl
mailto:echo@turek.net.pl
http://www.signo.com.pl
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TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy 
ŻALUZJE, ROLETY, ta- 
picerki drzwiowe, drzwi i 
zamki Gerda, wzmacniane 
drzwi wejściowe, markizy, 
moskitiery, kamisze. Pranie 
żaluzji pionowych. Atrakcyj
ne ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222195 7/D|c

PRANIE dywanów, tapice- 
rek meblowych i samocho
dowych w domu klienta; 
723 775 021.

CZYSZCZENIE dywanów 
i wykładzin, tapicerki meb
lowej oraz samochodowej. 
Tylko w domu klienta. Gwa
rantuję wysokąjakość usłu
gi! 609 051 562. I6785wk

USŁUGI sprzątające, spe
cjalistyczne sprzątanie obiek
tów przemysłowych, hal oraz 
budynków po remontach itp.; 
605 607 054.

VIDEO-MAX - kamerzy
sta i fotograf, profesjonalne 
wykonanie filmu na dvd 
(900 zł za 4 godz. gotowego 
filmu), albumy książkowe i 
dvd; 721 940 929. _

ANTENY TV, satelitarna, 
tel. 697673661

YidcoFilmowanie & Foto
Firma Studio Foto Film-MG 
oferuje oryginalne oraz 
wysokiej jakości Filmy 
i Fotografie z uroczysto
ści ślubnych oraz imprez 
okolicznościowych, tel. 721 
095 951, 609 048 403, e- 
mail: studiofilm-mg@o2.pl, 
www.sff-mg.pl______,458g

PRANIE, czyszczenie dy
wanów, wykładzin, tapicerek 
samochodowych i meblo
wych, pracujemy na sprzęcie 
renomowanych firm, oferuje
my konkurencyjne ceny; 661 
964 682.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, wykładzin, kołder, 
tapicerek meblowych i sa
mochodowych. Turek, ul. 
Browarna 6., w godz. 14.00 
- 16.00 lub odbiór z domu 
klienta i dowóz. Wystawiamy 
rachunki; 667 913 419.

PRZEWOZY osobowe na 
wycieczki szkolne, firmowe, 
rodzinne i inne wyjazdy 
okolicznościowe; 665 324 
524.

KUTE bramy, płoty, balu
strady i inne, bogate wzor
nictwo i solidne wykonanie, 
malowanie proszkowe; 665 
454 001.

PRZEPROWADZKI duże i 
małe - transport. Szybko, tanio 
i solidnie! 601 339 377. 1561 lw k

DEKOREX - dekoracje koś
ciołów, sal weselnych, ko
munijnych, firmowych oraz 
okolicznościowych; 500 644 
•°73-
NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, auto-alarmy, 
auto-blokady. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne. Turek, ul. Cho
pina 99, tel. 0601 818 259; 
278 51 01 po 16.00 n/DK

PRODUKCJA siatki ogrodze
niowej, słupki, akcesoria, trans
port, montaż, raty. Kaczki Śred
nie 33A;693426 976
VIDEO-filmowanie, filmo
wanie w HD; www.ficart.pl; 
516 005 622.
DEZYNFEKCJA - HACCP, 
ozonowanie klimatyzacji; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org rf442/KW
M ALOW ANIE dachów, 
elewacji itp. Mycie, bielenie; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org
WYNAJEM podnośników 
koszowych lOm i 22m; 607 
058 523; DDD-malowanie.
O V h ' 0 r g  z /4 4 2 /K W

ŻALUZJE pionowe, pozio
me, aluminiowe i drewniane. 
Rolety materiałowe, wolno 
wiszące i z prowadnicami. 
Moskitiery okienne i drzwio
we. Duży wybór wzorów. 
Niskie ceny! Producent. JAR- 
KPOL zaprasza! 601 813 595; 
www.jarkpol.com ]5686wk
ZESPÓŁ muzyczny WERUM, 
wesela, bale, imprezy okolicz
nościowe; 609 298 055. |65g9dk
VIDEO-fiImowanie HD i foto
grafowanie, wysokajakość obra
zu i dźwięku; www.fi lmedia-we- 
sele.pl; 501 645 930 „
PRO DUKCJA i montaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów, 
ul. Norwida 19.; 063 288 89 
97; 608 358 922. „
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, promocyjne ceny, 
szybki termin realizacji; 601 
258 401.
SIATKA ogrodzeniowa, 
słupki, akcesoria + montaż, 
najniższe ceny w regionie. 
Piętno 80A, gm. Tuliszków; 
63 279 21 71.
STUDNIE, kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogro
dów; www.ogrodyodadoz.pl; 
691 621 513.
FO T O G R A FIA  ślubna, 
chrzty, komunie, imprezy 
okolicznościowe. Merce
desem do ślubu. Malarstwo 
ścienne i artystyczne; www. 
dandg-art.pl; 697 594 772; 
691 884 196.
ZESPÓŁ muzyczny Wokal, 
wesela, bale, imprezy okolicz
nościowe, muzyka na żywo; 691 
428 981; 601 539 493. I6839wk
MEBLE kuchenne na wy
miar, meble biurowe, szafy, 
zabudowy wnęk itp., krótkie 
terminy, konkurencyjne ceny, 
raty; 785 928 048. ,6807wk
MEBLE na wymiar, kuchen
ne, biurowe, sklepowe, szafy, 
niskie ceny, raty, krótkie ter
miny, projekt gratis; 600 787 
121; 63 278 81 44. 16825wk
OFERUJĘ transport samo
chodów, maszyn rolniczych 
itp., przewóz osób; 516 043
9 2 7 -  16844\vk

ADEZYNSEKCJA - dezyn
fekcja, zwalczanie szkodni
ków; 604 226 353; 63 245 10
1 9 '  d r49642

USŁGI tapicerskie, wymiana 
obić, naprawy krzeseł, foteli 
kanap; 694 176 809. ]686|wk
CYKLINOWANIE bezpyło
we, 220V; 607 072 578. „  
POMOC elektryczna. Wy
konywanie nowych instalacji, 
pomiary i odbiory, wymiana i 
naprawa starych instalacji, na

prawa urządzeń elektrycznych, 
przemysłowych i domowych. 
Usługi podnośnikiem koszo
wym; 607 326 756. 16862wk
ZESPÓŁ KLARIS - opra
wa muzyczna wesel, bali, 
studniówek i innych imprez 
okolicznościowych, płyta dvd 
do wglądu, konkurencyjne 
ceny; 691 128 268. 16g90wk

USŁUGI budowlane

ŚWIADECTWA - certyfi
katy energetyczne. Turek, 
ul. Komunalna 4; 661 658 
373.

POSADZKI, stropy, fun
damenty mixokretem, za
cieranie maszynowo, tynki 
gipsowe agregatem; 608 024 
220; 506 711 693. ffl6/KW

P L A N U JE S Z  rem ont 
mieszkania lub domu? Zro
bimy to za Ciebie! Wszystkie 
prace remontowe od A do Z; 
www.pidbud.republika.pl; 
607 418 991.

TYNKI maszynowe ce- 
mentowo-wapienne; 693 
750 813.

HYDRAULIKA -  kom
pleksowe usługi w za
kresie montażu instalacji 
wodno-kanalizacyjnych, 
centralnego ogrzewania, 
wymiany kotłów c.o., przy
łącza wodne, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. Tel. 
63 214 1100

TARTAK przew oźny. 
Woodmac Maciej Szewczyk 
oferuje przecieranie drewna 
trakiem przewoźnym f-my 
Wood-Mizer, szybko, tanio 
i solidnie; 722 060 811; 
www.woodmac.pl .r  16502w k

USŁUGI remontowo-bu
dowlane, ocieplenia budyn
ków, malowanie, szpachlo
wanie, gipsowanie, podwie
szane sufity oraz tynki ozdob- 
ne; 609 187 787. f„

USŁUGI remontowo-bu
dowlane, budowa domów 
od podstaw, ogrodzenia 
z klinkieru, wykańczanie 
wnętrz, podwieszane sufity, 
gipsowanie, malowanie, 
ocieplenia, tynki ozdobne. 
Przemysław Stasiak; 723 
062 647.

TARTAK - Wilczków 72. 
Sprzedaż więźby dachowej" 
i montaż, kantówki, kro
kwie, deski, łaty, ubikacje, 
budy, altany, tarasy, domki 
działkowe itp.; 721 537 218; 
661 335 681.

TYNKI i posadzki maszy
nowe, szybki czas realizacji 
i niskie ceny; 692 758 918; 
667 108 168.

USŁUGI i sprzedaż. Blacho- 
dachówka, blacha trapezowa, 
dachówka, gonty dachowe, 
papa termozgrzewalna, akce
soria dachowe, orynnowanie, 
podbitki, okna dachowe, 
ponadto wkłady kominowe; 
605 274 189.,__

USŁUGI koparko-ładowarką 
Cat + transport żwiru płuka
nego, pospółka i czamoziem; 
665 076 627.

REMONTY i wykańczanie 
mieszkań i domków jed
norodzinnych od A do Z, 
aranżacja wnętrz; 665 195 
508-______________ IĆSWwk E0D FUNDAMENTU P0 DACH

CENTRUM MATERIAŁÓW 
BUDOWLANYCH

e-mail; ortbud@interio.eu

Bogdan Architekt

TYNKI gipsowe i cemento- 
wo-wapienne, maszynowo, 
solidnie; 608 484 411. 
PROJEKTY architektonicz
no-budowlane, adaptacje go
towych projektów, inwenta
ryzacja budynków, okresowe 
kontrole obiektów budow
lanych, opinie techniczne, 
świadectwa energetyczne, 
kierowanie budową, nadzór 
inwestorski, projekty aranżacji 
wnętrz; 504 772 995. ]ć239ivk 
USŁUGI remontowe, glazura, 
terakota, panele, gładzie, malo
wanie, adaptacja poddaszy, ocie
plenia, hydraulika, elektryka, 
solidnie; 722 312 727.
U SŁU G I m in i-koparką 
BOBCAT 320 (łyżki 25, 40 
i 60cm), kopanie pod funda
menty, szamba, opaski, insta
lacje, oczyszczalnie ścieków 
itp., szybko, solidnie, niskie 
ceny; 722 010 233. ]553Swk
TARTAK - Mariantów 23. 
Więźba dachowa, krokwie, 
belki, deski, łaty, kontr-łaty, 
impregnacja, transport do 
klienta gratis, sztachety - ol
cha; 692 506 688. 16452w k

TYNKOWANIE agregatem 
(tynki cementowo-wapien- 
ne), zalewanie agregatem 
stropów, posadzek, funda
mentów itp., wypożyczanie 
agregatu. Szymczak; 605 086 
208; 63 279 62 08.7 16510w k

KRYS-BUD - usługi remonto
wo-budowlane: ocieplenia bu
dynków, sufity podwieszane, 
szpachlowanie, malowanie, 
zakładanie płytek, terakoty i 
paneli; 784 088 323. ,6534wk
TYNKI agregatem, gipsowe, 
cementowo-wapienne, 10-lat 
doświadczenia; 502 659 989; 
888 334 302.
TYNKI maszynowe cemen
towo-wapienne; 663 150 
197 16 63 6w k

USŁUGI budowlane: bu
dowa domów, malowanie, 
szpachlowanie, płytki, mon
taż paneli, drzwi, okien, tynki 
gipsowe, krycie dachów, 
usługi ładowarką teleskopo
wą; 609 735 591. |6659wk
REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, tynki ozdobne, 
ściany rigipsowe, sufity pod
wieszane, docieplenia podda
szy, budynków, przeróbki we
wnątrz domowe, remonty od A 
do Z; 609 421 262. I6696wk
ZAKŁAD remontowo-bu
dowlany BUD-ROB wykonu
je usługi: posadzki maszyno
wo mechanicznie zacierane, 
tynki maszynowe; 607 165 
379.

16704w k

ZA K ŁA D A N IE płytek, 
szpachlowanie, malowanie, 
docieplenia, wykańczanie pod
daszy, stawianie budynków od 
podstaw; 723 793 830. l67Wwk
ŚCIANY działowe, sufi
ty podwieszane, zabudowa 
rur, instalacje elektryczne i 
hydrauliczne, elektryczne 
urządzenia grzewcze, tynki 
ozdobne, kafelki, malowanie, 
tapetowanie, inne prace wy
kończeniowe; 504 772 995; 
063 279 35 74.

• stropy, nadproża KLINKIER ( M i e l n i o  lM
• dachy, akcesoria iihiuh i ceory - cennika bidotiiaia »I
• orynnowanie

docieplenia i tynki ] h ó w k a  '  >

Człopy 65, 99-210 Uniejów
4 km od Uniejowa w kierunku na Turek

m m m m m  -

GARAŻE
Bt.A'SMNE

łMwUmWOwFlTt! ANŚPtftriWiTiNi AŻ

tel. 63 281187 33 
kom. 601 35.3 049
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GRATIS! CAŁY KRAJ - RATY

iĘrodućentfgafażyjblaszanychj

■i2ał^0agi?[l]C32)
SMR7

tel. 063  268  16 40. 6 68  307 725
www.blaszaczki.pl

MATA zbrojeniowa (siatka 
posadzkowa) - producent. 
Transport, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976. 1657gwk 
TYNKI maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne; 600 
704 139; 608 172 772. „
UKŁADANIE kostki bru
kowej i granitowej; 794 352 
027. 16802w k

TANIE okna, ceny produ
centa renomowanych firm, 
profile Veka, Deceuninck, 
Gelan, Avanagarde, okucia 
Winkhaus, Roto NT. Turek, 
Zdrojki Lewe 49; 502 314 
039; 63 278 38 67. ,6g42wk
PODBITKI dachowe - pa
nel, blacha, boazeria itd., 
montaż orynnowań i obróbek 
blacharskich; 691 209 322. 
16865wk
POKRYCIA dachowe - bla- 
chodachówka, dachówka, 
montaż podbitek dachowych, 
orynnowania, obróbki bla
charskie, inne prace dekar
skie; 663 984 156. I48fi4 .16865w k

WYKONAM płytki, klinkier, 
docieplenia, tynki zwykłe, 
szlachetne, szpachlowanie, 
malowanie, murarstwo, pane
le, podbitki; 63 279 66 64 po 
18.00; 697 017 176. „
STOLARSTWO: wykonuję 
drzwi, okna, schody, płoty, li
stwy itp.; 698 827 182. ,69|7wk

USŁUGI remontowe i wy
kończeniowe, płytkarz - tyn
karz; 663 171 814. ,690gwk

ROLNICZE

PRZEWÓZ maszyn rolni
czych; 605 652 666. 16|39wk

kupię

S K U P
MACIOR I KNURÓW
> -  przyjeżdżamy po sztukę 

do gospodarstwa 
> -  płacimy gotówką

lub przelewem
►  nie przeceniamy

sztuk dużych
►  ważymy wagą

elektroniczną 
tel. 061 427 18 17 

0608 439 125

SKUP bydła pourazowego, 
szybki odbiór, faktura, gotów
ka, wyrejestrowanie; 512 388 
500; 509 960 550. !6744\vk

SKUP koni na rzeź; 602 769 
310J 1 I66 9 0w k

BYDŁO - kupię na ubój z ko
nieczności, płatne gotówką; 
602 769 310.
KUPIĘ byczki 150-400 kg; 
605 321 772.

SKUP BYDŁA RZEŹNEGO 
I TRZODY CHLEWNEJ

Gotówka lub przelew 
LISKÓW

5 1 2  3 8 8  5 0 0  
5 0 9  9 6 0  5 5 0

iW

/ jn
F/108/KW.

A M  M B A  T  S;p„ zj oj-a ,,
SKUP i UBÓJ BYDŁA RZEZNECO

HODOWCY bydła
Ammeat sp. z o.o. UBOJNIA Linne 49, 62-730 DOBRA
prowadzi SKUP BYDŁA RZEŹNEGO

• najkorzystniejsze ceny
• szybka płatność

• odbiór z gospodarstwa 
te l. 63 279 93 59, k o m . 607  487  904  ____

f648/DK

mailto:studiofilm-mg@o2.pl
http://www.sff-mg.pl
http://www.ficart.pl
http://www.jarkpol.com
http://www.fi
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.pidbud.republika.pl
http://www.woodmac.pl
mailto:ortbud@interio.eu
http://www.blaszaczki.pl


► sprzedam ^

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od 60 km do i6okm

- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki
Tel. 063 289 05 95 
kom. 510 148 842

WYCINAK kiszonek z 
windą, podwójny nóż, 3000 
zł, siewnik Amazone D7, 
3m, ścieżki technologicz
ne, duża skrzynia zasypo
wa, zgrabiarka karuzelowa 
Kuhn o szer. 2,5m, 2800 zł; 
695 432 624.

SIECZKARNIE do kuku
rydzy, agregaty uprawowe, 
pługi obrotowe, rozrzutniki 
obornika, siewniki do zboża 
i kukurydzy, zagrabiarki i 
przegrabiarki do siana; 665 
410 168; 605 288 615. ,fi794 .
SIECZKARNIA połowa Z- 
305 + dwa przyrządy, kosiarka 
Osa; 667 218 239. ,6805wk
ORKAN 3 do zielonek, roz- 
siewacz nawozów, pług obro
towy 3, grudziądzki 4, prze- 
grabiarka do siana, samochód 
Lublin, pilnie, przystępne 
ceny; 785 755 645. I6815„k
ROZRZUTNIK 1-osiowy, 
przyczepa niska wywrotka, 
ciągnik C-360, stan bdb.; 661 
599 054.
ROZRZUTNIK 2-osiowy, 
siewnik poznaniak, C-355; 
695 653 380.
Z E T O R  3341 / 6340, 
1999/96r., przyczepy wy
wrotki 6 i 121., Autosan D-47 
na trzy strony, gruber 2,2m, 
ładowacz na tył samo-po- 
ziomujący do balo.tów, prasa 
Sipma Z-224/1, 1999r.; 889 
045 490. 16823 w k

URSUS C-4011, 1969r., stan 
dobry, opryskiwacz 400 1., 
ceny do uzgodnienia; 691 324 
012; 603 911 130. ,6852wk
C-360, 1983r., kabina kwa
dratowa, opny tył nowe, kpi. 
obciążników, ważne OC i prze
gląd, pług 2-skibowy do ciągni
ka TV-521, rozsiewacz nawozu 
Bąk; 603 138 184. 
ł a ń c u c h  do wyciągu 
obornika + koła; 603 133 
367-
SILNIK do Fortschritta 4- 
tłokowy; 695 242 886.16836wk
SILNIK S18 + kabina do 
ciągnika Ursus C-330, kwa
dratowa; 695 383 897. ..... . 
SILNIK po kapitalnym re
moncie do 912 lub 850, przy
czepa rolnicza 1-osiowa; 781 
934 855. 16886w k

CIĄGNIK Case 1394,1988r„ 
72 KM, z turem Stoli 2-sek- 
cyjny lub bez tura, opony 
90%, kabina komfortowa, w 
pełni sprawny, zarejestrowa
ny; 63 279 91 21; 663 876 
456. I6 8 9 5 w k

URSUSC-360,1980r„ 13.500 
zł; 609 940 100. .
URSUS C-385A, 4 x4, stan 
tech. bdb., nie wymaga żad
nego wkładu finansowego, 
cena do uzgodnienia; 726 954 
695

'  16899w k

CYKLOP polski T-214, ko
paczka ciągnikowa; 601 796 
890 16903w k

ROZRZUTNIK 1-osiowy,

nowy typ, 2500 zł, wózek na 
kołach od motoru, 100 zł; 693 
361 536. 16873w k

M IESZALNIKI do pasz, 
przyczepy zbierające, rozrzut
niki obornika, agregaty siewne, 
maszyny do siana, prasa rolu
jąca, kombajn do ziemniaków 
Grime, sadzarka 4-rzędowa, 
siewniki, dmuchawy, pługi, 
inne maszyny; 63 213 22 49; 
507 966 135. dr49663

ZIEMNIAKI jadalne Bryza 
z dowozem oraz prasa kost
kująca Z-224 polska i ster- 
townik do bali kostkowych; 
601886 492. „16912w k

DWA byczki; 663 764 417.
16913w k

RÓŻNE

< S 2 ?  n a j t a ń s z y
7?oteX 250 zł/para

BAL S Y L W E S T R O W Y
w sali OSP Turek, ul. 3 Maja

tel. 63 280 37 30

STYROPIAN, wełna, ta
nio! 500 299 603.

SKLEP Fantazja Erotic.
Zabawki dla dorosłych, 
upominki na wieczory ka
walerskie, osiemnastki, 
bielizna erotyczna i nie 
tylko. Turek, ul. Wąska 
(wejście od ul. Kaliskiej i 
Żeromskiego). Czynne: pon 
- pt 10.00 - 18.00, sobota 
10.00-14.00.

PAINTBALL - organizacja 
imprez paintballowych; 693 
181 025; 693 750 813. 168(Mivk

Restauracja BIO SFERA 
organizuje “Andrzejki” 
27.11.2010r., 60 zł/osoba; 
607 700 213.

kupię

S K U P  złota
Turek, tel. 505 997 995

^  sprzedam ^

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia
RATY, tel./fax 062 733 88 30. 
0607 680 103. m o k w

ROCZNE drewno do ko
minka i centralnego ogrze
wania, pocięte i porąbane 
oraz stemple budowlane. 
Zapewniam transport i 
układanie; 601 950 512; 63 
288 31 19.

BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt lub inny złom; 695 
676 420. 1657S w k

TELEFONY komórkowe nowe 
i używane, bez abonamentu i 
rachunków, akcesoria do telefo
nów, ładowarki, baterie, panele, 
uchwyty. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062. Z43/dk
TELEFONY KOMÓRKO
WE -  serwis, odblokowywanie, 
PLmenu, skup, sprzedaż, wymia
ną komis. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062 
BIURO matrymonialne „RU
SAŁKA” w Kaliszu poleca sze
roki wybór ofert Pań i Panów w 
różnym wieku oraz zapewnia 
bezpieczeństwoi dyskrecję. Tel. 
662400165 z217/ceg

SZATYNKA 32 lata, bru
netka 25 lat, dyskrecja, Koło; 
605 541813.
NAMIĘTNA blondynka 22 
lata, dyskrecja, Koło; 697 181 
48^

8 5 5 6 /K W

AGENCJA towarzyska za
prasza 24H. Turek, ul. Gra
niczna ł; 607 776 392,dr49667 
RENCISTKA przyjmie za 
opiekę małżeństwo, panią, 
mężczyznę. Wyżywienie i 
wynagrodzenie. Ewa Niem- 
czewska, wieś Piegonisko, 
62-874 Brzeziny. 169IIwk

OLEJ opalowy i napędowy 
z dowozem pod wskazany 
adres oferuje firma HiU 
“DIESEL”, Gatka Tomasz, 
tel. 063 289 12 49, 603 130
383,691 083 754 _

DREWNO opałowe i komin
kowe; 781 191 521. f/I04/KW 
DREWNO kominkowe z 
dowozem. Malanów; 609 446 
6 6 5 -  16826w k

DREWNO opałowe sosnowe 
grube, drobne i kominkowe, do
wóz gratis; 661 082 163. 16g09wk 
DREWNO opałowe pocięte, 
50 zł/m3. Malanów; 63 288 
3198. I6 8 2 6 w k

DREWNO opałowe od 50 
zł/mp; 604 780 392; 63 261 
06 03.
PIECE do domu, garażu, 
szklarni, różne wielkości; 512 
272 397. 16845w k

PIEC c.o. żeliwny, 12,5 kW; 
722 366 071.
OW CZARKI niemieckie 
długowłose - szczenięta po 
rodowodowych rodzicach z 
doskonałym pochodzeniem; 
605 829 515.
PIESKI rasy bernardyn, 7- 
tygodniowe, 300 zł; 664 269
630- ,6881wk

GOŁĘBIE pawiki, białe i 
biało-czarne, 10 zł/szt.; 512 
542 676.

FINANSE

ATIZ POŻYCZKI GO
TÓWKOWE na telefon, 
bez poręczycieli, szybka 
wypłata, jeden dzień dla 
każdego. Czynne pn -  pt od 
11.00-17.00; 63 245 22 66, 
600 280 855

CHW ILOW KA Expres 
kasa. Gotówka 2 2 godzi
ny od 200 -  800 zł, bez 
dokumentów, bez docho
dów, tylko dowód osobisty. 
Biuro Kredytowe: Turek, 
ul. Ogrodowa 5 (obok Bie
dronki), pn-pt 9-17, tel. 665 
105 806.

KREDYTY dla osób pro
wadzących działalność go
spodarczą na oświadczenie 
i ze złą historią kredytową. 
Kredyty gotówkowe, hipo
teczne, konsolidacyjne, sa
mochodowe. BIURO KRE
DYTOWE Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu), 
tel.508 058 142.

remont, budowa)? Zadzwoń! 
Osoby fizyczne, firmy, rolni
cy. Bez wychodzenia z domu; 
667 718 108. 1(m t16857w k

NAUKA

OŚRODEK Szkolenia Kie
rowców Kujawa Robert, Tu
rek, os. Wyzwolenia 10/67. 
Kat. B 1000 zł, m ateria
ły szkoleniowe i dojazd po 
klienta GRATIS. RATY. Tel. 
697 586 674
MATEMATYKA - matura i 
inne; 63 272 57 46; 696 861 
139 8 5 8 4 K W

JĘZYK polski, niemiecki, 
korepetycje, wypracowania, 
przygotowanie do matury; 
609 429 190.

AUTO - MOTO

AUTO-SERWIS oferuje 
usługi: mechanika pojaz
dowa, wulkanizacja, opony 
używane, naprawa i obsłu
ga klimatyzacji. Skarbki 
9, gm. Władysławów; 728 
951 067. ._________________________________ l» 5 6 w k

WYPOŻYCZALNIA samo
chodów osobowych, PAWRO 
- Turek; 695 552 424. ,4700̂
DIAGNOSTYKA kompute
rową wszystkie marki, specja
lizacja Fiat, Alfa Romeo, Lan
cia. Części do Fiata Punto I, II, 
II FL; 793 581 531. 16916wk

►  k u p i ę  < 4

K A S A C J A

PO JAZDÓ W
Skup pojazdów 

powypadkowych, 
zniszczonych

Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

603-603-742

ABC auto-skup, absolut
nie wszystkie modele, całe i 
uszkodzone, złomowanie po
jazdów, dojazd 24 H, gotówka 
od ręki; 518 131 255. ,6855dk

ZŁO M O W A N IE pojaz
dów! Nie daj się nabrać 
pokrętnym handlarzom na 
lewe zaświadczenie o zło
mowaniu lub fikcyjną umo
wę sprzedaży! Złomuj swój 
pojazd w profesjonalnej 
stacji demontażu pojazdów 
w Turku - Obrzębin 119. 
Płacimy gotówką, transport 
bezpłatny; 63 278 50 03; 601 
791 974. 15856wk

^  sprzedam ^

POTRZEBUJESZ pienię
dzy? Przyjdź do nas! Mini
mum formalności, bez za
świadczeń, poręczycieli, BIK. 
Niskie ceny 25.000-155.27 zł 
odsetki 7,08 procent. Poznań; 
61835 22 34.
LOMBARD! Natychmiastowe 
pożyczki pod zastaw! Skup 
złota! Turek, ul. Armii Krajowej 
28.; 63 278 31 99.
MASZ problem z uzyska
niem kredytu hipotecznego 
(konsolidacja, zakup domu,

LAGUNA II 1.9 DCI, 120 
KM, 2001/02r., srebrny, 
pełna opcja oprócz skóry, 
138 tys km, abs, esp, PZU i 
przegląd tech. opłacony, re
jestr. krajowa, stan idealny 
(tech. i wizualny); 605 696 
462.

VW Golf III 1.9 D, 1992r., 
stan dobry, cena do uzgod
nienia; 605 400 420. I6844wk
RENAULT Espace IV 1.9 
DCI, 2003r., 130 tys km, 
bezwypadkowy, stan bdb., 
cena do uzgodnienia; 600 052 
01°-

RENAULT Scenie 1.9 DCI, 
200lr., bogate wyposażenie,
2- lata w kraju, 13.700 zł; 502 
735 078.
FIAT Punto 1.2, 75 KM, 
1996r., czerwony, 3-drzwi, el. 
szyby, c. zamek, 2350 zł; 793 
581531.
PRZYCZEPKI nowe typu 
“Sam” na resorach, każdy 
wymiar, również z plandeką; 
665 362 272 po 16.00. 16811wk 
PRZYCZEPKA samocho
dowa 250x125x40, 2009r.; 
512 272 397. 1484< „16845w k

TANIO opony Continental 
195/65/15,4,5 mm!, zimą 4 szt., 
używane; 605 568 762. I6816wk 
PEUGEOT 307 SW kombi 
2.0 D, 2004r., czarny me
talik, pełne wyposażenie, 
dach panoramiczny, radio 
sterowane w kierownicy + 
tempomat, 24.000 zł; 661 286
6 4 168 83 wk

PEUGEOT 307 2.0, 110 
KM, 2002r., śliwka metalik, 
cena do uzgodnienia; 782 187 
065; 63 278 47 33. „
PEUGEOT 406 2.0 HDI, 
2002r., 176 tys km, I właściciel, 
bogate wyposażenie, możliwa 
zamianą 12.800 zł do negocja
cji; 669 722 986.
CITROEN Xsara Picasso 2.0 
HDI, 2003r., złoty metalik, 140 
tys km, wspomaganie, c. za
mek - pilot, el. szyby i lusterką 
klimatronik, 4x pp, 12.800 zł; 
669 722 986. 16907wk

RENAULT Laguna diesel, 
1999r., niebieski metalik, 
pełne wyposażenie, opony 
zimowe + felgi, zarejestrowa
ny w Polsce jak wan na dwie 
osoby, stan bdb., 7000 zł; 669 
174 978.
RENAULT Laguna 1.9 DCI, 
2003r., srebrny, el. szyby, kli
matronik, 6x pp, R-CD; 782 
104 259.
O PEL Vectra 1.6+LPG, 
1991 r., wiśnia metalik, tapi- 
cerka welurowa, c. zamek, 
szyberdach, hak, 2500 zł; 693
6 6 9  8 6 3  • I6 8 9 4 w k

SEAT Ibiza 1.4, 2005r., 5- 
drzwi, 68 tys km, klimatronik, 
el. szyby i lusterka, c. zamek z 
pilota, stan bdb., sprowadzo
ny, do rejestracji, 16.900 zł; 
607 830 866.
VW Polo hatchback 1.0, 
1992r., 3-drzwi, 172 tys km, 
stan dobry, 1900 zł; 695 012 
192 16887w k

FIAT Uno, 1995r., niebieski,
3- drzwi, na chodzie, ważny

przegląd do maja 201 lr., 450 
zł; 668 160 893.’  16875w k

FIAT Ducato 2.8 D, 2000r„ 
średni wysoki; 782 678 822.

16878w k

SKODA Felicja 1.3, 1998r„ 
nowy model, srebrny metalik, 
salonowy, stan bdb., 3900 zł; 
609 110 509. .

OPONY zimowe Dunlop 
Winter Sport 155/65R14 (4 
szt.), używane jeden sezon; 
601 766 519. ..„7I. .16870w k

LEKARSKIE

JAN  WIESIOŁEK
specjalista ginekolog- 

położnik
Przyjmuje w ramach umo
wy z NFZ: w poniedziałki 
od 14 — 18, środy od 8 
-12. Przyjęcia: Turek, os. 
Miranda 13, tel. 63 278 47 
83, 601 498 350. Poza tym 
przyjęcia prywatne. zl93/DK

GABINET ortopedyczny
- Sławomir Zieniewicz. 

Turek, ul. Kaliska 51, piąt
ki od godz. 16.00, inne 
terminy po uzgodnieniu 
telefonicznym 600 027 
100

dr n, med, Józef Krawczyk
położnik i ginekolog

Międzynarodowy Certyfikat FMF, 
Londyn, Wielka Brytania

U S G  3 D  i 4 D
Piątek od 16.00 
Sobota od 9.00

Nieodpłatnie badania w 
zakresie diagnostyki prenatalnej 

rej. tel. (63)280 34 12 
Gabinet prywatny: 

ul. Kolska 2 8 ,6 2 -7 0 0  Turek 
w w w .arsm ed ica i.p l 
www.turek.lekarz.pl

z176/ika

G A B I N E T  L E K A R S K I  
specjalista chorób wewnętrznych 

lek. med. Marcin Krupa

E C H O  S E R C A  z d o p p le re m

EKG, Wizyty domowe 
EKG w domu pacjenta 

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 658117 

Turek, ul. Gorzelniana 1 
(Dom Usług II p.) ^/dk

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

Barbara Struglińska
- badania USG
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
35, 609 795 269

ZWROT ZA KARTĘ POJAZDU
JEŚLI ZAREJESTROWAŁEŚ SPROWADZONY POJAZD 

Z UE W OKRESIE 01.05.2004 - 14.04.2006

ODZYSKAMY TWOJE
TEL. 795 293188

MARCINIAK - Turek 
www.kartanoiazdu.net.pl

http://www.arsmedicai.pl
http://www.turek.lekarz.pl
http://www.kartanoiazdu.net.pl
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N O N  S T O P  24h 
A P T E K A  
N a sze  Le k i

62-700 Turek 
ul. Nowa 22

(przy stacji Shell)
tel. (0-63)289-21-77

LEKI GOTOWE 
I RECEPTUROWE

BEZPŁATNY POMIAR CIŚNIENIA
TRE5

PRYW ATNY G A B IN ET O K U LISTYC ZN Y
dr n . m ed . KINGA HADŁAW-DURSKA

s p e c ja lis ta  c h o ró b  oczu
Turek, ul. Browarna 20. Tel: 063 289 36 85
(wejście od Piłsudskiego, nad salonem optycznym) n i i/wk

0RT0-MED NZ0Z kontrakt z NFZ

P o ra d n ia  U ra zo w o -0 rto n e d v c zn a
Turek, ul. Łąkowa 4

lek. spec. Jacek Dąbrowski
• leczenie schorzeń i urazów narządu ruchu 
■ badanie stawów biodrowych u dzieci -  USG 

Rejestracja osobiście: pn -  pt od 8.00 
telefonicznie: pn -  pt od 8.15 

tel. 63 289 36 08,691 300 780 
P rz y ję c ia  p r y w a tn e  p o  u z g o d n ie n iu  te le fo n ic z n y m

Turek, ul. N ow a 16
tel. 63 278 54 77

pn-pt 9.00 -18.00, sobota 10.00 -14.00

• s o c z e w k i k o n ta k to w e
• s o c z e w k i o k u la ro w e  re n o m o w a n y c h  firm
• lu to w a n ie  o p ra w
. re a liz u je m y  recep ty 20%!

M i k o ł a j  M i a ł o
d r  n.med. o k u l i s ta

•  p re c y z y jn e  d o p a s o w a n ie  o k u la ró w
• d iagnostyka i kw alifikac je  do zab ie g ó w  refrakcyjnych  

d o  z a b ie g ó w  n a  z a ć m ę , ja s k rę , z e z a  i in n e
• le c z e n ie  schorzeń  u k ła d u  łzo w e g o
• k o re k c ja  p la s ty c zn a  p o w ie k
• la s e ro w a  k o re k c ja  w a d  w zroku

LWi 

“

i z y t y  le k a rs k ie  p ro s im y  u z g a d n ia ć  te le f o n ic z n ie  
te l. 6 3  2 7 8  5 4  7 7 , 6 9 5  0 3 5  0 6 5

GABINET LEKARSKI 
Andrzej KAŁUŻNY

specjalista chirurg
- USG piersi (uzupełniające

mammografię)
- USG jamy brzusznej
- profesjonalne leczenie 

chorób nowotworowych
Tel. 0 697 724 498 m

G A B I N E T
STO M A TO LO G IC ZN Y
lek. storn. Jarosław Dawicki

n iM j r i u m i r o n i
Turek, ul. Armii Krajowej 21

tel. 063 278 22 39 
czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

GABINET
INTERNISTYCZNY

Turek, ul. Kaliska 51
Specjalista chorób wewnętrznych

Joanna Bartosz-Chmiela
-EKG, WIZYTY DOMOWE 
-LECZENIE CUKRZYCY 
-PORADY Z  ZAKRESU 
CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 
Przyjęcia we wtorki od godz. 16.00 
po rejestracji tei. 691 656 768 lub 

inne terminy po uzgodnieniu.

G A B IN E T
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(osiedle Zapałczane)
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 063 278 49 79 lub 0609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00 

wtorek, 8.00 -14.00, środa 8.00 -11.00 
Prywatnie: wtorek, środa 
i piątek od 16.00 do 20.00 

sobota 10.00 do 14.00 lX2ia,

GABINET Pomocy Psy
chologicznej: psychoterapia 
indywidualna i rodzinna, 
terapia następstw stresu, te
rapia zaburzeń depresyjnych, 
terapia zaburzeń odżywiania, 
interwencja kryzysowa.Urna- 
wianie wizyt telefonicznie: 
692 969 725

LEC ZENIE  C H O R Ó B  Ż Y Ł
D a riu s z  Ja n ia k  

T u r e k , ul. G o rz e ln ia n a  1 
(D o m  U s łu g  II p .)

Przyjęcia w  środy, piątki od godz. 1 & ° 
re jestrac ji te l. 603  3 9 9  464

k m u : ;
-U S G  tętnic  szy jn ych  
-U S G  brzucha, ta rczycy  
-O s trz y k iw a n ie  ży la k ó w

gyjyĘM

5£___I

Samodzielny Publiczny Zespól Opieki Zdrowotnej w Turku 
62 -  700 Tdrek ul. Poduchowne 1

Tel. centrala 63 280 55 00, fax 63 278 84 00, sekretariat 63 280 56 00 
_________________ NIP 668-15-80-495 REGON 000300050___________________

Laboratorium Analityczne
SP ZOZ w Turku oferuje 

, pełen zakres badań laboratoryjnych. 

Gwarantujemy Państwu wiarygodność otrzymanych

wyników.
Godziny otwarcia Punktu Pobrań Krwi:

Pobieranie krwi Wydawanie wyników Przerwa
pon. -  pt. 7:30 -  13:00 p o n .-p t. 7 :3 0 - 18:00 11:30-11:45

sobota 7:30 -  11:30 1 4 :2 0 - i6:oo
S e r d e c z n i e  z a p r a s z a m y ! !

Turek, ul. Poduchowne 1 ,1 piętro, pokój 110, tel. 63 280 55 93

1 ............ . ...................... 1

PRYW ATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
K onin , ul. P o zn a ń s k a  116  
(dojazd autobusami 52 i 58)
Wykonujemy: echo serca, EKG, 

testy wysiłkowe,
Holter EKG i ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchniewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

I408k

Ambulatoryjny Ośrodek 
Diagnostyki Kardiologicznej
• • w w w .turek.lekarz.pl

ARSmedical
m  A www.arsmedical.pl
T U R E K , u l. K o ls k a  28  
Ś W IA D C Z Y  PRYW ATNE  

U SŁU G I W  Z A K R E S IE
- diagnostyki holterowskiej
- prób wysiłkowych EKG
- echo serca
- konsultacji kardiologicznej
- konsultacji kardiochirurgicznej
dr n. med. Robert Pietruszyński

Kardiolog
specjalista medycyny sportowej

dr Marcin Krupa
specjalista chorób wewnętrznych

dr n. med. Mirosław Bitner
kardiochirurg

dr n. med. Agnieszka 
Katarzyńska - Szymańska

specjalista chorób wewnętrznych 
Uniwersytet Medyczny w Poznaniu 

I Klinika Kardiologii
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ORTODONCJA
lek. słom .Zofia Zych 

specjalista ortodonta 

le c z e n ie  w a d  z g r y z u  

w y k o n y w a n i e  a p a r a t ó w

M ED Y K  k o ł o
ul. Prusa 5 

(vis a vis Urzędu Skarbowego)
t e l .  6 3 -2 7 2 -0 7 - 3 1

z/337/KW

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota Wiesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

Z5I/IJK

OGŁOSZENIE
BURMISTRZ MIASTA TUR K U

podaje do publicznej wiadomości, iż w dniu 29 grudnia 2010 r. o godzinie 10°° w Urzędzie 
Miejskim w Turku przy ulicy Kaliskiej 59 (II piętro - sala im. „Solidarności”) odbędzie się 

PRZETARG USTNY NIEOGRANICZONY
na sprzedaż lokalu użytkowego Nr 1A o pow. 23,46 mJ, znajdującego się w budynku 
położonym w Turku przy ul. Kaliskiej 11 zlokalizowanym na działce oznaczonej w ob
rębie JT  ewidencji gruntów miasta Turku numerem geodezyjnym 466 o pow. 0,0701 
ha. ujawnionej w księdze wieczystej numer 1614 prowadzonej przez Sąd Rejonowy w 
Turku -  Wydział ksiąg Wieczystych, wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 
w nieruchomości wspólnej.

j Cena wywoławcza lokalu wynosi 100.000,00 zł (słownie: sto tysięcy złotych).
W przetargu mogąbrać udział podmioty stosunków cywilnoprawnych, które wpłacą wadium 
w pieniądzu, w wysokości 10.000,00 zl (słownie: dziesięć tysięcy złotych) w terminie do 
21 grudnia 2010 r. na rachunek Urzędu Miejskiego w Turku w Banku Zachodnim S.A. 
WBK O/Turek nr 68 1090 1229 0000 00Ó0 2201 3982, przy czym wpłata wadium nie 
powoduje naliczenia odsetek od zdeponowanej kwoty. Za datę wpłaty wadium uważa się 
datę uznania w/w rachunku bankowego.
Wadium zwraca się niezwłocznie, jednak nie później niż przed upływem 3 dni od dnia 
odwołania lub zamknięcia przetargu. Wadium wpłacone przez uczestnika, który przetarg 
wygrał, zalicza się na poczet ceny nabycia lokalu.
Jeżeli osoba ustalona jako najemca lokalu nie przystąpi bez usprawiedliwienia do zawarcia 
umowy w miejscu i w terminie podanych w zawiadomieniu o miejscu i terminie zawarcia 
umowy sprzedaży, organizator przetargu może odstąpić od zawarcia umowy, a wpłacone 
wadium nie podlega zwrotowi.
Uczestnik przetargu (pełnomocnik) zobowiązany jest przedłożyć komisji przetargowej 
dowód wpłaty wadium i dowód tożsamości.
Wpłacenie wadium równoznaczne jest z zapoznaniem się z Rozporządzeniem Rady Mini
strów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów 
oraz rokowań na zbycie nieruchomości (Dz. U. z 2004 r. Nr 207, poz. 2108).
Organizator przetargu zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu z ważnych powodów, 

i niezwłocznie podając informację o odwołaniu przetargu do publicznej wiadomości.
ś Szczegółowych informacji w powyższej sprawie udziela Wydział Gospodarki Nierucho

mościami Urzędu Miejskiego w Turku (pokój 118), tel: 063-289-61-64. Ogłoszenie o 
przetargu umieszczone zostało na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Turku 

| www.bip.miastoturek.pl \,59/jk>

INFORMACJA
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.o'gospodarce nierucho
mościami (t.j. Dz. U. z 2010 r. nr 102 poz. 651 zezm.)

Wójt Gminy Brudzew
informuje, że w terminie od dnia 16 listopada 2010r. do dnia 8 grudnia 2010 r. w siedzi

bie Urzędu Gminy Brudzew, został wywieszony wykaz dotyczący nieruchomości grunto
wych stanowiących własność Gminy Brudzew położonych w Brudzewie, oznaczonych nu
merami ewidencyjnymi: 103/13 o pow. 0,0111 ha i 103/15 o pow. 0,0286 ha przeznaczonych 
do zbycia w trybie bezprzetargowym w celu poprawienia warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej.
W wykazie podane są terminy składania wniosków przez osoby, którym przysługuje 
pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości na podstawie art. 34 ust. 1 pkt 1 i 2 powołanej 
wyżej ustawy.
Dodatkowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy w Brudzewie (pokój nr 13), tel.
63 279 83 37. 7’ 58/ika

S K LE R O TER A P IA
- le c z e n ie  ż y la k ó w

specjalista chirurgii ogólnej I
RADOSŁAW SKIBAwww.leczenle.turek.pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żyt kończyn dolnych
j -  leczenie owrzodzeń żylnych

- USG jamy brzusznej
\ G ab inet Leka rsk i - przy j.: wt. i  czw. o d  1 6 ^ j  

Turek, ui. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 
R ejestracja : tel. 0503  044 886

W YPOSAŻENIE  
SKLEPÓW I BIUR
URZĄDZENIA chłodnicze

ce n y producenta
okres gw arancji 2 tata 

ul. 3 Maja 106 
tel./fax 272-37-68
sklep czyn n y:1 0 .0 0  — 18.00 
so b o ty-p o  u zgodnieniu  a

/MI-DK

http://www.turek.lekarz.pl
http://www.arsmedical.pl
http://www.bip.miastoturek.pl
http://www.leczenle.turek.pl


KNO IUKKU 16 listopada 2010 r. 45
O G Ł O SZ E N IE

BURMISTRZ MIASTA TUR KU
podaje do publicznej wiadomości, iż w dniu 29 grudnia 2010 r. o go
dzinie 12"" w Urzędzie Miejskim w Turku przy ulicy Kaliskiej 59 (II 
piętro - sala im. „Solidarności”) odbędzie się

PRZETARG USTNY NIEOGRANICZONY
na sprzedaż lokalu użytkowego o pow. 29,00 m2 znajdującego się w 
budynku położonym w Turku przy ul. Kolskiej 16 zlokalizowanym na 
działce oznaczonej w obrębie „A” ewidencji gruntów miasta Turku 
numerem geodezyjnym 579 o pow. 0,0714 ha, ujawnionej w księdze 
wieczystej numer 1618 prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Turku -  Wy
dział ksiąg Wieczystych, wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste 
udziału w nieruchomości wspólnej.
Cena wywoławcza lokalu wynosi 150.000,00 zł (słownie: sto pięćdzie
siąt tysięcy złotych).
W przetargu mogą brać udział podmioty stosunków cywilnoprawnych, 

; które wpłacą wadium w pieniądzu, w wysokości 15.000,00 zł (słow
nie: piętnaście tysięcy złotych), w terminie do 21 grudnia 2010 r. 
na rachunek Urzędu Miejskiego w Turku w Banku Zachodnim S.A. 
WBK O/Turek nr 68 1090 1229 0000 0000 2201 3982, przy czym 

i wpłata wadium nie powoduje naliczenia odsetek od zdeponowanej 
kwoty. Za datę wpłaty wadium uważa się datę uznania w/w ra
chunku bankowego.

I Wadium zwraca się niezwłocznie, jednak nie później niż przed upływem 
| 3 dni od dnia odwołania lub zamknięcia przetargu. Wadium wpłacone 
przez uczestnika, który przetarg wygrał, zalicza się na poczet ceny 

| nabycia lokalu.
Jeżeli osoba ustalona jako najemca lokalu nie przystąpi bez usprawied
liwienia do zawarcia umowy w miejscu i w terminie podanych w zawia
domieniu o miejscu i terminie zawarcia umowy sprzedaży, organizator 
przetargu może odstąpić od zawarcia umowy, a wpłacone wadium nie 
podlega zwrotowi.
Uczestnik przetargu (pełnomocnik) zobowiązany jest przedłożyć komisji 
przetargowej dowód wpłaty wadium i dowód tożsamości.
Wpłacenie wadium równoznaczne jest z zapoznaniem się z Rozporzą
dzeniem Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu 
i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nierucho
mości (Dz, U. z 2004 r. Nr 207, poz. 2108).
Organizator przetargu zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu 
z ważnych powodów, niezwłocznie podając informację o odwołaniu 
przetargu do publicznej wiadomości.
Szczegółowych informacji w powyższej sprawie udziela Wydział Gospo
darki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego w Turku (pokój 118), teł: 
063-289-61-64. Ogłoszenie o przetargu umieszczone zostało na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego w Turku www.bip.miastoturek.pl

L  '■ ...... ...... ...... ..............SBIMŁ.

W Ó JT GMINY BRUDZEW
OGŁASZA

trzeci publiczny nieograniczony przetarg ustny na sprzedaż niżej wymie
nionych nieruchomości położonych w obrębie geodezyjnym Kolnica, 
gmina Brudzew stanowiących własność Gminy Brudzew:

- Działka nr 107/16 o powierzchni 0,0923 ha, 
księga wieczysta KW 5518
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 36.787,00 zł.
Wysokość wadium 5.000,00 zł

- Działka nr 107/20 o powierzchni 0,1949 ha, 
księga wieczysta KW 5518
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 77.681,00 zł.
Wysokość wadium 6.000,00 zł

- Działka nr 107/21 o powierzchni 0,1273 ha, 
księga wieczysta KW 5518
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 50.737,00 zł.
Wysokość wadium 5.000,00 zł

- Działka nr 107/22 o powierzchni 0,1660 ha,
księga wieczysta KW 5518 ~
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 66.163,00 zł.
Wysokość wadium 5.000,00 zł

Działki: 107/16 i 107/21 zgodnie z obowiązującymi decyzjami o warun
kach zabudowy przeznaczone są pod tereny zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej z dopuszczeniem usług.
Dla pozostałych działek: 107/20,107/22 istnieje konieczność opracowa
nia przez potencjalnych nabywców decyzji o warunkach zabudowy.

Przetarg ustny odbędzie się w Urzędzie Gminy w Brudzewie 
w dniu 16 grudnia 2010 r. o godzinie 10 ^ w sali nr 23

Wadium należy wpłacić w pieniądzu w kasie Urzędu Gminy Brudzew 
najpóźniej w dniu 10 grudnia 2010r. do godziny 15°“
Organizator przetargu może odstąpić od zawarcia umowy, a wpłacone 
Radium nie podlega zwrotowi, jeżeli osoba ustalona jako nabywca 
nieruchomości nie przystąpi bez usprawiedliwienia w wyznaczonym 
niiejscu i terminie do zawarcia umowy sprzedaży.
Dodatkowe informacje na temat przetargu można uzyskać w Urzędzie 
Ominy -  pokój nr 13 lub pod numerem telefonu (063) 2798337.

® PRODUCENT OKIEN Z PVC

G R O B U D
B iu ro  H an d lo w e  w  Turku
ul. K aiiska  35 (za  D o m em  U sług ),

tel./fax 063 280 34 22
e-m ail: tu rek @ g ro b u d .p l
Od 1 stycznia 2011 rośnie 
podatek VAT!

‘ ^ r . ^ O SĆ!
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OKNA ZAMÓW TERAZ
A ODBIERZE NA WIOSNĘ!

,era* * We?L-4000 Stan* ers./i 6.

c r i n m i n  o k n a  d r z w i
L U U D U U  M a t e r i a ł y  B u d o w l a n e

Turek, ul. Kolska Szosa 28, tel. 63 214 11 38 
e-m ail: gobut@ poczta.onet.p l

OKNA Z PCV -  PROMOCJA!
Okno 14 6 5  x 14 35  w cenie 4 7 0  zł brutto 
Okno 8 6 5  x 14 3 5  w cenie 2 8 5  zł brutto 

Taniej n iż u producenta 
D R Z W I firm y  D O O R -P O L  rabat - 1 0 %  

od cennika na w szystk ie  wzory

Igi S v m
Zdzisław Krzesiński tei./fax (0-63) 280 20 24y\ tel./

ITu re k, ul. 3 maja 8 (Dom  Strażaka)

O K N A  I D R Z W I
PCV, ALUMINIUM, DREWNO
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okna

JEZIERSKI
M A R K O W E  O K N A
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IFIT
cenowy hit
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POL-SKONE t DOOR-POL

#_B0RYSZEW
B E R k A D a

BRAMY GARAŻOWE, ROLEtY, KRATY KRISPOL

NOWOCZESNE BALUSTRADY I ZADASZENIA

S K U P  Z Ł O M U  S T A L O W E G O

U w a g a !
Zanim sprzedaż złom u konkurencji 
zadzwoń i sprawdź nasze ceny

P ła c im y  g o tó w k ą
1. Punkt Skupu w  Turku 

ul. M ilew skiego  16, te l. 601 584 727
2. Punkt Skupu 

C isew 146, te l. 724 531 174

REKLAMA l  ECHEM
tel. 63 278 53 41 echo@turebet.pl

Absolutnie wszystko 
do produkcji wędlin

(kasze, jelita, osłonki, przyprawy na wagę 
i dodatki, drobny sprzęt masarski) 

oraz wiele innych artykułów poleca sklep 
“Centrum Przypraw”

Turek, ul. Kaliska 56a (obok agencji PKO)
Zapraszamy 8-16, sobota 8-12 

Tel. 501 105 814
f/121/KW
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M A R E K  B A K A L A R Z
spec ja lis ta  g inekolog-po łożn ik
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T u re k , u l. N ie p o d le g ło ś c i 21

przyjm uje:
pon. śr. czw. od godz. 15.30  

sobota od godz. 9 .00  
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

www.ginekolog-turek.pl
te l. 0 6 3  2 T 8  0 9  44

USŁUGI KALETNICZE
Szczepan Kasprzak 

tel.: 665 234 660, CZYNNE: pn-pt 10-17
Turek ul. Brzozowa 11

- naprawa, renowacja wyrobów 
skórzanych (toreb, pasków),

- wszywanie zamków,
- nabijanie oczek, nitów, ćwieków,
- sprzedaż pasków skórzanych 
(duży wybór klamer, różne kolory skóry)

fl 19/WK

IN FO R M A C JA

Działając na podstawie art. 35 ust.
1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 j 
r. o gospodarce nieruchomością- j 

; mi /tekst jednolity Dz. U. z 2004 r. 
Nr 261 poz. 2603 zpóźn. zm./

Burmistrz Miasta Turku
niniejszym informuje, iż w 

terminie od 09 listopada 2010 r do 
30 listopada 2010 r wywieszony 
został do publicznej wiadomości 
w siedzibie Urzędu Miejskiego 
w Turku przy uL Kaliskiej 59, 
wykaz nieruchomości gruntowej 
będącej własnością Gminy 
Miejskiej Turek o pow. 0,0002 ha 
przeznaczonej do wydzierżawienia 
na czas oznaczony do lat 3, 
położonej w miejscowości 2uki 
gm. Turek, stanowiącej część 
działki o nr geod. 98/8.
Szczegółowych informacji w 
powyższej sprawie można uzy
skać w Urzędzie Miejskim w 
Turku- W ydział Gospodarki 
Nieruchomościami / pokój 117/ j 
tel. (063) 289-61-62. ^  1

Zapraszamy na TESC0...

Mała scena 
kabaretowa 
w MDK-u

W przyszłym tygodniu w Miej
skim Domu Kultury gratka dla 
fanów polskich kabaretów -  dwu
dniowa impreza pod hasłem TE- 
SCO czyli Turkowskie Elitarne 
Spotkania Kabaretów Oklaski
wanych. W piątek, 19 listopada 
o godz. 17.00 rozpocznie się pre
zentacjami konkursowymi

Dzień później, w sobotę 20 li
stopada o godz. 16.00 nagrody od
biorą najlepsze amatorskie grupy, 
zaprezentują się też laureaci TE- 
SCO 2010 i ubiegłorocznej edycji. 
Gwiazdą wieczoru będzie Forma
cja Chatelet. Karnety w cenie 5 zl 
można kupować w MDK-u. bo xa

z2 58 /ika

http://www.bip.miastoturek.pl
mailto:turek@grobud.pl
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mailto:echo@turebet.pl
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...Siwińska
córka Karoliny i Przemysława 
ur. 2 listopada, godz. 17.15 
waga 3440 długość 53 cm

Nikodem Markiewicz
syn Mirosławy i Romana 
ur. 13 listopada, godz. 4.40 
waga 2950, długość 52 cm

Kacper Kowalczyk
syn Pauliny
ur. 9 listopada, godz. 15.25 
waga 3120, długość 56 cm

Anna Mach
córka Marzeny i Andrzeja 
ur. 15 listopada, godz. 4.05 
waga 4170, długość 55 cm

Zofia Klonowska
córka Moniki i Jarosława 
ur. 10 listopada, godz. 20.50 
waga 3500, długość 54 cm

Ż y c z e n i a
Z okazji 60 rocz

nicy ślubu Rodziców  
Jana i  Jadwigi Misiak 
zdrowia, szczęścia, 
pomyślności, Boże
go Błogosławień
stw a na kolejne 
lata życia składają 
córki Hania, Krysia, 
Ela, synowie Rysiu, 
Grzesiu, Romek z  ro
dzinami.

16 R 7 9.k■h_________________________ i«r

Marcel Crossio
syn Karoliny i Macieja 
ur. 11 listopada, godz. 8.25 
waga 3660, długość 56 cm

Maks Płuciennik
syn Eweliny i Andrzeja 
ur. 13 listopada, godz. 12.05 
waga 3800, długość 59 cm

Z g o n y
USC Brudzew: Józef W ęgie ln ik , 
USC Malanów: Urszula Św ierk, 
USC Tuliszków: Helena Czubińska, 

M arianna Ciupa

(

1
1
I

Wójt Gerard Krzeszewski odkrywcą nowej 
formuły samorządowej

Jak zwykle nieoceniony ponownie okazał się wójt Gerard Krzeszewski. Oto bowiem w mi
nionym tygodniu stał się twórcą nowej jednostki długości sprawowania mandatu społecz
nego. I zrobił to z wdziękiem godnym Newtona socjologii, gdy dziękując oficjalnie sołtysowi 
jednej z miejscowości piastującemu swój urząd od roku 1994 przedstawił go tyleż krótko, co 
wymownie -  Nasz sołtys równa się wójt Jan Nowak minus jeden. Nawiązał tym samym do 
faktu wójtowania Nowaka w Kawęczynie od 1990r., czyli od pięciu kadencji. Dzięki temu 
nauki społeczne wzbogacone zostały o wspomnianą już nową miarę długości, której wzór 
sprowadza się do formuły -  Jan Nowak minus x kadencji. I tak podstawiając do powyż
szego wzoru osobę autora tej nowej formuły na miarę długości należy przyjąć, ze Gerard 
Krzeszewski równa się: Jan Nowak minus trzy.

Po 21 listopada łamy Obserwatora Spraw 
Wszelakich otwarte dla wszystkich

Jeśli wyżej redakcja Obserwatora Spraw Wszelakich doceniła pomysł w dziedzinie nauk 
społecznych, to tym bardziej wypada odnotować nowy talent prognostyczny. A w minio
ny piątek, tj. 12 listopada przejawił go nie kto inny jak sam starosta Ryszard Bartosik. Oto 
na gali z okazji przyznania nagrody ufundowanej w ramach konkursu przeprowadzonego 
przez PiS pod hasłem „Nasza Ziemia" nasz prognosta dziękując za wyróżnienie powiedział 
m. in.: - Ja jestem jedynym starostą w Wielkopolsce z PiS. (w tym momencie z widowni roz
legają się gromkie oklaski). Ale za chwilę to się zmieni -  publicznie zapowiedział Ryszard 
Bartosik, co z kolei na widowni wywołało istną salwę śmiechu. W Redakcji OSW zachodzimy 
w głowę, cóż mogło wywołać aż taką wesołość szacownego audytorium? Bo przecież tu 
nie ma się z czego śmiać. Wszak pan starosta może, i niestety, ma rację. I po wyborach na 
starosteckim fotelu nie będzie już żadnego pisowca w całej Wielkopolsce. Tym bardziej, 
że lotem błyskawicy rozeszła się informacja o wystawieniu przez TS kandydatury Marka 
Naglewskiego. Dlatego już teraz spieszymy ze wsparciem. Panie Starosto! Niech pan się nie 
martwi. Bo chociaż etat komentatora politycznego w zaprzyjaźnionym z nami Echu Turku 
jest już zajęty wiadomego Panu eksposła, to Redakcja OSW chce zapewnić, ze po 21 li
stopada otwieramy przed panem nasze łamy. Wierzymy bowiem, ze czego jak czego, ale 
ostrego pióra i wyrafinowanego dowcipu panu akurat nie zabraknie, by zrobić błyskotliwą 
karierę publicysty Obserwatora Spraw Wszelakich.

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J«rzy PACHOLCZYK
Uniejów, oddział: TUREK, PLAC SIENKIEWICZA

Tel. 063 278 81 57  (PI. Wojska Polskiego 10)
C A Ł O D O B O W A  O B S Ł U G A  p o d  nr. tel.: 063 288 85 54, 0609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- TRUMNY - CHŁODNIA w Turku lub Uniejowie
- PRZEWÓZ ZMARŁYCH Z DOMU DO CHŁODNI oraz TRUMIEN 

NA TERENIE CAŁEGO POWIATU NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE
- Pogrzeby POWYPADKOWE i POSEKCYJNE

F i r m a  U s ł u g o w a  “ O U A Y ”
- USŁUGI POGRZEBOWE

P a n i e r s k a  u l .  fnrłdcfm M m fl f

TRUMNY oraz KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
Przewóz w kraju i poza granicami RP
Nakładka chłodnicza na trumnę (dostawa do domu żałoby)
Przewóz na terenie Turku i powiatu tureckiego - GRATIS ■ 

Rekonstrukcja powypadkowa oraz możliwość wykonania tanatopraksji 
Profesjonalna obsługa, życzliwość i wszelka pomoc 
Płatności w dogodnym dla klienta terminie (również przelewem) 
D y ż u r ca ło d o b o w y: tel. (063) 2 7 8  41 25. kom. 601 8 7  16 90

S T O L T U R ”
JAN i MARIAN MILLER

* zal. 1093 n

Z a k ła d  U s łu g  P o g rz e b o w y c h  
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A

t e l .  ( 0 6 3 )  2 8 0  26 3 0  
k o m . 0 6 0 1  4 9 9  3 4 4

Pogrzeby
Trumny

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu
• transport zw łok w  kraju I zagranicą

-  największy w ybór w  Polsce 
• ceny producenta

Kredytujemy koszty pogrzebu w ramach zasltku ZUS
Służymy Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
Radosław Kosmowski tel. 60 5  2 0 0  60 4  

62-740 Tuliszków, ul. Poznańska 6

Usługi pogrzebowe; organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyż.e, tabliczki, klepsydry, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, ikebany, konkurencyjne ceny, 

płatność w terminie dogodnym dla klienta, 
życzliwa i fachowa pomoc
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Trzeci listopada, czyli Dzień 
św. Huberta obchodzony jest 
nie tylko przez myśliwych i leś
niczych, ale także miłośników i 
hodowców koni. Także w powie
cie turkowskim święto obcho
dzone jest bardzo hucznie. Dla

nie tylko konie, ale także siodła, 
ogłowia, uprzęże i bryczki. -Biorę 
udział w święcie już któryś raz z 
kolei i muszę przyznać, że cieszy się 
ono coraz większym powodzeniem 
i bardzo dobrze -  mówił właściciel 
pięknej pary siwków. Nie mogło

Krzysztof Buchali ze S tajn i „O m ega” zo s ta ł zw ycięzcą tegorocznej gonitw y za lisem , k tó 
ra je s t najważniejszym  punktem  organizow anego przez tu rkow skie  koło W ie lkopolskiego  
Zw iązku Hodowców Koni -  Hubertusa. Ś w ięto w an ie  rozpoczęto od pośw ięcenia rum aków  
przed kościo łem  pw. N ajśw iętszego Serca Pana Jezusa. Ze  względu na deszczow ą pogodę, 
trw a jącą  zw ykle do późnych godzin popołudniowych biesiadę przy ognisku, przeniesiono do 
Zajazdu „Staropo lsk iego”.

ruszyło do kościoła, wzbudzając 
podziw pieszych i zmotoryzowa
nych. Przed świątynią czekał na 
koniarzy proboszcz parafii Ma
rek Kasik wraz z burmistrzem 
Zdzisławem Czaplą. Po wspólnej 
modlitwie i błogosławieństwie, 
barwny korowód ruszył na pole, 
gdzie odbyła się gonitwa za 
lisem. -W tamtym roku lisa zła
pał Włodzimierz Bujała i to on, 
podobnie, jak dwa lata temu, bę
dzie uciekał z kitą na ramieniu.

mierzą Bujały, nie brakowało. 
Wzrok oglądających dosłownie 
wlepiony był w powiewającą na 
wietrze kitę. Co jakiś czas czy
jaś ręka próbowała ją zerwać, 
ale zawsze zabrakło kilku cen
tymetrów. Do tego uciekająca 
klacz o imieniu Narimia, była 
tak zwinna i szybka, że mogło 
wydawać się iż nie ma rów
nych. W reszcie nad głowami 
jeźdźców pojawiła się lisia kita. 
Złapał ją Krzysztof Buchali ze

Po rundzie honorowej zwy
cięzcy, wszyscy udali się na 
polanę w turkowskim lesie, by 
dalej świętować. Płonące ogni
sko zachęcało by się ogrzać i 
podsuszyć choć trochę zmok
nięte ubrania, gdyż tegorocz
nemu Hubertusowi towarzyszył 
deszcz. Można też było pokrze
pić się przepyszną grochówką, 
a także pieczonymi kiełbaska
mi. Pogoda nie zachęcała do 
biesiadowania, dlatego w tym

koniarzy, miejscowe koło Wiel
kopolskiego Związku Hodowców 
Koni, już od kilkunastu lat przy-

też zabraknąć 15. Pułku Ułanów 
Poznańskich, zaprzyjaźnionych z 
organizatorami.

Ciekawe komu poszczęści się tym 
razem -  zastanawiali się ogląda
jący pogoń za rudą kitą.

W pogoń za rudą kitą, przypiętą do ramienia Włodzimierza Bujały, ruszyło wielu.

gotowuje wiele atrakcji.
W tym roku obchody święta 

odbyły się w sobotę, 6 listopada. 
Lecz hodowcy przygotowywali 
się do niego dużo wcześniej. Każ
dy chce, by tego dnia wyglądać 
jak najlepiej. Dlatego czyści się

Tradycyjnie już po godz.
9.00, wszyscy uczestnicy zebrali 
się na podwórku Marcina Min
kiewicza, przewodniczącego 
WZHK, przy ul. Leśnej. Stamtąd 
ponad trzydziestu jeźdźców w 
siodłach i piętnaście bryczek,

W gonitwie brali udział naj
bardziej wytrawni jeźdźcy. Ci, 
którzy nie czuli się na siłach, 
oglądali ją z grzbietów koni i 
ławeczek bryczek. Jednak chęt
nych, by złapać lisa, przypięte
go do lewego ramienia Włodzi-

Zwycięzcą tegorocznej pogoni został Krzysztof Buchali ze Stajni 
„Omega”.

Stajni „Omega”, jadący na gnia- 
dym wałachu Chiron, i to właś
nie on, jak nakazuje tradycja, 
w następnym roku wcieli się w 
rolę lisa.

roku już około 15.00, chętni 
do dalszego świętowania prze
nieśli się do Zajazdu „Staropol
skiego”, gdzie bawiono się do 
późnych godzin nocnych. ił

Święto Niepodległości we Władysławowie

Zaprezentowali uczniowie polskie tańce ludowe.

Dzień przed Ś w iętem  Nie
podległości, 1 0  listopada  
w  Szkole Podstaw ow ej w e  
W ładysław ow ie przygoto
w ano uroczystość. Przypo
m niano te ż  najm łodszym  o 
w yw ieszeniu z te j okazji flag  
narodowych.

Uroczyste obchody szkol
ne Dnia Niepodległości, przy 
wsparciu innych nauczycieli 
przygotowały Anna Płucinnik 
i Iwona Kasprzak. Uczniowie 
klas III zajęli się wykonaniem 
biało-czerwonych kotylionów, 
które wręczyli dyrekcji szkoły. 
Wraz z flagami wywiesili je też 
w oknach szkoły. Zorganizowa
ny tego dnia apel nie był nudną 
lekcją historii. Zazwyczaj koja

rzony z raczej nudnym przeży
ciem, był wyjątkowo ciekawy. 
Poza pieśniami legionistów, 
pojawiały się scenki z czasów 
odzyskiwania niepodległości i 
wiersze pełne radości, ale i no
stalgii. Aby 11 listopada nie ko
jarzył się najmłodszym tylko ze 
smutnymi kartami z przeszło
ści i nie został naruszony nad
miarem powagi, dzieci ubrane 
w piękne stroje zaprezentowały

kilka tańców polskich, za które 
otrzymały gromkie brawa od 
uczestników apelu.

Po zakończeniu uroczystej 
akademii dyrektor szkoły Da
niel Kusz zachęcił uczniów 
do udziału w uroczystościach 
gminnych, 11 listopada i przy
pomniał o wywieszeniu w tym 
dniu flagi państwowej lub koty
lionów w barwach narodowych.

boxa

Serdeczne podziękowania 
dla Ordynatora Oddziału Chirurgii Ogólnej

cM tom  iM«£d. Aastoąfffi Kręgla
oraz pozostałych lekarzy tego oddziału, 

personelu, obsługi i załogi karetki 
pogotowia ratunkowego z dnia 30.10.20 lOr. 

za opiekę, obsługę i miłą atmosferę 
w czasie choroby

składa bardzo wdzięczna pacjentka 
Halina Dymkowska z m ężem i synami



* *  UW  W i l l i i j f n a i  u £ . y r v . n c i . p i Platforma
Obywatelska

Materiał finansowany przez KW  Platforma Obywatelska RP

Raca i Rzedsiębiorczość
- system wspierania i tworzenia 
nowych miejsc pracy

- profesjonalna promocja 
strefy inwestycyjnej

- zamrożenie stawek 
podatków i opłat 
lokalnych na min. 
dwa lata

ieszkania

więcej mieszkań - nowatorskie 
i sprawdzone rozwiązanie 

problemu mieszkaniowego 
(m.in. w Ostrowie Wlkp.)

- administracja gospodarki 
komunalnej przyjazna 

lokatorom

Oświata

- stypendia fundowane 
dla studentów zachętą 
do powrotu

- dodatkowe motywacje 
finansowe dla nauczycieli 
osiągających sukcesy

- regularne badania lekarskie 
i stomatologiczne uczniów 
w szkołach

- systematyczna 
modernizacja ulic

- budowa sieci tras 
rowerowych i pieszych


